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Αθήνα, σήµερα 1 ∆εκεµβρίου 2009, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.04’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Γ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΥ ΑΡΓΥΡΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Αστέριο Ροντούλη,
Βουλευτή Λάρισας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Ηρακλείου Κρήτης
ζητεί χρηµατοδότηση για την αποκατάσταση των ζηµιών από θε-
οµηνία στο Επαρχιακό και το ∆ηµοτικό-Αγροτικό οδικό δίκτυο
του νοµού.

2) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Μπαστουνάκης Αλέξανδρος
ζητεί να δοθεί η δυνατότητα πρόσβασης στο internet στους κα-
τοίκους της περιοχής Αρκαλοχωρίου Κρήτης.

3) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Μπαριτάκης Παύλος ζητεί τη
συµπλήρωση νοµοθετικής διάταξης που αφορά στην περαίωση
φορολογικών υποθέσεων.

4) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Επιµελητηριακός Όµιλος Ανά-
πτυξης Ελληνικών Νησιών ζητεί την επέκταση σε όλα τα νησιά
του µειωµένου κατά 30% συντελεστή Φόρου Προστιθέµενης
Αξίας κ.λπ..

5) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Φοροτεχνικών Ελευθέ-
ρων Επαγγελµατιών Ηρακλείου Κρήτης ζητεί την παράταση της
ηµεροµηνίας επεξεργασίας των στοιχείων του Ε9, µέχρι
31/12/2009.

6) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΤΣΑ) ΑΜ-
ΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ - ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο
Σύλλογος Γεωπόνων Μελετητών - Αγροτικών Συµβούλων Βο-

ρείου Ελλάδος ζητεί να µην τεθεί θέµα ανάκλησης και επανα-
προκήρυξης του προγράµµατος «Νέων Γεωργών».

7) Οι Βουλευτές Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Β’ Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία τα Σωµατεία της Ν/ΖΩΝΗΣ ζητούν τη δηµι-
ουργία υποδοµών στη Ναυπηγοεπισκευαστική Ζώνη Περάµατος
και την παραγωγική της ανασυγκρότηση.

8) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία τα Επιµελητήρια Ελληνικών Νησιών ζη-
τούν την τριετή παράταση καταβολής των δόσεων των δανείων
που έχουν συναφθεί από επιχειρήσεις των νησιωτικών περιοχών.

9) Ο Βουλευτής Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι εργαζόµενοι στο Ραδιοφωνικό Σταθµό
ΞΕΝΙΟΣ 94,3 FM - ∆ηµοτική Ραδιοφωνία Άνω Λιοσίων ζητούν την
πληρωµή και τη συνέχιση της εργασίας τους.

10) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το ∆ίκτυο Τουριστικών ∆ήµων ζητεί
την αποκατάσταση του τέλους παρεπιδηµούντων και εκδιδόµε-
νων λογαριασµών (2%).

11) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Φοροτεχνικών Ελευθέρων
Επαγγελµατιών Ηρακλείου Kρήτης ζητεί την παράταση της ηµε-
ροµηνίας επεξεργασίας των στοιχείων του έντυπου Ε9, µέχρι
31/12/2009.

12) Οι Βουλευτές Κερκύρας κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ
και Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία οι κύριοι Κάκιας Μιχαήλ, Μαρτζούκος Ιωάννης και Τρού-
σας Κωνσταντίνος ζητούν να δοθεί η Ελληνική υπηκοότητα στις
Αλβανίδες συζύγους τους.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 76/20/10/2009 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Τζέκη Άγγελου, Ζιώγα Ιωάννη και Καλαντίδου Σοφίας δό-
θηκε µε το υπ αριθµ. ΤΚΕ/Φ.2/26741-4-11-09 έγγραφο από τον
Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυ-
βέρνησης η ακόλουθη απάντηση:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Α’

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΑ’

Τρίτη 1 ∆εκεµβρίου 2009
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2. Στην µε αριθµό 77/20/10/2009 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Τζέκη Άγγελου, Ζιώγα Ιωάννη και Καλαντίδου Σοφίας δό-
θηκε µε το υπ αριθµ. ΤΚΕ/Φ.2/267414-11-09 έγγραφο από τον

Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυ-
βέρνησης η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 135/21/10/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αλευρά Αθανάσιου (Νάσου) δόθηκε µε το υπ αριθµ.
ΤΚΕ/Φ.2/26731-4-11-09 έγγραφο από τον Υπουργό Εσωτερικών,

Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη
απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΑΝΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Αναφορές και ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 200/22-10-2009 ερώτηση του Βου-

λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς τον
Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε την
επιτάχυνση κατασκευής του οδικού άξονα Ηρακλείου – Μεσσα-
ράς.

Η ερώτηση του κ. Αυγενάκη έχει ως εξής:
«Στο Νοµό Ηρακλείου πραγµατοποιούνται ήδη σηµαντικά

έργα για την αναβάθµιση της ποιότητας και της ασφάλειας των
οδικών µεταφορών. Στο πλαίσιο αυτό έχουν ξεκινήσει εργασίες
για την κατασκευή του οδικού άξονα Ηρακλείου – Μεσσαράς,
έργο που ήδη εκτελείται µε πολύ ικανοποιητικούς ρυθµούς. Το
συνολικό έργο ανήκει στο διευρωπαϊκό δίκτυο, έχει µήκος 15,7
χιλιόµετρα και χωρίζεται σε δύο υποτµήµατα, το πρώτο «Αγία
Βαρβάρα – Αποµαρµά», µήκους 7,8 χιλιοµέτρων και το δεύτερο
«Αποµαρµά – Καστέλι», µήκους 7,9 χιλιοµέτρων. Είναι ενταγµένο
στο ΕΠ του ΥΠΕΧΩ∆Ε, µέτρο 3.2 µε τίτλο «Οδικοί Άξονες Κρή-
της» και συγχρηµατοδοτείται από την Ευρωπαϊκή Κοινότητα
κατά 53,62% από το ΕΤΠΑ. Το συνολικό κόστος του είναι
108.900.000 ευρώ µε κοινοτική συµµετοχή του Ευρωπαϊκού Τα-
µείου Περιφερειακής Ανάπτυξης σε ποσοστό 53,62%. Σήµερα το
οδικό τµήµα «Αγία Βαρβάρα – Αποµαρµά», συνολικού µήκους 7,9
χιλοµέτρων έχει µπει στην τελική ευθεία υλοποίησης και αναµέ-
νεται να ολοκληρωθεί εντός των επόµενων µηνών. Το δεύτερο
τµήµα του οδικού άξονα «Αποµαρµά-Καστέλλι», που αποτελεί και
το πιο δύσκολο µέρος του έργου, θα παραδοθεί προς χρήση το
τέλος του 2010 κατά τις προβλέψεις της σύµβασης, πράγµα που
έχει επιβεβαιώσει δηµόσια και ο υπεύθυνος του εργοταξίου. Ση-
µειώνεται ότι µε την κατασκευή του οδικού τµήµατος «Αγ. Βαρ-
βάρα – Καστέλλι», οι µετακινήσεις µε τροχοφόρα θα µειωθούν
γεωµετρικά κατά τρία χιλιόµετρα περίπου και χρονικά από εικο-
σιπέντε σε δέκα λεπτά, ενώ παράλληλα θα αυξηθεί η ασφάλεια
και η άνεση των µετακινήσεων.

Κατόπιν των ανωτέρω, ερωτάται ο αρµόδιος Υπουργός:
1. Ποιο είναι το χρονοδιάγραµµα του έργου κατασκευής του

δρόµου Ηράκλειο – Μεσσαρά και µε ποιες συγκεκριµένες ενέρ-
γειες αναµένεται να εξασφαλιστεί η τήρηση αυτού;

2. Σε ποιο στάδιο βρίσκονται οι εργασίες στο σύνολο του
έργου, ποια συγκεκριµένα σηµεία της κατασκευής εκκρεµούν
ακόµη και ποια η πρόοδος των εργασιών σε αυτά;»

Θα απαντήσει ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ι-
κτύων κ. Ιωάννης Μαγκριώτης.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα έπρεπε να πω ότι ο κ. Αυγενάκης συχνά-πυκνά έρχεται µε

επίκαιρες ερωτήσεις για το νοµό του, παρ’ ότι είχε τις κρίσιµες
εσωκοµµατικές ψηφοφορίες και διαδικασίες το προηγούµενο
διάστηµα. Αυτό είναι σηµαντικό και το σηµειώνουµε.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Στα υπέρ ή στα κατά;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Στα υπέρ, ασφαλώς, παρ’ ότι φαντάζοµαι ότι
είναι λίγο στενοχωρηµένος από τις εξελίξεις της Κυριακής.

Έχουµε όµως εµείς καλά νέα για την Κρήτη, οπότε θα τα εξι-
σορροπήσουµε.

Θέλω να πω στον αγαπητό συνάδελφο ότι το οδικό δίκτυο
Ηρακλείου-Αγία Βαρβάρα ανήκει στην αρµοδιότητα των υπηρε-
σιών της περιφέρειας Κρήτης, τη ∆ΕΚΕ, όπου εκτελούνται και
εργασίες κατά τµήµατα -όπως γνωρίζει- και η εξέλιξη των έργων
είναι θετική, παρά τα προβλήµατα που υπάρχουν και την περιο-
ρισµένη χρηµατοδότηση.

Θέλω να επεκτείνω εδώ την απάντηση και να πω, ότι στο πλαί-
σιο της τέταρτης προγραµµατικής περιόδου η προηγούµενη κυ-
βέρνηση έχει δεσµεύσει ορισµένους πόρους, τόσο για το ΒΟΑΚ,
όσο γενικότερα για το οδικό δίκτυο της Κρήτης. Υπάρχουν όµως
δύο προβλήµατα. Το ένα πρόβληµα είναι ότι δεν υπάρχει µελε-

τητική ωριµότητα για τα περισσότερα εξ αυτών, που σηµαίνει ότι
θα χαθεί αρκετός χρόνος, και το δεύτερο είναι ότι οι πόροι που
έχουν διασφαλιστεί είναι πολύ περιορισµένοι σε σχέση µε την
έκταση των έργων που χρειάζεται η Κρήτη.

Η Κρήτη είναι γεγονός ότι έχει µεγάλο έλλειµµα -το έχουµε πει
πολλές φορές- αναπτυξιακών υποδοµών. Ελπίζουµε µε το αερο-
δρόµιο στο Καστέλλι από τη µία µεριά και από την άλλη µε την
κατασκευή του οδικού δικτύου στο σύνολό του, τόσο στο βόρειο
τµήµα, όσο και στο νότιο, αλλά και οι εσωτερικές συνδέσεις να
καλύψουν πολύ γρήγορα το κενό, για να µπορέσει η Κρήτη και
όλη η Ελλάδα να επωφεληθεί τα µεγάλα συγκριτικά αναπτυξιακά
πλεονεκτήµατα της µεγαλονήσου.

Γι’ αυτό λοιπόν έχουµε τονίσει και την περίοδο που ήµασταν
στην αντιπολίτευση, αλλά και στις προγραµµατικές δηλώσεις,
όπως ο κ. Ρέππας τις παρουσίασε, αλλά και σε προηγούµενη
απάντησή µου σε ερώτησή σας, ότι έχουµε ένα ολοκληρωµένο
σχέδιο για το οδικό δίκτυο, για τη γρήγορη µελέτη του, αλλά και
την κατασκευή και την εξεύρεση πόρων. Πολύ γρήγορα θα εί-
µαστε στην ευχάριστη θέση να το ανακοινώσουµε σε όλους τους
εκπροσώπους της Κρήτης, αλλά και στους Κρήτες.

Τώρα, για το δεύτερο κοµµάτι της ερώτησής σας, θα ήθελα
να πω ότι το οδικό τµήµα Αγία Βαρβάρα-Αποµαρµά-Καστέλλι -οι
Άγιοι ∆έκα, όπως λέµε- αφορά διάνοιξη σε νέα χάραξη. Έχει χρη-
µατοδοτηθεί από το ΥΠΕΧΩ∆Ε, στα πλαίσια του προγράµµατος
του ΟΑΛΑΑ. Είναι το τοµεακό του ΥΠΕΧΩ∆Ε στο Γ’ Κοινοτικό
Πλαίσιο Στήριξης, που σε λίγες µέρες ολοκληρώνεται και εκτε-
λείται από τις αρµόδιες υπηρεσίες του ΥΠΕΧΩ∆Ε, την
ΕΥ∆Ε/ΒΟΑΚ ως ∆ιευθύνουσα Υπηρεσία και την ∆ιεύθυνση Οδι-
κών Έργων ∆1 ως Προϊσταµένη Αρχή. Και εδώ ισχύουν τα ίδια,
ότι είναι καλή η εξέλιξη του έργου, παρ’ όλες τις δυσχέρειες που
έχει, όπως είπα προηγούµενα, η γενικότερη κατασκευή οδικών
αξόνων στην Κρήτη, λόγω του ανάγλυφου και των προβληµάτων
µε τις απαλλοτριώσεις. Το παραπάνω έργο κατασκευάζεται µε
δύο εργολαβίες, το Αποµαρµά-Καστέλλι- Άγιοι ∆έκα, µήκους 7,9
χιλιοµέτρων και προϋπολογισµό µελέτης 53,8 εκατοµµύρια
ευρώ. Η σύµβαση έχει υπογραφεί το Φεβρουάριο του 2007, οι
εργασίες εκτελούνται κανονικά και αναµένεται να περαιωθεί στο
τρίτο τρίµηνο –κι έτσι µας ενηµερώνουν οι υπηρεσίες- του 2010.

Όσον αφορά τώρα το δεύτερο τµήµα από Αγία Βαρβάρα- Απο-
µαρµά µήκους 7,8 χιλιοµέτρων και προϋπολογισµού 54,5 εκα-
τοµµύρια ευρώ. Η σύµβαση υπογράφηκε τον πρώτο µήνα, το
Γενάρη, του 2008 και αναµένεται να περαιωθεί στο πρώτο εξά-
µηνο του 2011. Έχει πολλές δυσκολίες, ακόµη περισσότερες γε-
ωλογικές, ιδιαίτερα το κοµµάτι αυτό, µεγάλα τεχνικά έργα, αλλά
πιστεύουµε ότι θα τηρήσουµε τα χρονοδιαγράµµατα και θα ολο-
κληρωθούν στο πλαίσιο της σύµβασης.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς ευχαριστούµε

τον κύριο Υφυπουργό.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας του Νοµού

Ηρακλείου κ. Ελευθέριος Αυγενάκης για τρία λεπτά.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Αφού σας ευχαριστήσω, κύριε

Πρόεδρε, να ευχαριστήσω και τον κύριο Υφυπουργό για τα καλά
του λόγια. Ωστόσο, κύριε Υφυπουργέ, η Νέα ∆ηµοκρατία νίκησε
και αυτό είναι το µόνο σίγουρο και ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση
πλέον ξεκινά από σήµερα πιο δυναµικά και πιο συστηµατικά το
έργο της.

Κατ’ αρχάς να σας ευχαριστήσω για την πληροφόρηση που
µου παρείχατε. Είναι γνωστό σε όλους του πολίτες του Νοµού
Ηρακλείου ότι πραγµατοποιούνται ήδη πολύ σηµαντικά έργα για
την αναβάθµιση της ποιότητας και της ασφάλειας των οδικών µε-
ταφορών, έργα που ξεκίνησαν και προωθήθηκαν επί διακυβέρ-
νησης της Νέας ∆ηµοκρατίας. Ενδεικτικά αναφέρω ότι τα
τελευταία χρόνια ολοκληρώθηκαν ή βρίσκονται στη φάση της
ολοκλήρωσης, ογδόντα ένα έργα νοµαρχιακού χαρακτήρα και
χίλια πεντακόσια επτά έργα δηµοτικού χαρακτήρα. ∆ηλαδή µι-
λάµε συνολικά για χίλια πεντακόσια ογδόντα οκτώ έργα συνολι-
κού προϋπολογισµού σχεδόν 740.000.000 ευρώ. Ελπίζω και
εσείς ως Κυβέρνηση σήµερα να εξασφαλίσετε τους αντίστοιχους
πόρους για την ουσιαστική ανάπτυξη της Κρήτης, κάτι που δεν
κάνατε τα προηγούµενα χρόνια που ήσασταν κυβέρνηση.
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Στο πλαίσιο των αναπτυξιακών έργων έχουν ξεκινήσει εργα-
σίες για την κατασκευή του οδικού άξονα Ηρακλείου- Μεσαρά,
έργο που, όπως αναγνωρίσατε κι εσείς, κύριε Υφυπουργέ, ήδη
εκτελείται µε πολύ ικανοποιητικούς ρυθµούς.

Όπως γνωρίζετε το συνολικό έργο ανήκει στο διευρωπαϊκό δί-
κτυο, έχει µήκος δεκαπέντε χιλιάδες επτακόσια µέτρα και χωρί-
ζεται σε δύο υποτµήµατα, το πρώτο τµήµα Αγία Βαρβάρα –
Αποµαρµά µήκους 7,8 χιλιοµέτρων και το δεύτερο Αποµαρµά –
Καστέλλι µήκους 7,9 χιλιοµέτρων. Την κατασκευή του οδικού
άξονα την εντάξαµε στο επιχειρηµατικό πρόγραµµα του ΥΠΕ-
ΧΩ∆Ε µε τίτλο «Οδικοί Άξονες Κρήτης», η οποία και συγχρηµα-
τοδοτείται από την Ευρωπαϊκή Κοινότητα κατά 53,62% και από
το Ευρωπαϊκό Ταµείο Περιφερειακής Ανάπτυξης. Το συνολικό
κόστος του έργου είναι περίπου 110.000.000 ευρώ.

Σήµερα που µιλάµε έχει µπει στην τελική ευθεία υλοποίησης το
οδικό τµήµα Αγία Βαρβάρα – Αποµαρµά συνολικού µήκους 7,9
χιλιοµέτρων, περίπου οκτώ χιλιόµετρα και αναµένεται να ολο-
κληρωθεί εντός των επόµενων µηνών.

Το δεύτερο τµήµα του οδικού άξονα Αποµαρµά – Καστέλλι
που αποτελείται και από τα πιο δύσκολα τεχνικά έργα θα παρα-
δοθεί προς χρήση, όπως τουλάχιστον είχε αρχικά σχεδιαστεί,
στο τέλος του 2010.

Τώρα όσον αφορά το πρώτο τµήµα του οδικού άξονα Αγία
Βαρβάρα – Αποµαρµά που είναι και στην τελική ευθεία, επι-
τρέψτε µου να σας ενηµερώσω, κύριε Υπουργέ, ότι η συµπλη-
ρωµατική σύµβαση του έργου δεν έχει εγκριθεί ακόµα από το
Ελεγκτικό Συνέδριο. Πιστεύω ότι µπορείτε να µεριµνήσετε για
την επιτάχυνση της διαδικασίας και την έγκριση της συµπληρω-
µατικής σύµβασης προκειµένου να προχωρήσει και το συγκε-
κριµένο τµήµα που είναι δυσκολότερο της κατασκευής και να
τηρηθούν τα υπάρχοντα χρονοδιαγράµµατα.

Υπογραµµίζω, κύριε Υπουργέ, ότι η κατασκευή του οδικού
άξονα είναι εξαιρετικής σηµασίας για την τοπική ανάπτυξη,
καθώς µόνο µε την κατασκευή του οδικού τµήµατος Αγία Βαρ-
βάρα – Καστέλλι οι µετακινήσεις θα µειωθούν γεωµετρικά κατά
τρία χιλιόµετρα και χρονικά, από είκοσι πέντε λεπτά στα δέκα
λεπτά. Ταυτόχρονα θα αυξηθεί η άνεση των µετακινήσεων και θα
αναβαθµιστεί ουσιαστικά η οδική ασφάλεια. Έτσι θα συµβάλ-
λουµε ουσιαστικά, κύριε Υπουργέ, στην προσπάθεια για την πρό-
ληψη των οδικών ατυχηµάτων.

Κλείνω λέγοντας ότι όλοι αναγνωρίζουµε ότι πρέπει επιτέλους
να σταµατήσουµε να θρηνούµε θύµατα στην άσφαλτο που οφεί-
λονται σε δρόµους παγίδες.

Σας ερωτώ λοιπόν, κύριε Υπουργέ, ευθέως, ποιο είναι το ακρι-
βές χρονοδιάγραµµα για την παράδοση σε κυκλοφορία τόσο του
πρώτου όσο και του δεύτερου τµήµατος του δρόµου «Ηράκλειο
– Μεσαρά». Υπάρχει πολιτική βούληση, είναι στην προτεραιότητά
σας να παραδοθεί το έργο αυτό στο χρόνο του, που όπως πολύ
καλά θυµόµαστε έχει ξεκινήσει επί Νέας ∆ηµοκρατίας και επί
Υπουργίας κ. Σουφλιά; Επίσης, αίτηµά µου προς εσάς αλλά και
επιθυµία των κατοίκων της Μεσαράς και όλων των Ηρακλειωτών
είναι να ακούσουµε την ξεκάθαρη αιτολόγησή σας σήµερα, δύο
µήνες µετά από την ανάληψη των καθηκόντων σας σχετικά µε
την µη έγκριση της συµπληρωµατικής σύµβασης για το τµήµα
Αγία Βαρβάρα – Αποµαρµά έως και αυτή τη στιγµή που µιλάµε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Υφυπουργός Ιωάν-

νης Μαγκριώτης έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητέ συνάδελφε, µίλησα για µεγάλο έλλειµµα αναπτυξια-

κών υποδοµών στην Κρήτη. Αυτό δεν σηµαίνει ότι οι κυβερνή-
σεις του ΠΑΣΟΚ δεν έκαναν τίποτα στην Κρήτη, δεν προσέφεραν
στην ανάπτυξη. Άλλωστε η στάση των συµπατριωτών σας στις
εκλογικές αναµετρήσεις καταδεικνύει ότι η κυβερνητική πολιτική
στα χρόνια του ΠΑΣΟΚ ήταν αποτελεσµατική και σηµαντική για
την Κρήτη.

Αυτό που είπα και νοµίζω ότι πρέπει κι εσείς να το παραδε-
χτείτε είναι ότι διαχρονικά στην Κρήτη δεν έγιναν τα έργα που
θα έπρεπε να γίνουν. ∆εν τα έβαλα στη ζυγαριά ούτε συνέκρινα,
γιατί δεν είναι αυτή η πρόθεσή µας, παρ’ ότι είµαστε µία Κυβέρ-

νηση όπως είπατε δύο µηνών. Θα µπορούσα πάρα πολύ εύκολα
να συγκρίνω τις κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµο-
κρατίας.

Μιλήσατε για 700.000.000 ευρώ περίπου. Αυτά τα 700.000.000
ευρώ, αγαπητέ συνάδελφε, είναι νοµικές συµβάσεις, είναι προ-
θέσεις και ανακοινώσεις στο σύνολό τους. Από αυτά, µόνο ένα
µέρος είναι δεσµευµένοι και υπαρκτοί πόροι. Αυτό θέλω να το
τονίσω και να το διευκρινίσω. Τα έργα που είναι ενταγµένα στο
Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης και δεν ολοκληρώνονται, παρ’ ότι
πήρε ένα χρόνο παράταση λόγω των καταστροφικών πυρκαγιών
στην Πελοπόννησο -και µ’ αυτήν την έννοια ευνοήθηκε η χώρα,
γιατί διαφορετικά οι απώλειες από το Γ’ ΚΠΣ, θα ήταν ακόµη πε-
ρισσότερα δισεκατοµµύρια ευρώ, θα χρηµατοδοτηθούν από την
Τέταρτη Προγραµµατική Περίοδο. Τα έργα θα συνεχιστούν και
δεν πρέπει να µείνουν ηµιτελή σε καµµία περίπτωση. ∆υστυχώς
όµως, αυτό σηµαίνει απώλεια πόρων, που θα µπορούσαν να προ-
σθέσουν αναπτυξιακά έργα. Οι πόροι αυτοί δεν φτάνουν σε καµ-
µία περίπτωση για την ολοκλήρωση του οδικού δικτύου της
Κρήτης, που όπως είπα περιλαµβάνει το βόρειο τµήµα, το νότιο,
αλλά και τις κάθετες συνδέσεις.

Συνολικά αυτό το τµήµα, αν θέλουµε να µιλούµε για αυτοκινη-
τοδρόµους ευρωπαϊκών προδιαγραφών, θα φτάσει περίπου στα
4.000.000.000 ευρώ. Με αυτή την έννοια είναι πολύ περιορισµέ-
νοι οι πόροι που διατέθηκαν και τα προηγούµενα χρόνια και τα
δικά σας.

Εµείς έχουµε δεσµευτεί για την ολοκλήρωση αυτού του δι-
κτύου, κι έχουµε ένα σχέδιο και πολύ γρήγορα θα είµαστε στην
Κρήτη να το ανακοινώσουµε.

Είπα τις ηµεροµηνίες. Τρίτο τρίµηνο του 2010 το κοµµάτι Απο-
µαρµά- Καστέλι και στο πρώτο εξάµηνο του 2011 το κοµµάτι Αγία
Βαρβάρα-Αποµαρµά. Είναι σηµαντικά έργα που βελτιώνουν την
τοπική και περιφερειακή οδοποιία, όπως πολύ σωστά και εσείς
τονίσατε.

Τέλος, θα ήθελα να πω πως για τη συµπληρωµατική σύµβαση,
η Κυβέρνηση δεν µπορεί να παρέµβει στο Ελεγκτικό Συνέδριο.
Είναι δικαστήριο το Ελεγκτικό Συνέδριο. ∆εν µπορεί να παρέµβει
και να του πει, κάντε αυτό ή κάντε εκείνο. Νοµίζω ότι το γνωρί-
ζετε πάρα πολύ καλά. Σε κάθε περίπτωση, όµως, ότι υπάρχει συ-
µπληρωµατική σύµβαση, καταδεικνύει ότι υπήρχε κάποιο
πρόβληµα στη µελέτη που δεν προέβλεψε το σύνολο του φυσι-
κού αντικειµένου και γι’ αυτό ακριβώς έχουµε τη συµπληρωµα-
τική σύµβαση. Περιµένουµε από το Ελεγκτικό Συνέδριο την
απόφασή του, γιατί είναι πολύ σηµαντικός ο έλεγχος.

Σας πληροφορώ πάντως ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση είναι αρνη-
τική στο να εντάξει στα συγχρηµατοδοτούµενα τις συµπληρω-
µατικές συµβάσεις. Κι αυτό είναι ένα µεγάλο θέµα. Ήδη από τις
δηµοπρατήσεις του κ. Σουφλιά έχουµε µεγάλα προβλήµατα µε
τις µεγάλες εκπτώσεις και τις συµπληρωµατικές συµβάσεις σε
πάρα πολλά έργα, που δεν θα τα καλύψει η Ευρωπαϊκή Ένωση
από την τέταρτη προγραµµατική περίοδο και θα απορροφήσουν
µέγα τµήµα από τον κρατικό προϋπολογισµό από το πρόγραµµα
δηµοσίων επενδύσεων. Το τονίζω αυτό.

Επί της ουσίας αυτή η συζήτηση θα γίνει µια άλλη φορά, µια
άλλη στιγµή στην Ολοµέλεια της Βουλής, όταν θα συζητήσουµε
το νέο θεσµικό πλαίσιο για την ανάθεση και των µελετών και των
έργων.

Σε κάθε περίπτωση και πολύ γρήγορα, µόνο ευχάριστα έχουν
να περιµένουν από την Κυβέρνησή µας οι εκπρόσωποι του κρη-
τικού λαού αλλά και οι Κρήτες, γιατί το αξίζουν. Γιατί µε τα έργα
αυτά θα προσφέρουν στον εαυτό τους, στην Κρήτη, αλλά και
στην οικονοµία όλης της χώρας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε.
Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 236/23.10.2009 ερώτηση

του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αντω-
νίου Σκυλλάκου προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και
∆ικτύων, σχετικά µε τον κίνδυνο ανατροπής του υδάτινου ισοζυ-
γίου στην περιοχή ∆αµασίου και Τυρνάβου του Νοµού Λάρισας.

Η ερώτηση έχει ως εξής:
«Οι πολιτικές που έχουν εφαρµόσει οι µέχρι σήµερα Κυβερ-

νήσεις έχουν οδηγήσει σε έλλειψη νερού όχι µόνο για την άρ-
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δευση της Θεσσαλίας, αλλά και για την ύδρευση πολλών δήµων
και οικισµών της περιοχής.

Στο πλαίσιο αυτό η Γενική Γραµµατεία Περιφέρειας Θεσσα-
λίας έχει εγκρίνει αίτηµα της ∆ηµοτικής Επιχείρησης Ύδρευσης-
Αποχέτευσης Λάρισας (∆ΕΥΑΛ) να προχωρήσει στην ανόρυξη
και αξιοποίηση γεωτρήσεων στην περιοχή ∆αµασίου του ∆ήµου
Τυρνάβου, για να επεκτείνει το δίχτυο της σε γειτονικά της Λά-
ρισας χωριά.

Οι κάτοικοι της περιοχής και ο ∆ήµος Τυρνάβου έχουν δικαιο-
λογηµένα ξεσηκωθεί ενάντια στην απόφαση αυτή γιατί αν υλο-
ποιηθεί υπάρχει σοβαρός κίνδυνος ανατροπής του υδάτινου
ισοζυγίου και έτσι η περιοχή ∆αµασίου και Τυρνάβου γενικότερα
να «διψάσει». Γι’ αυτό και είναι αποφασισµένοι να παρεµποδί-
σουν την εγκατάσταση του εργολάβου στον οποίο έχει ανατεθεί
το έργο.

Η απόφαση της Περιφέρειας Θεσσαλίας είναι ταυτόχρονα και
παράνοµη γιατί παραβιάζει το ν.1399/2009 µε βάση τον οποίο θα
έπρεπε εντός συγκεκριµένης προθεσµίας -µέχρι 21.11.2009- να
συνταχθεί διαχειριστικό σχέδιο που ουδέποτε ξεκίνησε η σύ-
νταξή του.

Επίσης, στο Εθνικό Πρόγραµµα ∆ιαχείρισης Υδάτινων Πόρων
προβλέπεται τέτοια λεκάνη απορροής του ποταµού Τιταρίσιου,
που δεν έχει δροµολογηθεί.

Η αντιµετώπιση τέτοιων προβληµάτων δεν πρέπει να γίνεται
αποσπασµατικά, που συχνά δηµιουργούν και τοπικές αντιπαλό-
τητες.

Θα έπρεπε από χρόνια να έχουν γίνει έργα εµπλουτισµού σε
νερό όλης της Θεσσαλίας (εκτροπή Αχελώου, εµπλουτισµός Τι-
ταρίσιου, κ.α.) και να υπάρχει κρατικός φορέας διαχείρισης και
αξιοποίησης όλου του υδάτινου δυναµικού.

Θα πρέπει το νερό να αντιµετωπίζεται σαν κοινωνικό αγαθό
και όχι σαν εµπόρευµα, όπως γίνεται στον τοµέα της ύδρευσης
και προωθείται στον τοµέα της άρδευσης.

Ερωτάται ο κ. Υπουργός τι µέτρα θα πάρει για να αντιµετωπι-
στεί το όλο πρόβληµα.».

Θα απαντήσει ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ι-
κτύων κ. Ιωάννης Μαγκριώτης.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ και τον αγαπητό συνάδελφο. Παρ’ ότι είναι αρµο-

διότητας άλλων Υπουργείων, είµαι εδώ να απαντήσω, λόγω τού
ότι η ερώτηση µάλλον έρχεται πριν από τις πρόωρες εκλογές και
απευθυνόταν στο ΥΠΕΧΩ∆Ε που είχε το τµήµα του Περιβάλλο-
ντος. Έτσι µε τη δύναµη της αδράνειας ήρθε σε εµάς. Με πολύ
ευχαρίστηση πάντως να σας απαντήσω σ’ αυτή τη διένεξη, εν-
δολαρισινή διένεξη των δύο δήµων της Λάρισας και του Τυρνά-
βου.

Είναι µία µικρογραφία του γενικότερου προβλήµατος που
υπάρχει µε τη διαχείριση των υδάτινων πόρων στη Θεσσαλία, µία
µικρογραφία της γενικότερης διένεξης που αντιµετωπίζουµε και
που τη γνωρίζετε όλοι σε σχέση και µε τη συµπληρωµατική
χρήση των νερών του Αχελώου από τον άνω ρου για τις ανάγκες
της Θεσσαλίας. Ελπίζουµε κι αυτό να έχει ευτυχή κατάληξη.

Είναι υπαρκτό το πρόβληµα. ∆εν υπήρξε µέχρι τώρα ένα ολο-
κληρωµένο σχέδιο διαχείρισης των υδάτινων πόρων στη Θεσσα-
λία, ευρύτερα, για όλες τις χρήσεις. Αυτή η πραγµατικότητα,
αυτή η αδυναµία δηµιούργησε όλα αυτά τα προβλήµατα, όλα
αυτά τα ελλείµµατα τα οποία πράγµατι οδηγούν πλέον και σε εν-
δονοµαρχιακές αντιθέσεις.

Θα πω χαρακτηριστικά ότι ο ∆ήµος Λάρισας ξεκίνησε αυτή την
προσπάθεια βλέποντας το πρόβληµα να έρχεται από τα χρόνια
που είχε δήµαρχο ο οποίος ανήκε στον ιδεολογικό και πολιτικό
χώρο που ανήκει και ο σηµερινός δήµαρχος Τυρνάβου. Ο δή-
µαρχος Τυρνάβου και το δηµοτικό συµβούλιο έχουν δίκιο που
διαµαρτύρονται οµόφωνα γιατί πράγµατι υπάρχει πρόβληµα.

Από την άλλη µεριά όµως οι ανάγκες της Λάρισας είναι πάρα
πολύ µεγάλες και το γνωρίζετε καλά. Ο ∆ήµος Λάρισας κινήθηκε
µέσα στο πλαίσιο του Συντάγµατος και των νόµων και έχει όλες
τις εγκρίσεις, όπως ο νόµος και το Σύνταγµα ορίζουν. Αυτό το
δικαίωµα έχει και ο ∆ήµος Τυρνάβου και έχει προσφύγει στο Συµ-

βούλιο της Επικρατείας και στο Πρωτοδικείο.
Θα παρακολουθήσουµε τις δικαστικές εξελίξεις. Σε κάθε πε-

ρίπτωση όµως θα κινήσουµε γενικότερα τη διαδικασία -και το
έχουµε πει τόσο εµείς όσο και το Υπουργείο Περιβάλλοντος- για
να υπάρχει ένα ολοκληρωµένο σχέδιο διαχείρισης των υδάτινων
πόρων της Θεσσαλίας, για να µπορούµε να δίνουµε λύσεις ορι-
στικές και µακροπρόθεσµες στα θέµατα αυτά γιατί αν συνεχιστεί
η σηµερινή διαχείριση, τότε τα ελλείµµατα θα πολλαπλασιαστούν
και αυτού του είδους οι διενέξεις θα ενταθούν.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει, ο Βου-

λευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, κ. Σκυλλάκος.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι δικαιολογη-

µένη η διαµαρτυρία των κατοίκων του Τυρνάβου και ειδικότερα
του χωριού ∆αµασιού, όπου χωρίς διαχειριστική µελέτη η Περι-
φέρεια Θεσσαλίας είχε εγκρίνει να γίνουν γεωτρήσεις και να
παρθεί νερό από την περιοχή εκείνη για να δοθεί σε γειτονικά
χωριά της Λάρισας µέσω της επιχείρησης ύδρευσης-αποχέτευ-
σης της Λάρισας. Υπήρξαν έντονες κινητοποιήσεις και προσφυ-
γές που έφεραν αποτέλεσµα. ∆εν είστε ενηµερωµένος. Η Γενική
Γραµµατεία Περιφέρειας, όπως πληροφορήθηκα, πήρε πίσω την
απόφαση από τη Λάρισα. Ούτε εγώ το γνώριζα. Ενδιαφέρθηκα
και µίλησα χθες µε το ∆ήµαρχο Τυρνάβου.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Χωρίς Γενικό Γραµµατέα; Μπράβο.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Αποσύρθηκε. Τι πρόβληµα αναδει-
κνύεται; Αναδεικνύεται το πρόβληµα ότι στην πορεία θα διψά-
σουν γειτονικά χωριά της Λάρισας γιατί το νερό για τη Λάρισα
δεν φτάνει. Άρα λοιπόν θα επανέλθει το ζήτηµα «δώστε µας τις
γεωτρήσεις από την περιοχή Τυρνάβου για να υδρευθούν χωριά
γειτονικά της Λάρισας».

Εδώ προκύπτει το µεγάλο ζήτηµα. ∆εν είναι µόνο το ζήτηµα
εµπλουτισµού της λεκάνης του ποταµού Τιταρήσιου, αλλά είναι
και το ζήτηµα της µερικής εκτροπής του Αχελώου, το άνερο του
Αχελώου, όπως λέµε. Εκεί κρίνεται το θέµα διότι και τα υποσυ-
στήµατα εξαρτώνται από τη γενικότερη αντιµετώπιση του προ-
βλήµατος στη Θεσσαλία. Αν δεν γίνει εκτροπή, δεν είναι εύκολο
να εµπλουτίσουµε τον ποταµό. Όσα φράγµατα και αν κάνουµε,
όσες µελέτες και έργα και αν γίνουν, είναι αµφίβολο αν θα µπο-
ρεί να εµπλουτιστεί ο Τιταρήσιος. Αυτό αποδεικνύει ότι πολύ
γρήγορα πρέπει να προχωρήσουν οι µελέτες αυτές ειδικά για
την περιοχή εκείνη.

Υπάρχει µία αντιπαράθεση. Από το Υπουργείο σας µου απά-
ντησε ο κ. Ρέππας για τον Αχελώο, αλλά η απάντησή του ήταν
αµφιλεγόµενη σε πολλά σηµεία διότι άφηνε κι αυτός να εννοηθεί
ότι θα δούµε πώς µπορούµε να διαχειριστούµε τα νερά της Θεσ-
σαλίας και να κάνουµε µόνο κάποια εργάκια που αφορούν τα
υδροηλεκτρικά. Αυτή ήταν η λογική. Πιο ξεκάθαρο το έκανε η κ.
Μπιρµπίλη του Υπουργείου Περιβάλλοντος, η οποία λέει ότι αν
δεν δούµε το θέµα συνολικά, αν δεν εκµεταλλευτούµε όλο το
νερό µε νέες µεθόδους ποτίσµατος και αν δεν κάνουµε µικρο-
έργα, τότε θα δούµε αν χρειάζεται νερό στη Θεσσαλία. Τότε θα
µαλώνει το ένα χωριό µε το άλλο και θα σκοτώνονται, αν περι-
µένουµε πότε θα γίνουν αυτά.

Άρα, λοιπόν, υπάρχουν δύο ζητήµατα. Και µάλιστα υπάρχει σύ-
σκεψη -να το µεταφέρετε στην Κυβέρνηση- και την ερχόµενη Πέ-
µπτη κατεβαίνουν στην κ. Μπιρµπίλη όλοι οι φορείς της
Θεσσαλίας και όλοι οι Βουλευτές της Θεσσαλίας για το ζήτηµα
της εκτροπής, από το οποίο εξαρτάται και το πρόβληµα για το
οποίο συζητάµε σήµερα. Εάν δεν ριχτούν χρήµατα και δεν υπάρ-
ξει χρονοδιάγραµµα, θα ξεσηκώνεται ο Τύρναβος κατά της Λά-
ρισας και δεν ξέρω ποιος εναντίον ποιου -το είπατε και εσείς
πριν. ∆εν είναι ζήτηµα άρδευσης µονάχα. Είναι ζήτηµα ύδρευ-
σης, είναι ζήτηµα ερηµοποίησης του περιβάλλοντος. Οι µελέτες
του ∆ήµου Τυρνάβου δείχνουν ότι κάθε χρόνο σκάβουν και βα-
θύτερα για να βρουν νερό. Και το ξέρουν οι αγρότες όχι µόνο
στην περιοχή εκείνη, σε ολόκληρη τη Θεσσαλία και φθάνει αλ-
µυρό νερό πλέον από τη Θεσσαλία, από τη θάλασσα.

∆εν πρέπει να παίζουµε µε αυτά τα πράγµατα. Ξέρει πολύ
καλά η Κυβέρνηση ότι χρειάζεται νερό η Θεσσαλία. Τα µέτρα
πρέπει να είναι γρήγορα και αποφασιστικά.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Υφυπουργός κ. Μα-
γκριώτης έχει το λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Όσον αφορά την ανάκληση από την περιφέρεια, πράγµατι δεν
το γνωρίζουµε, γιατί εγώ έχω εδώ το έγγραφο από την περιφέ-
ρεια του αναπληρωτή…

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά την ενηµέρωση του δηµάρ-
χου.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Α, κατά την ενηµέρωση του ∆ηµάρχου! Γιατί
εγώ έχω εδώ το έγγραφο που µας ενηµερώνει, όπως γνωρίζετε,
ότι οι διαδικασίες που ακολουθήθηκαν είναι πάρα πολύ σωστές
και σύννοµες και µας παραθέτει και τα σχετικά έγγραφα. ∆εν
γνωρίζουµε, λοιπόν, εάν υπάρχει αυτή η εξέλιξη και κατά πόσον
ο αναπληρωτής κάνοντας χρέη περιφερειάρχη αυτή την περίοδο
πήρε µία τέτοια απόφαση. Θα το ελέγξουµε και θα σας ενηµε-
ρώσουµε.

Το δεύτερο που θέλω να πω είναι ότι πολύ σωστά επισηµάνετε
ότι το διαχειριστικό σχέδιο έπρεπε να είχε κατατεθεί, όπως λέει
και ο ∆ήµος Τυρνάβου, µέχρι τις 21.11.2009, αλλά δυστυχώς όλα
αυτά τα χρόνια δεν ξεκίνησε καν, δεν έχει ανατεθεί για να συ-
γκροτηθεί. Γι’ αυτό και είπα ότι ήταν µία ερώτηση για την προη-
γούµενη κυβέρνηση, αλλά προέκυψαν οι εκλογές και έτσι
αναγκαζόµαστε να απαντούµε στα ελλείµµατα και στα κενά που
άφησε η κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Σε κάθε περίπτωση, όµως, αυτό που θέλω να πω –συµφωνώ
και το τόνισα και προηγουµένως και χαίροµαι που συµφωνείτε
και εσείς- είναι ότι το έλλειµµα είναι σηµαντικό και προκύπτει από
την έλλειψη ενός ευρύτερου σχεδίου διαχείρισης των υδάτινων
πόρων στη Θεσσαλία, γιατί φαντάζοµαι ότι οι εκπρόσωποι του
∆ήµου Τυρνάβου στη διεκδίκησή τους αυτή θα χρησιµοποιούν
τα ίδια επιχειρήµατα που χρησιµοποιούν οι εκπρόσωποι των φο-
ρέων της Αιτωλοακαρνανίας για να αποτρέψουν τη µερική
εκτροπή του άνω ρου του Αχελώου.

Εµείς έχουµε µία ενιαία πολιτική –την εξέφρασε ο κ. Ρέππας µε
πολλή σαφήνεια από το Βήµα αυτό- και αυτή είναι η προέκταση
της τοποθέτησης προεκλογικά του Προέδρου µας και Πρωθυ-
πουργού Γιώργου Παπανδρέου στη Λάρισα µε πολλή σαφήνεια

και καθαρότητα.
Με αυτή, λοιπόν, την έννοια δεν χωρούν παρερµηνείες. Άλλω-

στε παρακολουθήσατε την ειδησεογραφία τις επόµενες ηµέρες
και νοµίζω ότι τώρα πια έχετε και σαφή γνώµη όσον αφορά την
ερµηνεία της τοποθέτησης αυτής.

Περιµένουµε τις αποφάσεις του Συµβουλίου της Επικρατείας
–φαντάζοµαι ότι και εσείς συµφωνείτε ότι αυτές έχουν την ουσία
και πρέπει να είναι σεβαστές από όλους. Σε κάθε περίπτωση, γε-
νικότερα για τη Θεσσαλία, εµείς έχουµε δεσµευτεί µαζί µε το
Υπουργείο Περιβάλλοντος να προωθήσουµε ταχύτατα τη δια-
µόρφωση αυτού του ενιαίου διαχειριστικού σχεδίου για να µην
υπάρξει καµµία εµπλοκή, ούτε τοπική ούτε περιφερειακή πολύ
περισσότερο από την Ευρωπαϊκή Ένωση και να είστε βέβαιοι ότι
θα δώσουµε λύση στα µεγάλα προβλήµατα που και εσείς τονί-
ζετε και πολύ καλά κάνετε και τα αναδεικνύετε.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: ∆εν χρησιµοποιούν πάντως τα ίδια

επιχειρήµατα. Είναι διατεθειµένοι να δώσουν νερό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Σας παρακαλώ, κύριε

Σκυλλάκο!
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι ο Γενικός Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας της Νέας ∆ηµοκρατίας Ιωάννης Τραγάκης απέστειλε επι-
στολή στον Πρόεδρο της Βουλής µε την οποία γνωστοποιεί ότι
Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας αναδείχθηκε µε άµεση εκλογή
ο Βουλευτής Μεσσηνίας Αντώνης Σαµαράς.

Σύµφωνα µε τον Κανονισµό της Βουλής, ο κ. Σαµαράς είναι
και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας ∆ηµο-
κρατίας.

Η επιστολή προς τον Πρόεδρο της Βουλής έχει ως εξής:
«Αξιότιµε, κύριε Πρόεδρε,
Όπως σας είναι γνωστό, την Κυριακή 29 Νοεµβρίου 2009 η

Νέα ∆ηµοκρατία εξέλεξε, σύµφωνα µε το Καταστατικό της, το
νέο Πρόεδρό της. Πρόεδρος του Κόµµατος αναδείχθηκε µε
άµεση εκλογή ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. Αντώνης Σαµαράς».

Η επιστολή θα καταχωρισθεί στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Γ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Ευάγγελος

Αργύρης καταθέτει για τα Πρακτικά την προναφερθείσα επι-
στολή, η οποία έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το Προεδρείο εύχεται
κάθε επιτυχία στο νέο έργο του Πρόεδρου της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης και Προέδρου της Νέας ∆ηµοκρατίας και πιστεύουµε
ότι εκφράζουµε και τα συναισθήµατα του Σώµατος.

Καλή του επιτυχία!
Η τρίτη µε αριθµό 361/29-10-2009 ερώτηση του Βουλευτή του

Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνου Αϊβαλιώτη

προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτι-
λίας, σχετικά µε τη στήριξη του κλάδου κατασκευής των βαρέων
οχηµάτων που κατασκευάζονται στην Ελλάδα, δεν θα συζητηθεί
λόγω κωλύµατος της κυρίας Υπουργού και διαγράφεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
αναφορών και ερωτήσεων.

786 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξης της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών «Έκτακτη οι-
κονοµική ενίσχυση κοινωνικής αλληλεγγύης, έκτακτη εισφορά
κοινωνικής ευθύνης των µεγάλων επιχειρήσεων και της µεγάλης
ακίνητης περιουσίας και άλλες διατάξεις».

Η ∆ιάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της
στις 26-11-2009 τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε δύο έως τρεις
συνεδριάσεις. Η διαδικασία που θα ακολουθηθεί έχει ως εξής:

Το λόγο θα πάρουν πρώτα οι εισηγητές των κοµµάτων για δε-
καπέντε λεπτά, δηλαδή ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ και ο εισηγητής
της Νέας ∆ηµοκρατίας, κατόπιν οι ειδικοί αγορητές του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού και του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς για
επίσης δεκαπέντε λεπτά. Ακολουθούν οι εγγεγραµµένοι οµιλη-
τές για επτά λεπτά. Οι πρώτοι έξι εγγεγραµµένοι οµιλητές οµι-
λούν µε εναλλαγή σύµφωνα µε την παράγραφο 2 του άρθρου 64
του Κανονισµού της Βουλής. Η εγγραφή των οµιλητών θα αρχί-
σει µε την έναρξη της οµιλίας του πρώτου εισηγητή και θα ολο-
κληρωθεί στο τέλος της οµιλίας του δεύτερου εισηγητή.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο Γραµµατέας της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας ∆ηµοκρατίας κάνει γνωστό
ότι Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος θα είναι ο Βουλευτής Τρικά-
λων Νικόλαος Λέγκας. Επίσης ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος του ΚΚΕ ορίζεται ο Βουλευτής Γιώργος Μαυρίκος και ειδικός
αγορητής ο Άγγελος Τζέκης. Από το Λαϊκό Ορθόδοξο Συνα-
γερµό ειδικός αγορητής θα είναι ο Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης.
Από τον Συνασπισµό Ριζοσπαστικής Αριστεράς ειδικός αγορη-
τής θα είναι ο Βασίλης Μουλόπουλος.

Το λόγο τώρα έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας και Βουλευ-
τής ∆ράµας του ΠΑΣΟΚ Χρήστος Αηδόνης.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗ∆ΟΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε µπροστά στην

πρώτη νοµοθετική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης µε ένα νοµο-
σχέδιο που αφορά το επίδοµα αλληλεγγύης και είναι ενταγµένο
στο πρόγραµµα των εκατό ηµερών και αποτελεί εφαρµογή των
προγραµµατικών δηλώσεων του ΠΑΣΟΚ για τη στήριξη των οι-
κογενειών µε πολύ χαµηλά εισοδήµατα, όπως επίσης και των ευ-
παθών κοινωνικών οµάδων.

Το νοµοσχέδιο αυτό κινείται σε δύο άξονες, της αναδιανοµής
του εισοδήµατος και της κοινωνικής αλληλεγγύης προς τους οι-
κονοµικά ασθενέστερους. Πάνω από δυόµιση εκατοµµύρια πε-
ρίπου συµπολίτες µας θα πάρουν το επίδοµα µε ένα κόστος που
υπολογίζεται πάνω από 1.000.000.0000 ευρώ. Στο πλαίσιο, λοι-
πόν, της κοινωνικής αλληλεγγύης το επίδοµα θα χρηµατοδοτη-
θεί από την έκτακτη εισφορά στα µεγάλα κέρδη των
επιχειρήσεων, των τραπεζών και της µεγάλης ακίνητης περιου-
σίας. Ουσιαστικά αυτό το νοµοσχέδιο αφορά µια άµεση αναδια-
νοµή του πλούτου από τους έχοντες και κατέχοντες σε εκείνους
που αδυνατούν σήµερα να καλύψουν τις βασικές τους ανάγκες.

Εκείνο όµως που έχει ιδιαίτερη σηµασία είναι να θυµίσουµε ότι
η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ παραµένει πιστή στις προεκλογικές της
δεσµεύσεις για την ενίσχυση των οικονοµικά αδυνάτων µέσα από
συνθήκες κρίσης και δηµοσιονοµικού εκτροχιασµού.

∆εν είναι µόνο αυτή η πρωτοβουλία, αλλά θα ακολουθήσουν κι
άλλες, που έχουν υιοθετηθεί φυσικά µε τον προϋπολογισµό του
2010, όπου πέρα από το 1.000.000.000 ευρώ που θα δοθεί ως
έκτακτο επίδοµα αλληλεγγύης, άλλο 1.000.000.000 θα δοθεί για
την παιδεία.

Επίσης, θα υπάρξει αύξηση των δηµοσίων επενδύσεων άνω
των 10.000.000.000 ευρώ, αύξηση του επιδόµατος ανεργίας και
φυσικά αύξηση των συντάξεων των αγροτών, όπως επίσης θα
υπάρξει αύξηση της επιστροφής του ΦΠΑ στους αγρότες από
το 7% στο 11%, κάτι που σηµαίνει ότι η Κυβέρνηση είναι αποφα-
σισµένη πραγµατικά να κοιτάξει τον αδύναµο ιστό της κοινωνίας
και να προστατεύσει όλους εκείνους, οι οποίοι, µε τις προηγού-
µενες πολιτικές, βρέθηκαν στο περιθώριο.

Φυσικά, προκύπτει µια σειρά από ερωτήµατα, τα οποία είναι
πολύ σηµαντικά και αφορούν αυτούς που κυβέρνησαν µέχρι
χθες τη χώρα. Ρωτάµε, λοιπόν, εάν ποτέ τόλµησε η προηγού-
µενη κυβέρνηση να επιβάλει µια έκτακτη εισφορά αυτού του µε-
γέθους στις µεγάλες επιχειρήσεις και στις τράπεζες,
αναδιανέµοντας µε αυτόν τον τρόπο 1.000.000.000 ευρώ και αν
ποτέ τόλµησε η προηγούµενη κυβέρνηση να δώσει
1.000.000.000 ευρώ στην παιδεία, για να µπορέσει να καλύψει
ένα µεγάλο χάσµα που υπάρχει για την ανάπτυξη της παιδείας
και την κατάκτηση της γνώσης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η παρούσα Κυβέρνηση, µέσα
από αυτό το νοµοσχέδιο, είναι πιστή στις βασικές αρχές του Συ-
ντάγµατος και ιδιαίτερα σε αυτό το οποίο προσδιορίζει το άρθρο
2, εκείνο που λέει ότι ο σεβασµός και η προστασία της αξίας του
ανθρώπου αποτελούν πρωταρχική υποχρέωση της πολιτείας.

Έχοντας, λοιπόν, βαθιά και πλήρη επίγνωση της όλης κατά-
στασης και ιδιαίτερα τις καθηµερινά και αυξανόµενες απαιτήσεις
και ανάγκες των µη προνοµιούχων στρωµάτων της κοινωνίας, έρ-
χεται η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, αµέσως µετά την εκλογική ανα-
µέτρηση, να κάνει πράξη τις βασικές προεκλογικές εξαγγελίες
της και να ζεστάνει την παγωµένη διάθεση των αδυνάτων της κοι-
νωνίας µας, να µετουσιώσει, µε αυξηµένο το αίσθηµα κοινωνικής
ευθύνης, σε πολιτική πράξη τις υποσχέσεις της, αποδεικνύοντας
έµπρακτα την ισχυρή βούλησή της για ανατροπή και ουσιαστική
αλλαγή της πορείας της χώρας.

Η κοινωνία µας, λόγω των νεοφιλελεύθερων πολιτικών επιλο-
γών τής προηγούµενης κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας, που
εφήρµοσε πολιτικές αδράνειας και προχειρότητας, µε τις οποίες
αγνόησε εντελώς το κοινωνικό σύνολο, βίωσε δυστυχώς το δικό
της Γολγοθά εν µέσω οικονοµικής κρίσης και ύφεσης. Η εξά-
ντληση της υποµονής των µη προνοµιούχων στρωµάτων της κοι-
νωνίας, ακόµη και των οπαδών-ψηφοφόρων της Νέας
∆ηµοκρατίας, µε τις γενικόλογες, επικοινωνιακού χαρακτήρα,
φραστικές της δεσµεύσεις, διαµόρφωσε το ποτάµι λαϊκής οργής
για τις πολιτικές ανέχειας και φτώχειας το οποίο διαµόρφωσε και
το συγκεκριµένο πολιτικό αποτέλεσµα που είδαµε στις 4 του
Οκτώβρη.

Εκείνο που όλοι διαπιστώνουµε σήµερα είναι η θετική αίσθηση
που αποκόµισε η ελληνική κοινωνία µε την ταχύτητα της κατά-
θεσης της συγκεκριµένης πρότασης νόµου, αλλά και µε την προ-
τεραιότητα που έθεσε η σηµερινή Κυβέρνηση µε το πρώτο
νοµοσχέδιο, λίγες µόλις ηµέρες µετά από τη σύστασή της. Η
αντίδραση που καταγράφεται και ο απόηχος από την κοινωνία
είναι παραπάνω από θετικός. Και φυσικά κανείς εδώ δεν πιστεύει
πως µε την παρέµβαση αυτή και µόνο έχουµε επιλύσει τη µά-
στιγα που ακούει στο όνοµα «ανέχεια».

Επίσης, θα πρέπει να επισηµάνω πως ποτέ άλλοτε στο παρελ-
θόν δεν γνώρισε ο ελληνικός λαός µια νοµοθετικού περιεχοµένου
µαζική παρέµβαση αυτού του εύρους. Η πρωτόγνωρη αυτή πα-
ρέµβαση αγγίζει σχεδόν κάθε σπίτι, κάθε νοικοκυριό, µια και
αφορά δυόµισι εκατοµµύρια δικαιούχους. Με αυτό το νοµοσχέ-
διο αποδεικνύουµε τη βούλησή µας για πολιτικές κοινωνικής
προσφοράς, µε προσήλωση στη στήριξη των ασθενέστερων ει-
σοδηµατικών οµάδων του πληθυσµού. Ο αναδιανεµητικός τους
χαρακτήρας είναι παραπάνω από εµφανής, καθώς χρηµατοδο-
τείται µέσα από τα µεγάλα εισοδήµατα και 1.000.000.000 ευρώ
δίδεται στις ασθενέστερες οµάδες του πληθυσµού.

Είναι αξιοσηµείωτο να αναφέρουµε ότι αυτό το σχέδιο νόµου,
για να λάβει την τελική του µορφή, προηγήθηκε η διαδικασία της
διαβούλευσης επί του προσχεδίου, µια ύψιστη δηµοκρατική διερ-
γασία, καινοτόµος και πρωτόγνωρη, όπου τόσο οι οργανώσεις
των ενδιαφεροµένων όσο και οι πολίτες ατοµικά κλήθηκαν και
κατέθεσαν προτάσεις και απόψεις. Ακούστηκαν, διαβάστηκαν και
εξετάστηκαν. Πολλές από αυτές κρίθηκαν ως θετικές και εποι-
κοδοµητικές και ενσωµατώθηκαν στο παρόν σχέδιο νόµου. Η δια-
φάνεια, η λογοδοσία και η συµµετοχή αποτελούν µια µεγάλη
πολιτική µας προτεραιότητα. Και αυτό αποδεικνύει αυτή η επι-
λογή.

Παράλληλα, βλέπουµε µέσα από τις προτάσεις να υπάρχουν
αλλαγές στα εισοδηµατικά όρια, όπου βλέπουµε το µίνιµουµ από
17.000 να πηγαίνει στις 22.000 για τις οικογένειες µε τρία παιδιά
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και από 20.000 σε 25.000 για οικογένειες µε έξι παιδιά. Αυτό ση-
µαίνει ότι ακούσαµε τον κόσµο, λάβαµε πολύ σοβαρά τις παρα-
τηρήσεις του και ενσωµατώσαµε αυτά τα οποία µπορούσαµε,
πραγµατικά, µε βάση την οικονοµική κατάσταση, να τα ικανοποι-
ήσουµε.

Καταλαβαίνετε ότι µε αυτήν την ουσιαστική πολιτική της δια-
βούλευσης µπορέσαµε, πραγµατικά, και µπήκαµε στο γενικότερο
προβληµατισµό της κοινωνίας, η οποία ανταποκρίθηκε. Εννιακό-
σιες περίπου είναι οι καταγραφές, οι οποίες έχουν γίνει µέσα από
το διαδίκτυο, στην ιστοσελίδα του Υπουργείου Εθνικής Οικονο-
µίας, και αποδεικνύουν πραγµατικά ότι µια πρωτόγνωρη διαδι-
κασία αγκαλιάζεται από τον ελληνικό λαό, γιατί αποδεικνύει µια
πολύ συγκεκριµένη υπόθεση.

Αποδεικνύει ότι µπορεί ο Έλληνας πολίτης να συµµετέχει
πραγµατικά στις αποφάσεις, οι οποίες διαµορφώνονται µέσα στο
ελληνικό Κοινοβούλιο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουµε νωπή τη λαϊκή εντολή
και αυτό το γεγονός µας γεµίζει ευθύνες, πίστη και αφοσίωση
για τις υποθέσεις που αφορούν τα λαϊκά στρώµατα. Συνεπείς
στις υποσχέσεις µας τολµούµε µέσα σε µια δυσβάσταχτη οικο-
νοµική κρίση και µέσα σε ένα τεράστιο δηµοσιονοµικό έλλειµµα
της χώρας και µιας σκληρής δηµοσιονοµικής προσαρµογής, να
πούµε ότι ναι, µπορούµε, πραγµατικά, να τολµήσουµε.

Τολµούµε γιατί θέλουµε να µεταφέρουµε ένα σαφές µήνυµα
ότι η Κυβέρνηση µε συνέπεια ανάγει και πάλι τον άνθρωπο, τον
πολίτη µε τα καθηµερινά του προβλήµατα και τις ανάγκες του
στο επίκεντρο της πολιτικής. Οι συνάνθρωποί µας µε τα αυξη-
µένα προβλήµατα βιοπορισµού την ιδιαίτερα αυτή κρίσιµη πε-
ρίοδο της οικονοµικής κρίσης που διανύουµε, χρειάζονται
στήριξη και αλληλεγγύη της ευρύτερης κοινωνίας. Η πολιτεία
οφείλει και πρέπει να συµπαρασταθεί στις ασθενέστερες οικο-
νοµικά οµάδες του πληθυσµού.

Η Κυβέρνηση µέσα από αυτό το σχέδιο νόµου θέτει το στίγµα
της πολιτικής της αφού πραγµατώνει, ήδη, µε τα πρώτα νοµο-
θετήµατά της την υπόσχεσή της.

Τα κριτήρια για τους δικαιούχους του σχεδίου νόµου αποδει-
κνύουν τη βούληση για ικανοποίηση όσο το δυνατόν µεγαλύτε-
ρου τµήµατος µε δεδοµένο, πάντα φυσικά, την τρέχουσα
οικονοµική πραγµατικότητα, γιατί δεν πρέπει να ξεχνάµε ότι όταν
δόθηκε η υπόσχεσή µας τα δεδοµένα της οικονοµίας ήταν τε-
λείως διαφορετικά, µια και οι υπολογισµοί είχαν γίνει µε ένα έλ-
λειµµα κοντά στο 3,7% και όχι ενός ελλείµµατος 12,7% το οποίο
παραλάβαµε. Και αυτό φυσικά απαντάει στην κριτική η οποία
υπάρχει περί αθέτησης των υποσχέσεών µας.

Βέβαια, εδώ θα ήθελα να τονίσω ότι εισοδήµατα µεγάλου µέ-
ρους των πολιτών µας παρουσιάζουν ευτράπελες αποκλίσεις µε
αποτέλεσµα να θεωρούνται πλασµατικά και να σπέρνουν µεγάλη
καχυποψία, προκαλώντας παράλληλα το δηµόσιο περί δικαίου
αίσθηµα. Και είναι αλήθεια ότι αρκετοί συµπολίτες µας σε δια-
φορετικές επαγγελµατικές κατηγορίες αποκρύπτουν τα πραγ-
µατικά εισοδήµατά τους. Και στο όνοµα της φορολογικής
ασυνέπειας αυτών όπως επίσης και από την έλλειψη ελεγκτικών
µηχανισµών του κράτους, δεν είναι εφικτή η διεύρυνση της φο-
ρολογικής βάσης αλλά και η διεύρυνση των δικαιούχων, όπως
επίσης όλοι έχουµε επίγνωση της δεινής οικονοµικής κατάστα-
σης των µικροµεσαίων επαγγελµατιών και µακάρι να µπορού-
σαµε να είχαµε τη δυνατότητα να διευρύνουµε τους δικαιούχους
και να τους ενισχύσουµε έστω και µε µία έκτακτη οικονοµική ενί-
σχυση ώστε να επουλώσουν κάποιοι τις ανοικτές πληγές.

Γνωρίζω πως στη δίνη της κρίσης τα ευχολόγια και οι διακη-
ρύξεις περιττεύουν. ∆εν λύνουν τα υπαρκτά προβλήµατα που τα-
λανίζουν σήµερα τον µικροµεσαίο επαγγελµατία. Γι’ αυτό ένα
από τα επόµενα σχέδια νόµου ή από τις πρώτες προτεραιότητες
της Κυβέρνησης είναι η στήριξη της µικροµεσαίας επιχείρησης
που αποτελεί σήµερα τη ραχοκοκαλιά της ελληνικής οικονοµίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι πολίτες στα πεντέµισι χρόνια
εκτοπίστηκαν στο κοινωνικό περιθώριο, γνώρισαν οι ίδιοι την
απαξίωση, βίωσαν την έλλειψη της πολιτείας, την αποδόµηση
των κοινωνικών δοµών και υπηρεσιών, της ίδιας τους της αξιο-
πρέπειας.

Με το παρόν σχέδιο νόµου, ακουµπώντας στις πραγµατικές

ανάγκες των αδυνάτων της κοινωνίας µας, αναπτερώνουµε το
ηθικό τους, ανακτούµε, οικοδοµούµε και αποκαθιστούµε το χα-
µένο αίσθηµα ασφάλειας και προστασίας στους πολίτες. Η πα-
ρέµβαση αυτή διασφαλίζει το αίσθηµα του κοινωνικού συνόλου,
ενδυναµώνει την κοινωνική συνοχή και διατρανώνει την αρχή της
κοινωνικής αλληλεγγύης. Με την παρούσα παρέµβαση ανατρέ-
πουµε τα δεδοµένα, βάζουµε τέρµα στη δυσπιστία και στην αντί-
ληψη που καλλιεργήθηκε πως τα προβλήµατα και οι ανησυχίες
των αδυνάτων στρωµάτων της κοινωνίας µας δεν αποτελούν
µέρος των εργασιών της πολιτικής.

Πιστεύω ακράδαντα πως το τελευταίο διάστηµα έχουµε κερ-
δίσει την εµπιστοσύνη από ένα πολύ µεγάλο µέρος του πληθυ-
σµού που είχε αρνητική εικόνα για εµάς. Σήµερα απλώνουµε χέρι
βοήθειας στους αδύναµους της κοινωνίας µας καλώντας τους
να µας ξαναεµπιστευτούν. Στέλνουµε µέσα στη βαρβαρότητα
των καιρών µια νότα αισιοδοξίας πως η πολιτική είναι πάλι εδώ,
ενδιαφέρεται, νοιάζεται και µεριµνά για τα προβλήµατά τους
αλλά και για την άµεση επίλυσή τους.

Το παρόν σχέδιο νόµου δεν πρέπει να εκληφθεί ως συµβολι-
σµός, αλλά ως εκ των βάθρων διαφορετική πολιτική θέση αντι-
µετώπισης των πραγµάτων. Με έκτακτα µέτρα ασφαλώς δεν
καταπολεµούµε και δεν αφανίζουµε τις αιτίες που δηµιουργούν
την ανέχεια και τον κοινωνικό αποκλεισµό. Αυτές οι παρεµβάσεις
βοηθούν και τονώνουν τις βάναυσες επιπτώσεις που υφίστανται
τα ασθενέστερα οικονοµικά στρώµατα την περίοδο που διανύ-
ουµε.

Επιβάλλεται όντως να πάρουµε γενναία µέτρα για την αντιµε-
τώπιση αιτιών που γεννούν και οδηγούν τους συµπολίτες µας
στη φτώχεια και την ανέχεια και το κοινωνικό περιθώριο. ∆εν
χωρά καµµία αµφιβολία ότι αυτό θα αποτελέσει την επόµενη πο-
λιτική µας στόχευση, για να µπορέσουµε πραγµατικά να δώ-
σουµε τη δυνατότητα κοινωνικής και εργασιακής ένταξης των
ευπαθών οµάδων του πληθυσµού. Χρειάζεται, λοιπόν, σήµερα
και είναι βέβαιο ότι θα τολµήσουµε και θα το κάνουµε. Θα µπο-
ρέσουµε να αντιµετωπίσουµε τις ανισότητες στην κατανοµή ει-
σοδήµατος µε τον εξορθολογισµό του φορολογικού µας
συστήµατος, να αντιµετωπίσουµε την εκτεταµένη φοροδιαφυγή,
την αδήλωτη εργασία, τις άτυπες σχέσεις εργασίας και θα επι-
διώξουµε µε τις πολιτικές µας την ενίσχυση της κοινωνικής συ-
νοχής, κάτι που ήδη σηµατοδοτούµε ξεκινώντας µε αυτό το
νοµοσχέδιο.

Μακάρι η απελθούσα κυβέρνηση να µας άφηνε περιθώρια
ελιγµών, να µας κληροδοτούσε οικονοµικά πλεονασµατικά απο-
θέµατα, τέτοια που θα µας έδιναν τη δυνατότητα εδώ και τώρα
να µετριάσουµε τις δυσµενείς επιπτώσεις από την κρίση σε
όλους τους πολίτες αυτής της χώρας, να εξαλείψουµε διά πα-
ντός τα αίτια που δηµιουργούν τα κοινωνικά αδιέξοδα, την φτώ-
χεια και την ανέχεια. ∆υστυχώς βρισκόµαστε σε δυσµενή θέση
και καλούµαστε απ’ αυτήν τη θέση να αντιµετωπίσουµε ανυπέρ-
βλητες δυσκολίες και προβλήµατα εξαιτίας των τεραστίων ελ-
λειµµάτων που παραλάβαµε. Ευτυχώς ή δυστυχώς, κύριοι
συνάδελφοι, και στην πολιτική όλα κρίνονται από το αποτέλεσµα.
Σήµερα λοιπόν, κρινόµαστε για την συνέπεια των λόγων και των
έργων µας στην κοινωνία και πιστεύω ότι το παρόν σχέδιο νόµου,
η απόλυτη πλειοψηφία των συµπολιτών µας, το κρίνει ως ευερ-
γέτηµα.

Εµείς σήµερα έχουµε σχέδιο και όραµα για τη χώρα. Και παρά
τις έντονες πιέσεις που ασκούνται στη χώρα µας για να προω-
θήσουµε µέτρα αυστηρής δηµοσιονοµικής πειθαρχίας, είναι βέ-
βαιο ότι θα ακολουθήσουµε πολιτικές που δεν θα διευρύνουν τις
ανισότητες και δεν θα δυσχεράνουν ακόµα περισσότερο την κοι-
νωνικοοικονοµική κατάσταση των µικρών και µεσαίων στρωµά-
των. Σ’ αυτήν την κατεύθυνση εξάλλου κινείται και το σχέδιο
νόµου και αυτήν την ανάγκη ικανοποιεί. Επίσης είµαστε αποφα-
σισµένοι σε βάθος χρόνου να σχεδιάσουµε και να προωθήσουµε
µεταρρυθµίσεις τέτοιες ώστε να οικοδοµούν ένα πλέγµα κοινω-
νικής ασφάλειας και σιγουριάς στους πολίτες.

Από τη Φυσική γνωρίζουµε πως κάθε δράση κάτω από φυσιο-
λογικές συνθήκες προκαλεί αντίδραση. Το παρόν σχέδιο νόµου
πιστεύω πως έχει καταρρίψει αυτό το αξίωµα και οι όποιες αρ-
νητικές αντιδράσεις προκληθούν, ιδιαίτερα από την πλευρά
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της Αντιπολίτευσης, σίγουρα κρύβουν σκοπιµότητα.
Κλείνοντας θα ήθελα να πω, κύριε Πρόεδρε, ότι πολλή κουβέ-

ντα έγινε και γίνεται ακόµα και σήµερα στα κανάλια για τη φο-
ρολόγηση στην ακίνητη περιουσία. Έχει να κάνει µε αυτό που
υποτίθεται ότι άλλαξε η Κυβέρνηση για να διευρύνει ακόµα πε-
ρισσότερο τα έσοδά της για να µπορέσει να δώσει αυτό το επί-
δοµα. Λένε, λοιπόν, κάποιοι πως µε τη µείωση από 600.000 σε
400.000 ακουµπάµε το φτωχό Έλληνα. Θα ήθελα, λοιπόν, να
γνωρίζει ο ελληνικός λαός ότι από τα τεσσεράµισι εκατοµµύρια
ιδιοκτήτες ακουµπάµε µόνο εβδοµήντα χιλιάδες δικαιούχους µε
αυτήν ουσιαστικά την αλλαγή. Εκ των πραγµάτων, λοιπόν, εκείνο
που θα θέλαµε να πούµε είναι ότι η κριτική και η σκοπιµότητα
πάντα µπορούν και πρέπει να έχουν όρια.

Με αυτές τις λέξεις θα ήθελα να κλείσω και να πω ότι σήµερα
είµαστε µπροστά σε µια γενναία επιλογή. Και να πω σε όλους αυ-
τούς, οι οποίοι από τη θέση της Αντιπολίτευσης πρέπει να φα-
νούν ότι αντιπολιτεύονται, ότι αυτό στην παρούσα φάση δεν θα
ήταν χρήσιµο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε το Χρή-

στο Αηδόνη, τον εισηγητή του ΠΑΣΟΚ στο πρώτο νοµοσχέδιο
της Κυβέρνησης, που ήταν και ακριβής στο χρόνο του.

Θα ήθελα να ανακοινώσω στο Σώµα ότι η ∆ιαρκής Επιτροπή
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, ∆ηµόσιας Τάξης και ∆ικαιοσύνης καταθέτει
την Έκθεσή στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων «Αποζηµίωση των θυµά-
των εγκληµάτων βίας από πρόθεση (Εναρµόνιση της ελληνικής
νοµοθεσίας µε την Οδηγία 2004/80/ΕΚ του Συµβουλίου της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης της 29ης Απριλίου 2004) και άλλες διατάξεις».

Το λόγο τώρα έχει ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας Μαρ-
γαρίτης Τζίµας.

ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, χρειάστηκαν εξήντα µέρες για

να φέρει η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ στη Βουλή το πρώτο της νο-
µοσχέδιο. Εάν συνεχίσει µε τον ίδιο ρυθµό, τότε για να κάνει
πράξη τα πέντε νοµοσχέδια των εκατό πρώτων ηµερών χρειάζο-
νται τριακόσιες µέρες.

Μετά από µια προεκλογική περίοδο κατά την οποία το ΠΑΣΟΚ
υποσχέθηκε σε όλους τα πάντα, βρισκόµαστε τώρα εδώ στο διά
ταύτα. ∆υστυχώς, οι πρώτες µέρες θυµίζουν το παλιό και γνώ-
ριµο παρελθόν.

Η πολιτική και η οικονοµική ζωή του τόπου µόλις ξεκίνησε.
Όλα ήταν µαύρα πριν την 4η Οκτωβρίου. Τίποτα σωστό δεν έγινε
σε αυτήν τη χώρα. Μηδενισµός και απαξίωση. Τεχνητά ελλείµ-
µατα. Προσδοκίες για αξιοκρατική στελέχωση του κρατικού µη-
χανισµού. Το αποτέλεσµα, κοµµατικά στελέχη. Πρόγραµµα
εκατό ηµερών, σχέδια φραστικά για την καταπολέµηση της ανερ-
γίας και την οικονοµική ανάπτυξη. Όµως η πραγµατικότητα είναι
διαφορετική. Τα προηγούµενα χρόνια, είχαµε µία αντιπολίτευση
που έλεγε όχι σε όλα. Και τώρα έχουµε µία Κυβέρνηση που τα
µηδενίζει όλα.

Τώρα όµως υπάρχει µία Αντιπολίτευση υπεύθυνη που θα είναι
κοντά στον πολίτη και που θα λέει ναι, σε ό,τι καλό υπάρχει για
τον πολίτη. Εµείς δεν πρόκειται να δηµιουργήσουµε ψεύτικες
προσδοκίες στους Έλληνες πολίτες. Θα ζωντανεύουµε την ελ-
πίδα µέσα από θεσµικές αξιόπιστες πολιτικές. Γιατί, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, ο χώρος της πολιτικής δεν είναι µόνο χώρος
αντιπαραθέσεων της στείρας άρνησης. Μας ενδιαφέρει όλους,
ανεξάρτητα από ιδεολογική τοποθέτηση, η ευτυχία των πολιτών,
οι οποίοι προσδοκούν, από εµάς τους πολιτικούς, µία καλύτερη
ηµέρα.

Εµείς ως Νέα ∆ηµοκρατία µε τα λάθη µας, αλλά και το πλού-
σιο έργο µας, θα σταθούµε κοντά στην Κυβέρνηση, σε κάθε δη-
µιουργική της προσπάθεια. Η Κυβέρνηση όµως µε τη σειρά της,
ας ξεφύγει από το µίζερο παρελθόν της και ας αναγνωρίσει κάθε
καλό που έγινε στον τόπο αυτόν από την προηγούµενη κυβέρ-
νηση.

Οι πολίτες κουράστηκαν από τις διαχωριστικές γραµµές. Οι
καιροί είναι δύσκολοι. Και απαιτούν ενότητα και πολιτική οµο-
ψυχία. Μικρή αξία στην πολιτική έχει να κερδίζει ένα κόµµα και να
ζηµιώνουν οι πολίτες. Μεγάλη όµως αξία στην πολιτική έχει να

ωφελούνται οι πολίτες. Όλοι µας, λοιπόν, είµαστε υπηρέτες των
συµφερόντων των πολιτών.

Η κοινωνική ευαισθησία δεν είναι προνόµιο ενός κόµµατος.
Ούτε ορισµένων πολιτικών. Είναι η ουσία της πολιτικής διαδικα-
σίας. ∆εν πετάµε ένα επίδοµα στα φτωχά λαϊκά στρώµατα και
νοµίζουµε ότι επιτελέσαµε το ρόλο µας και την αποστολή µας.
Όλοι πρέπει να προβληµατιστούµε γιατί ο πολίτης να χρειάζεται
επιδόµατα για να ζήσει. Όλο το πολιτικό σύστηµα της χώρας.

Η πολιτική των επιδοµάτων κρατά καθηλωµένη την ελληνική
κοινωνία στη µάχη της επιβίωσης. ∆εν της επιτρέπει να ξεφύγει
από τον κοινωνικό αποκλεισµό και να ασχοληθεί µε δράσεις που
ολοκληρώνουν την προσωπικότητά της. Με τον πολιτισµό, µε τον
αθλητισµό, την παιδεία , την οικολογία.

Κανείς µας σίγουρα δεν θέλει µία κοινωνία µε κοινωνικά απο-
κλεισµένους πολίτες. Όλοι θέλουµε µία κοινωνία στην οποία ο
γονιός να µπορεί να µεγαλώσει και να σπουδάσει τα παιδιά του.
Να µπορεί µε αξιοπρέπεια να κάνει τις διακοπές του. Να παρα-
κολουθεί πολιτιστικά και κοινωνικά γεγονότα. Που να κολλήσει
όµως τα 300 ευρώ του επιδόµατος µία οικογένεια που σπουδά-
ζει δύο παιδιά στο σχολείο ή σε πανεπιστήµιο; Είναι, λοιπόν,
βαθιά η κρίση. Η αντιµετώπισή της χρειάζεται δραστικές αλλα-
γές, δραστικές πολιτικές, και όχι πολιτικές ευκαιριακού χαρα-
κτήρα.

Να δεχθώ πως δεν υπάρχουν χρήµατα. Τότε γιατί υποσχεθή-
κατε τα πάντα στους πάντες; Αυτό δεν είναι υπεύθυνη πολιτική
στάση. Αυτό δηλώνει βουλιµία για την εξουσία. Όταν µε αγώνα
και µε οικονοµίες ή µε δάνεια ο Έλληνας αγόρασε ένα σπίτι, έρ-
χεστε τώρα και τον καλείτε να πληρώσει έκτακτη φορολογία. Τον
καλείτε να πληρώσει τα σπασµένα. Αυτό δεν είναι κοινωνική πο-
λιτική, είναι φοροεπιδροµή. ∆ηµιουργεί προβλήµατα ρευστότη-
τας και γονατίζει περισσότερο τον πολίτη. Τον αναγκάζει να
δανειστεί ακόµα περισσότερο και να υποθηκεύσει το µέλλον του.

Σαράντα πέντε χρόνια µετά τη Μεταπολίτευση, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, έγιναν πολλά και θετικά βήµατα σ’ αυτήν τη
χώρα από όλες τις κυβερνήσεις, όµως η έλλειψη συνεννόησης σε
µεγάλα, βασικά ζητήµατα κοινωνικού χαρακτήρα οδήγησαν το
20% των Ελλήνων να ζουν κάτω από το όριο της φτώχειας.

∆ιερωτηθήκαµε ποτέ γιατί; Γιατί δεν χτυπήθηκε όσο έπρεπε η
φοροδιαφυγή, γιατί δεν χτυπήθηκε όσο έπρεπε η γραφειοκρατία,
γιατί δεν αξιοποιήθηκαν γρήγορα και αποτελεσµατικά οι πλου-
τοπαραγωγικές πηγές της χώρας µας. Είναι αναδιανοµή πλού-
του, όταν φορολογούµε µε ένα 1.000.000.000 ευρώ το µεγάλο
κεφάλαιο; ∆ηλαδή, αυτός είναι ο παραγόµενος και πλεονάζων
πλούτος στη χώρα µας;

Τα µεγάλα έργα υποδοµής είναι πολλά και καλά. Όµως η φο-
ρολογική συνείδηση των πολιτών είναι απαραίτητη και πάνω από
όλα απαραίτητη είναι η αξιοπιστία της πολιτικής και των πολιτι-
κών.

Χιλιάδες Έλληνες τώρα θα πάρουν το επίδοµα αλληλεγγύης.
Αύριο, όµως, τι θα κάνουν; Τι θα γίνει; Έλυσαν το οικονοµικό
τους πρόβληµα; Είναι καιρός, λοιπόν, όλοι µας, όλες οι πολιτι-
κές δυνάµεις, να σχεδιάσουµε τη χώρα, να σχεδιάσουµε µία βιώ-
σιµη ανάπτυξη µε οικονοµική και κοινωνική ελευθερία. ∆εν αρκεί
να µοιράζουµε τον πλούτο. Χρειάζεται να δηµιουργούµε πλούτο
σ’ αυτήν τη χώρα. Χρειάζεται να µοιράζουµε επιχειρηµατικές ευ-
καιρίες στους πολλούς και όχι στους λίγους. Χρειάζεται να εξου-
δετερώνουµε τον ασφυκτικό κλοιό των µεγάλων συµφερόντων
προς την ιδιωτική µικρή πρωτοβουλία.

Αυτή η χώρα δεν έχει µέλλον µε µία πολιτική επιδοµάτων.
Έχει, όµως, µέλλον µε το ζωντάνεµα του επιχειρηµατικού δαι-
µονίου του Έλληνα. Το κοινωνικό κράτος είναι απαραίτητο να ρί-
χνει την οµπρέλα προστασίας στους αδύναµους, να τους δίνει
ευκαιρίες δηµιουργίας και όχι επιδόµατα ευκαιρίας.

∆εν θέλω να µπω σε µία στείρα και χωρίς ουσία αντιπαράθεση.
Όµως, η Κυβέρνηση ως αντιπολίτευση ήταν αντίθετη σε κάθε
µέτρο κοινωνικής πολιτικής που έπαιρνε η δική µας κυβέρνηση.
Εµείς δεν πρόκειται να ακολουθήσουµε τέτοια πολιτική, δεν την
έχει ανάγκη ο τόπος, δεν την έχουν ανάγκη οι πολίτες. Το όραµα
της κοινωνικής δικαιοσύνης είναι ή πρέπει να είναι ο στόχος όλων
µας. Αυτό, όµως, επιτυγχάνεται µε σχέδιο, µε προγραµµατισµό,
µε ρήξεις. ∆εν επιτυγχάνεται µε ηµίµετρα και µηδενισµούς.
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Ο πολίτης θέλει να βελτιώσει το επίπεδο διαβίωσής του και να
ικανοποιήσει καλύτερα τις πνευµατικές, ψυχικές και υλικές του
ανάγκες. Σήµερα, όµως, ο πολίτης δεν ελέγχει ούτε την αγορά
ούτε τις αποφάσεις που τον αφορούν. Με πρόσχηµα την ελευ-
θερία πάρα πολλοί δυνατοί στη χώρα µας και σε ολόκληρο τον
κόσµο σφετερίζονται οικονοµικά τα αγαθά που παράγουν οι ίδιοι
οι πολίτες.

Από την άδικη διανοµή των υλικών και πνευµατικών αγαθών
και την έλλειψη του κοινωνικού ελέγχου προκαλούνται φαινό-
µενα κοινωνικής παθογένειας, όπως είναι η ανεργία, ο αναλφα-
βητισµός, η µόλυνση του περιβάλλοντος, η εγκληµατικότητα, τα
ναρκωτικά, η βία. Όλα αυτά είναι προβλήµατα κοινωνικής συνο-
χής.

Είναι, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ώρα να βγάλουµε
τον πολίτη από την αφάνεια και να τον βάλουµε στο κέντρο του
πολιτικού, οικονοµικού και κοινωνικού σχεδιασµού. Να λαµβάνε-
ται υπ’ όψιν η γνώµη των πολιτών στον προγραµµατισµό και τη
λήψη των αποφάσεων. Αν δεν γίνει αυτό, τότε θα συνεχίσει να
επικρατεί το συµφέρον των ολίγων σε βάρος της πλειονότητας
των ανθρώπων.

Εµείς, ως Νέα ∆ηµοκρατία, ψηφίζουµε κατ’ αρχήν το νοµο-
σχέδιο. Έστω και 1 ευρώ να δίνει στους πολίτες είναι θετικό για
τους πολίτες. Όµως, πρέπει στην Αίθουσα αυτή να αποκαταστα-
θεί η αλήθεια όσον αφορά τη µηδενιστική τακτική του κόµµατος
του ΠΑΣΟΚ και Κυβέρνησης σήµερα.

Σε ανάλογες πρωτοβουλίες της Νέας ∆ηµοκρατίας στο ελλη-
νικό Κοινοβούλιο συναντήσαµε την καθολική άρνηση και τον κα-
θολικό µηδενισµό του κόµµατος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
της εποχής εκείνης. Για παράδειγµα, όταν εµείς διπλασιάζαµε
τις αγροτικές συντάξεις, όταν διπλασιάζαµε το ΕΚΑΣ, το ΠΑΣΟΚ
αποχωρούσε από τη Βουλή. Ο διπλασιασµός των αγροτικών συ-
ντάξεων δεν έγινε στα είκοσι χρόνια που κυβερνούσε το ΠΑΣΟΚ
και έγινε στην πρώτη πενταετία της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Όταν εµείς δίναµε το έκτακτο οικονοµικό βοήθηµα από 500
µέχρι 800 ευρώ σε ένα εκατοµµύριο εννιακόσιες χιλιάδες Έλλη-
νες στις αρχές αυτού του έτους, το ΠΑΣΟΚ µειοψήφησε σ’ αυτήν
την πρωτοβουλία της Νέας ∆ηµοκρατίας. Πάνω από ένα εκα-
τοµµύριο εξακόσιες εβδοµήντα χιλιάδες Έλληνες συνταξιούχοι
έλαβαν το έκτακτο βοήθηµα από την κυβέρνηση της Νέας ∆η-
µοκρατίας στις αρχές του 2009. Εµείς δεσµευθήκαµε ενώπιον
του ελληνικού λαού ότι τα χρήµατα που παρακρατούσατε εσείς
από τις συντάξεις, τον γνωστό ΛΑΦΚΑ θα τον καταργήσουµε. Τον
καταργήσαµε και επιστρέψαµε ως οικονοµική βοήθεια όλα εκείνα
τα παρακρατηθέντα χρήµατα του ΛΑΦΚΑ από το 1993 µέχρι το
2004, που έκανε η κυβέρνησή σας.

Μειώσαµε τους φορολογικούς συντελεστές. Ένας µισθωτός
µε δύο παιδιά και εισόδηµα 15.000 ευρώ το 2004, πλήρωνε 690
ευρώ φόρο και το 2009 πληρώνει 250 ευρώ φόρο, δηλαδή του
µειώσαµε την άµεση φορολογία κατά 64%. Αυτό ήταν κοινωνική
ευαισθησία, στην οποία δεν παρακολουθούσατε την προηγού-
µενη κυβέρνηση. Εµείς ως κυβέρνηση -κι εσείς απόντες!- µειώ-
νοντας το φορολογικό συντελεστή από το 30% στο 25% και
αυξάνοντας τη φορολογική κλίµακα δώσαµε τη δυνατότητα σε
σχεδόν 1 εκατοµµύρια τριακόσιες χιλιάδες Έλληνες το 2009 να
µην πληρώσουν ούτε 1 ευρώ φόρο. Αυτό είναι κοινωνική πολι-
τική, είναι κοινωνική ευαισθησία. Γι’ αυτό είναι καλό τα κόµµατα
να διδάσκονται και από τις επιτυχίες τους αλλά και από τα λάθη
τους, για να µπορούµε να δηµιουργούµε στην Αίθουσα αυτή, στο
θεσµό αυτό, στο ναό της δηµοκρατίας όλες εκείνες τις προϋπο-
θέσεις που χρειάζεται η ελληνική κοινωνία για δηµιουργία µιας
ζωής αξιοπρεπούς, µε λιγότερα προβλήµατα, µε λιγότερη φτώ-
χεια και µε ελληνικό λαό, ο οποίος µπαίνει ανταγωνιστικά µέσα
στο κοινωνικό σύνολο.

Όταν εµείς ψηφίζαµε εδώ συγκεκριµένες δράσεις για την τρί-
τεκνη και πολύτεκνη µάνα, πάνω από δεκαεννέα δράσεις, µε επι-
δόµατα για τη γέννηση του τρίτου παιδιού, µε τη σύνταξη για την
πολύτεκνη µάνα, δυστυχώς συναντήσαµε τότε την άρνηση του
κόµµατος της αξιωµατικής αντιπολίτευσης. Εµείς, λοιπόν, δεν
πρόκειται να ακολουθήσουµε αυτήν τη µηδενιστική τακτική του
παρελθόντος.

Είµαστε ένα κόµµα το οποίο διδάσκεται και από τα λάθη του,

αλλά πατάει πάνω στις µεγάλες επιτυχίες των προηγούµενων πε-
ντέµισι ετών και λέει, ναι, στο νοµοσχέδιο αυτό κατ’ αρχήν, γιατί,
πραγµατικά, αντιµετωπίζει έστω και µικρές, ελάχιστες δυνάµεις
των Ελλήνων πολιτών, άσχετα αν προεκλογικά υποσχεθήκατε
στους Έλληνες πως θα δίνατε έκτακτο οικονοµικό βοήθηµα 500
ευρώ και τώρα δίνετε µόνο 300 ευρώ. Αυτό, λοιπόν, αποτελεί µια
στάση ευθύνης, µια στάση υπευθυνότητας της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, που θα πρέπει να διδάξει εσάς που είστε τώρα Κυβέρνηση.
Και η κοινωνική συνεννόηση, η κοινωνική συναίνεση δεν εξαρτά-
ται µόνο από τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης. Κυρίως εξαρτάται
από το κλίµα συνεννόησης που δηµιουργεί το κόµµα που κάθε
φορά βρίσκεται στην εξουσία.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε τον κ.
Τζίµα.

Κύριοι συνάδελφοι, έχουν εγγραφεί στον κατάλογο εξήντα
επτά συνάδελφοι. Πρέπει, λοιπόν, να τηρείται αυστηρά ο χρό-
νος.

Ο ειδικός αγορητής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Άγγελος Τζέκης, έχει το λόγο.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µετά από
την περίφηµη διαβούλευση που έγινε στην επιτροπή, µετά από τη
διαβούλευση που έγινε µε κοινωνικούς εταίρους ακούσαµε πριν
από λίγο τον εισηγητή της Πλειοψηφίας αλλά και της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης να είναι πολύ υπερήφανοι γι’ αυτήν την επι-
δοµατική πολιτική. Έτσι, λοιπόν, η Κυβέρνηση µαζί µε το
Σύνδεσµο Ελληνικών Βιοµηχανιών συµφώνησαν και παρουσιά-
ζουν σήµερα το παρόν νοµοσχέδιο για το λεγόµενο «επίδοµα αλ-
ληλεγγύης» -επίδοµα φτώχειας κατ’ εµάς- ως ενίσχυση
κοινωνικής αλληλεγγύης και µάλιστα, όπως ισχυρίζονται, από την
εισφορά κοινωνικής ευθύνης των µεγάλων επιχειρήσεων και της
µεγάλης ακίνητης περιουσίας.

Εκείνο για το οποίο δεν µίλησαν, στην επιτροπή αλλά και σή-
µερα, είναι γιατί υπάρχει η φτώχεια και ποιος τη δηµιουργεί.
Όµως όταν αναγνωρίζουν ότι είκοσι πέντε εκατοµµύρια συµπο-
λιτών µας ζουν κάτω από το όριο της φτώχειας -και εµείς τονί-
ζουµε ότι άλλα τόσα εκατοµµύρια ζουν στο όριο της φτώχειας-
τότε πραγµατικά αναγνωρίζουν και οι δυο ότι η διαχρονική πολι-
τική των κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ - Νέας ∆ηµοκρατίας, στο πλαίσιο
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ενώ εξασφάλισε τεράστια κέρδη
στους µεγαλοεπιχειρηµατίες συγχρόνως δηµιούργησε περιβάλ-
λον φτώχειας και ανέχειας σ’ αυτά τα εκατοµµύρια του λαού.

Με τη µείωση του λαϊκού εισοδήµατος, µε την αύξηση του κό-
στους ζωής στα τρόφιµα, στην ένδυση, στη ∆ΕΗ, στον ΟΤΕ, στο
πετρέλαιο, µε την έµµεση φορολογία, µε την εµπορευµατοποί-
ηση της υγείας, της παιδείας, της πρόνοιας, µε τη µαζική ανερ-
γία που τώρα είναι πάνω από εξακόσιες πενήντα χιλιάδες και
όπως λέει ο Υπουργός Εργασίας, φθάνουµε το 15%, µε τις ελα-
στικές σχέσεις εργασίας, όπως τα «STAGE», συµβάσεις έργου,
χρόνου, µερικής απασχόλησης. Σε αυτό το σηµείο βέβαια, οι ερ-
γαζόµενοι µε αυτές τις σχέσεις εργασίας, εργαζόµενοι στους ερ-
γολάβους, στα δουλεµπορικά γραφεία ενοικίασης εύρεσης
εργασίας δεν έχουν ανάγκη τις κινήσεις εντυπωσιασµού, όπως
γίνεται στο άρθρο σχετικά µε την Κούνεβα, που εµείς το βρί-
σκουµε θετικό. Αγωνίζονται και απαιτούν την κατάργηση των
σχέσεων εργασίας, τη σταθερή µόνιµη εργασία µε αξιοπρεπή
µισθό.

Καταργείστε, λοιπόν, αν θέλετε, αυτές τις σχέσεις, τα σύγ-
χρονα δουλεµπορικά γραφεία ενοικίασης εργαζοµένων, τους ερ-
γολάβους. ∆εν θα το κάνετε και δεν θα το κάνετε συνειδητά
όπως δεν το κάνατε και µέχρι τώρα καµµία κυβέρνηση από τις
δυο, γιατί είναι απαίτηση των µεγάλων επιχειρηµατικών οµίλων
της Ευρωπαϊκής Ένωσης και εσείς συµφωνείτε. Όπως συµφω-
νήσατε εξάλλου και χθες στο Ελληνοαµερικανικό Επιµελητήριο
µε τις νουθεσίες-υποδείξεις του Αµερικανού Πρέσβη, που πρό-
τεινε εργασιακό µεσαίωνα. Μιλάει ο εκπρόσωπος των Ηνωµένων
Πολιτειών για τη χώρα µας. Ας κοιτάξει τι γίνεται µέσα στη δική
του χώρα από τη µεγάλη εκµετάλλευση, εκεί που υπάρχουν σα-
ράντα επτά εκατοµµύρια που δεν έχουν ένα πιάτο φαί, εκεί που
πενήντα τέσσερα εκατοµµύρια δεν έχουν κοινωνική ασφάλιση
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και πρόσβαση στην υγεία, ενώ παράλληλα ξοδεύουν τρισεκα-
τοµµύρια δολάρια για εξοπλισµούς και ιµπεριαλιστικές επεµβά-
σεις.

Εποµένως, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µε πολιτική φιλοδω-
ρηµάτων δεν γίνεται αναδιανοµή του πλούτου, όπως ισχυρίζεστε
και δεν αντιµετωπίζονται τα αίτια της φτώχειας. Το ίδιο έκανε άλ-
λωστε και η Νέα ∆ηµοκρατία µε το επίδοµα θέρµανσης, που
εσείς τώρα κόβετε, όπως έκανε και µε το Ταµείο Φτώχειας η Νέα
∆ηµοκρατία, που έδωσε 350.000.000 ευρώ. Για µας, διαχείριση
της φτώχειας και της εξαθλίωσης τότε, αλλά και σήµερα.

Άλλωστε είναι ενδεικτικές οι δηλώσεις του προέδρου του ΣΕΒ,
αλλά και του προέδρου του Ελληνοαµερικανικού Επιµελητηρίου
ότι η εθνική επιχειρηµατική τάξη της χώρας ανταποκρίθηκε στο
κάλεσµα της Κυβέρνησης για εισφορά 840.000.000 από τα
κέρδη των εταιρειών. Αλλά και οι δύο απαιτούν –και το λένε- ότι
πρέπει να προχωρήσουν οι διαρθρωτικές µεταρρυθµίσεις που
αφορούν το ασφαλιστικό, τις εργασιακές σχέσεις, τη µείωση των
κοινωνικών δαπανών, τη µείωση της φορολογίας των ανωνύµων
εταιρειών, ό,τι δηλαδή αποφασίστηκε στα πλαίσια του πρόσφα-
του ECOFIN. Γι’ αυτό µεγαλοεπιχειρηµατίες, ηλεκτρονικά και
έντυπα µέσα, τηλεοράσεις και εφηµερίδες από το πρωί µέχρι το
βράδυ µιλούν για το µεγάλο δηµόσιο χρέος, για το δηµόσιο έλ-
λειµµα, ότι χρεοκοπεί η χώρα, ότι τα ταµεία δεν έχουν να πλη-
ρώσουν τις συντάξεις, ότι δεν έχουν για τα εφάπαξ. Όλα αυτά
είναι προσπάθειες αποπροσανατολισµού, προσπάθειες τροµο-
κρατίας και εκφοβισµού του λαού, ούτως ώστε να αποδεχθεί ως
αναγκαίες τις µεταρρυθµίσεις που είναι απαιτήσεις του ευρω-
ενωσιακού κεφαλαίου και των ντόπιων µεγάλων επιχειρηµατικών
οµίλων, για να βγει µε λιγότερες απώλειες από την κρίση, έχο-
ντας όµως ξεκαθαρίσει το τοπίο για την επόµενη µέρα µετά από
την κρίση. ∆ηλαδή, να γίνει ακόµα πιο φθηνή η εργατική δύναµη
στα πλαίσια του ανταγωνισµού.

Εποµένως στρατηγική συγκεκριµένη υπηρετείτε και οι δύο µε
την εναλλαγή στην διακυβέρνηση της χώρας ως υπηρετικό πο-
λιτικό προσωπικό, δηλαδή τη στρατηγική των δυνάµεων του κε-
φαλαίου υπηρετείτε απέναντι στις δυνάµεις της εργασίας. Γι’
αυτό, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι πρόκληση όταν κάνει
λόγο η Κυβέρνηση για φορολόγηση των κερδών των µεγάλων
επιχειρήσεων και της ακίνητης περιουσίας φυσικών προσώπων,
γιατί εξαιρείται η µεγάλη ακίνητη περιουσία των νοµικών προ-
σώπων, των off shore εταιρειών και ότι από κει θα πάρετε
1.000.000.000 για να δώσετε την ελεηµοσύνη στα δυόµισι εκα-
τοµµύρια των συµπολιτών µας που ζουν στη φτώχεια, στην ανέ-
χεια, στην εξαθλίωση.

Άλλωστε µόνο η Τράπεζα της Εθνικής έβγαλε σε εννιά µήνες
1.000.000.000 ευρώ! Γιατί είναι γνωστό ότι στο διάστηµα 2000-
2008 τα καθαρά κέρδη τριακοσίων πενήντα µεγάλων επιχειρη-
µατικών οµίλων ανήλθαν στο ποσό που ξεπέρασε τα
90.000.000.000 ευρώ και το έτος 2009 –έτος κρίσης- από ό,τι
τουλάχιστον υπολογίζουν είναι πάνω από 7.000.000.000 ευρώ.

Έτσι, λοιπόν, έναν πακτωλό κερδών τον καρπώνονται οι µεγά-
λοι επιχειρηµατικοί όµιλοι και βέβαια αντί να το φορολογήσετε µε
45%, όπως προτείνει το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, τι γίνε-
ται µέχρι τώρα; Πριν από µερικά χρόνια ήταν 45%. Οι κυβερνή-
σεις του ΠΑΣΟΚ το πήγαν στο 35% και οι κυβερνήσεις της Νέας
∆ηµοκρατίας το πήγαν στο 25% και τώρα διαγωνίζεσθε και οι
δύο να το πάτε στο 20%. Έχουµε δηλαδή µία νόµιµη φοροδια-
φυγή-φοροαπαλλαγή.

Όµως, υπάρχει και το άλλο µεγάλο σκάνδαλο της φορολογι-
κής απαλλαγής µεγάλων επιχειρηµατικών οµίλων που έχουν στα
χέρια τους τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης, δηλαδή τις τηλεορά-
σεις.

Ξέρετε ότι υπάρχει έσοδο πάνω από δυόµισι δισεκατοµµύρια
δραχµές από τις διαφηµίσεις –αυτό ήταν πριν από λίγα χρόνια-
µε φορολογικό συντελεστή 30%. Το ΠΑΣΟΚ το πήγε στο 20%, η
Νέα ∆ηµοκρατία το µηδένισε. Ξέρετε πόσο είναι πάνω-κάτω, πε-
ρίπου 750.000.000 κάθε χρόνο και ύστερα ψάχνετε να κόψετε
από τις κοινωνικές δαπάνες γιατί δεν µπορείτε να βρείτε λεφτά!
Πώς να βρείτε, όταν όλα τα διοχετεύετε στα ταµεία των µεγά-
λων επιχειρηµατικών οµίλων;

Όµως υπάρχουν και ιδιαίτερα µεγάλες φοροαπαλλαγές σε πα-

ράκτιες εταιρείες, τις γνωστές off shore. Προκειµένου να φέρουν
–λέει- τα κεφάλαιά τους µέσα, καµµία φορολογία και κανένας
έλεγχος για την προέλευση αυτών των κεφαλαίων. Είναι από το
εµπόριο όπλων, από το εµπόριο ναρκωτικών; Αυτό δεν ενδιαφέ-
ρει για να το ψάξουµε και να το βρούµε;

Αν σε όλα αυτά τα κέρδη –πάνω από εκατό δισεκατοµµύρια
ευρώ- προσθέσετε και άλλες εκατοντάδες δισεκατοµµύρια στις
επιδοτήσεις, στις επιχορηγήσεις, τότε πραγµατικά έχουµε µπρο-
στά µας ένα χορό εκατοντάδων δισεκατοµµυρίων δραχµών µέσα
στη δική µας χώρα.

Άρα, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, και µε το παρόν νοµοσχέδιο
πάλι έχουµε µεγάλες φοροαπαλλαγές. Παραδείγµατος χάριν, δί-
νεται –λέει- παράταση της φορολογίας επί των κερδών από πω-
λήσεις µετοχών στο Χρηµατιστήριο και στα αλλοδαπά
χρηµατιστήρια, παράταση φορολογίας στα κέρδη από τυχερά
παιχνίδια, τηλεοπτικά έπαθλα κ.λπ., κατάργηση της έκτακτης ει-
σφοράς στα επαγγελµατικά πλοία αναψυχής, παράταση της
έκτακτης εισφοράς στα ιδιωτικά πλοία αναψυχής, παράταση
υποθέσεων φόρων της µεγάλης ακίνητης περιουσίας. Παράταση
στην παράταση –λέει ο λαός- έρχεται και η απαλλαγή.

Γι’ αυτό, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η χώρα µας είναι πρώτη
στην Ευρωζώνη ως προς την αύξηση των κερδών –56,1%- και
ενώ η παραγωγικότητα της εργασίας στα δέκα τελευταία χρόνια
αυξήθηκε κατά 36%, ο µέσος µισθός σήµερα έχει την αγορα-
στική αξία του 1985. Όλα αυτά, λοιπόν, τα στοιχεία αποδεικνύουν
την αύξηση της εκµετάλλευσης της εργατικής δύναµης από τις
δυνάµεις του κεφαλαίου.

Ο κοινωνικός πλούτος, κύριοι συνάδελφοι, παράγεται στη
χώρα, τον παράγει η εργατική τάξη, τα λαϊκά στρώµατα και τον
καρπώνονται µέσω της πολιτικής σας διαχρονικά οι δυνάµεις του
κεφαλαίου, οι τραπεζίτες, οι βιοµήχανοι, οι έµποροι, οι εφοπλι-
στές και οι παρατρεχάµενοί τους.

Αρκεί να αναφέρω ότι την τελευταία δεκαετία 2001-2009 µε
µέσο όρο παραγωγής Ακαθάριστου Εγχώριου Προϊόντος
250.000.000.000 ευρώ το χρόνο, ο εργαζόµενος λαός µε τη δου-
λειά του, µε το µόχθο και την κούρασή του παρήγαγε σε αυτά
τα δέκα χρόνια δυόµισι τρισεκατοµµύρια ευρώ εθνικό πλούτο.

Έρχεστε, λοιπόν, τώρα µαζί όλοι µια παρέα, Κυβέρνηση, Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση, ΣΕΒ, Ευρωπαϊκή Ένωση και ο Αµερικάνος
πρέσβης να κάνετε λόγο για οριακή κατάσταση της οικονοµίας,
για χρεοκοπία της χώρας –φαρισαϊκή τακτική!- για να κρύψετε
την ταξικότητα της πολιτικής σας, την ταξικότητα του συστήµα-
τος που υπηρετείτε και την έξοδο από την κρίση θα τη φορτώ-
σετε και αυτή στην εργατική τάξη και στα λαϊκά στρώµατα προς
όφελος και πάλι των δυνάµεων του κεφαλαίου.

Άρα, λοιπόν, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι δυνατόν η
λαϊκή οικογένεια να έχει καλό εισόδηµα, ώστε να ζει µε αξιοπρέ-
πεια και όχι µε τα επιδόµατα ελεηµοσύνης. Γι’ αυτό είναι εφικτή
η πρόταση που κάνει το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας για 1.400
ευρώ κατώτερο µισθό –δεν είναι ουτοπική η πρόταση, είναι πραγ-
µατικότητα- όπως και για 1.120 ευρώ κατώτερη σύνταξη.

Και εδώ, βέβαια, έχει ανοίξει το συνταξιοδοτικό για να ανέβουν
ακόµη περισσότερο τα όρια συνταξιοδότησης, για να κατέβει η
σύνταξη προς τα κάτω, προκειµένου να έρθουν και στη χώρα µας
οι τρεις πυλώνες του ασφαλιστικού µας συστήµατος που σηµαί-
νει ότι θα πληρώσει και πάλι ο εργαζόµενος από την τσέπη του.
Και αποδεικνύουµε µε αυτόν τον παραγόµενο πλούτο ότι ναι,
µπορούν να κατέβουν και τα όρια συνταξιοδότησης, να ανέβουν
και οι συντάξεις.

Και, βέβαια, τα εργοστάσια που κλείνουν και οι χιλιάδες εργα-
τοϋπάλληλοι που πετιούνται στο δρόµο της µακρόχρονης ανερ-
γίας, χωρίς µέλλον, δεν είναι µοιραίο γεγονός για να τους πετάτε
ύστερα κατάµουτρα τα 400 ευρώ. Τα εργοστάσια που κλείνουν
είναι στρατηγική επιλογή των πολυεθνικών και των ντόπιων, µε-
γάλων επιχειρηµατικών οµίλων για το όφελός τους. Είναι φυσικό
φαινόµενο του καπιταλισµού.

Καταστρέφονται, λοιπόν, παραγωγικές δυνατότητες και δυνά-
µεις που, σύµφωνα µε την πρόταση του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδος, µπορούν πραγµατικά να αυξηθούν και εδώ, µέσα
από την κοινωνικοποίηση όλων αυτών των µέσων παραγωγής.
Γιατί η µικροµεσαία αγροτιά δεν έχει ανάγκη αυτά τα επιδόµατα
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ελεηµοσύνης από τους βιοµήχανους και τους εµπόρους που
τους αρπάζουν την ίδια ώρα την παραγωγή µισοτιµής. Έχουν
ανάγκη για κατώτερη εγγυηµένη τιµή που θα καλύπτει το κόστος
παραγωγής και θα τους εξασφαλίζει αξιοπρεπές εισόδηµα, όπως
το δικαιούνται, ενώ διαχρονικά, οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ και
της Νέας ∆ηµοκρατίας, τους έχετε ξεκληρίσει. Έχετε δηµιουρ-
γήσει τα καρτέλ και συγκεντρώνεται η γη και η παραγωγή σε λίγα
χέρια.

Οι µικροεπαγγελµατίες για εσάς είναι πλούσιοι, γι’ αυτό και
δεν τους συµπεριλαµβάνετε µέσα στη ρύθµισή σας και καλείτε
τους τρίτεκνους, τους πολύτεκνους, τους νεφροπαθείς, τα
άτοµα µε ειδικές ανάγκες, τα απροστάτευτα παιδιά και άλλες ευ-
παθείς κοινωνικές οµάδες, να δεχθούν το φιλοδώρηµα των 400
ευρώ, ενώ την ίδια ώρα, βάσει του κρατικού προϋπολογισµού, οι
δαπάνες κοινωνικής προστασίας µειώνονται κατά 5,9% και εδώ
υπάρχει µία διαχρονική µείωση συνεχώς.

Βέβαια, την ίδια ώρα, µέσω του κρατικού προϋπολογισµού, δί-
νετε δισεκατοµµύρια ευρώ σε εξοπλισµούς και εκατοντάδες εκα-
τοµµύρια κάθε χρόνο για τις ελληνικές δυνάµεις που υπηρετούν
εκτός χώρας µέσα στα πλαίσια του ΝΑΤΟ και της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, ως δυνάµεις κατοχής µέσα στους σχεδιασµούς του
ΝΑΤΟ και της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Γι’ αυτό µάταια προσπαθεί η Κυβέρνηση να εµφανισθεί µε το
άρθρο 6 ότι ενδιαφέρεται και για την κατάσταση των νοσοκο-
µείων. ∆εν ενδιαφέρεται για την κατάσταση των νοσοκοµείων.
Εκείνο που κάνει είναι, ύστερα από τις αγωνιστικές κινητοποιή-
σεις των γιατρών, να ανεβάσει το πλαφόν των αποδοχών που
υπάρχουν, τις εφηµερίες και το µισθό, για να πάρουν αυτά που
δικαιούνται εδώ και µήνες.

Εξ άλλου, εµείς έχουµε προτείνει ότι πρέπει να γίνουν προ-
σλήψεις του απαραίτητου προσωπικού, νοσηλευτικού, ιατρικού,
ούτως ώστε τα νοσοκοµεία να είναι σε εκείνη την κατάσταση για
να µπορούν, πραγµατικά, να αντιµετωπίσουν φυσικές καταστρο-
φές, έκτακτες ανάγκες, αλλά και την τελευταία γρίπη που εξα-
πλώνεται στη χώρα µας.

Βασική προϋπόθεση, όµως, είναι να γίνει και η µονιµοποίηση
όλων των επικουρικών, των συµβασιούχων, µε την ανάπτυξη των
δηµοσίων υπηρεσιών πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας, αλλά και
µε τη λειτουργία των εκατόν πενήντα κλειστών µονάδων εντατι-
κής θεραπείας.

Αυτός ο σχεδιασµός, βέβαια, δεν αντέχει απέναντι στο σχε-
διασµό που έχετε εσείς για τη δηµόσια υγεία που θέλετε να λει-
τουργεί µε ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια, προκειµένου να γίνει
ανταγωνιστικός στον ιδιωτικό τοµέα, που αυτός έχει επενδύσει
εδώ και χρόνια και απαιτεί από αυτές τις επενδύσεις υψηλή κερ-
δοφορία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κατέθεσε η Κυβέρνηση το πρώτο

συγκεκριµένο νοµοσχέδιο και το παρουσιάζει ως δήθεν φιλο-
λαϊκό, γιατί ετοιµάζει ολοµέτωπη επίθεση σε όλα τα εργασιακά,
ασφαλιστικά, κοινωνικά δικαιώµατα του λαού.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας δεν θα στηρίξει µε την
ψήφο του τη συγκεκριµένη πρόταση της Κυβέρνησης, όπως ζή-
τησε ο Υπουργός στην επιτροπή. ∆εν στηρίζουµε την πολιτική
που γεννάει και αναπαράγει τη φτώχεια, την ανεργία, την εξα-
θλίωση. Απευθυνθείτε στους υπόλοιπους που είναι πρόθυµοι να
το στηρίξουν, όπως έγινε και στην επιτροπή, στη Νέα ∆ηµοκρα-
τία που νοµίζει ότι δικαιώνεται γιατί συνεχίζετε την πολιτική µέσω
των επιδοµάτων φτώχειας. Απευθυνθείτε στο Λαϊκό Ορθόδοξο
Συναγερµό που ασκεί µια κριτική σε επουσιώδη ζητήµατα, χωρίς
να αναφέρεται στην πολιτική που δηµιουργεί το περιβάλλον φτώ-
χειας για εκατοµµύρια συµπολιτών µας και κέρδη για τους λί-
γους επιχειρηµατικούς οµίλους.

Απευθυνθείτε στο ΣΥΡΙΖΑ που στα πλαίσια της προγραµµατι-
κής αντιπολίτευσης αποδέχεται ως γενναία την αναδιανοµή του
πλούτου µέσω των επιδοµάτων ελεηµοσύνης και γι’ αυτό ζητάει
ακόµα γενναιότερη και µονιµότερη αναδιανοµή θεωρώντας ότι
έτσι ο άνθρωπος θα βρεθεί πάνω από τα κέρδη. Η πρότασή σας,
άλλωστε, είναι ενταγµένη στα πλαίσια της Ευρωπαϊκής Ένωσης,

η οποία έχει χαρακτηρίσει το 2010 ως έτος καταπολέµησης της
φτώχειας και του κοινωνικού αποκλεισµού.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε συνάδελφε, σας
παρακαλώ να συντοµεύετε, γιατί έχουµε πρόβληµα χρόνου.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Εµείς πιστεύουµε ότι ο λαός έχει τη δύναµη και µπορεί χωρίς

τους κεφαλαιοκράτες να λειτουργήσει τα εργοστάσια, να σχε-
διάσει την οικονοµία, ώστε να ικανοποιηθούν οι λαϊκές ανάγκες
χωρίς φιλοδωρήµατα και ελεηµοσύνη. Ο κοινωνικά παραγόµε-
νος πλούτος του ανήκει. Για να µην τον ιδιοποιούνται, όµως, οι
κεφαλαιοκράτες, πρέπει να πάρει την υπόθεση στα χέρια του, να
αµφισβητήσει την εξουσία τους, να γίνει το αφεντικό στον τόπο
του.

Έτσι, λοιπόν, η Κυβέρνηση µπορεί να υπολογίζει στη βοήθεια
όλων των συµβιβασµένων ηγεσιών. ∆εν θα έχει, όµως, τη συναί-
νεση του εργαζόµενου λαού. Αυτός θα βγει στους δρόµους. Αρ-
χίσατε να σπέρνετε ανέµους, σύντοµα θα θερίσετε όχι θύελλες,
αλλά λαϊκούς τυφώνες.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος, λοιπόν, σ’ αυτήν την κα-
τεύθυνση θα δώσει όλες του τις δυνάµεις και δεν επηρεάζεται
από την επίθεση που ασκούν τα µεγάλα συµφέροντα, τα Μέσα
Μαζικής Ενηµέρωσης και τα κυβερνητικά, αλλά και άλλα πολι-
τικά στελέχη. Ματαιοπονούν όλοι αν νοµίζουν ότι έτσι το Κοµ-
µουνιστικό Κόµµα Ελλάδος θα αναδιπλώσει και θα κάνει βήµα
πίσω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας –και
κλείνω µε αυτό- δεν χρωστάει σε κανέναν. Είναι άρρηκτα δεµένο
µε το εργατικό λαϊκό κίνηµα και θα δώσει την απάντησή του.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο ειδικός

αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνος
Αϊβαλιώτης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, παρακολουθήσαµε και στην επι-

τροπή και σήµερα την ανούσια και άχαρη ανταλλαγή επιχειρη-
µάτων µεταξύ των δυο παλαιών κοµµάτων εξουσίας και το
γνωστό τροπάρι του ΚΚΕ, το οποίο παρακολουθεί τις οικονοµι-
κές εξελίξεις µε διαφορά φάσης κάποιων δεκαετιών.

Μιλάµε για την Ελλάδα, για µια χώρα µε ολοένα και µικρότερη
οικονοµική πίτα, η οποία µάλιστα είναι και µισοφαγωµένη, είναι
και µπαγιάτικη. Είναι µισοφαγωµένη γιατί οι πάντες την έχουν δα-
γκώσει και δεν φτάνει για όλους και είναι και µπαγιάτικη γιατί τα
προϊόντα τα οποία παράγουµε δεν εξάγονται.

Μιλάµε για µια Ελλάδα η οποία έχει αστείες εξαγωγές, µε δυο
τοµείς, τον τουρισµό και τη ναυτιλία, που χάνουν συνεχώς έσοδα
ιδιαίτερα αυτήν την εποχή της κρίσης, για µια χώρα στην οποία
η µεταποίηση σβήνει αργά και σταθερά τα τελευταία τριάντα
χρόνια. Και έτσι υπάρχει η αίσθηση ότι ψάχνουµε δεκάρες στα
ντουλάπια ή πεντάρες στα συρτάρια, για να δώσουµε µια πρό-
σκαιρη ικανοποίηση σε ανθρώπους που υποφέρουν.

Πώς, όµως, να υπάρχει πίτα όταν κολοσσοί της ελληνικής βιο-
µηχανίας έσβησαν; Πού είναι η «ΠΕΙΡΑΪΚΗ ΠΑΤΡΑΪΚΗ»; Πού είναι
το «ΑΙΓΑΙΟ»; Πού είναι ο «ΛΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ» στην Πάτρα; Πού είναι
η «ΒΙΑΜΥΛ»; Πού είναι η «IDEAL STANDARD»; Πού είναι η «NIS-
SAN» στο Βόλο; Πού είναι η «ΡΟΝΥ ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΑΥΤΟΚΙΝΗΤΑ»
στη Θεσσαλονίκη; Πού είναι η «PIRELLI»; Πού είναι η «GOOD
YEAR»; Πού είναι η «ESKIMO»; Πού είναι η «IZOLA»;

Έσβησαν οι ελληνικές επιχειρήσεις! Τρίβουν τα χέρια τους
από την άλλη µεριά του Αιγαίου, όταν ακόµα και η πρώτη ναυτι-
λία στον κόσµο παραγγέλνει καράβια στα τουρκικά ναυπηγεία
και έτσι δηµιουργούνται θέσεις εργασίας στην Τουρκία!

Πενταροδεκάρες, λοιπόν, ψάχνουµε σήµερα για νεφροπαθείς,
για φτωχούς, για άτοµα µε ειδικές ανάγκες και για τους συντα-
ξιούχους του ΟΓΑ. Το έγραψε εξάλλου στην ενδιάµεση έκθεσή
του ο κ. Προβόπουλος ότι παράγουµε αγαθά τα οποία δεν είναι
διεθνώς εµπορεύσιµα. Είναι, λοιπόν, µικρή η πίτα και µπαγιάτικη
και τα προϊόντα µας δεν αρέσουν, δεν µπορούµε να τα εξάγουµε.
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Το ΠΑΣΟΚ κοµπάζει ότι επέβαλε, λέει, έκτακτη εισφορά σε κά-
ποιες επιχειρήσεις για να ζεστάνει τους µη προνοµιούχους, όπως
ακούσαµε στην επιτροπή. Πώς να ζεσταθούν οι µη προνοµιού-
χοι µε τα 400 ευρώ; Τα 1.300 ευρώ δεν θα τα πάρουν οι πολλοί.
Οι πολλοί θα πάρουν τα 400 ευρώ. Ζεσταίνονται οι µη προνοµι-
ούχοι µε 400 ευρώ;

Και κοµπάζει το ΠΑΣΟΚ ότι επεβλήθη εισφορά όταν οι τράπε-
ζες έχουν κυριολεκτικά ξεσαλώσει από τα κέρδη! Έχουν ξεσα-
λώσει στην Ελλάδα οι τράπεζες! ∆εν υπάρχει προηγούµενο σε
χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης! Σε κάθε γωνία, κάθε είκοσι
µέτρα, υπάρχει τράπεζα. Μόνο στην Ελλάδα γίνεται αυτό. Όµως,
η µεταποίηση σβήνει! Η γεωργία είναι πλέον στο 3,3% του ΑΕΠ.
Η ναυτιλία και ο τουρισµός θα έχουν απώλεια 4,2 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ φέτος. Μιλάµε για 1.000.000.000 ευρώ όλο και όλο το
οποίο, λέει, θα µοιραστεί σε δυόµισι εκατοµµύρια ανθρώπους.

Όµως, ακούµε και για 1.000.000.000 ευρώ πρόσθετο το οποίο
θα πάει στην παιδεία. Τελικά δεν έχω καταλάβει µε τον κ. Πα-
πανδρέου, υπάρχει δηµοσιονοµικός εκτροχιασµός ή δεν υπάρ-
χει; Λεφτά υπάρχουν ή δεν υπάρχουν; ∆ιότι από πού θα βρεθεί
αυτό το 1.000.000.000 ευρώ για την παιδεία;

Μήπως το µυστικό είναι η γνωστή πασοκική τακτική του άκρα-
του δανεισµού, η συνταγή του Ανδρέα Παπανδρέου την οποία
ζήσαµε την δεκαετία του ‘80, κατά την οποία οι Έλληνες φορ-
τώνονται µε ένα ασύλληπτο δηµόσιο δανεισµό και αυτά είναι
«αλυσίδες» στα πόδια της Ελλάδος, η ανάπτυξη της οποίας δεν
µπορεί να απογειωθεί;

Ελάχιστα θετικά πράγµατα έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία ως κυ-
βέρνηση όλα αυτά τα χρόνια! Ελάχιστα θετικά πράγµατα! Ένα
από αυτά ήταν το Ταµείο κατά της φτώχειας, το οποίο είχαµε
υπερψηφίσει. 350.000.000 ευρώ!

Να επαναλάβω το ερώτηµα για τρίτη ή τέταρτη φορά: Πού
είναι αυτά τα 350.000.000 ευρώ, κύριε Υπουργέ; Πού έχουν πάει
αυτά τα 350.000.000 ευρώ;

Μυστήριο παραµένει και το τι θα γίνει µε τους µισθούς του δη-
µοσίου µε τα περίφηµα 2.000 ευρώ. Αυτά τα 2.000 ευρώ είναι
µικτά, κύριε Υπουργέ; Είναι 2.000 ευρώ καθαρά; Θα «παγώσουν»
ή δεν θα «παγώσουν» οι µισθοί του δηµοσίου; Θα το µάθουµε
κάποια στιγµή; Αυτό είναι ένα άλλο µυστήριο του ΠΑΣΟΚ το
οποίο είναι άλυτο. ∆εν θα πρέπει κάποια στιγµή να υπάρχει µια
καθαρή εξήγηση όσον αφορά το τι θα γίνει µε τους µισθούς του
δηµοσίου και το περίφηµο διχίλιαρο; Είναι µικτά ή καθαρά; «Πα-
γώνουν» ή όχι;

Είναι σαφές ότι η εφάπαξ εισφορά είναι µια επαιτεία. Αντιµε-
τωπίζουµε αυτά τα δυόµισι εκατοµµύρια του κόσµου, που είναι
το δυναµικό κοµµάτι του ελληνικού λαού, ως επαίτες. Συνεκτική
πολιτική για την ανάπτυξη δεν υπάρχει, όραµα και προοπτική δεν
υπάρχουν και έτσι, φαίνεται να ενισχύονται κάποιες οικογένειες
µε χαµηλό εισόδηµα, οι συνταξιούχοι του ΟΓΑ, τα άτοµα µε ει-
δικές ανάγκες, οι νεφροπαθείς, οι ευαίσθητες κατηγορίες Ελλή-
νων, που τόσα χρόνια βλέπουν µόνο µισθούς, ΕΤΑΚ, περαιώσεις,
κεφαλικούς φόρους, χαράτσια και εισφορές.

∆ιάβασα και για τους λαθροµετανάστες του Λαυρίου, τους
οποίους, λέει, τους ενισχύετε. ∆εν κατάλαβα, πού «κολλάνε» οι
λαθροµετανάστες του Λαυρίου; ∆ιότι εγώ διάβασα στο άρθρο 1
παράγραφος 1 εδάφιο εε). σχετικά µε τους αλλοδαπούς ανα-
σφάλιστους οι οποίοι επίσης είναι δικαιούχοι.

Μα αν δεν κάνω λάθος, στην Ελλάδα οι αλλοδαποί ανασφάλι-
στοι -που µπορεί να είναι κάτι µεταξύ ένα µε ενάµισι εκατοµµύ-
ριο- είναι όλοι δικαιούχοι; Και επιτέλους θα τραβήξουµε µια
κόκκινη γραµµή; Πείτε µας, πόσους αντέχει η Ελλάδα; Πείτε µας!

Ας πούµε ότι η Ελλάδα είναι Ελβετία ή Ηνωµένα Αραβικά Εµι-
ράτα, Σαουδική Αραβία, για παράδειγµα. Πόσους αλλοδαπούς,
πόσους λαθροµετανάστες αντέχει; Αντέχει δέκα εκατοµµύρια,
είκοσι εκατοµµύρια, τριάντα εκατοµµύρια; Θα µπει µια κόκκινη
γραµµή, όπως κάνουν όλες οι δηµοκρατικές χώρες της ∆ύσης, η
Ολλανδία, η Ιταλία; Πόσους αντέχει αυτός ο τόπος; Πόσους µπο-
ρούµε να θρέψουµε οι Έλληνες;

Ήρθαν στην Ελλάδα χωρίς να µας ρωτήσουν, µπήκαν µε διά-
φορους τρόπους στην πατρίδα µας, στο σπίτι µας, τους καλο-
δεχθήκαµε, τους φιλοξενούµε, τους ταΐζουµε, τους
καλοταΐζουµε και τους χαρτζιλικώνουµε.

Και εδώ έχω µπροστά µου την απάντηση -την οποία θα κατα-
θέσω στα Πρακτικά- του Υπουργού Εσωτερικών κ. Ραγκούση σε
ερώτηση που έκανα, όσον αφορά το πόσο κοστίζει η σίτιση των
λαθροµεταναστών στους Έλληνες, οι οποίοι έχουν όλα αυτά τα
χαράτσια τα οποία «τρώνε» συνεχώς και ακατάπαυστα στο κε-
φάλι. Πόσο κοστίζει; Κοστίζει 26,7 εκατοµµύρια ευρώ, κύριε
Υπουργέ! το καταθέτω στα Πρακτικά. Τόσο κοστίζει η σίτιση των
λαθροµεταναστών στους Έλληνες, λες και η Ελλάδα είναι Ελβε-
τία, λες και µπορεί να έχει άπειρους πόρους να διαθέσει. Ορίστε
η απάντηση του Γιάννη Ραγκούση, Υπουργού Εσωτερικών!

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και αυτά δεν προέρχονται από χρήµατα της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης. ∆ιαβάζω: «Τα παραπάνω ποσά βαρύνουν εξ ολοκλήρου τον
κρατικό προϋπολογισµό, δεδοµένου ότι τα χρηµατοδοτικά ερ-
γαλεία της Ευρωπαϊκής Ένωσης δεν παρέχουν δυνατότητα χρη-
µατοδότησης». Συγχαρητήρια!

Οι Έλληνες, λοιπόν, που µας βλέπουν από το κανάλι της Βου-
λής τώρα, θα πρέπει να ξέρουν ότι «ακουµπάµε» 26,7 εκατοµµύ-
ρια ευρώ, ενώ οι ίδιοι πληρώνουν χαράτσια, ΕΤΑΚ, περαιώσεις
και όλα τα υπόλοιπα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κυρία ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Κύριε Σαχινίδη, κύριε Υφυπουργέ, διάβασα µέσα στο σχέδιο
νόµου που µας παρουσιάσατε ότι θα ευεργετηθούν από αυτό
δύο εκατοµµύρια πεντακόσιοι είκοσι επτά χιλιάδες, πεντακόσιοι
άνθρωποι. Τι ακρίβεια είναι αυτή; Καλά, τι ακρίβεια είναι αυτή;
∆ύο εκατοµµύρια πεντακόσιοι είκοσι επτά χιλιάδες, πεντακόσιοι
άνθρωποι!

Μπορείτε να µου πείτε πόσοι υπάλληλοι υπάρχουν στο Υπουρ-
γείο Ανάπτυξης; Μπορείτε να µου πείτε πόσο δίνετε για µισθούς
κάθε µήνα στο Υπουργείο Τουρισµού; Πόσο δίνει, πόσο πληρώ-
νει το ελληνικό δηµόσιο για µισθούς; ∆εν ξέρετε! ∆εν ξέρετε πό-
σους δηµοσίους υπαλλήλους έχετε, δεν ξέρετε πόσο δίνετε κάθε
µήνα σε µισθούς και λέτε ότι θα πάρουν αυτό το επίδοµα δύο
εκατοµµύρια πεντακόσιοι είκοσι επτά χιλιάδες, πεντακόσιοι άν-
θρωποι!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Και έρχεται η ΓΣΕΕ, η οποία είναι παπανδρεϊκότερη του Πα-

πανδρέου, η οποία είναι πασοκικότερη του Παπανδρέου, πιο
«πράσινη» από τους «πράσινους» και λέει ότι «όχι» δεν θα είναι
δύο εκατοµµύρια πεντακόσιοι είκοσι επτά χιλιάδες, πεντακόσιοι
άνθρωποι, αλλά θα είναι πάνω από τρία εκατοµµύρια. Έτσι µας
είπε στην επιτροπή. Η ΓΣΕΕ δήλωσε ότι θα είναι πάνω από τρία
εκατοµµύρια! Στο τέλος θα µάθουµε ότι όλοι οι Έλληνες θα πά-
ρουν το επίδοµα και δεν το ξέραµε! Στο τέλος θα το µάθουµε και
αυτό!

Βέβαια, αυτό το επίδοµα είναι 1.000.000.000 ευρώ. Οι τράπε-
ζες, από την άλλη, έβγαλαν σε πέντε χρόνια 20.000.000.000
ευρώ κέρδη! ∆εν µπορούσατε, δηλαδή, εσείς να πείτε στις τρά-
πεζες -οι οποίες δεν θα µάτωναν και πολύ εδώ που τα λέµε- να
φέρουν το 10% αυτών των τροµερών κερδών που είχαν σε πέντε
χρόνια! Θα µπορούσαν να φέρουν το 10%!

∆ύο δισεκατοµµύρια να παίρναµε από τις τράπεζες. Γιατί παίρ-
νουµε 1.000.000.000 ευρώ από τις τράπεζες και τις τριακόσιες
µεγαλύτερες επιχειρήσεις της Ελλάδος; Ας παίρναµε
2.000.000.000 ευρώ µόνο από τις τράπεζες, οι οποίες δένουν τον
κόσµο µε τις γνωστές πρακτικές, µε τα «ψιλά γράµµατα», µε τους
κρυφούς όρους. Γιατί να µην πάρουµε από τις τράπεζες
2.000.000.000 ευρώ, ώστε να ανακουφίσουν περισσότερο τον
κόσµο και γιατί, εν πάση περιπτώσει, κανείς, πλην του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού, δεν µιλάει για την περίφηµη ιστορία µε τη
FINANCE BANK. O κ. Παπακωνσταντίνου ψάχνει για τον προϋ-
πολογισµό του χρόνου 4,4 δισεκατοµµύρια πρόσθετα φορολο-
γικά έσοδα. Η FINANCE BANK πήρε ελληνικό, ζεστό χρήµα
5.000.000.000 ευρώ από την Εθνική Τράπεζα της Ελλάδος. Η
Τουρκία πήρε 5.000.000.000 ευρώ. ∆ροσίζονται οι Τούρκοι µε
αυτά τα πέντε δισεκατοµµύρια και δηµιουργούνται θέσεις εργα-
σίας για τους Τούρκους και όχι για τους Έλληνες. Πέντε δισε-
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κατοµµύρια ακουµπήσαµε ως Ελλάδα στην Τουρκία! Αυτά που
σας λείπουν και τα βάζετε ως πρόσθετα φορολογικά έσοδα του
χρόνου, για να κλείσετε την τρύπα του προϋπολογισµού.

Τι είναι αυτό το περίφηµο 1.000.000.000 ευρώ, το οποίο δίνετε;
Να πάρουµε µία τάξη µεγέθους. Μόνο για τηλέφωνα από τα
Υπουργεία πέρυσι 100.000.000 ευρώ. Η Υπηρεσία Πολιτικής Αε-
ροπορίας µας κόστισε 180.000.000 ευρώ. Η Γενική Γραµµατεία
Ενηµέρωσης, τέως τοµέας ευθύνης του κ. Ρουσόπουλου,
120.000.000 ευρώ. Για ρεύµα δώσαµε 560.000.000 ευρώ στα
Σκόπια, στην Αλβανία, στην Τουρκία, στη Βουλγαρία και στην Ιτα-
λία. Όλα αυτά µαζί είναι 1.000.000.000 ευρώ.

Απ’ αυτά τα ποσά που σας ανέφερα σηµαντικό ποσοστό είναι
σπατάλη. Κοιτάξτε πόσο εύκολα θα µπορούσαν να είχαν βρεθεί
και άλλα χρήµατα, αν δεν υπήρχαν αυτές οι σπατάλες. Τις κό-
βετε αυτές τις σπατάλες; Σε µια χώρα η οποία δίνει
13.000.000.000 ευρώ το χρόνο για πετρέλαιο και 13.000.000.000
ευρώ για τόκους και 20.000.000.000 ευρώ για χρεολύσια. Αυτή η
χώρα ακουµπάει 46.000.000.000 ευρώ σε µη παραγωγικούς σκο-
πούς. Και βρήκαµε 1.000.000.000 ευρώ να δώσουµε σε δυόµισι
εκατοµµύρια ανθρώπους, όταν αυτή η χώρα δανείζεται κάθε
χρόνο 65.000.000.000 –αυτό µου απάντησε ο κ. Παπακωνσταντί-
νου σε ερώτηση που του έκανα στη Βουλή- για να πληρώσει µι-
σθούς και συντάξεις.

Όµως, η λύση βρέθηκε: Απολύουµε αυτούς που δουλεύουν σε
«STAGE». Βρέθηκε η λύση. Μειώνονται τα ελλείµµατα, πετάµε
όλους αυτούς στο δρόµο σαν τα σκυλιά, ενώ τους δικούς µας το
1999 και το 2000 τους κάναµε µονίµους, κύριε Υφυπουργέ. Αυτό
κάνατε µε τη ρύθµιση εσείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του
ΠΑΣΟΚ. Το 1999 και το 2000 κάνατε µόνιµους αυτούς που δού-
λευαν µε προγράµµατα µαθητείας. Σήµερα τους πετάτε στο
δρόµο, επειδή είναι δεξιοί, επειδή διορίστηκαν επί των ηµερών
µιας άλλης κυβέρνησης.

Όµως βρέθηκε και η άλλη λύση: Θα φορολογήσουµε, λέει, την
Εκκλησία. ∆εν υπάρχει αµφιβολία ότι σε συνθήκες κρίσης θα
πρέπει ο καθένας να συνεισφέρει όπως µπορεί. Όµως, εδώ ση-
µειώνονται κάποιες περίεργες συµπτώσεις. Τριπλασιασµός της
φορολογίας της Εκκλησίας και άνοιγµα της συζήτησης, για να
φύγουν τα χριστιανικά σύµβολα από τα δικαστήρια και από τα
σχολεία. Περίεργη σύµπτωση. Όλα αυτά µε το «καληµέρα» της
Κυβέρνησής σας, όπως το κάνατε και το 2000, όταν «κερδίσατε»
τις εκλογές και αµέσως ανοίξατε το θέµα των ταυτοτήτων, µε τη
γνωστή, αυταρχική, αντιδηµοκρατική απόφαση περί της διαγρα-
φής του θρησκεύµατος από τις ταυτότητες. Και τότε ξεκινήσατε
µ’ ένα λάθος, το οποίο πληρώσατε στη συνέχεια. Και τώρα ξεκι-
νάτε µ’ ένα λάθος.

Έχω συνεργαστεί στενά µε τον αείµνηστο Αρχιεπίσκοπο Χρι-
στόδουλο, ο οποίος µε τιµούσε µε τη φιλία του. Επί των ηµερών
του άρχισε η καταβολή του επιδόµατος των 2.000.000 ευρώ
στους πολύτεκνους της Θράκης. Πρώτα ξεκίνησε η Εκκλησία της
Ελλάδος από την περιουσία της να πληρώνει και µετά ξύπνησε
το κράτος.

Όµως, όχι µόνο αυτό. Θα αναφέρω κάποια ποσά, επειδή η Εκ-
κλησία έχει επικοινωνιακό έλλειµµα και πολλές φορές δεν ενη-
µερώνει µε ακριβή τρόπο και έγκαιρα για την προσφορά της από
την περιουσία της.

Αυτό, λοιπόν, που κάνει η Εκκλησία είναι να συντηρεί εβδοµή-
ντα νοσοκοµεία και γηροκοµεία από την περιουσία της. ∆ίνει
επτά εκατοµµύρια µερίδες φαγητό το χρόνο σε ανθρώπους που
πεινάνε και πέντε χιλιάδες µερίδες φαγητό την ηµέρα στα παιδιά
των φαναριών, ανεξαρτήτως φυλής ή θρησκεύµατος. Αυτό κάνει
η Εκκλησία της Ελλάδος από την περιουσία την οποία έχει, την
οποία περιουσία τώρα θα τριπλοφορολογήσουν.

Αυτή είναι, λοιπόν, η κατάσταση µε αυτό το νοµοσχέδιο που
µας φέρνετε. Και, βέβαια, να πω πως έχω να κάνω και µια παρα-
τήρηση για τη σελίδα 31 της έκθεσης του Γενικού Λογιστηρίου
του Κράτους και θα ήθελα, κύριε Υπουργέ, να σας παρακαλέσω
να µε προσέξετε, αν έχετε την καλοσύνη.

Όσοι έχουµε δουλέψει σε διεθνείς οργανισµούς και όσοι, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, ήταν Ευρωβουλευτές γνωρίζουν ότι
ο όρος «∆υτική Θράκη» δεν υφίσταται. Ο όρος «∆υτική Θράκη»
ήταν προπαγανδιστική αιχµή της Τουρκίας.

Είχαµε εντολές όλα αυτά τα χρόνια από το Υπουργείο Εξωτε-
ρικών να µη χρησιµοποιούµε ποτέ τον όρο «∆υτική Θράκη» γιατί
αναπαράγει την τουρκική προπαγάνδα.

Παρακαλώ, κοιτάξτε στη σελίδα 31 τις εκθέσεις του Γενικού
Λογιστηρίου του Κράτους, εάν υπάρχει ο όρος «Βακούφια» της
δυτικής Θράκης. Μην το χρησιµοποιείτε. Μάλλιασε η γλώσσα
µας να το λέµε όπως και πέρυσι όταν είχε έρθει το ζήτηµα µε τα
«Βακούφια». Ήταν εδώ ο κ. Παυλόπουλος, καθόταν στη θέση
σας. Παρακαλέσαµε, εξηγήσαµε ότι δεν πρέπει να χρησιµοποι-
είται ο όρος «∆υτική Θράκη». Το Υπουργείο Εξωτερικών δίνει σα-
φείς οδηγίες: ή Θράκη ή ελληνική Θράκη, ποτέ δυτική Θράκη,
αντικαταστήστε το, δεν κάνει τίποτε.

Με όλα αυτά, λοιπόν, τα δύο παµπάλαια κόµµατα εξουσίας
οδηγούν τη χώρα στη χρεοκοπία και την αφήνουν στα χέρια του
κάθε Αλµούνια και του κάθε Τρισέ και του κάθε Ρεν, βέβαια, τον
οποίο αφού νιώσαµε στα εθνικά µας, θα νιώσουµε και στα οικο-
νοµικά µας. ∆υστυχώς, για τον ταλαίπωρο αυτό λαό, για τον ευ-
λογηµένο αυτόν τόπο, δεν υπάρχει καµµία πλέον ελπίδα
αισιοδοξίας.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

συνάδελφο.
Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Συνασπισµού Ριζοσπα-

στικής Αριστεράς κ. Βασίλειος Μουλόπουλος.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η συνεδρίαση αυτή µου θυµίζει

συνεδρίαση φιλόπτωχου σωµατείου. Το νοµοσχέδιο αυτό δεν
είναι πολιτική αναδιανοµής, αλλά χειρονοµία ελεηµοσύνης. Χρει-
άζονται άλλα πολύ γενναιότερα µέτρα για την αναδιανοµή και τη
µείωση των ανισοτήτων.

Κατ’ αρχάς, το νοµοσχέδιο προτείνει εφάπαξ ρύθµιση. Εµείς
αντίθετα πιστεύουµε ότι χρειάζονται µόνιµα µέτρα αναδιανοµής
υπέρ των αδύναµων οµάδων, ενταγµένα στο φορολογικό σύ-
στηµα, για να µπορέσουµε να µειώσουµε τις ακραίες ανισότη-
τες, τη διευρυνόµενη φτώχεια και τον κοινωνικό αποκλεισµό.

Το δειλό και το ανεπαρκές, όπως και το επικοινωνιακό της ρύθ-
µισης φάνηκε και στην ευκολία και την άνεση που το χαιρέτησε
και το αποδέχτηκε ο Πρόεδρος του ΣΕΒ. Ο κ. ∆ασκαλόπουλος
δεν είναι ούτε σοσιαλιστής ούτε άνετος όταν µοιράζει λεφτά. Και
όµως, δήλωσε υπέρµαχος αυτής της ρύθµισης.

Για να δούµε το πόσο επικοινωνιακό είναι αυτό το νοµοσχέδιο,
αρκεί να διαβάσουµε µερικούς αριθµούς. Εάν τους συγκρίνει κά-
ποιος µε τα φορολογικά έσοδα τα προβλεπόµενα από το σχέδιο
του προϋπολογισµού, είναι περίπου 1,8% αν κάνω σωστά τους
λογαριασµούς. Αλλά και αυτό το 1,8% δεν είναι νέοι πόροι που
δίνονται για τη µείωση των ανισοτήτων.

Την ώρα που δίνετε το 1.000.000.000 ευρώ, κύριε Υπουργέ,
καταργείτε το Ταµείο Καταπολέµησης της Φτώχειας, το οποίο
ουδέποτε ενεργοποίησε η Νέα ∆ηµοκρατία, αλλά έχει νοµοθε-
τηµένο προϋπολογισµένο 500.000.000 ευρώ, τα οποία έπρεπε να
δοθούν σύµφωνα µε νόµο που ψήφισε η Βουλή.

Καταργείται επίσης το επίδοµα θέρµανσης, το οποίο είχε έναν
ετήσιο προϋπολογισµό 200.000.000 ευρώ. Σας θυµίζω ότι µόλις
πέρυσι είχατε καταθέσει νοµοσχέδιο που ζητούσατε το επίδοµα
θέρµανσης µαζί µε το επίδοµα αλληλεγγύης. Εάν σε αυτό προ-
σθέσει κάποιος και το γεγονός ότι παγώνουν κλιµάκια του ΕΚΑΣ,
ουσιαστικά έχουµε ίσα βάρκα ίσα νερά. ∆ίνετε αυτά που καταρ-
γείτε. Καταργούνται ορισµένα επιδόµατα που νοµοθέτησε η Νέα
∆ηµοκρατία και δεν εφάρµοσε και εµφανίζονται µε τη µορφή
ενός κοινωνικού επιδόµατος αλληλεγγύης σήµερα.

Αυτό το 1.000.000.000 ευρώ που προσδοκάτε να πάρετε, κύριε
Υπουργέ, είναι σύµφωνα µε τους δικούς σας λογαριασµούς, αυ-
τούς που κάνει το ΠΑΣΟΚ και όχι ο ΣΥΡΙΖΑ πεντέµισι φορές λι-
γότερα από αυτά που εισέρρευσαν στα ταµεία των επιχειρήσεων
από τη µείωση των φορολογικών συντελεστών που έκανε η κυ-
βέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας τα προηγούµενα πέντε χρόνια.

Κύριε Υπουργέ, επειδή υπάρχουν τεράστιες ανισότητες στη
χώρα, ανισότητες οι οποίες θα ενταθούν σύµφωνα και µε τις
δικές σας προβλέψεις, εµείς θέλουµε δικαιότερη, ισχυρότερη και
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µόνιµη αναδιανοµή του πλούτου υπέρ των ασθενέστερων τάξεων
και οµάδων. Θα µπορούσατε, παραδείγµατος χάριν, να φορολο-
γήσετε µόνιµα µ’ ένα συντελεστή, τουλάχιστον, 35% όλα τα
κέρδη των ανωνύµων εταιρειών. Αυτό θα έδινε έσοδα πάνω από
2.000.000.000 ευρώ ετησίως για αναδιανοµή.

Κύριε Υπουργέ, λέτε ότι δύο χιλιάδες πεντακόσια είκοσι επτά
άτοµα θα πάρουν το επίδοµα. Με προβληµατίζει ότι µπορείτε να
υπολογίσετε µε ακρίβεια πόσοι θα το πάρουν, όταν δυσκολεύε-
στε να λογαριάσετε πόσο κοστίζει η µισθοδοσία του δηµοσίου.

Και σας ερωτώ: Πόσοι θα πάρουν τα 1.300 ευρώ, κύριε
Υπουργέ; Να δώσετε ανά υποκατηγορία πόσοι θα πάρουν αυτά
τα 1.300 ευρώ. Από εκεί θα φανεί το επικοινωνιακό πυροτέχνηµα
ότι η συντριπτική πλειοψηφία των µελλοντικών δικαιούχων ανή-
κει στην κατηγορία των 300 ευρώ και 400 ευρώ. ∆ηλαδή 150
ευρώ µε 200 ευρώ το εξάµηνο.

Κύριε Υπουργέ, χρειαζόµαστε µια πραγµατική πολιτική ανα-
διανοµή του πλούτου υπέρ των αδύναµων τάξεων. Είµαστε µια
χώρα που ενώ έχει υψηλά ελλείµµατα και χρέη, έχει ένα εξαιρε-
τικά αδύναµο κοινωνικό κράτος και οι κοινωνικές ανισότητες
έχουν χτυπήσει ταβάνι. Η Ελλάδα, η Εσθονία και η Πορτογαλία
είναι στην πρώτη τριάδα του δείκτη κοινωνικών ανισοτήτων. Εί-
µαστε η µόνη χώρα µαζί µε την Ουγγαρία στην Ευρωπαϊκή
Ένωση που δεν έχει κατοχυρώσει το ελάχιστο κοινωνικό εισό-
δηµα. Έχουµε ένα εξαιρετικά αδύναµο κοινωνικό κράτος στη
στήριξη των ανέργων.

Ο Υπουργός Εργασίας παραδέχτηκε µόλις χθες ότι η πραγ-
µατική ανεργία είναι 15%, ένας αριθµός πολύ διαφορετικός από
τον δικό σας, κύριε Υπουργέ, από αυτόν που βάζετε στον προϋ-
πολογισµό.

Την ίδια ώρα είµαστε οι τελευταίοι στην Ευρωζώνη τόσο στο
ύψος της στήριξης των ανέργων, όσο και στη διάρκεια της στή-
ριξης. Είµαστε πρωταθλητές στους µακροχρόνια ανέργους και
στην ανεργία των νέων πτυχιούχων. Έχουµε υψηλότατο µελλο-
ντικό αναλογιστικό έλλειµµα στο ασφαλιστικό σύστηµα, αλλά την
ίδια ώρα η πλειοψηφία των συντάξεων είναι στον πάτο της Ευ-
ρωζώνης. Έχουµε τελείως αναποτελεσµατική αξιοποίηση των λε-
γόµενων κοινωνικών δαπανών, σύµφωνα πάντα µε στοιχεία της
Κοµισιόν. Ενώ στην Ευρωζώνη η φτώχεια πάει από το 24% στο
15%, στην Ελλάδα πέφτει µόνο 1%, που σηµαίνει ότι τα χρήµατα
κάπου χάνονται στο δρόµο και δεν πηγαίνουν σ’ αυτούς για τους
οποίους προορίζονται.

Συνοψίζοντας, ο ΣΥΡΙΖΑ υποστηρίζει ότι η χώρα χρειάζεται ρι-
ζοσπαστική αναδιανοµή του πλούτου, που θα βοηθήσει να ξε-
φύγουν από τα όρια της φτώχειας εκατοµµύρια Ελλήνων. Στο
πλαίσιο αυτό χρειάζονται άµεσα µέτρα, µε ουσιαστικό χαρα-
κτήρα και όχι µέτρα επικοινωνιακής ελεηµοσύνης, όπως ανα-
προσαρµογή των φορολογικών συντελεστών επί των κερδών των
µεγάλων επιχειρήσεων.

Εάν υιοθετούσατε µέτρα προς αυτή την κατεύθυνση, πράγµα
που ουδεµία διάθεση φαίνεται να έχετε, θα µπορούσαµε να
υπερψηφίσουµε το νοµοσχέδιο. Τα µέτρα, όµως, που προτείνετε,
δεν ακολουθούν αυτήν την πολιτική και γι’ αυτό δεν µπορούµε
να δώσουµε θετική ψήφο στο νοµοσχέδιο που προτείνετε.

Ο ΣΥΡΙΖΑ θα ψηφίσει παρών.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Εισερχόµεθα στον κατά-
λογο των οµιλητών.

Το λόγο έχει η συνάδελφος κ. Αριάδνη Αγάτσα.
ΑΡΙΑ∆ΝΗ ΑΓΑΤΣΑ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κυρία Πρό-

εδρε, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ καταθέτει στην Ολοµέλεια της
Βουλής το νοµοσχέδιο για την οικονοµική ενίσχυση κοινωνικής
αλληλεγγύης, εισφορά κοινωνικής ευθύνης των µεγάλων επιχει-
ρήσεων και της µεγάλης ακίνητης περιουσίας.

Αυτό το νοµοσχέδιο είναι η πρώτη νοµοθετική πρωτοβουλία
της Κυβέρνησης, δεν αποτελεί απλώς µια υλοποίηση της προε-
κλογικής δέσµευσης του Γιώργου Παπανδρέου, αλλά εκφράζει
και σηµατοδοτεί την κοινωνική πολιτική της Κυβέρνησης του
ΠΑΣΟΚ.

Αυτό το νοµοσχέδιο ανήκει στο πρόγραµµα των εκατό ηµερών
και στις προγραµµατικές θέσεις της Κυβέρνησης. Βασίζεται στη
διακηρυγµένη πολιτική µας για τη στήριξη των οικογενειών µε

τεράστιες ανάγκες, µε πολύ χαµηλά εισοδήµατα, αλλά και τη
στήριξη των ευπαθών κοινωνικών οµάδων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε την ψήφιση αυτού του ση-
µαντικού νοµοσχεδίου περισσότεροι από δυόµισι εκατοµµύρια
συµπολίτες µας θα πάρουν το επίδοµα µ’ ένα κόστος που υπο-
λογίζεται πάνω από 1.000.000.000 ευρώ. Αυτό αποτελεί µια
άµεση παρέµβαση για την αναδιανοµή του πλούτου από τους
έχοντες και κατέχοντες σ’ αυτούς που σήµερα αδυνατούν να κα-
λύψουν τις βασικές τους ανάγκες.

Η Κυβέρνησή µας βαδίζει σταθερά τόσο στις προεκλογικές
της δεσµεύσεις, όσο και στην πολιτική της για την ενίσχυση των
οικονοµικά αδύνατων, παρά τις συνθήκες κρίσης δηµοσιονοµι-
κού εκτροχιασµού που µας κληροδότησε η κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας.

Ο Πρωθυπουργός της χώρας Γιώργος Παπανδρέου και η Κυ-
βέρνησή του, η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ έχουµε συ-
ναίσθηση της ευθύνης απέναντι στον ελληνικό λαό.

Γνωρίζουµε πολύ καλά τις καθηµερινά αυξανόµενες απαιτή-
σεις και ανάγκες των µη προνοµιούχων στρωµάτων της κοινω-
νίας µας και κάνουµε πράξη την πολιτική µας. Πιστεύω ότι αυτό
το νοµοσχέδιο καταρρίπτει τις όποιες αρνητικές αντιδράσεις
προκληθούν, ιδιαίτερα από πλευράς Αντιπολίτευσης. Και αυτό,
διότι οι δικαιούχοι είναι συγκεκριµένες κοινωνικές οµάδες, που,
πραγµατικά, έχουν ανάγκη αυτής της ενίσχυσης.

Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς γνωρί-
ζουµε πολύ καλά ότι το σηµερινό νοµοσχέδιο δεν αντικαθιστά το
στόχο του ΠΑΣΟΚ για µία εθνική στρατηγική για την καταπολέ-
µηση της φτώχειας. Έχουµε πλήρη επίγνωση ότι απλώς ανα-
κουφίζουµε εκείνες τις οµάδες των πολιτών που έχουν άµεση
ανάγκη κοινωνικής στήριξης. ∆εν επαναπαυόµαστε και στοχεύ-
ουµε την εθνική στρατηγική καταπολέµησης της φτώχειας, που
θα πρέπει να έχει βασικό της εργαλείο µία πολιτική ελάχιστων
εγγυήσεων για αξιοπρεπή διαβίωση, µε έµφαση όσους δεν δια-
θέτουν επαρκείς πόρους και αδυνατούν να τους εξασφαλίσουν
µε τις δικές τους προσπάθειες ή από άλλες πηγές, ιδίως από πα-
ροχές ενός συστήµατος κοινωνικής ασφάλισης, που να εξασφα-
λίζει την αποτελεσµατική στόχευση των παροχών κοινωνικής
ασφάλειας και να καθορίζει ορθά τα κριτήρια κοινωνικής επιδό-
τησης, που να περιλαµβάνει παρεµβάσεις και µέτρα σε όλους
τους σχετικούς τοµείς: Πρώτον, την οικονοµία και την απασχό-
ληση, δεύτερον, την κοινωνική πολιτική και την κοινωνική ασφά-
λεια, τρίτον, τις κοινωνικές και δηµόσιες υπηρεσίες, ειδικότερα
την παιδεία, την υγεία, τη µακροχρόνια φροντίδα.

Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή η ενί-
σχυση, που προβλέπει το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο, είναι αφο-
ρολόγητη. ∆εν υπόκειται σε κρατήσεις, δεν κατάσχεται, δεν
συµψηφίζεται µε ήδη βεβαιωµένα χρέη προς το δηµόσιο, δεν
υπολογίζεται στα εισοδηµατικά όρια για την καταβολή του ΕΚΑΣ
και δεν συνυπολογίζεται για την καταβολή οποιασδήποτε άλλης
παροχής κοινωνικού, ή προνοιακού χαρακτήρα. Τέλος, η έκτα-
κτη αυτή ενίσχυση θα καταβληθεί σε δύο ισόποσες δόσεις, εκ
των οποίων η µία δόση θα καταβληθεί έως το τέλος αυτού του
χρόνου και η δεύτερη εντός του πρώτου εξαµήνου του 2010 µε
κριτήρια για τους δικαιούχους που ανταποκρίνονται στην πραγ-
µατικότητα. Συνεπώς, αγαπητοί συνάδελφοι, κάθε εναντίωση σε
αυτό το νοµοσχέδιο θα υποκρύπτει µία µικροκοµµατική σκοπι-
µότητα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σίγουρα οι εποικοδοµητικού χα-
ρακτήρα παρεµβάσεις δεν λύνουν τα χρόνια προβλήµατα που
ταλανίζουν τους πολίτες µας. Τα πεντέµισι χρόνια διακυβέρνη-
σης της χώρας από τη Νέα ∆ηµοκρατία εκτόπισαν τους πολίτες
στο κοινωνικό περιθώριο. Αποδοµήθηκαν οι κοινωνικές δοµές,
απαξιώθηκαν οι άνθρωποι και ισοπεδώθηκε η αξιοπρέπεια των
πολιτών. Έτσι µε αυτό το νοµοσχέδιο, ακουµπάµε τις ανάγκες
των αδυνάτων, αναπτερώνουµε το ηθικό των πολιτών, προσπα-
θούµε να διασφαλίσουµε το αίσθηµα της κοινωνικής αλληλεγ-
γύης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτό το µέτρο της οικονοµικής
ενίσχυσης είναι ένα έκτακτο µέτρο σε έκτακτες δυσµενείς οικο-
νοµικές συνθήκες. Στόχος της Κυβέρνησης είναι µακροπρόθε-
σµα να υπάρξει ένα σταθερό δίχτυ κοινωνικής προστασίας, ένα
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κοινωνικό κράτος που θα χρηµατοδοτείται απρόσκοπτα µέσα
από µόνιµους µηχανισµούς αναδιανοµής, µέσα από ένα δίκαιο
φορολογικό πλαίσιο και από την αναδιάταξη δαπανών υπέρ κοι-
νωνικών και αναπτυξιακών δραστηριοτήτων, παράλληλα µε την
πραγµατική αύξηση όλων των εισοδηµάτων, µέσα από την ανά-
πτυξη της οικονοµίας και τη δηµιουργία νέων θέσεων εργασίας.

Σήµερα, απλώνουµε χέρι βοήθειας στους αδύνατους της κοι-
νωνίας µας, στέλνουµε µία νότα αισιοδοξίας, το µήνυµα στην ευ-
ρύτερη κοινωνία, όπως οι πολιτικοί είναι και πάλι εδώ,
ενδιαφέρονται, νοιάζονται και µεριµνούν για τα προβλήµατα του
πολίτη, αλλά και για την άµεση επίλυσή τους.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Γι’ αυτούς τους λόγους, υπερψηφίζω το νοµοσχέδιο και σας
καλώ να το υπερψηφίσουµε όλοι µαζί, για να δώσουµε ελπίδα
στα ασθενή κοινωνικά στρώµατα, ελπίδα που συνίσταται στην
εγκατάλειψη, την απαξίωση της πολιτικής και των πολιτικών, ελ-
πίδα στους νέους και τις νέες της πατρίδας µας για ένα καλύ-
τερο µέλλον.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ( Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει η Βου-
λευτής του ΚΚΕ κ. Καλαντίδου.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, κυρίες και κύριοι Βουλευ-

τές των κοµµάτων της Αντιπολίτευσης που θεωρείτε ότι το µέτρο
του επιδόµατος είναι θετικό και µάλιστα ίσως θα γινόταν ακόµα
θετικότερο αν τα χρήµατα αυτά προέρχονταν από τις εταιρείες
µεγάλης χρηµατοοικονοµικής εντάσεως, κυρίες και κύριοι Βου-
λευτές, εσείς που µαζί σας κάνουµε όλη αυτήν τη συζήτηση για
το θετικό του µέτρου, από πού πήρατε το δικαίωµα να θεωρείτε
τους Έλληνες εργαζόµενους ζητιάνους; Το 45 λεπτά την ηµέρα
έως 1,09 ευρώ την ηµέρα επίδοµα που δίνετε µ’ αυτό το σχέδιο
νόµου είναι φιλοδώρηµα, είναι ελεηµοσύνη, µάλλον δεν το δίνετε
ούτε για φιλοδώρηµα εκεί που τρώτε.

Είναι επαίτες οι Έλληνες εργαζόµενοι; Είναι επαίτες οι άν-
θρωποι του µόχθου; Εµείς απαντάµε: Όχι, είναι παραγωγοί ασύλ-
ληπτου πλούτου που τον καρπώνονται λίγοι, οι κεφαλαιοκράτες.
Λίγα «ψίχουλα» απ’ αυτόν τον κλεµµένο πλούτο τους επιστρέ-
φετε, κύριοι της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, µ’ αυτό το σχέδιο
νόµου, βαφτίζοντάς µε τη συµφωνία των άλλων κοµµάτων τον
εµπαιγµό, κοινωνική πολιτική, την κοροϊδία, προσφορά, τον αντι-
λαϊκό σχεδιασµό, ευεργετικό ωφέληµα, µε στόχο µάλιστα να κά-
νετε και το λαό συνενόχό σας µε κάποιο τρόπο,
υπογραµµίζοντας σ’ όλους τους τόνους τη διαβούλευση που
δήθεν προηγήθηκε. Τα παραπάνω συµπεράσµατα κατά την
άποψή µου βγαίνουν αβίαστα µε µια πρώτη µατιά στο νοµοσχέ-
διο.

Μιλάτε για φτώχεια. Μάλλον ρίχνετε δάκρυα για τη φτώχεια,
όµως δεν αναφέρεστε στα αίτια. Τι φταίει; Το κακό µας ριζικό;
Τα ελλιπή προσόντα µας; Η τιµωρία του Θεού; Είναι µοιραίο να
είσαι φτωχός; Είναι µοιραίο στην Ελλάδα να είσαι άνεργος; Είναι
µοιραίο να είσαι ένας από τους δύο εκατοµµύρια πεντακόσιες
σαράντα επτά χιλιάδες πεντακόσιους; Είναι µοιραίο να είσαι ένας
από τους άλλους περίπου δυόµισι έως τρία εκατοµµύρια που
είναι επίσης κοντά στο όριο της φτώχειας αλλά είναι λίγο πιο
πάνω και δεν τους προσµετράτε για το επίδοµα αλληλεγγύης
σας, δηλαδή για το φιλοδώρηµά σας; Είναι µοιραίο να κλείνουν
τα εργοστάσια; Είναι µοιραίο να ρηµάζει η αγροτιά µας και η
αγροτική παραγωγή;

Το ΚΚΕ λέει «όχι». Λέµε ξεκάθαρα σ’ όλους τους τόνους µε
κάθε ευκαιρία και µέσα στο Κοινοβούλιο αλλά και έξω απ’ αυτό
ότι η φτώχεια, η εξαθλίωση και η ανεργία έχουν τη ρίζα τους
στον καπιταλιστικό τρόπο παραγωγής που για το ατοµικό κέρ-
δος και όχι για το κοινωνικό δεν διστάζει να καταστρέψει παρα-
γωγικές δυνατότητες, δεν διστάζει να καταστρέψει παραγωγικές
δυνάµεις και αυτό όχι µόνο στη χώρα µας. Η περίφηµη αναδια-
νοµή του πλούτου που κάνει η Κυβέρνηση αντιστοιχεί, πράγµατι,
στην ελεηµοσύνη των 45 λεπτών έως 1,09 ευρώ την ηµέρα. ∆εν
θέλω να αναλύσω τα νούµερα. Νοµίζω ότι όσοι έχουµε διαβάσει
το σχέδιο νόµου καταλήγουµε στο ίδιο συµπέρασµα: Ένα δισε-

κατοµµύριο σε δύο εκατοµµύρια πεντακόσιες σαράντα επτά χι-
λιάδες πεντακόσια άτοµα.

Κλείνετε τα µάτια στην πραγµατικότητα ή κλείνετε το µάτι
στους ισχυρούς του πλούτου; Κατά την άποψή µου δεν µπορεί
να κλείνετε τα µάτια στην πραγµατικότητα γιατί γνωρίζετε πολύ
καλά ότι για τα εκατοµµύρια του λαού µας όλα τα προηγούµενα
χρόνια µε τις δικές σας πολιτικές που εσείς εφαρµόσατε είχαµε
µείωση του λαϊκού εισοδήµατος, είχαµε µείωση και «παγώµατα»
των µισθών. Παράλληλα έχουµε µεγάλη αύξηση του κόστους
ζωής, αύξηση στα τρόφιµα, αύξηση στην ένδυση, αύξηση στα τι-
µολόγια των ∆ΕΚΟ, παραπαιδεία. Πληρώνει η λαϊκή οικογένεια
για την υγεία της, για την περίθαλψή της, πληρώνει για τα φρο-
ντιστήρια, πληρώνει για το κάθε τι για το παιδί της.

Ταυτόχρονα µε την αγοραστική µείωση των µισθών µας
έχουµε και υποβάθµιση και εµπορευµατοποίηση και της υγείας
και της παιδείας και της πρόνοιας. Και φαίνεται αυτό και από τα
νούµερα του προϋπολογισµού που καταθέτετε.

Έχουµε µαζική ανεργία, απολύσεις, καταστρατήγηση των δι-
καιωµάτων στους χώρους δουλειάς, εφαρµογή ελαστικών σχέ-
σεων εργασίας. Και, βέβαια, κλαίµε και δακρύζουµε, όταν ένας
εργάτης σκοτώνεται στο χώρο δουλειάς, χωρίς να ψάχνουµε τα
αίτια, ή όταν από δολοφονική επίθεση χάνει το φως της και πα-
ραµορφώνεται µία εργάτρια στο σκλαβοπάζαρο αυτών των ερ-
γασιακών σχέσεων.

Αυτό ζητούν οι εργαζόµενοι; Ένα επίδοµα, ένα φιλοδώρηµα,
µία βοήθεια από το ύψος των 300 ευρώ, των 400 ευρώ µέχρι των
1.300 ευρώ για µία εξαµελή οικογένεια; Ζητούν µισθούς που να
καλύπτουν τις ανάγκες της οικογένειάς τους. Ζητούν οι αγρότες
εγγυηµένες τιµές στα προϊόντα που παράγουν για να µπορούν
και να καλύπτουν το κόστος παραγωγής και το κόστος ζωής, για
να ζουν µε αξιοπρέπεια. Αυτό ζητούν σήµερα και οι ροδακινο-
παραγωγοί στο Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης. Ο λαός δικαι-
ούται να έχει υπηρεσίες υγείας υψηλής ποιότητας και δωρεάν
για όλους. Ο λαός δικαιούται να έχει παιδεία δηµόσια υψηλού
επιπέδου.

Εµείς το λέµε καθαρά. ∆εν είναι δυνατόν να αντιµετωπίσεις τη
φτώχεια εάν δεν αναπτύξεις τη χώρα σου µε βάση τις παραγω-
γικές της δυνατότητες και τις ανάγκες του λαού της. ∆εν είναι
δυνατόν να υπάρξει αντιµετώπιση της ανεργίας εάν δεν έχεις ένα
τοµέα –και εµείς λέµε ένα τοµέα κοινωνικό, δηµόσιο- που, πραγ-
µατικά, θα ελέγχει, θα κάνει σχεδιασµό ενιαία στις επιχειρήσεις.
∆εν µπορεί να υπάρξει κοινωνικό κράτος µε προνιακά επιδόµατα
εάν δεν υπάρχουν, τουλάχιστον, ίσες παροχές σε όλο τον πλη-
θυσµό σε υγεία και παιδεία.

Με µία λέξη, προτιµούµε να είµαστε άνθρωποι ενάντια στη
βαρβαρότητα του καπιταλισµού, παρά φιλάνθρωποι αφήνοντας
αυτήν τη βαρβαρότητα να λεηλατεί το µέλλον.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρωθυ-

πουργός κ. Γιώργος Παπανδρέου.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και
Υπουργός Εξωτερικών): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα
για εµάς -αλλά πιστεύουµε και για το Κοινοβούλιο και για τη
χώρα- είναι µία ξεχωριστή µέρα. Σήµερα, συζητείται η πρώτη µε-
γάλη νοµοθετική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, που
ανέδειξαν µε την ψήφο τους οι Έλληνες πολίτες στις 4 του Οκτώ-
βρη.

Σήµερα, συζητείται ένα σχέδιο νόµου, που φέρει συµβολικά
και ουσιαστικά τη σφραγίδα της πολιτικής µας, µίας ριζικά δια-
φορετικής πολιτικής σε σχέση µε τα προηγούµενα χρόνια και µε
πολιτικές που καταδικάστηκαν, διότι έφεραν την ανασφάλεια, την
ύφεση και το µαρασµό.

Χαράσσουµε σαφή διαχωριστική γραµµή µε το νοµοσχέδιο
που σήµερα εισάγουµε προς ψήφιση στο ελληνικό Κοινοβούλιο.
Σε µία εξαιρετικά δύσκολη περίοδο για όλους µας, ενισχύουµε
στην πράξη, χωρίς υποσηµειώσεις, χωρίς εξαιρέσεις, εκατοµµύ-
ρια οικονοµικά ασθενέστερων συµπολιτών µας.

Η ψήφισή του αποτελεί ένα µήνυµα σε όλους όσους µας τίµη-
σαν µε την ψήφο τους, ότι υπηρετούµε µε συνέπεια αυτά για τα
οποία δεσµευτήκαµε. Είναι και µήνυµα σε όσους δεν µας ψήφι-
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σαν, ότι δεν κάνουµε διακρίσεις. Στηρίζουµε κάθε οικογένεια που
έχει ανάγκη, που αγωνιά για το µέλλον το δικό της, αλλά και για
την προοπτική της χώρας.

Είναι και ένα ηχηρό µήνυµα προς όλους αυτούς που καλλιερ-
γούσαν ή και ακόµα καλλιεργούν την απαισιοδοξία και την πα-
ραίτηση στους Έλληνες. Είναι ένα µήνυµα προς όλους αυτούς
που έλεγαν «∆εν µπορούµε», «∆εν γίνεται», «Σας κοροϊδεύουν»,
«Πού θα βρείτε τα λεφτά;». Τα βρήκαµε τα λεφτά! Όχι για να τα
σπαταλήσουµε, αλλά για αυτούς που έχουν ανάγκη.

Και αυτή η πρόταση νόµου συµβολίζει µία από τις βασικές µας
αρχές στο νέο τρόπο διακυβέρνησης της χώρας. Την αρχή της
αλληλεγγύης. Μία αντίληψη, που λέει ότι δεν υπάρχουν αδιέ-
ξοδα, ούτε διχαστικά διλλήµατα, όταν κινδυνεύει η συνοχή της
κοινωνίας µας.

Παρά τις δυσκολίες που αντιµετωπίζει η οικονοµία µας, αυτές
δεν µας εγκλωβίζουν. Ξέρουµε ότι µπορούµε. Ξαναφέρνουµε την
ελπίδα. Μπορούµε να προχωρήσουµε στο µέλλον, φροντίζοντας
παράλληλα και τα δηµόσια οικονοµικά µας και την αναπτυξιακή
µας προοπτική και τους συµπολίτες µας που έχουν ανάγκη από
προστασία και στήριξη. Με τη συµµετοχή όλων, Εν προκειµένω,
µε τη συµµετοχή όσων είναι οικονοµικά πιο ισχυροί και ικανοί να
συµβάλλουν στην εξασφάλιση της συνοχής της κοινωνίας µας.
Αυτή είναι η Κυβέρνηση του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµα-
τος.

Και όπως ξεκινάµε σήµερα µε το επίδοµα κοινωνικής αλλη-
λεγγύης, έτσι θα συνεχίσουµε σε όλη µας τη διακυβέρνηση. Μια
κυβέρνηση, που στόχο έχει να φτιάξει γερά θεµέλια για µια κοι-
νωνία αξιών. Νέα εµπιστοσύνη βασισµένη σε µια κοινωνία δι-
καίου. Αρχές και αξίες, που διασφαλίζουν προοπτική και
σιγουριά για τον πολίτη. Σταθερότητα και δηµιουργικότητα στην
κοινωνία µας.

Είµαστε µαζί µε εκείνους που ζουν µια δύσκολη, µια πολύ
σκληρή καθηµερινότητα. Είµαστε µαζί µε αυτούς που εργάζο-
νται σκληρά και δυσκολεύονται πραγµατικά όλο και πιο πολύ να
τα φέρουν πέρα. Ή ακόµα χειρότερα, συνθλίβονται βιώνοντας
το δράµα της ανεργίας.

Το βλέµµα µας δεν θα φύγει ούτε στιγµή από εκείνους που
χρειάζονται την αρωγή της πολιτείας στην προσπάθειά τους για
µια καλύτερη ζωή. Αν ο πρώτος µας στόχος είναι να προχωρή-
σουµε στην έξοδο από τη σηµερινή κρίση, κεντρικός στόχος είναι
τελικά η οικοδόµηση µιας κοινωνίας ανάπτυξης, κοινωνικής και
οικονοµικής δικαιοσύνης. Όλοι, µε το µέρισµά τους στην ανά-
πτυξη, στην ευηµερία, στην προοπτική και στις ευκαιρίες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δυόµιση εκατοµµύρια νοικοκυ-
ριά θα λάβουν την πρόσθετη οικονοµική ενίσχυση που προβλέ-
πει το σχέδιο νόµου, µε την τελική δαπάνη να ξεπερνά το
1.000.000.000 ευρώ. Στηρίζονται κατά προτεραιότητα οι οικογέ-
νειες µε παιδιά και οι ευαίσθητες κοινωνικές οµάδες µε χαµηλά
εισοδήµατα.

Αφορά κατ’ αρχήν περίπου τετρακόσιες πενήντα οικογένειες,
στις οποίες θα διατεθούν περισσότερα από 350.000.000 ευρώ.
Στη δεύτερη µεγάλη κατηγορία δικαιούχοι είναι ευαίσθητες κοι-
νωνικές οµάδες. Ο αριθµός των δικαιούχων ξεπερνά τα δύο εκα-
τοµµύρια συµπολιτών µας, στους οποίους πρόκειται να
διατεθούν πάνω από 700.000.000 ευρώ.

Το ύψος της ενίσχυσης είναι από 300 έως 400 ευρώ και προ-
ορίζεται για την ενίσχυση του οικογενειακού εισοδήµατος ευπα-
θών κοινωνικών οµάδων, όπως είναι οι συνταξιούχοι µε πολύ
χαµηλό εισόδηµα, τα άτοµα µε αναπηρίες, οι νεφροπαθείς, όσοι
έχουν κάνει µεταµόσχευση, τα απροστάτευτα τέκνα, οι ανασφά-
λιστοι και οι άνεργοι ή οι επιδοτούµενοι από τον ΟΑΕ∆ και το
Γραφείο Ευρέσεως Ναυτικής Εργασίας.

Η ενίσχυση αυτή:
είναι αφορολόγητη,
δεν υπόκειται σε κρατήσεις,
δεν κατάσχεται,
δεν συµψηφίζεται µε ήδη βεβαιωµένα χρέη προς το δηµόσιο,
δεν υπολογίζεται στα εισοδηµατικά όρια για την καταβολή του

ΕΚΑΣ,
και δεν συνυπολογίζεται για την καταβολή οποιασδήποτε

άλλης παροχής κοινωνικού ή προνοιακού χαρακτήρα.

Και εδώ οφείλω να επισηµάνω την εξαιρετικά χρήσιµη δια-
βούλευση που έγινε κατά τη συζήτηση στην Επιτροπή Οικονοµι-
κών της Βουλής, η οποία είχε ως αποτέλεσµα να ενσωµατώσει το
Υπουργείο Οικονοµικών τρεις σηµαντικές βελτιώσεις.

Πρώτον, σε δικαιούχους που καλύπτουν το οικογενειακό και
εισοδηµατικό κριτήριο και είναι και άνεργοι, χορηγείται διπλό επί-
δοµα, και οικογενειακό και έκτακτο για ανέργους.

∆εύτερον, το παίρνουν όλοι οι συνταξιούχοι µε εισόδηµα κάτω
από το εισοδηµατικό κριτήριο του ΕΚΑΣ.

Και τρίτον, το επίδοµα δεν µπορεί να συµψηφιστεί µε χρέη
προς το δηµόσιο, πρόβλεψη που ούτως ή άλλως υπήρχε και στο
αρχικό σχέδιο νόµου, η οποία όµως συµπληρώθηκε και µε το
ακατάσχετο και από τράπεζες.

Και αναφέρω το γεγονός αυτό, διότι είναι απόδειξη ότι το έργο
της Κυβέρνησης µπορεί και να ενισχυθεί και να βελτιστοποιηθεί,
όταν όλοι µας συµβάλουµε µε καλή πίστη και έχουµε στο επίκε-
ντρο της σκέψης µας και της πολιτικής µας τους πολίτες.

Αποδεικνύει αυτή η διαδικασία και αυτή η τελική βελτίωση και
δύο ακόµα βασικές αρχές της νέας πρακτικής στη διακυβέρνηση
της χώρας. Πρώτον, την αξία της διαβούλευσης, που όλο και πε-
ρισσότερο θα αναπτύσσεται από την Κυβέρνησή µας, στη
Βουλή, στην κοινωνία και στο διαδίκτυο. Πάντα µε γνώµονα τη
σύνθεση των αντιθέσεων, µε βάση το κοινό καλό, τον ίδιο τον πο-
λίτη.

Και δεύτερη αρχή αυτή της διαφάνειας. Όπου θα γνωρίζει ο
πολίτης και ο φορολογούµενος πού πάνε τα λεφτά του. Είναι βα-
σική αρχή σεβασµού µας προς τον Έλληνα φορολογούµενο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο υπό ψήφιση νοµοσχέδιο
προσπαθήσαµε -και εντάξαµε- στις προβλέψεις του νόµου όλους
όσοι σήµερα είναι αδύναµοι. Μέσα στη σηµερινή οικονοµική
κρίση, το θεωρώ απαράδεκτο όσο και άδικο, να την πληρώνουν
αυτοί που καµία ευθύνη δεν έχουν. Όσοι εδώ και χρόνια καλού-
νται να καλύψουν κάθε φορά τις τρύπες στην οικονοµία, που δη-
µιουργήθηκαν από τις ανεύθυνες και άδικες πολιτικές της
προηγούµενης Κυβέρνησης. Ενώ από την άλλη, µπορούµε να
σώζουµε µε τεράστια ποσά τράπεζες και τραπεζίτες. Γι’ αυτό και
δηλώνω κατηγορηµατικά ότι θα κάνουµε ό,τι περνά από το χέρι
µας για να ανοίξουµε στους πιο αδύναµους συµπολίτες µας,
στους ανθρώπους αυτούς, την πόρτα σε µία καλύτερη ζωή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
Παρά την κρίση, είµαστε εδώ για να τους προστατεύσουµε. Γι’

αυτό αποφασίσαµε η ενίσχυση αυτή να µην επιβαρύνει τα χα-
µηλά και µεσαία εισοδήµατα, µέσω του κρατικού προϋπολογι-
σµού. Αντιθέτως, θα καλυφθεί εξ ολοκλήρου από επιχειρήσεις
και άτοµα που βρίσκονται σε πλεονεκτική οικονοµική θέση µέσα
σ’ αυτές τις δύσκολες οικονοµικές συνθήκες που βιώνουµε.

Παράλληλα, αυτή η αναδιανοµή δεν επιβαρύνει περαιτέρω το
έλλειµµα του δηµοσίου, το οποίο παραλάβαµε σε δυσθεώρητο
ύψος.

Η ενίσχυση θα καλυφθεί από την έκτακτη εισφορά κοινωνικής
ευθύνης, που θα καταβάλουν οι επιχειρήσεις µε τη µεγαλύτερη
κερδοφορία στη χώρα, καθώς και οι µεγάλες ακίνητες περιου-
σίες. Εφαρµόζει αυτό το νοµοσχέδιο στην πράξη την πολιτική
µας, της αναδιανοµής.

Και είναι πολύ θετικό για την κοινωνία µας και για τη συνοχή
της ότι οι κοινωνικοί εταίροι, που εκπροσωπούν τις µεγάλες επι-
χειρήσεις µε την υψηλότατη αυτή κερδοφορία, ανταποκρίθηκαν
στο κάλεσµα της Κυβέρνησης να ασκήσουν τον κοινωνικό τους
ρόλο. ∆εν είναι απλά ένα πνεύµα κοινωνικής συνευθύνης. Θεωρώ
ότι είναι ένα πνεύµα πατριωτικό, τόσο σηµαντικό σε περιόδους
µεγάλης δυσκολίας για τη χώρα, όλοι, από τη θέση που βρίσκε-
ται ο καθένας µας, να αντιλαµβανόµαστε την κοινωνική, τη µε-
γάλη µας πατριωτική ευθύνη. Να συµµετέχουµε σε µία κοινή, σε
µία συλλογική προσπάθεια για την έξοδο από την κρίση που βιώ-
νουµε, µε τον πιο δίκαιο και οµαλό τρόπο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το µέτρο της οικονοµικής ενί-
σχυσης είναι ένα έκτακτο µέτρο σε έκτακτες δυσµενείς οικονο-
µικές συνθήκες και είναι µόνο ένα δείγµα γραφής της πολιτικής
µας. Στόχος της Κυβέρνησης είναι µεσοπρόθεσµα να υπάρξει
ένα σταθερό δίκτυ κοινωνικής προστασίας, ένα κοινωνικό κρά-
τος που θα χρηµατοδοτείται απρόσκοπτα µέσα από µόνιµους µη-
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χανισµούς αναδιανοµής, µέσα από ένα δίκαιο φορολογικό πλαί-
σιο, παράλληλα µε την πραγµατική αύξηση όλων των εισοδηµά-
των, µέσα από την ανάπτυξη της οικονοµίας και τη δηµιουργία
νέων θέσεων εργασίας.

Το κράτος πρόνοιας της χώρας µας, υπολείπεται τραγικά, µε
αποτέλεσµα είτε την εκτεταµένη ανεργία, την περιθωριοποίηση
πολλών κοινωνικών οµάδων, είτε την πίεση για προσλήψεις
τύπου stage στο δηµόσιο.

Βασικός στόχος και της διαβούλευσης που σύντοµα ξεκινούµε
µε κοινωνικούς εταίρους και την κοινωνία των πολιτών, είναι να
χτίσουµε ένα σοβαρό και αποτελεσµατικό κράτος πρόνοιας για
όλους. Ναι, η ανθρωπιά είναι για µας αξία διακυβέρνησης και όχι
πράξη πρόσκαιρης φιλανθρωπίας.

Όπως ανάγκη είναι να δηµιουργήσουµε και όχι µόνο να ανα-
διανείµουµε πλούτο µέσα από την αλλαγή του παραγωγικού µο-
ντέλου της χώρας µας και τη στροφή στην πράσινη ανάπτυξη.
∆ιότι σήµερα η χώρα µας καταναλώνει περισσότερο από όσο πα-
ράγει. Σήµερα αγοράζουµε ξένα και δεν πουλάµε προϊόντα ελ-
ληνικά. Εάν δεν αναπροσανατολιστεί η οικονοµία και δεν
διευρυνθεί η παραγωγική βάση της χώρας, εάν δεν δηµιουργη-
θεί νέος πλούτος και µεγαλύτερο εθνικό εισόδηµα όχι µόνο τα
παιδιά µας δεν θα βρίσκουν δουλειά, αλλά θα τσακωνόµαστε µε-
ταξύ µας για το πώς θα µοιράζουµε µία όλο και µικρότερη πίτα.

Η πράσινη ανάπτυξη είναι το νέο στρατηγικό στοίχηµα. Στοί-
χηµα για την οικονοµία και την ανάπτυξη της χώρας. Θα κινητο-
ποιήσει κεφάλαια και ανθρώπινους πόρους. Είναι όµως και
ζήτηµα κοινωνικής και οικονοµικής δικαιοσύνης, γιατί θα αποτε-
λέσει το βασικότερο εργαλείο αναδιανοµής, εισοδήµατος των τε-
λευταίων δεκαετιών, σε όφελος των πολλών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνω καλώντας όλους σας,
όλους τους συναδέλφους Βουλευτές, από όλα τα κόµµατα, να
δείξουν την κοινωνική τους ευαισθησία και να υπερψηφίσουν το
νοµοσχέδιο για την ενίσχυση των οικονοµικά ασθενέστερων συ-
µπολιτών µας.

Απευθυνόµενος στους συναδέλφους από τα κόµµατα της Αντι-
πολίτευσης, σας λέω ότι µπορεί πολιτικά να µας χωρίζουν µε άλ-
λους λιγότερα και µε άλλους περισσότερα. Όµως υπάρχει κάτι,
το οποίο πρέπει να µας ενώνει όλους. Ιδιαίτερα σε µία τόσο δύ-
σκολη συγκυρία για τον τόπο. Είναι η ευαισθησία, η ανθρωπιά
για εκείνους τους συµπολίτες µας που περνούν δύσκολα. Από
κοινού, µπορούµε να στείλουµε ένα ελπιδοφόρο µήνυµα. Για
όλους εκείνους που δεν ευθύνονται για τη σηµερινή κατάσταση
της χώρας.

Ξέρουµε ότι τα προβλήµατα δεν θα λυθούν ως δια µαγείας,
από τη µία µέρα στην άλλη. Όµως, η Κυβέρνηση είναι σήµερα
εδώ. Έχει ξεκινήσει µία τιτάνια προσπάθεια για να βγούµε από το
τέλµα. Για να ελπίσουν οι Έλληνες και οι Ελληνίδες ξανά. Και σή-
µερα είµαστε εδώ για να στηρίξουµε, για να προστατεύσουµε,
για να δώσουµε την ευκαιρία, µετά από πολύ καιρό, να πιστέ-
ψουν σε αυτήν την ελπίδα εκείνοι οι συµπολίτες µας που την
έχουν χάσει εδώ και χρόνια. Ξαναφέρνουµε την ελπίδα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του
Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων είκοσι εννέα µαθητές και µα-
θήτριες µε τρεις συνοδούς-εκπαιδευτικούς από το 11ο ∆ηµοτικό
Σχολείο Κατερίνης, καθώς και είκοσι τρεις γονείς αυτών.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Στο σηµείο αυτό το λόγο έχει ζητήσει ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Νικόλαος Λέγκας. Στη φάση
που βρισκόµαστε, κύριε Λέγκα, έχετε το λόγο µόνο για δύο
λεπτά. Και επειδή είναι για δύο λεπτά, θα σας παρακαλούσα να
µιλήσετε από το έδρανο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Θα κάνω τοποθέτηση, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Όχι, κύριε Λέγκα, σε

αυτήν ακριβώς τη φάση της διαδικασίας που βρισκόµαστε, κατά
τον Κανονισµό, οι παρεµβάσεις των αναπληρωτών Προέδρων πε-

ριορίζονται υποχρεωτικά στα δύο λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, είχε προηγηθεί συνεν-

νόηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο Πρόεδρος στην

Έδρα µε τον οποίο συνεννοηθήκατε, δεν ξέρω αν έριξε µια µατιά
στο σχετικό άρθρο του Κανονισµού.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Αν έχετε άλλη άποψη…
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Πάντως, σας λέω ότι ο

Κανονισµός αυτό προβλέπει.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Έτσι είναι.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο κ. Γείτονας εδώ το

επιβεβαιώνει ως επί πολλά χρόνια έµπειρος Αντιπρόεδρος. Λυ-
πάµαι, κύριε Λέγκα. Θέλετε να κάνετε τη σύντοµη τοποθέτησή
σας;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Εγώ εµµένω. Να τοποθετηθώ τώρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Στην άποψή σας έχετε

δικαίωµα να εµµένετε, αλλά εγώ είµαι υποχρεωµένος να εµµένω
στην άποψη που ρητώς διατυπώνει ο Κανονισµός. Εάν δεν θέ-
λετε να κάνετε τώρα τη δίλεπτη παρέµβαση, θα περιµένετε την
κανονική σας τοποθέτηση αργότερα. Αυτό που σας είπα σηµαί-
νει το εξής: Ότι έχετε τη δυνατότητα να κάνετε τώρα δίλεπτη πα-
ρέµβαση και αργότερα να κάνετε την κανονική σας τοποθέτηση.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, εµµένω στην άποψή µου
ότι υπήρξε συνεννόηση να γίνει τοποθέτηση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαι βέβαιος πως η ανάγκη για
την ενίσχυση των οικονοµικά ασθενέστερων είναι κάτι στο οποίο
συµφωνούµε όλοι σε αυτήν την Αίθουσα. Αδιαπραγµάτευτη προ-
τεραιότητά µας είναι να στηρίξουµε, πραγµατικά, τους πολίτες
που έχουν µεγαλύτερη ανάγκη, που επλήγησαν και συνεχίζουν
να πλήττονται περισσότερο από τη διεθνή κρίση.

Είναι σαφές επίσης ότι όλοι θα θέλαµε να δώσουµε περισσό-
τερα, όλοι θα θέλαµε να πούµε περισσότερα ΝΑΙ, όλοι θα θέλαµε
να πούµε λιγότερα ΟΧΙ. Υπ’ αυτήν την έννοια και ως βάση της
σηµερινής συζήτησης θα λέγαµε ότι κανείς δεν µπορεί να διεκ-
δικεί το δικαίωµα, την αποκλειστικότητα σε ζητήµατα κοινωνικής
ευαισθησίας και κοινωνικής ευθύνης.

Ωστόσο τίθενται δύο ζητήµατα και θα µου επιτρέψετε να τα
σχολιάσω, σ’ αυτόν τον σύντοµο χρόνο. Το πρώτο, δεν έχει να
κάνει µε το ύψος και το εύρος της συγκεκριµένης κοινωνικής πα-
ρέµβασης, αλλά µε την υπαναχώρηση -και αυτή είναι η αλήθεια-
του ΠΑ.ΣΟ.Κ., σε σύντοµο µάλιστα χρονικό διάστηµα, από τα
υπεσχηµένα. Και το δεύτερο, δεν έχει επίσης να κάνει µε την αµ-
φισβήτηση των δηµοσιονοµικών δυνατοτήτων που έχει η νέα Κυ-
βέρνηση, αλλά µε τη σταθερή και µονότονη απάντηση, µάλιστα
διά χειλέων του Πρωθυπουργού, ότι «λεφτά υπάρχουν» και αυτά
τα λεφτά θα διατεθούν. Και µόλις πρόσφατα, πριν από λίγο, εί-
δαµε την πρώτη µεγάλη υπαναχώρηση. Μια πρόταση που στην
προεκλογική περίοδο στοίχιζε 2,6 δισεκατοµµύρια ευρώ κατα-
λήγει σε ένα πακέτο που δεν ξεπερνάει το 1.000.000.000 ευρώ.

∆εν υποβαθµίζουµε αυτήν την πρωτοβουλία. Ωστόσο, όµως,
δεν σας επιτρέπουµε να µηδενίζετε αντίστοιχες δικές µας πρω-
τοβουλίες, αντίστοιχες δικές µας κοινωνικές παρεµβάσεις, προς
όφελος των ασθενέστερων οικονοµικά. Θυµίζω το επίδοµα κοι-
νωνικής αλληλεγγύης, που δώσαµε σε ένα εκατοµµύριο οκτακό-
σιες χιλιάδες πολίτες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Τώρα το λόγο έχουν

ζητήσει οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι του ΠΑΣΟΚ ο κ. Πα-
πουτσής, του ΛΑΟΣ ο κ. Ροντούλης και του ΣΥΡΙΖΑ ο κ. Λαφα-
ζάνης …

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Τον εζήτησα και εγώ πολύ έγκαιρα,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): ∆εν θα χάσετε τη
σειρά σας. Ζητά λοιπόν, και ο κ. Μαυρίκος του ΚΚΕ.

Επειδή, λοιπόν, έχετε ζητήσει όλοι το λόγο, θα πάτε µε τη
σειρά.

Το λόγο έχει ο κ. Παπουτσής για δίλεπτη παρέµβαση.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω απλώς να κάνω

ένα σχόλιο σχετικά µε την παρέµβαση του αξιότιµου Κοινοβου-
λευτικού Εκπροσώπου της Νέας ∆ηµοκρατίας του κ. Λέγκα, για
την κοστολόγηση της πρότασης νόµου του ΠΑΣΟΚ και, κυρίως,
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την διαφορά την οποία εντόπισε σε σχέση µε την πρότασή µας
η οποία συζητήθηκε την προηγούµενη κοινοβουλευτική περίοδο.

Πράγµατι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για την πρόταση
νόµου του ΠΑΣΟΚ συµπεριλαµβανοµένου όµως και του επιδό-
µατος θέρµανσης όταν συζητήθηκε εδώ στο Σώµα τον Ιούλιο
του 2009 η κοστολόγηση του Γενικού Λογιστηρίου ήταν στα 2,6
δισεκατοµµύρια. Η πραγµατικότητα όµως είναι ότι τα δηµοσιο-
νοµικά στοιχεία της εποχής εκείνης, σύµφωνα µε τα επίσηµα
στοιχεία, γνωστά από τις υπηρεσίες της κυβέρνησης της Νέας
∆ηµοκρατίας, ήταν ότι το έλλειµµα ήταν περίπου στο 5% µε κα-
τεύθυνση προς το 6%. Σήµερα το έλλειµµα είναι 12,7% και επι-
πλέον τα αδιέξοδα της οικονοµίας µας γνωστά και καταγγελµένα
από όλους, τα αδιέξοδα που ζει ο ελληνικός λαός σήµερα εµ-
φανίζονται αξεπέραστα. Εν µέσω, λοιπόν, µιας δεινής οικονοµι-
κής κατάστασης, εν µέσω τραγικών οικονοµικών αδιεξόδων για
τα οποία η Νέα ∆ηµοκρατία έχει απόλυτη και καθοριστική ευ-
θύνη, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ τολµά και φέρνει µία πρόταση
εξαιρετικά ισορροπηµένη, ισολογισµένη µε απολύτως καθαρή
χρηµατοδότηση και επιπλέον µε τη σφραγίδα της κοινωνικής ευ-
αισθησίας του ΠΑ.ΣΟ.Κ., όπως ακριβώς δεσµευθήκαµε στις
εκλογές. ∆έσµευση την οποία τίµησε ο ελληνικός λαός µε µία µε-
γάλη κοινοβουλευτική πλειοψηφία. Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΚΚΕ κ. Γεώργιος Μαυρίκος για
δύο λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πιστεύουµε ότι η παρουσία του κυρίου Πρωθυπουργού εδώ

την ώρα των κεντρικών δελτίων ειδήσεων, προκειµένου να δώσει
δηµοσιότητα και να στηρίξει βεβαίως το νοµοσχέδιο που φέρνει
η Κυβέρνηση, είναι µάταιη, επειδή η πλειοψηφία του ελληνικού
λαού πιστεύουµε πως αντιλαµβάνεται ότι µε το 0,65 ή µε το 0,45
ευρώ την ηµέρα δεν µπορεί κανένας να κάνει κοινωνική πολιτική
και πολύ περισσότερο να αντιµετωπίσει τις ανάγκες επιβίωσης
που έχουν και τα δυόµισι εκατοµµύρια των φτωχών, αλλά και τα
δυόµισι εκατοµµύρια των εξαθλιωµένων συµπολιτών µας.

Θεωρούµε ότι η αναφορά του κυρίου Πρωθυπουργού πως
πρόκειται για µία µεγάλη νοµοθετική πρωτοβουλία που δεν αντα-
ποκρίνεται στην πραγµατικότητα επειδή η ελπίδα δεν γεννιέται,
όπως είπε, µε τα συγκεκριµένα ποσά, αλλά η ελπίδα γεννιέται
και αυτό που έχει ανάγκη η νεολαία είναι δουλειά, πλήρη και στα-
θερή απασχόληση µε πλήρη ασφαλιστικά εργασιακά και µισθο-
λογικά δικαιώµατα. Τρεις φορές ο κύριος Πρωθυπουργός
ανέφερε και έδωσε εύσηµα στο ΣΕΒ, αναφέροντας µάλιστα για
µας προκλητικά ότι διακρίνεται για τον πατριωτισµό του ο ΣΕΒ,
επειδή δίνει αυτά τα ψιχία.

Να θυµίσουµε στον κύριο Πρωθυπουργό ότι οι Έλληνες βιο-
µήχανοι είναι πρωταθλητές σε ποσοστό κέρδους στην Ευρώπη
µε 56,1%, όταν η χώρα είναι πρωταθλήτρια στην φτώχεια και
στην εξαθλίωση. Κέρδος! Πατριωτισµός, δεν υπάρχει για τους
βιοµήχανους και τους καπιταλιστές. Πατρίδα για τους καπιταλι-
στές είναι µόνο το κέρδος.

Και εν τέλει κάλεσε ο κύριος Πρωθυπουργός και εµάς και
όλους να δείξουµε ευαισθησία και να αποδεχθούµε τα 0,63
λεπτά του ευρώ, την «επιδότηση» για τον άνθρωπο που έχει οι-
κογένεια µ’ ένα παιδί ή τα 0,45 λεπτά του ευρώ που έχουν οικο-
γένεια µε τα έξι παιδιά.

Εµείς λέµε ότι, εδώ και τώρα, πρέπει να δοθεί αύξηση στους
µισθούς και να µην υπάρχει κατώτερος µισθός από 1.400 ευρώ.
Λέµε ότι δεν µπορεί να υπάρχει σύνταξη κάτω από 1.020 ευρώ.
∆εν µπορεί να υπάρχει κατώτερο επίδοµα ανεργίας κάτω από το
80% αυτού που θεωρούµε αναγκαίο βασικό µισθό.

Και ακόµα σε ό,τι αφορά τους αγρότες, τους επαγγελµατο-
βιοτέχνες και τους αυτοαπασχολούµενους, αυτό που ζητάµε
είναι πραγµατικά να ενισχυθούν και να εξασφαλιστεί πάνω από
το κόστος παραγωγής η τιµή στα προϊόντα τους και όχι αυτό που
σήµερα γίνεται είτε µε το λάδι, όπως έγινε προχθές µε τους ρο-
δακινοπαραγωγούς, όπως γίνεται µε τους κτηνοτρόφους και τα
προϊόντα τους.

Σας ευχαριστώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ. Αστέριος Ροντούλης.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Ακούσαµε µε µεγάλη προσοχή την τοποθέτηση του αξιοτίµου

Προέδρου του ΠΑΣΟΚ και περιµέναµε να πει τουλάχιστον µία συ-
γνώµη, να κάνει την αυτοκριτική του, πριν αναφερθεί στο επί-
δοµα κοινωνικής αλληλεγγύης. ∆ιότι 2,5 εκατοµµύρια Έλληνες
είναι κάτω από το όριο της φτώχειας. Και γεννάται το ερώτηµα:
αυτός ο όγκος των ανθρώπων που είναι κάτω από το όριο της
φτώχειας, πότε δηµιουργήθηκε; Στην πενταετία της «επάρατης
∆εξιάς» µόνο; Οι προγενέστερες κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ δεν
φέρουν καµµία ευθύνη; Είναι «αθώες περιστερές»; ∆ηλαδή τόσα
χρόνια που κυβέρνησαν τη χώρα, τα οικονοµικά των ασθενεστέ-
ρων τάξεων ήταν ανθηρότατα, δεν υπήρχαν φτωχοί στην Ελ-
λάδα; Τώρα εµφανίστηκαν; Την τελευταία τετραετία-πενταετία;

Άρα, λοιπόν, να µην προσβάλουµε την µνήµη και την κρίση του
ελληνικού λαού. Ο κ. Παπανδρέου θα έπρεπε πρώτα να κάνει την
αυτοκριτική του και να ζητήσει συγνώµη γι’ αυτά τα 2,5 εκατοµ-
µύρια νεοελλήνων, που είναι κάτω από το όριο της φτώχειας. Και
βεβαίως, επειδή είχε και το άγχος να δικαιολογήσει τον όρο «σο-
σιαλιστικό», που υπάρχει στην προµετωπίδα του κόµµατός του,
ανέφερε πάνω από δώδεκα φορές εδώ, όπως σηµείωσα, τον όρο
«κοινωνικό κράτος» ή «κράτος πρόνοιας».

Για να βάλουµε τώρα τα πράγµατα σε µία τάξη, το κράτος
πρόνοιας δεν δηµιουργείται µε εµβαλωµατικές λύσεις, µε φύλα
συκής, όπως είναι το επίδοµα αυτό κοινωνικής αλληλεγγύης.

∆ηµιουργείται όταν το κράτος προσφέρει υγεία, προσφέρει
παιδεία, βοηθά το επιχειρείν, καταπολεµά την ανεργία, προσέχει
τον αγρότη και µετά µιλάµε για τη δηµιουργία ενός κράτους πρό-
νοιας.

(Χειροκροτήµατα από το ΛΑΟΣ)
Άρα, λοιπόν, τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, εµείς θέλουµε

εδώ µέσα στην Αίθουσα να πέσουν οι προµετωπίδες. Θέλουµε
µέσα στην Αίθουσα να λέγεται η αλήθεια στον ελληνικό λαό και
θέλουµε µέσα στην Αίθουσα, πάνω απ’ όλα, να µην προσβάλ-
λουµε την κρίση του ελληνικού λαού και τη λογική του. Η κοινή
λογική να πρυτανεύσει στο Κοινοβούλιο.

(Χειροκροτήµατα από το ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Και θα κλείσουµε αυτόν

τον κύκλο των σύντοµων παρεµβάσεων των Κοινοβουλευτικών
Εκπροσώπων µε τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ
κ. Παναγιώτη Λαφαζάνη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
∆υστυχώς, ο κύριος Πρωθυπουργός στην παρθενική του οµι-

λία εδώ στη Βουλή ατύχησε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ε, όχι και παρθενική!

Μα, δεν τον ακούσατε στις Προγραµµατικές ∆ηλώσεις;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ως Πρωθυπουργός.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ως Πρωθυπουργός τις

έκανε τις Προγραµµατικές ∆ηλώσεις, κύριε Λαφαζάνη. Πρωτο-
λόγησε, δευτερολόγησε …

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Έστω, πρώτη φορά σε νοµο-
σχέδιο. Πρώτη φορά ήρθε και µίλησε επί ενός νοµοσχεδίου. Είναι
το πρώτο νοµοσχέδιο που συζητάµε στη νέα περίοδο σ’ αυτή τη
Βουλή και καλώς βεβαίως ο κύριος Πρωθυπουργός µας κάνει
την τιµή να παρευρεθεί και να µιλήσει. Μόνο που εξεδήλωσε µε
την οµιλία του ένα προφανές, κατά τη γνώµη µου, άγχος και µια
αγωνία. ∆ιότι την ίδια ώρα που ήρθε εδώ για να δείξει ένα κοι-
νωνικό πρόσωπο, που τάχα έχει η Κυβέρνησή του, την ίδια ώρα
αθετούνται όλες οι προεκλογικές δεσµεύσεις από την πλευρά
του ΠΑΣΟΚ και την ίδια ώρα ο αρµόδιος Υπουργός Οικονοµικών
προστρέχει στο Λουξεµβούργο όπου δίδει γη και ύδωρ κυριολε-
κτικά στη νεοφιλελεύθερη συνταγογραφία που υποδεικνύεται
από τις Βρυξέλλες και η οποία ασµένως βρίσκει τη συναίνεση
της Κυβέρνησης.

∆υστυχώς, ο κύριος Πρωθυπουργός µίλησε για κοινωνικό πρό-
σωπο της Κυβέρνησης, µ’ ένα νοµοσχέδιο το οποίο αντιγράφει
τη λογική της Νέας ∆ηµοκρατίας, την επιδοµατική εφάπαξ λο-
γική της Νέας ∆ηµοκρατίας. ∆ιότι αυτό το οποίο έχουµε σήµερα
ενώπιόν µας είναι ένα επίδοµα φιλανθρωπίας ολίγον πιο διευρυ-
µένο από το επίδοµα θέρµανσης, το οποίο έδωσε και η Νέα ∆η-
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µοκρατία πέρυσι. Εδώ τώρα το επίδοµα θέρµανσης εξαϋλώθηκε,
έγινε επίδοµα αλληλεγγύης και µία διαφηµιστική καµπάνια που
πρώτη φορά βλέπω σε νοµοσχέδιο, όπου µας λένε ότι εδώ επι-
δεικνύουν κοινωνική ευθύνη οι µεγάλες επιχειρήσεις. Πρώτη
φορά το βλέπω σε τίτλο. Ούτε στα πιο µύχια όνειρά τους οι βιο-
µήχανοι, οι µεγάλοι επιχειρηµατίες δεν θα πίστευαν ποτέ ότι µια
υποτιθέµενη σοσιαλιστική κυβέρνηση, ένα επίδοµα φιλανθρω-
πίας των 300 ευρώ σε πάµπτωχους ανθρώπους, πενόµενους θα
το διαφήµιζε στον τίτλο του νοµοσχεδίου ως κοινωνική ευθύνη
των µεγάλων επιχειρήσεων.

Νοµίζω ότι η Κυβέρνηση µε το νοµοσχέδιο που κατέθεσε και
µε τη σηµερινή εµφάνιση του κυρίου Πρωθυπουργού δεν δείχνει
τίποτε άλλο παρά το ότι θέλει να συνεχίσει την πεπατηµένη των
πολιτικών, που εφαρµόστηκαν τα τελευταία είκοσι χρόνια.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ευχαριστούµε τον κ. Λαφα-
ζάνη…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆ιότι η Νέα ∆ηµοκρατία οδήγησε
σε κατάρρευση …

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ολοκληρώστε, όµως,
κύριε Λαφαζάνη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τελειώνω µε αυτή την κουβέντα.
Η Νέα ∆ηµοκρατία οδήγησε σε κατάρρευση το συντελεστή

φορολογίας των κερδών των επιχειρήσεων από το 35% στο 25%
και αυτή τη στιγµή βρίσκεται σε εξέλιξη η περαιτέρω πτώση του
από το 25% στο 20% και το κυβερνητικό κόµµα δεν βγάζει τσι-
µουδιά γι’ αυτό το θέµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Λαφαζάνη, σας
παρακαλώ να ολοκληρώσετε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ενώ το κατήγγειλε ως Αντιπολί-
τευση, τώρα ποιεί τη νήσσα. Και απλώς βλέπει εφάπαξ την αύ-
ξηση της φορολογίας, υποτίθεται στο 7% και στο 10%.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Λαφαζάνη,
βρείτε τις λέξεις για να κλείσετε. Έχουµε πλησιάσει τα τέσσερα
λεπτά. Βρείτε, σας παρακαλώ τις λέξεις για να ολοκληρώσετε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Να µε αφήσετε να µιλάω.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Λαφαζάνη, σας

παρακαλώ ολοκληρώστε. Όλοι σεβάστηκαν τον Κανονισµό και
ολοκλήρωσαν στα δυόµισι λεπτά το αργότερο.

Σας παρακαλώ, τελειώστε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ...δεν αντιµετωπίζονται µόνιµα

κοινωνικά προβλήµατα, µόνιµα προβλήµατα φτώχειας, που είναι
δηµιούργηµα ενός συναινετικού….

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ωραία και µε αυτό ολο-
κληρώσατε.

Θα σας παρακαλέσω, επειδή υπάρχει µεγάλος αριθµός συνα-
δέλφων…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αν µε διακόπτουν από κάτω….
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Λαφαζάνη, δεν

έχετε το λόγο. Σας παρακαλώ…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αν µε διακόπτουν από κάτω, αν

µε διακόπτετε κι εσείς…..
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Όλοι έχουν σεβαστεί

το χρόνο. ∆ώσαµε τη δυνατότητα, όπως προβλέπει ο Κανονι-
σµός, της δίλεπτης παρέµβασης, αλλά να µην διπλασιάζουµε το
χρόνο. Εσείς είστε έµπειρος κοινοβουλευτικός. Μπορείτε, όπως
γνωρίζετε, σε δύο λεπτά να πείτε πολλά περισσότερα και ουσια-
στικότερα απ’ αυτά που λέτε στα τέσσερα λεπτά.

Και τώρα επανερχόµαστε….
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Με διακόψατε εσείς…
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σας διέκοψα όταν εί-

χατε υπερβεί τα τριάµισι λεπτά. Τι µου λέτε τώρα; Κακώς που
σας διέκοψα και τόσο αργά.

Επανερχόµαστε τώρα στον κατάλογο. Το λόγο έχει ο κ. Μαυ-
ρουδής Βορίδης του ΛΑΟΣ.

Κυρία Κεφαλογιάννη, δεν εκφώνησα το όνοµά σας νωρίτερα,
για να µην διαγραφείτε. Θα µιλήσετε µετά τον κ. Σταϊκούρα, για
να έχετε τη δυνατότητα να µιλήσετε σήµερα. ∆εν ήσασταν εκείνη
την ώρα εδώ.

Ο κ. Μαυρουδής Βορίδης έχει το λόγο.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
∆ιερωτάται κανείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν είµαστε

όλοι συντονισµένοι στο ίδιο µήκος κύµατος. Η Ελλάδα είναι η
χώρα που έχει έλλειµµα 12,8%, κύριε Υφυπουργέ; Είναι η χώρα
που έχει χρέος 300.000.000.000; Είναι η χώρα που τα περιθώρια
δανεισµού είναι χειρότερα απ’ αυτά µε τα οποία δανείζεται η
Τουρκία; Είναι η συγκεκριµένη χώρα που τα δηµόσια οικονοµικά
της είναι τα χειρότερα στην Ευρώπη;

Είναι η χώρα που σε τρεις µήνες, µε δήλωση του Υπουργού
σας, πρόκειται να τεθεί στην αυστηρότερη επιτήρηση ή είναι µια
χώρα που όλα πάνε καλά και έχουµε όλοι κάθε λόγο να είµαστε
ευτυχείς, να είµαστε άνετοι και πλούσιοι µε το δηµόσιο χρήµα
και να προχωράµε σε όποια κατεύθυνση νοµίζουµε, απερίσπα-
στοι να κάνουµε και παροχές, να δίνουµε και επιδόµατα, να δί-
νουµε στην παιδεία, να γίνονται –κατά δήλωσή σας- περαιτέρω
προσλήψεις και στην παιδεία και στην υγεία και αλλού; Είναι η
ίδια χώρα στην οποία ζούµε ή εσείς είστε αλλού και κάτι άλλο
διαφεύγει από εµάς;

Επιτρέψτε µου να τα πω αυτά, αν και το πιο απλό για ένα
κόµµα της Αντιπολίτευσης –και ήταν η επιλογή της Νέας ∆ηµο-
κρατίας εν προκειµένω- ήταν να λέει: «Τι µε νοιάζει εµένα; Η κυ-
βέρνηση θέλει να δώσει λεφτά; Πάµε παιδιά να δώσουµε λεφτά».
Απλό και γρήγορο. Αυτή η χώρα είµαστε;

Έχετε αντιληφθεί το µέγεθος του προβλήµατος; Η ερώτηση
είναι ρητορική. Ξέρω ότι το έχετε αντιληφθεί. Ξέρω σε ποιους
απευθύνοµαι, τουλάχιστον στο συγκεκριµένο Υφυπουργό, αλλά
και στον Υπουργό. Ξέρω ότι καταλαβαίνουν, κατανοούν και αγω-
νιούν.

Ελάτε όµως να έχουµε εδώ πολιτικό θάρρος, να µιλήσουµε
στους πολίτες, να µιλήσουµε στους συµπολίτες µας. Έχετε ένα
τεράστιο πλεονέκτηµα, δέκα µονάδες διαφορά. Έχετε µια
ισχυρή εντολή. Αν αυτή την εντολή δεν τη χρησιµοποιήσει, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση για να κάνει αυτά που
πρέπει, τότε πολύ σύντοµα η χώρα θα βρεθεί σε αθλία κατά-
σταση, µπροστά σε ταπεινωτικά µέτρα, µπροστά σε πολιτικές
που θα οδηγούν σε περαιτέρω εξαρτήσεις, σε πλήρη ακύρωση
του διεθνούς ρόλου της.

Τα δηµοσιονοµικά είναι µήπως αριθµοί στο Υπουργείο Οικο-
νοµικών; ∆εν επηρεάζουν την οικονοµία; Ο τρόπος µε τον οποίο
πληρώνουµε τόκους και χρεολύσια δεν επηρεάζει τι θα κάνουµε
του χρόνου και τι χρήµατα θα έχουµε να δώσουµε, για να µπο-
ρέσουν να εξυπηρετηθούν οι ανάγκες του προϋπολογισµού;

Αυτά που παίρνετε από την έκτακτη εισφορά είναι
1.000.000.000. Να ρωτήσω, κύριε Υφυπουργέ; Πέρυσι σ’ αυτή
την Αίθουσα, όταν η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας έφερνε
έκτακτες εισφορές, τι λέγαµε;

Τι λέγαµε όλοι; ∆εν λέγαµε ότι οι έκτακτες εισφορές είναι κακή
πολιτική; ∆εν λέγαµε ότι οι έκτακτες εισφορές είναι πολιτική που
ουσιαστικά ακυρώνει τη φορολογική σταθερότητα, ακυρώνει το
περιβάλλον φορολογικής ασφάλειας που πρέπει να νιώθει ο πο-
λίτης, ότι οι έκτακτες εισφορές είναι πολιτικές που πρέπει να
είναι όλως εξαιρετικές, πρέπει να γίνονται εντελώς σπανίως, πρέ-
πει να γίνονται µόνο, σε τελευταία ανάλυση, για να στηριχθούν
τουλάχιστον αναπτυξιακά προγράµµατα; Έκτακτες εισφορές
επιβάλλουµε δήθεν µε το επιχείρηµα των «εχόντων» και των «κα-
τεχόντων»; Και δεν ξέρετε τι ακριβώς σηµαίνει αυτό; Θέλετε να
το ακούσετε; ∆εν ξέρετε τι σηµαίνει για την ανεργία η έκτακτη ει-
σφορά; ∆εν ξέρετε τι σηµαίνει για τις επενδύσεις η δηµιουργία
ασταθούς φορολογικού περιβάλλοντος; ∆εν ξέρετε ότι από την
κάµψη της οικονοµικής δραστηριότητας αυτό που θα εισπράξετε
ως έκτακτη εισφορά θα το πληρώσετε για χρόνια από τη µείωση
εισπράξεως του ΦΠΑ, θα το πληρώσετε για χρόνια από την ανυ-
παρξία επενδύσεων;

Είναι εύκολο να λέµε στον ελληνικό λαό: «πάρτε επιδόµατα».
Αυτό είναι εύκολο. Εν συνεχεία όµως εσείς θα κληθείτε να απο-
λογηθείτε για τα επιτόκια που θα πληρώνει, εσείς θα κληθείτε να
απολογηθείτε για έναν προϋπολογισµό που δεν θα εκτελείται,
εσείς θα κληθείτε να απολογηθείτε γιατί θα έρθουν και θα σας
βάλουν στην πιο σκληρή επιτήρηση.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Ερώτηµα: Αυτά δεν ήταν γνωστά στην Κυβέρνηση; Γιατί θα το
ακούσω αυτό. Και µάλιστα απορώ για την κριτική της Νέας ∆η-
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µοκρατίας. Η κριτική της Νέας ∆ηµοκρατίας ήταν: «Υποσχεθή-
κατε 2.500.000.000. Γιατί δίνετε 1.000.000.000;» Η κριτική πρέ-
πει να είναι: Γιατί υποσχεθήκατε, όσα υποσχεθήκατε ενώ
γνωρίζατε το έλλειµµα; Αυτό είναι η κριτική. Γιατί δεν είπατε την
αλήθεια, ενώ γνωρίζατε την οικονοµική κατάσταση; Και γιατί, εν
πάση περιπτώσει, την ώρα που το διαπιστώνετε δεν βγαίνετε να
πείτε στον ελληνικό λαό ποια είναι η πραγµατική κατάσταση;

Κράτος Πρόνοιας. Ερωτώ: Αυτό είναι το κράτος πρόνοιας; Τα
είκοσι ευρώ το µήνα; Αυτό είναι το κράτος πρόνοιας; Γιατί εγώ
νόµιζα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι το κράτος πρόνοιας
είναι το να έχουµε καλά πανεπιστήµια. Και είναι τα τελευταία
στην Ευρώπη. Νόµιζα ότι το κράτος πρόνοιας είναι το να έχουµε
υγεία. Και δεν έχουµε επαρκή. Νόµιζα ότι το κράτος πρόνοιας
είναι το να έχουµε σχολεία και έχουµε τους περισσότερους εκ-
παιδευτικούς ανά µαθητή και την χειρότερη αξιολόγηση στα σχο-
λεία. Έτσι νόµιζα. Φαίνεται όµως ότι δεν είναι αυτό το κράτος
πρόνοιας. Το κράτος πρόνοιας είναι «πάρε ένα εικοσαρικάκι το
µήνα», λες και αυτό είναι το ζητούµενο για την ελληνική κοινωνία
σήµερα!

Κι ερωτώ κάτι άλλο για το φόρο στα ακίνητα. Όσοι για τα
400.000 ευρώ θα πληρώσουν τώρα 400 ως 600 ευρώ ο καθένας,
αυτή την έκτακτη εισφορά, είναι πλούσιοι; Έχει ο άλλος ένα κλη-
ρονοµικό ακίνητο. Έχει αυτή την αξία. Μπορεί να είναι ένας ηλι-
κιωµένος άνθρωπος µέσα εκεί, χωρίς εισοδήµατα, γιατί του
έµεινε αυτό το ακίνητο. Αυτός πρέπει να πληρώσει; Και αυτός
είναι ο τρόπος µε τον οποίο κάνουµε την κοινωνική δικαιοσύνη
στην Ελλάδα; Επιτρέψτε µου, κύριε Υπουργέ, να πω το εξής. Εκ-
µεταλλευθείτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, –το
λέω στους συναδέλφους Βουλευτές- την ευκαιρία. Πιέστε την
Κυβέρνησή σας να πάρει µέτρα. ∆εν έχουµε περιθώριο. Αυτός ο
τόπος πρέπει να ξυπνήσει. Είµαστε στο χείλος της οικονοµικής
καταστροφής. Πιέστε την Κυβέρνησή σας, η οποία ολιγωρεί, να
πάρει ταχέως µέτρα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ανοίγετε –και τελειώνω, κυρία Πρόεδρε, σε τριάντα δευτερό-
λεπτα- δήθεν το διάλογο για το Ασφαλιστικό και ακούω ότι «θα
συζητήσουµε για το Ασφαλιστικό», «δεν θα πειράξουµε τα όρια
ηλικίας, δεν θα πειράξουµε τις συντάξεις, δεν θα πειράξουµε το
ύψος που πρέπει να καταβληθεί». Τέλεια. Ποιο είναι το αντικεί-
µενο του διαλόγου; Να πιάσουµε την εισφοροδιαφυγή. Με συγ-
χωρείτε, αλλά γιατί κάνετε διάλογο για να πιάσετε την
εισφοροδιαφυγή; Αν µπορείτε να την πιάσετε, πηγαίνετε και πιά-
στε την. Χρειάζεται να γίνει διάλογος για την εισφοροδιαφυγή;
Να µιλήσουµε σ’ αυτό τον τόπο σοβαρά, να στείλουµε ένα µή-
νυµα, ότι καταλάβαµε ότι κάτι πάει άσχηµα και να µιλήσουµε στη
διεθνή κοινότητα αξιόπιστα. ∆εν γίνεται όµως έτσι, µ’ αυτόν τον
τρόπο. Αλλάξτε πολιτική! Κύριοι συνάδελφοι, πιέστε τους να αλ-
λάξουν πολιτική!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το λόγο έχει ο Βουλευ-
τής του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Κωνσταντίνος
Γείτονας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Εγώ θα συµφωνήσω, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, µε τον προλαλήσαντα συνάδελφο του ΛΑΟΣ
ότι κοινωνικό κράτος δεν είναι ασφαλώς ένα επίδοµα κοινωνικής
αλληλεγγύης. Κοινωνικό κράτος σηµαίνει πολύ περισσότερα.
Όµως θα πρέπει να συµφωνήσει κι εκείνος ότι αυτό –το επίδοµα
αλληλεγγύης- είναι ένα αναγκαίο µέτρο στην κατάσταση που βρι-
σκόµαστε.

Κανένας δεν επιθυµεί έκτακτα µέτρα στην πολιτική, κύριε Βο-
ρίδη, αλλά όταν είµαστε σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης, είµα-
στε αναγκασµένοι να πάρουµε και έκτακτα µέτρα -γιατί
υπάρχουν συνάνθρωποί µας που υποφέρουν- περί του ότι όταν
είµαστε σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης, όλες οι πολιτικές και
κυρίως οι κρίσιµες πολιτικές παίρνουν και πρέπει να παίρνουν
επείγοντα χαρακτήρα.

Το µέτρο αυτό που σας φαίνεται αποσπασµατικό εντάσσεται
στο πλαίσιο της πολιτικής µας για ανάταξη της οικονοµίας και
δηµοσιονοµική εξυγίανση, για ενίσχυση όµως ταυτόχρονα της

κοινωνικής συνοχής και για πυροδότηση κυρίως της αναπτυξια-
κής διαδικασίας, διότι εκεί είναι το ζήτηµα.

Όµως, το µέτρο αυτό, πέραν του ότι είναι κοινωνικά αναγκαίο
στην κατάσταση που βρίσκονται τα νοικοκυριά και οι ευπαθείς
οµάδες, ουσιαστικά συµβάλλει και στην αναθέρµανση της αγο-
ράς, που είναι το πρώτο βήµα για να µπορέσει να πάρει µπρος η
αναπτυξιακή µηχανή!

Γιατί αν δεν πάρει µπρος η αναπτυξιακή µηχανή –και αναφέρ-
θηκε προηγουµένως ο κύριος Πρωθυπουργός στο νέο πρότυπο
ανάπτυξης-, αν δεν αρχίσουµε να παράγουµε πλούτο, αν η οικο-
νοµία µας δεν ξαναγίνει ανταγωνιστική χάνει συνεχώς τα τελευ-
ταία έξι χρόνια αγορές, τα προϊόντα µας και οι υπηρεσίες µας
χάνουν έδαφος- δεν θα µπορέσουµε πραγµατικά να προχωρή-
σουµε. Θα ανακυκλώνουµε και θα µοιράζουµε τη µιζέρια µας.

Σήµερα, λοιπόν, έχουµε πραγµατικά ένα δείγµα πολιτικής του
ΠΑΣΟΚ που παρά τις δυσκολίες –και τις ξέρουµε- παρά το ότι η
οικονοµία βρίσκεται στο χείλος του γκρεµού, δεν αθετούµε τις
υποσχέσεις µας. Παίρνουµε ένα µέτρο, το οποίο µάλιστα είναι
δηµοσιονοµικά ουδέτερο. Πρόκειται για ένα µέτρο που δεν πα-
ρεµποδίζει την προσπάθεια που γίνεται και είναι στο επίκεντρο
της πολιτικής για τη δηµοσιονοµική εξυγίανση. Αυτό πρέπει να
καταλάβουµε.

Οι δικαιούχοι είναι περίπου δυόµισι εκατοµµύρια συµπολίτες
µας από φτωχές οικογένειες και ευπαθείς οµάδες. Περίπου τε-
τρακόσιες πενήντα χιλιάδες οικογένειες µε παιδιά, ένα εκατοµ-
µύριο τετρακόσιες εξήντα χιλιάδες συνταξιούχοι, διακόσιες
είκοσι τρεις χιλιάδες άτοµα από ευπαθείς οµάδες, τετρακόσιες
χιλιάδες άνεργοι. Όλοι αυτοί θα ωφεληθούν από 300 έως 1.300
ευρώ.

Όλη αυτή η παρέµβαση –παρέµβαση µεγάλης εµβέλειας, που
δεν έχει ξαναγίνει στη χώρα- η οποία κοστίζει περίπου
1.068.000.000 ευρώ, γίνεται χωρίς να επιβαρύνεται ο προϋπο-
λογισµός. Γίνεται µε υποχρέους εκείνους που έχουν µεγάλα
κέρδη –επιχειρήσεις και ιδιώτες- κι εκείνους που έχουν ακίνητη
περιουσία ορισµένης αξίας και πάνω.

Προηγουµένως ο κ. Βορίδης έθεσε ένα ερώτηµα. Αναρωτή-
θηκε αν είναι µεγάλη περιουσία το ακίνητο τετρακόσιες χιλιάδες
ευρώ. Εγώ θα αντιστρέψω το ερώτηµα, κύριε Βορίδη. ∆εν είναι
δίκαιο από τα 4,5 εκατοµµύρια ιδιοκτησίες που υπάρχουν, οι
εβδοµήντα χιλιάδες µεγαλύτερες να προσφέρουν και έκτακτη ει-
σφορά σ’ αυτή την κρίση, για να βοηθήσουν συνανθρώπους οι
οποίοι υποφέρουν; Όλα, λοιπόν, τα προβλήµατα έχουν δύο
όψεις και καλό είναι στην πολιτική το νόµισµα για να µην είναι κί-
βδηλο, να βλέπουµε πάντα και τις δύο όψεις.

Η κυβέρνηση, λοιπόν, προχωρά προς αυτή την κατεύθυνση και
η µεµψίµοιρη κριτική που ακούστηκε –και σήµερα, την ακούσαµε
και στην επιτροπή- ότι αυτό δεν είναι αναδιανοµή, ότι αυτό είναι
απλώς φιλοδώρηµα, ότι είναι ένα επικοινωνιακό εγχείρηµα, δεν
έχει καµία βάση.

Είµαστε, όπως είπα και προηγουµένως, σε κατάσταση έκτα-
κτης ανάγκης. Πρέπει να πάρουµε και έκτακτα µέτρα. ∆εν πρό-
κειται να µείνουµε σε αυτά. Για το κοινωνικό κράτος υπάρχει
«πεδίον δόξης λαµπρό», να το ανασυγκροτήσουµε!

Ήδη µε ανακατανοµές πόρων το δείξαµε! Σταµατήσαµε να δί-
νουµε την απόσυρση στις αυτοκινητοβιοµηχανίες της Ευρώπης
και τα δώσαµε στην παιδεία. ∆ώσαµε παραπάνω πόρους για την
υγεία και αρχίζουµε τώρα το διάλογο για το φορολογικό. Και
αυτός ο διάλογος δεν είναι για να χτυπήσουµε την εισφοροδια-
φυγή. Σ’ αυτό δεν έχει κανείς αντίρρηση, κύριε Βορίδη. ∆εν χρει-
άζεται διάλογος για να χτυπήσεις την φοροδιαφυγή και
εισφοροδιαφυγή. Όµως, αυτό που χρειαζόµαστε είναι ένα νέο
δίκαιο φορολογικό σύστηµα. Η φοροδιαφυγή είναι και σύµπτωµα
ενός ειδικού και αναποτελεσµατικού συστήµατος.

Η Κυβέρνηση πήρε δύο µεγάλες πρωτοβουλίες: διάλογο για
το ασφαλιστικό και διάλογο για το φορολογικό σύστηµα. Και σ’
αυτό θα πρέπει όλοι να συµµετέχουµε και όλοι να συµβάλουµε.

Άρα, για το κοινωνικό κράτος που είναι στην καρδιά της πολι-
τικής του ΠΑΣΟΚ από την ίδρυσή του, έχουµε µπροστά µας,
όπως είπα, «πεδίον δόξης λαµπρόν», ιδιαίτερα τώρα που το κοι-
νωνικό κράτος αποδυναµώθηκε όλα τα τελευταία πεντέµισι χρό-
νια.
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∆ιαλύθηκε το σύστηµα υγείας, κ. Βορίδη και το ξέρετε. Τα
έχουµε πει εδώ. Η φαρµακευτική δαπάνη και όχι µόνο η φαρµα-
κευτική δαπάνη, οι δαπάνες για την υγεία έφτασαν σε τεράστια
ύψη. Από αυτές κινδυνεύουν περισσότερο να χρεοκοπήσουν τα
ασφαλιστικά ταµεία και όχι τόσο από τις συντάξεις. Και δεν είναι
µόνο αυτό, αλλά µια σειρά ζητήµατα.

Άρα, το κοινωνικό κράτος που σηµαίνει υπηρεσίες ποιότητας
στην εκπαίδευση, στην υγεία, σηµαίνει ταυτόχρονα και δωρεάν
υπηρεσίες οι οποίες σήµερα είναι κατ’ όνοµα. Και γι’ αυτό πα-
λεύουµε και αυτό είναι στις βασικές επιδιώξεις της Κυβέρνησης.

Σε αυτή τη δύσκολη οικονοµική συγκυρία, λοιπόν, επιχειρούµε
µε αυτό το µέτρο, που είναι παρέµβαση µεγάλης εµβέλειας,
όπως είπα, να ανακουφίσουµε πλατειά λαϊκά στρώµατα, να ανα-
κουφίσουµε δυόµισι εκατοµµύρια συµπολίτες µας και ταυτό-
χρονα, να πέσει και ζεστό χρήµα στην αγορά.

Αρκεί αυτό; Όχι. Έχουµε και τα άλλα νοµοσχέδια για τη ρευ-
στότητα, στην αγορά για τις εξυπηρετήσεις των ανθρώπων οι
οποίοι είναι υπερχρεωµένοι, των νοικοκυριών που έχουν το
βάρος των δανείων, µια σειρά ρυθµίσεις που θα ενισχύσουν
πραγµατικά την οικονοµική δραστηριότητα. Είναι απαραίτητο
αυτό σαν πρώτο βήµα για να αποτελέσει το «καψούλι», τον πυ-
ροκροτητή ώστε και να πάρει µπρος η αναπτυξιακή µηχανή. Κάτι
που µε το νέο πρότυπο ανάπτυξης, προφανώς θα αποδώσει όχι
άµεσα αλλά µεσοπρόθεσµα.

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα τελειώσω, κυρία Πρόεδρε, σε µισό λεπτό µόνο. Παρακαλώ
την ανοχή σας.

Και στον πρώτο προϋπολογισµό µας πέρα από την ανακατα-
νοµή των πόρων εις όφελος του κοινωνικού κράτους –και ανα-
φέρθηκα προηγουµένως- έχουµε και ανακατανοµή πόρων και εις
όφελος της αναπτυξιακής διαδικασίας, µε την αύξηση του προ-
γράµµατος δηµοσίων επενδύσεων, µε την κινητοποίηση πόρων
στο ΕΣΠΑ, έτσι ώστε πραγµατικά να περάσουµε σε θετικούς
ρυθµούς ανάπτυξης. Γιατί αυτό είναι κύριο ζητούµενο.

Η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας κληροδότησε δυστυχώς,
µαζί µε τα µεγάλα δηµοσιονοµικά ελλείµµατα, παραγωγικά και
αναπτυξιακά ελλείµµατα. ∆εν µπορεί κανένας να κλείσει τα δη-
µοσιονοµικά ελλείµµατα -και ας το καταλάβουν οι γραφειοκρά-
τες της Ευρωπαϊκής Ένωσης που φωνάζουν- εάν δεν κλείσουν
πρώτα τα παραγωγικά ελλείµµατα. Εάν η Ελλάδα δεν περάσει
γρήγορα σε θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης, δεν αρχίσει να παρά-
γει πλούτο, τότε πραγµατικά µε τα δηµοσιονοµικά ελλείµµατα θα
έχουµε συνεχώς προβλήµατα.

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε, λέγοντας ότι γίνεται µια σοβαρή
προσπάθεια από την Κυβέρνηση αντιµετωπίσαµε πρόσφατα και
σενάρια κινδυνολογίας και επιθέσεις κερδοσκοπίας στην οικο-
νοµία, ευτυχώς κόπασαν, αλλά κανένας δεν είναι σίγουρος ότι
δεν θα χτυπήσουν οι κερδοσκόποι για να ανακτήσουµε την αξιο-
πιστία και στα στοιχεία και στις πολιτικές. Σε αυτή την προσπά-
θεια που είναι µια εθνική προσπάθεια, όλοι θα πρέπει να
συµβάλλουν. ∆εν είναι χρέος µόνο της Κυβέρνησης, αλλά και
χρέος της Αντιπολίτευσης και ιδιαίτερα της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης, για την οποία χαιρετίζουµε την εκλογή του νέου Αρ-
χηγού.

Χαιρόµαστε ιδιαίτερα που ακολουθήσατε το δρόµο που ανοί-
ξαµε, τον οποίο λοιδορούσατε τότε, στην εκλογή του νέου Αρ-
χηγού από τη βάση. Βέβαια, οφείλω να σας πω ότι η εκλογή του
νέου Αρχηγού δεν αρκεί. Η αθρόα ψήφος των νεοδηµοκρατών
για τον Αρχηγό σας δεν είναι ούτε κολυµβήθρα του Σιλωάµ για
τα αµαρτήµατα σας του παρελθόντος, ούτε ελιξήριο σώνει και
καλά επιτυχίας. Η επιτυχία στην πολιτική κρίνεται από το λαό και
η πολιτική κρίνεται στο πραγµατικό πεδίο της ζωής. Εκεί δοκι-
µάζονται οι πολιτικές, επιδοκιµάζονται ή αποδοκιµάζονται. Ας το
έχετε, λοιπόν, αυτό υπόψη σας.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το λόγο έχει ο Βουλευ-
τής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Χρήστος Σταϊκούρας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το
υπό συζήτηση σχέδιο νόµου, σύµφωνα και µε την πρώτη παρά-

γραφο της αιτιολογικής έκθεσης, έρχεται σε συνέχεια της πρό-
τασης νόµου που είχε καταθέσει το ΠΑΣΟΚ ως Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση το 2008 και συνιστά εφαρµογή των προεκλογικών
υποσχέσεων και των προγραµµατικών δηλώσεων της Κυβέρνη-
σης.

Πράγµατι, αυτές οι αναφορές ανταποκρίνονται στην πραγµα-
τικότητα. Η διατύπωση, όµως, διατάξεων του σχεδίου νόµου απέ-
χει από τις δεσµεύσεις της Κυβέρνησης. Οι ευχάριστες
προεκλογικές εξαγγελίες γρήγορα διαψεύστηκαν, εύκολα απο-
δοµούνται.

Εξηγούµαι: Πρώτον, η χορήγηση της έκτακτης οικονοµικής
ενίσχυσης, ορθή νοµοθετική πρωτοβουλία υπό την παρούσα δυ-
σµενή οικονοµική και κοινωνική συγκυρία, ανέρχεται περίπου στο
1,1 δισεκατοµµύρια ευρώ και όχι στο 1,6 δισεκατοµµύρια ευρώ
ή 2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ, αν συµπεριλάβουµε και τα επιδό-
µατα κοινωνικής αλληλεγγύης και θέρµανσης που καταργούνται,
όπως προεκλογικά είχε υποσχεθεί το ΠΑΣΟΚ.

Να προσθέσουµε, µάλιστα, όπως χαρακτηριστικά ανέφερε
στην οµιλία του στην Επιτροπή και ο κ. Παπαδηµούλης, ότι το
ύψος της οικονοµικής ενίσχυσης δεν είναι καινούρια λεφτά που
πάνε για τη µείωση των ανισοτήτων. Καταργούνται ορισµένες
πρωτοβουλίες της προηγούµενης Κυβέρνησης, όπως είναι για
παράδειγµα το επίδοµα θέρµανσης, παγώνουν τα κλιµάκια του
ΕΚΑΣ και εµφανίζονται αυτά µε τη µορφή ενός κοινωνικού επι-
δόµατος αλληλεγγύης.

∆εύτερον, το ύψος της οικονοµικής ενίσχυσης ανά δικαιούχο
υπολείπεται του αντίστοιχου που είχε προτείνει ως Αξιωµατική
Αντιπολίτευση το ΠΑΣΟΚ µε την πρόταση νόµου που είχε κατα-
θέσει το 2008. Έτσι, τα 300 ευρώ και τα 400 ευρώ του επιδόµα-
τος, ποσά που θα χορηγηθούν περίπου στο 80% των δικαιούχων,
υπολείπονται των 500 ευρώ που είχε δεσµευτεί πριν από µερι-
κούς µήνες το ΠΑΣΟΚ.

Τρίτον, η πρωτοβουλία της Κυβέρνησης για την επιβολή έκτα-
κτης εισφοράς σε επιχειρήσεις διαψεύδει τις προεκλογικές δε-
σµεύσεις της, αλλά και τις προγραµµατικές δηλώσεις του ίδιου
του Υπουργού Οικονοµικών για λύσεις που δεν θα εξαντλούνται
σε έκτακτες εισφορές, για λύσεις που δεν είναι στις προθέσεις
µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εκτός όµως από τις κυβερνητι-
κές υπαναχωρήσεις, το παρόν σχέδιο νόµου παρουσιάζεται από
την Κυβέρνηση ως η πρώτη νοµοθετική πρωτοβουλία τέτοιου
ύψους δαπάνης και τέτοιου εύρους δικαιούχων. Θεωρώ ότι αυτή
η εκτίµηση εµπεριέχει κάποια δόση πολιτικής λήθης ή πλάνης.

Επειδή ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ ανέφερε στην τοποθέτησή του
ότι µε αυτό το νοµοσχέδιο αποδεικνύεται πως η Κυβέρνηση έχει
τη βούληση για πολιτικές κοινωνικής προσφοράς –και προσθέτω,
µακάρι αυτό να συνεχιστεί και στο µέλλον- θα ήθελα να φρε-
σκάρω για λίγο τη µνήµη όλων µας σχετικά µε κάποιες αντίστοι-
χες νοµοθετικές πρωτοβουλίες της προηγούµενης Κυβέρνησης.

Πρώτον, χορηγήθηκε το πρώτο εξάµηνο του 2009 έκτακτη εφ’
άπαξ οικονοµική ενίσχυση 300 ευρώ και 500 ευρώ σε ένα εκα-
τοµµύριο εξακόσιες εβδοµήντα χιλιάδες χαµηλοσυνταξιούχους
και σε διακόσιες δεκατρείς χιλιάδες χαµηλόµισθους δηµοσίους
υπαλλήλους.

∆εύτερον, χορηγήθηκε µέσω του Εθνικού Ταµείου Κοινωνικής
Συνοχής το επίδοµα θέρµανσης σ’ ένα εκατοµµύριο επτακόσιες
εβδοµήντα χιλιάδες συµπολίτες µας.

Τρίτον, χορηγήθηκε διπλό δώρο Χριστουγέννων σε ανέργους
που ήταν εγγεγραµµένοι στον ΟΑΕ∆.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η νοµοθετική πρωτοβουλία της
Κυβέρνησης, επίσης, περιλαµβάνει κάποιες διατάξεις που δηµι-
ουργούν έντονες ανησυχίες για τις επιπτώσεις τους στην οικο-
νοµική δραστηριότητα. Ειδικότερα, πρώτον, η επιβολή της
έκτακτης εισφοράς στα κέρδη των επιχειρήσεων –µέτρο που υπό
τις παρούσες συνθήκες δεν έχει επιβληθεί πουθενά στην Ευρω-
ζώνη- ενέχει τον κίνδυνο µετακύλησης του κόστους στους ίδιους
τους πολίτες µέσω της µεταβολής των εργασιακών σχέσεων, πι-
θανόν της αύξησης των απολύσεων ή της ενίσχυσης των τιµών
σε προϊόντα και υπηρεσίες, ενώ δύναται να επηρεάσει και να επι-
δράσει περιοριστικά και στις επενδυτικές πρωτοβουλίες αυτών
των επιχειρήσεων.
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∆εύτερον, η επιβολή της έκτακτης εισφοράς στην ακίνητη πε-
ριουσία φυσικών προσώπων µετά τις πρόσφατες παλινωδίες ως
προς το ύψος της αξίας και η οποία συµβεβαιώνεται και κατα-
βάλλεται µαζί µε το ΕΤΑΚ –ρύθµιση που θα καταργούσατε
άµεσα- αναµένεται να επιβαρύνει σηµαντικά και την αγορά κα-
τοικίας και την οικοδοµική δραστηριότητα.

Τέλος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι –και επειδή το ανέφερε
και ο κ. Γείτονας- η παρούσα νοµοθετική πρωτοβουλία δεν είναι
δηµοσιονοµικά ουδέτερη. Είναι ποσοτικά ουδέτερη. Το αποτέ-
λεσµα δεν είναι αριθµητικά ισοδύναµο. Είναι αριθµητικά ίσο. Η
δαπάνη ύψους 1.068.000.000 εκατοµµυρίων ευρώ για την οικο-
νοµική ενίσχυση της κοινωνικής αλληλεγγύης είναι πράγµατι ίση
µε την αύξηση εσόδων ύψους 1.085.000.000 εκατοµµυρίων ευρώ
από την επιβολή έκτακτης εισφοράς στις επιχειρήσεις. Όµως, η
δαπάνη επιµερίζεται ισόποσα στα έτη 2009 και 2010, ενώ τα
έσοδα καταγράφονται στο σύνολό τους στο 2010. Έτσι, σαφέ-
στατα επηρεάζεται το δηµόσιο έλλειµµα του 2009.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πράγµατι, όπως είπε και ο κύ-
ριος Πρωθυπουργός, σήµερα είναι µια ξεχωριστή µέρα. Μετά
από εξήντα µέρες διακυβέρνησης, ήρθε το πρώτο νοµοσχέδιο
στη Βουλή. Χαιρετίζουµε, συνεπώς, την εκκίνηση του νοµοθετι-
κού έργου. Χαιρετίζουµε τη νοµοθετική πρωτοβουλία για την ενί-
σχυση των οικονοµικά ασθενέστερων στρωµάτων. Χαιρετίζουµε
τη διεύρυνση των δικαιούχων. Όµως, πρέπει να επισηµάνουµε
ότι το νοµοσχέδιο άρει κάποιες από τις προεκλογικές δεσµεύ-
σεις της Κυβέρνησης. Εµπεριέχει διατάξεις που είχαν αποκλει-
στεί από τον προγραµµατικό λόγο της Κυβέρνησης. ∆εν είναι
δηµοσιονοµικά ουδέτερη.

∆υστυχώς, συνολικά ο πολιτικός λόγος της Κυβέρνησης είναι
εγκλωβισµένος σε αντιφάσεις. Χαρακτηρίζεται από αναξιοπιστία,
ασάφειες, ατολµία. Εξαντλείται σε θεωρούµενες καινοτόµες
συµµετοχικές διαδικασίες. Το αποτέλεσµα αυτής της πολιτικής
στον οικονοµικό τοµέα είναι επιζήµιο για τη χώρα, την πιστολη-
πτική της ικανότητα, το κόστος δανεισµού. Συνεπώς, απαιτείται
άµεσα η εφαρµογή ενός συγκροτηµένου µεσοµακροπρόθεσµου
σχεδίου, που θα περιλαµβάνει τολµηρές, αλλά αναγκαίες µε-
ταρρυθµίσεις.

Και όπως ανέφερε και ο ∆ιοικητής της Τραπέζης της Ελλάδος
στην Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων, αυτή τη στιγµή δεν γνω-
ρίζουµε τίποτε γι’ αυτούς τους στόχους από την Κυβέρνηση.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

συνάδελφο.
Το λόγο έχει η Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Όλγα Κε-

φαλογιάννη.
ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν

από τις εκλογές της 4ης Οκτωβρίου θυµόµαστε όλοι καλά ότι το
ΠΑΣΟΚ µιλούσε µε πάθος για δίκαιη αναδιανοµή των πόρων, που
θα επέτρεπε τη λήψη µέτρων στήριξης των ευπαθών κοινωνικών
οµάδων.

Σήµερα συζητάµε ένα σχέδιο νόµου σ’ αυτήν την κατεύθυνση.
Ωστόσο, δεν υπάρχουν σ’ αυτό µόνο φωτεινές πλευρές, όπως
θα περίµενε κανείς, αλλά υπάρχουν και άλλα θολά σηµεία, ση-
µεία που µαρτυρούν διπροσωπία της σηµερινής Κυβέρνησης σε
ό,τι αφορά τις πολιτικές της τοποθετήσεις και τις αυτονόητες
υποχρεώσεις της απέναντι στην πολιτεία.

Ξεκινώ κατ’ αρχάς από τη θετική διάσταση του νοµοσχεδίου.
Σαφώς, η υποχρέωση της πολιτείας απέναντι σε µισθωτούς,
αγρότες και ευπαθείς κοινωνικές οµάδες, όπως οι χαµηλοσυ-
νταξιούχοι ή οι µεταµοσχευµένοι, τα άτοµα µε αναπηρία, οι νε-
φροπαθείς, οι ανασφάλιστοι ή οι επιδοτούµενοι από τον ΟΑΕ∆
και οι άνεργοι είναι αδιαπραγµάτευτη. ∆εν πρόκειται να την αµ-
φισβητήσουµε για λόγους εντυπωσιασµού ούτε να την κάνουµε
αντικείµενο πολιτικής αντιπαράθεσης, µόνο και µόνο για να δια-
φοροποιηθούµε.

Αυτού του είδους η καιροσκοπική, αδιέξοδη και άγονη αντι-
πολίτευση δεν ήταν και δεν θα γίνει οικεία για την Νέα ∆ηµο-
κρατία. Άρα, συµφωνούµε στην ουσία, στην ανάγκη ενίσχυσης,
πολλώ δε µάλλον στην επώδυνη για τα νοικοκυριά συγκυρία της
οικονοµικής κρίσης.

∆ιαφωνούµε, όµως, σε µια σειρά από άλλα κρίσιµα σηµεία που

κλονίζουν την αξιοπιστία σας, αγαπητοί συνάδελφοι της Κυβέρ-
νησης και γεννούν πολλά ερωτηµατικά γύρω από τις δυνατότη-
τές σας να ανταποκριθείτε στις προεκλογικές υποχρεώσεις σας.

Πρώτο σηµείο, η παρελθοντολογία. Αυτός θα είναι ο πυρήνας
της επιχειρηµατολογίας σας από εδώ και µπρος;

Μιλάτε για άστοχες και ανεύθυνες πολιτικές της απελθούσας
κυβέρνησης, οι οποίες δήθεν ευθύνονται για το δυσµενές οικο-
νοµικό περιβάλλον. Ξεκινάτε να επιχειρηµατολογείτε δείχνοντας
µε το δάχτυλο την προηγούµενη κυβέρνηση. Παραπλανείτε τα
γεγονότα και παραµορφώνετε την πραγµατικότητα. Κάνετε λόγο
για άστοχες και ανεύθυνες πολιτικές, που έφεραν πολλούς από
τους συµπολίτες µας στα όρια της φτώχειας.

Και σας ρωτώ ευθέως: Τι αντιλαµβάνεστε ως «άστοχο και
ανεύθυνο»; Ότι ενεργοποιώντας το Ταµείο Κοινωνικής Συνοχής
χρηµατοδοτήσαµε το επίδοµα θέρµανσης; Ότι δώσαµε έκτακτο
επίδοµα στεγαστικού δανείου σε ανέργους και συνταξιούχους;
Ότι αυξήσαµε κατά 46% το επίδοµα ανεργίας που το 2004 ήταν
µόλις 311 ευρώ; Ότι αυξήσαµε το ΕΚΑΣ και διευρύναµε τα εισο-
δηµατικά κριτήρια, ώστε να δικαιούνται να το λαµβάνουν περισ-
σότεροι χαµηλοσυνταξιούχοι; Ότι καταργήσαµε τις εισφορές
του ΛΑΦΚΑ; Ότι µε το ξέσπασµα της οικονοµικής κρίσης προω-
θήσαµε µέτρα αυξηµένης προστασίας για τους δανειολήπτες;

Εξηγήστε µας σε ποια βάση κρίνετε αυτές και πολλές άλλες
κοινωνικά στοχευµένες δράσεις της πενταετίας 2004-2009 ως
άστοχες και ανεύθυνες, τη στιγµή που αποδεδειγµένα ανακού-
φισαν πολλές χιλιάδες συµπολιτών µας.

∆εύτερο σηµείο. Για κάποιους είναι απλόχερη και υποστηρι-
κτική η πολιτεία και για κάποιους όχι. Επικαλείστε κοινωνική ευ-
αισθησία µε το παρόν σχέδιο νόµου. Μιλάτε συνεχώς για
αναδιανοµή, κοινωνική δικαιοσύνη και αλληλεγγύη. Προς τι, λοι-
πόν, οι τεράστιες αντιφάσεις; Προς τι η κοινωνική αναλγησία που
επιδεικνύετε στην περίπτωση των δεκάδων χιλιάδων εργαζοµέ-
νων υπό καθεστώς «STAGE»; ∆εν δικαιούνται ασφάλεια για το
µέλλον τους τόσοι νέοι; Έτσι σκοπεύετε να µεριµνήσετε για την
ανεργία των νέων, που δήθεν παρουσιάζετε ως υψηλή προτε-
ραιότητά σας; Γιατί εν µέσω της οικονοµικής κρίσης προτείνατε
πάγωµα των αποδοχών στο δηµόσιο πάνω από 2.000 ευρώ, θέση
από την οποία εσπευσµένα υπό σφοδρότατα εσωκοµµατικά
πυρά τελικώς οπισθοχωρήσατε; Και γιατί θέλετε να καταργήσετε
το επίδοµα θέρµανσης, όταν το 2007 ο σηµερινός Υπουργός Οι-
κονοµικών έµπαινε µπροστά στη διεκδίκησή του για χαµηλόµι-
σθους, χαµηλοσυνταξιούχους και µακροχρόνια ανέργους;

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Τρίτο σηµείο. Κάνετε το δηµόσιο διάλογο εργαλείο εντυπω-
σιασµού και λαϊκισµού. Λέτε ότι η δηµόσια διαβούλευση εξυπη-
ρετεί τη διαφάνεια και τον ανοικτό διάλογο, πριν από τη
συζήτηση και ψήφιση νοµοσχεδίων στη Βουλή. Καλά ως εδώ.
Προφανώς, δεν θα διαφωνήσουµε ούτε ως προς τη σηµασία της
διαβούλευσης στη νοµοπαρασκευαστική διαδικασία. Όµως, αλή-
θεια χρειάζεται δηµόσια διαβούλευση για τόσο αυτονόητα ζητή-
µατα, όπως είναι η υποχρέωση της πολιτείας να στηρίζει της
ευπαθείς κοινωνικές οµάδες; Είναι διαπραγµατεύσιµη η υπο-
χρέωση αυτή και πώς µπορείτε στο συγκεκριµένο σχέδιο νόµου
να βασιστείτε στα αποτελέσµατα της διαβούλευσης αυτής, τη
στιγµή που οι χαµηλοσυνταξιούχοι, πολλά από τα άτοµα µε ανα-
πηρίες, τα απροστάτευτα τέκνα, µεγάλος αριθµός αγροτών και
άλλες από τις οµάδες που αγγίζει και αφορά το σχέδιο νόµου
δεν έχουν συµµετάσχει σε αυτό το διάλογο. Πείτε µας, λοιπόν,
πόσο ασφαλές και δίκαιο είναι να εξαχθούν συµπεράσµατα στη
συγκεκριµένη περίπτωση που συζητάµε σήµερα εδώ και πώς όλη
αυτή η φιλολογία γύρω από τη διαβούλευση, έτσι όπως την ισχυ-
ρίζεστε και την προβάλλετε, δεν αποτελεί τελικά παρά µια πρα-
κτικά και καθαρά επικοινωνιακή, χωρίς σαφή και κατανοητή σε
εµάς, συµβολή στην τελική σύνταξη του νοµοσχεδίου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν και η δαπάνη της ενίσχυσης
δεν αφορά τελικά το ποσό που είχατε προαναγγείλει, αλλά ποσό
σηµαντικά χαµηλότερο, δεν µπορούµε να µη δεχθούµε ότι η ενί-
σχυση κοινωνικής αλληλεγγύης βοηθάει πολλές οµάδες συµπο-
λιτών µας. Αυτό δεν σηµαίνει ότι µε το επίδοµα θα λυθούν
αυτοµάτως οι κοινωνικές ανισότητες, που η κρίση όξυνε τόσο
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δραστικά. Είναι ένα πρώτο βήµα. Όµως, δεν συνιστά σε καµµία
περίπτωση ολοκληρωµένη πολιτική πρόταση για την κοινωνική
συνοχή. Υπάρχουν ακόµη πολλά να γίνουν, διαρθρωτικές αλλα-
γές στην οικονοµία, υπεύθυνη αντιµετώπιση του ασφαλιστικού,
πολιτικές για την απασχόληση, την επιχειρηµατικότητα, την προ-
σέλκυση επενδύσεων, ανταγωνιστικότερες υπηρεσίες στον ιδιω-
τικό και στο δηµόσιο τοµέα.

Όλα αυτά, δεν µας έχετε πει ακόµη πώς θα τα πετύχετε.
Όµως, πρέπει να γνωρίζετε ότι αυτά περιµένουν να ακούσουν
τώρα οι πολίτες. Αυτά έχουν ανάγκη να γνωρίζουν, για να αι-
σθανθούν ασφάλεια. Αυτά οφείλετε να εξηγήσετε ξεκάθαρα και
υπεύθυνα, χωρίς άλλη καθυστέρηση, χωρίς λαϊκισµό, χωρίς
ωραιοποιήσεις.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει τώρα ο
Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινίδης για 18 λεπτά.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρία συνάδελφε, είδα να βιάζεστε να αξιολογήσετε αρνητικά
τη διαδικασία της δηµόσιας διαβούλευσης. Σας υπενθυµίζω ότι
την ίδια αρνητική κριτική είχατε κάνει και όταν το ΠΑΣΟΚ προ-
σέφυγε στη λαϊκή βάση, για να επιλέξει τον Πρόεδρό του. Σή-
µερα εσείς υιοθετείτε ακριβώς την ίδια πολιτική που είχαµε
ακολουθήσει κι εµείς. Είµαι σίγουρος ότι κάποια στιγµή, όταν
ποτέ στο µέλλον οι Έλληνες αποφασίσουν να δώσουν ξανά τη
δυνατότητα στη Νέα ∆ηµοκρατία να αναλάβει τη διακυβέρνηση
της χώρας, θα συνειδητοποιήσετε και εσείς τη σηµασία της δια-
δικασίας της δηµόσιας διαβούλευσης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο περί ενίσχυσης
κοινωνικής αλληλεγγύης και εισφοράς κοινωνικής ευθύνης που
συζητάµε σήµερα είναι το πρώτο βήµα τήρησης των προεκλογι-
κών µας δεσµεύσεων, που αφορά το πρόγραµµα των εκατό πρώ-
των ηµερών για µια νέα οικονοµία ανάπτυξης, σταθερότητας και
κοινωνικής συνοχής. Είναι ένα νοµοσχέδιο που εφαρµόζεται σε
έκτακτες δυσµενείς οικονοµικές συνθήκες. ∆εν υποκαθιστά τα
µέτρα κοινωνικής συνοχής και την προσπάθεια διαµόρφωσης
ενός σταθερού δικτύου κοινωνικής προστασίας, το οποίο θα χρη-
µατοδοτείται απρόσκοπτα µέσα από µόνιµους µηχανισµούς ανα-
διανοµής. Όµως, αποτελεί µια σηµαντική ενίσχυση κοινωνικής
αλληλεγγύης σε συνθήκες κρίσης, καθώς στηρίζει κατά προτε-
ραιότητα τις οικογένειες µε παιδιά και τις ευαίσθητες κοινωνικές
οµάδες µε χαµηλά εισοδήµατα, αποδεικνύοντας στην πράξη
τους κοινωνικούς προσανατολισµούς µιας κοινωνικής πολιτικής
που διαµορφώνεται σ’ ένα δυσµενές διεθνές περιβάλλον.

Ειδικότερα, η πρώτη κατηγορία δικαιούχων περιλαµβάνει τε-
τρακόσιες σαράντα πέντε ελληνικές οικογένειες, στις οποίες θα
διατεθούν περισσότερα από 350.000.000 ευρώ. Στη δεύτερη µε-
γάλη κατηγορία, στις ευαίσθητες κοινωνικές οµάδες, ο αριθµός
των δικαιούχων ξεπερνά τα 2.000.000. Η κατηγορία αυτή αποτε-
λείται από συνταξιούχους µε πολύ χαµηλό εισόδηµα, άτοµα µε
αναπηρίες, νεφροπαθείς, µεταµοσχευµένους, απροστάτευτα
τέκνα, τους ανασφάλιστους και τους άνεργους και επιδοτούµε-
νους από τον ΟΑΕ∆ και το Γραφείο Ευρέσεως Ναυτικής Εργα-
σίας.

Συνολικά, από την πολιτική µας ενισχύονται πάνω από 2,5 εκα-
τοµµύρια νοικοκυριά µε 1.000.000.000 ευρώ περίπου. Η ενίσχυση
αυτή είναι αφορολόγητη, δεν υπόκειται σε κρατήσεις, δεν κατά-
σχεται, δεν συµψηφίζεται µε ήδη βεβαιωµένα χρέη προς το δη-
µόσιο και δεν συνυπολογίζεται για την καταβολή του ΕΚΑΣ και
οποιουδήποτε άλλης παροχής κοινωνικού ή προνοιακού χαρα-
κτήρα.

Επιτρέψτε µου στο σηµείο αυτό να ανοίξω µια παρένθεση,
γιατί άκουσα από πολλούς συναδέλφους να γίνεται λόγος για το
ΕΣΥ. Οι Κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ στηρίζουν το ΕΣΥ µε έργα και
όχι µε λόγια και εµείς µε το νοµοσχέδιο αυτό δίνουµε την ευκαι-
ρία να στηριχτεί το ΕΣΥ, γιατί προσλαµβάνουµε και χίλιους ια-
τρούς.

Ένα ιδιαίτερο χαρακτηριστικό της πολιτικής µας είναι ότι απο-
τελεί µια άµεση βοήθεια προς εκείνους που έχουν ανάγκη, χωρίς
να υπάρχει καµµία πρόσθετη επιβάρυνση του ελλείµµατος του

κρατικού προϋπολογισµού. Το µέτρο αυτό έχει αναδιανεµητικά
χαρακτηριστικά, παίρνει από εκείνους που έχουν τα οικονοµικά
περιθώρια και τα προσφέρει προς εκείνους που αδυνατούν να
καλύψουν βασικές ανάγκες. Σ’ αυτό το πλαίσιο η εισφορά κοι-
νωνικής ευθύνης θα δοθεί από τις επιχειρήσεις ιδιαίτερα υψηλής
κερδοφορίας και από τους ιδιοκτήτες µεγάλης ακίνητης περιου-
σίας. Συγκεκριµένα, από την πλευρά των επιχειρήσεων αφορά
περίπου τετρακόσιες εταιρείες µε συνολικό καθαρά εισόδηµα ή
καθαρά κέρδη άνω των 5.000.000 ευρώ, δηλαδή αφορά το 0,2%
του συνόλου των επιχειρήσεων. Η εισφορά κοινωνικής ευθύνης
στη µεγάλη ακίνητη περιουσία φυσικών προσώπων είναι εφάπαξ
και αφορά µόνο ένα µικρό αριθµό ιδιοκτητών και ασκούν πολι-
τική τροµοκρατίας όσοι ισχυρίζονται ότι διώκεται η µεσαία τάξη,
που κατέχει ακίνητη την περιουσία.

Εµείς φορολογούµε, κύριοι συνάδελφοι, αυτούς που έχουν και
κατέχουν και όχι τη µεσαία τάξη. Το νοµοσχέδιο ανταποκρίνεται
στο αίσθηµα κοινωνικής δικαιοσύνης, που τα τελευταία χρόνια
έχει τρωθεί ανεπανόρθωτα, αφού στην Ελλάδα του 21ου αιώνα
εκατοντάδες χιλιάδες συµπολίτες µας ζουν κάτω από το όριο της
φτώχειας.

Θέτουµε ως θεµελιακό στόχο την προστασία όλων εκείνων
που καλούνται να αντιµετωπίζουν τις συνέπειες αυτής της κρί-
σης µε χειρότερους όρους. Θέτουµε ως θεµελιακό στόχο την
προστασία της ελληνικής οικογένειας, των χαµηλοσυνταξιούχων,
των ανέργων, των χαµηλόµισθων, των ανθρώπων που αντιµετω-
πίζουν χρόνια προβλήµατα και αναπηρίες.

Θέτουµε ως θεµελιακό στόχο τη συµµετοχή των παραγωγικών
φορέων, των κοινωνικών δυνάµεων, της κοινωνίας των πολιτών.
Κι αυτό αποδεικνύεται και µε τη διαδικασία της ηλεκτρονικής δη-
µόσιας διαβούλευσης, που ακολουθήσαµε για την τελική δια-
µόρφωση του παρόντος νοµοσχεδίου. Μια ανοιχτή διαδικασία,
ενεργούς συµµετοχής όλων των πολιτών, που έχει ιδιαίτερη βα-
ρύτητα για τον τρόπο διακυβέρνησης που υιοθετούµε. Έχει ιδι-
αίτερη βαρύτητα, γιατί κάνει πράξεις τις δεσµεύσεις µας για
πλήρη διαφάνεια και κοινωνική λογοδοσία. Γιατί κάθε πολιτική
µας ξεκινά από τον πολίτη και καταλήγει στον πολίτη. Γιατί η
ηθική της επικοινωνίας αποτελεί συστατικό στοιχείο της πολιτι-
κής µας.

Με το παρόν νοµοσχέδιο αποδεικνύουµε, ότι η Κυβέρνηση πα-
ραµένει πιστή στις προεκλογικές της δεσµεύσεις. Είπαµε ότι θα
στηρίξουµε τους οικονοµικά αδύναµους και το κάνουµε και µά-
λιστα σε συνθήκες κρίσης και δηµοσιονοµικής εξασθένισης.
Έχουµε την πολιτική βούληση να αναζητήσουµε τους πόρους
από εκείνους που έχουν και µπορούν να συνεισφέρουν. Γιατί
πρόκειται για ένα νοµοσχέδιο κοινωνικής δικαιοσύνης, αλληλεγ-
γύης και ανθρωπιάς, το οποίο θα έπρεπε να γίνει άµεσα αποδε-
κτό απ’ όλους τους συναδέλφους, κυρίως δε από εκείνους που
επαγγέλλονται την κοινωνική ευαισθησία. Κατανοούµε ότι είναι
πολλά αυτά που πρέπει ακόµα να γίνουν.

Κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, συζητώντας για το
νοµοσχέδιο διαπιστώνω µία διάθεση να περιγράψετε το σύνολο
της κοινωνικής πολιτικής για όλη την περίοδο διακυβέρνησης της
Νέας ∆ηµοκρατίας, δηλαδή των πεντέµισι χρόνων και τη συ-
γκρίνετε µε µία πρωτοβουλία που πήρε η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
σε µόλις πενήντα ηµέρες. Τι θέλετε να µας πείτε; Ότι η πρωτο-
βουλία µας αυτή είναι ισοδύναµη µε την κοινωνική πολιτική των
πεντέµισι προηγούµενων χρόνων; Εάν ναι, τότε να σας συγχαρώ
για την πολιτική σας ευγένεια, να αναγνωρίζετε πόσο σηµαντική
είναι αυτή η προσπάθειά µας.

Ανεξάρτητα, όµως, από το τι υποστηρίζετε, εµείς διαβεβαιώ-
νουµε όλους τους Έλληνες πολίτες που έδωσαν ψήφο εµπιστο-
σύνης στο ΠΑΣΟΚ, που έδωσαν ψήφο εµπιστοσύνης στον
Γιώργο Παπανδρέου, ότι αυτή η πολιτική είναι το πρώτο λιθα-
ράκι σε µία πολιτική κοινωνικής αλληλεγγύης που έχει βάθος τε-
τραετίας.

Άκουσα τον συνάδελφο, Εισηγητή του ΚΚΕ, να µιλά για µαζι-
κές κινητοποιήσεις. Αντιλαµβάνοµαι, κύριε συνάδελφε, ότι µετά
από πεντέµισι χρόνια ξεκούρασης και ανάπαυλας, ήρθε και η
ώρα των κινητοποιήσεων. ∆εν θα σας κρίνω εγώ. Σας κρίνει και
αξιολογεί τις επιλογές σας ο κυρίαρχος ελληνικός λαός.

Κύριε συνάδελφε, εισηγητή του ΛΑΟΣ, κατά τη συζήτησή µας
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στην επιτροπή, σας είχα ενηµερώσει πόσους περίπου αφορά το
µέτρο για τους πρόσφυγες. ∆εν είναι εδώ παρών ο συνάδελφος.
Παρ’όλα αυτά, θα το επαναλάβω. Αναφέρθηκα και κατά τη συ-
ζήτηση στην επιτροπή σε χίλιους πεντακόσιους πρόσφυγες.
Εσείς, µιλάτε για ενάµισι εκατοµµύριο λαθροµετανάστες, κάτι το
οποίο δεν ανταποκρίνεται στην πραγµατικότητα.

Και για την ενηµέρωση όλων των συναδέλφων της Βουλής, να
τους πω ότι σύµφωνα µε τους νόµους του κράτους κάποιες κα-
τηγορίες µεταναστών δικαιούνται ιατροφαρµακευτικής και νο-
σοκοµειακής περίθαλψης. Αυτοί, λοιπόν, που δικαιούνται τα
χρήµατα είναι οι αναγνωρισµένοι πολιτικοί πρόσφυγες που υπά-
γονται στην προστασία της Αρµοστείας του ΟΗΕ, οι αλλοδαποί
που έχουν υποβάλλει αίτηµα για αναγνώριση προσφυγικής ιδιό-
τητας και εξετάζεται και οι αλλοδαποί που έχουν έγκριση παρα-
µονής για ανθρωπιστικούς λόγους. Σε αυτούς, λοιπόν, κύριοι
συνάδελφοι, δίνουµε την ενίσχυση, γιατί χρήζουν προστασίας
και σας είπα ότι είναι χίλια πεντακόσια άτοµα.

Ο αγαπητός συνάδελφος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΣΥΡΙΖΑ, µας καταλογίζει ότι αντιγράφουµε τις πολιτικές της
Νέας ∆ηµοκρατίας. Και τον ερωτώ: Μπορεί να αναφέρει εάν η
Νέα ∆ηµοκρατία µετά τις εκλογές του 2004, εάν µετά τις εκλογές
του 2007, στις πενήντα πρώτες ηµέρες πήρε ανάλογο µέτρο µε
αυτό, έδωσε δηλαδή, 1.000.000.000 ευρώ σε δυόµισι εκατοµµύ-
ρια Έλληνες και µάλιστα φορολογώντας τις µεγάλες επιχειρή-
σεις που έχουν µεγάλα κέρδη και τη µεγάλη ακίνητη περιουσία;
Πολύ φοβάµαι ότι δεν θα θυµάται ανάλογα µέτρα από την
πλευρά της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Στο δε συνάδελφο Εισηγητή του ΣΥΡΙΖΑ, θα του ζητήσω να
ξανακοιτάξει την οµιλία του και να αναρωτηθεί, εάν όλα αυτά που
περιέγραψε αφορούν την Ελλάδα των ηµερών του ΠΑΣΟΚ ή την
Ελλάδα που µας άφησε πίσω η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας. Γιατί πολύ φοβούµαι ότι είναι η Ελλάδα που µας άφησε η
Νέα ∆ηµοκρατία. Είναι µία Ελλάδα που για πρώτη φορά από το
1993 έχει αρνητικό ρυθµό ανάπτυξης. Είναι η Ελλάδα που έχει
έλλειµµα 12,7% για πρώτη φορά µετά το 1993. Είναι η Ελλάδα
που έχει δηµόσιο χρέος 300.000.000.000 για πρώτη φορά από
τη συγκρότηση του Ελληνικού Βασιλείου. Και εάν σήµερα λείπει
ο συνάδελφος Υπουργός, ο κ. Παπακωνσταντίνου, είναι γιατί
δίνει τη δική του µάχη για να ανεβάσει το κύρος και την αξιοπι-
στία της χώρας µέσα στο ECOFIN. Είναι αυτός, που θα έπρεπε
να είναι εδώ για να το εισηγηθεί, αλλά µε την κατάσταση στην
οποία έχει αφήσει η Νέα ∆ηµοκρατία την οικονοµία της χώρας,
δίνει τη δική του µάχη εκεί, υπερασπιζόµενος τα συµφέροντα της
χώρας. Αυτή είναι η αλήθεια. Και όσο εσείς επιλέγετε την ανέ-
ξοδη κριτική, όσο επιλέγετε να είστε απόντες από την ανάληψη
ευθυνών, αδικείτε τον εαυτό σας, αδικείτε κι εµάς.

Επαναλαµβάνουµε, δεν ισχυριζόµαστε ότι µε το νοµοσχέδιο
που συζητάµε λύνουµε τα προβλήµατα όλων όσων έχουν ανά-
γκη. Αναγνωρίζουµε ότι µπορούν και πρέπει ακόµα να γίνουν
πολλά, για να στηριχθούν όσοι έχουν ανάγκη. Έχουµε δεσµευτεί
ότι θα προχωρήσουµε σε µία σειρά πολιτικών µόνιµου χαρα-
κτήρα, που θα περιλαµβάνουν τολµηρά µέτρα για την ενίσχυση
της οικογένειας και των οικονοµικά ευπαθών οµάδων, για τη συ-
γκρότηση ενός δυνατού κοινωνικού κράτους µε αδιάσπαστη κοι-
νωνική συνοχή.

Και επειδή ακούω συνεχώς: «Εξαντλείται εδώ η αναδιανεµη-
τική σας πολιτική»; Επαναλαµβάνω αυτό που σας είπα και στην
επιτροπή: «Όχι, κύριοι. Μέσο αναδιανεµητικής πολιτικής µας θα
είναι το νέο φορολογικό πλαίσιο». Και σ’ αυτήν την κατεύθυνση
θα κινείται το φορολογικό νοµοσχέδιο που θα καταθέσουµε στη
Βουλή, αφού πρώτα ακολουθηθεί και σ’ αυτήν την περίπτωση η
διαδικασία της ευρείας δηµόσιας διαβούλευσης, ένα φορολο-
γικό νοµοσχέδιο, το οποίο θα κινείται στους άξονες της δίκαιης
κατανοµής των φορολογικών βαρών και της αναδιανοµής του
παραγόµενου πλούτου.

Έχουµε δεσµευτεί για το κτύπηµα της φοροδιαφυγής και της
εισφοροδιαφυγής και θα το πετύχουµε, εφαρµόζοντας κάθε σύγ-
χρονη µέθοδο ελέγχου, αξιοποιώντας τις σύγχρονες τεχνολο-
γίες. Στόχος µας είναι να αυξηθούν οι φορολογικές εισροές από
εκεί που υπάρχει πλούτος, και να ελαφρύνουµε, όσο το δυνατόν
περισσότερο, τον υπερφορολογούµενο µισθωτό πολίτη που στε-

ρείται διαθέσιµου εισοδήµατος, ώστε να µπορέσει να προσφέ-
ρει όσο το δυνατόν περισσότερα στην οικογένειά του. Και, βέ-
βαια, καθοριστικό µέσο, για να ενισχυθούν οι οικονοµικά
ασθενέστεροι, είναι η διασφάλιση µιας νέας αναπτυξιακής πο-
ρείας για τη χώρα. ∆ιότι µόνο µε αυτόν τον τρόπο θα καταφέ-
ρουµε να βγούµε από την παρούσα κρίση, θα καταφέρουµε να
διασφαλίσουµε τις προοπτικές της χώρας, αλλά και όλων των
συµπολιτών που εµπιστεύτηκαν στις πρόσφατες εκλογές το
ΠΑΣΟΚ και του έδωσαν την ευκαιρία να βγάλει τη χώρα από την
κρίση. Εποµένως, υπάρχει πολύς δρόµος µπροστά µας.

Με το νοµοσχέδιο, που συζητούµε σήµερα, ανταποκρινόµα-
στε άµεσα στις δύσκολες απαιτήσεις των ηµερών. Το επίδοµα
αλληλεγγύης είναι ένα µέτρο έκτακτο, δηµοσιονοµικά ουδέτερο,
που θα δώσει µία ανάσα σε εκατοντάδες νοικοκυριά, που πλήτ-
τονται από την οικονοµική κρίση, και θα αναθερµάνει την αγορά.
Σε καµµία περίπτωση µία πολιτική που εφαρµόζεται στις πενή-
ντα πρώτες ηµέρες µιας Κυβέρνησης, δεν µπορεί να υποκατα-
στήσει τη συνολική πολιτική που θα ακολουθήσουµε. Είναι όµως
ένα πρώτο θετικό βήµα στην κατεύθυνση της κοινωνικής δικαιο-
σύνης, που καταδεικνύει τον έµπρακτο σεβασµό και την ουσια-
στική συµπαράστασή µας προς τις ευαίσθητες κοινωνικές
οµάδες. Γι’ αυτό και σας καλούµε να το αναγνωρίσετε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον κύριο
Υφυπουργό.

Έχει ζητήσει το λόγο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΚΚΕ. κ. Γεώργιος Μαυρίκος, ο οποίος έχει το λόγο για δώδεκα
λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Κύριοι Βουλευτές, παρακολουθήσαµε
την τοποθέτηση του κυρίου Πρωθυπουργού, βέβαια την οµιλία
µόλις πριν του κυρίου Υπουργού, αλλά και των Βουλευτών του
ΠΑΣΟΚ Ανέφερε ο κύριος Πρωθυπουργός ότι µε το νοµοσχέδιο
αυτό συνθέτει και καταθέτει το ΠΑΣΟΚ µία µεγάλη νοµοθετική
πρωτοβουλία. Πιστεύουµε ότι το µέγεθός της εξαντλείται στα
εξήντα τρία λεπτά ή στα σαράντα πέντε λεπτά την ηµέρα που δί-
νετε ανά οικογένεια και ανάλογα µε προϋποθέσεις. Είναι στην
πραγµατικότητα µία µεγάλη κοροϊδία γι’ αυτούς που πραγµατικά
έχουν ανάγκη και βρίσκονται σε συνθήκες απόγνωσης, εξαιτίας
των πολιτικών που έχουν εφαρµόσει όλες οι µέχρι σήµερα Κυ-
βερνήσεις.

Είπε ο κύριος Πρωθυπουργός: «ξαναφέρνουµε την ελπίδα».
Ποια είναι η ελπίδα για την κάθε εργατική, λαϊκή, οικογένεια; Η
ελπίδα είναι να έχει δουλειά σταθερή, να έχει µισθό καλό, να
έχει σύνταξη τέτοια που να εξασφαλίζει και να καλύπτει τις ση-
µερινές ανάγκες της, για να µπορεί να ελπίζει για το παρόν και
το µέλλον των παιδιών της, να έχει στη ζωή και στο όνειρο.

Σήµερα, µε επτακόσιες είκοσι χιλιάδες νέα παιδιά, που είναι µε
συµβάσεις έργου, µε «STAGE», που είναι στους δρόµους, που
είναι όµηροι εν τέλει πότε των Κυβερνήσεων της Νέας ∆ηµο-
κρατίας και πότε των Κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ, γεννιέται το
ερώτηµα: Αυτή είναι η ελπίδα που γεννά ο δικοµµατισµός; Για
εµάς, αυτό είναι εκµετάλλευση της νέας γενιάς. Για το λόγο
αυτό, η ίδια η νέα γενιά πρέπει µε τους αγώνες της να καταδι-
κάσει αυτές τις πολιτικές απ’ όποιον και αν εφαρµόζονται σε κυ-
βερνητικό επίπεδο κάθε φορά.

Τρεις φορές ο κύριος Πρωθυπουργός έδωσε συγχαρητήρια
στον ΣΕΒ. Για µας είναι πραγµατικά προκλητικό αυτό και είναι
ακόµα πιο προκλητικό το ότι στον τίτλο του νοµοσχεδίου –τίποτα
δεν είναι τυχαίο- δίνεται εύφηµος µνεία, δίνονται φιλανθρωπικά
κοινωνικά «γαλόνια» ευαισθησίας στον ΣΕΒ αναφέροντας συ-
γκεκριµένα ότι οι βιοµήχανοι κάνουν συνεισφορά κοινωνικής ευ-
θύνης. Θεωρούµε πρόκληση αυτή την αναφορά, όταν είναι
γνωστό ότι η ανεργία είναι µεγάλη και ότι οι απολύσεις σήµερα
σύµφωνα µε τα επίσηµα στοιχεία έχουν ξεπεράσει τις εξακόσιες
πενήντα χιλιάδες, όταν τα κέρδη και ο πλούτος που συσσωρεύ-
εται αποτελούνται από αµύθητα ποσά για τις εισηγµένες, τις
τριακόσιες τέσσερις, αλλά συνολικότερα για τις µεγάλες επιχει-
ρήσεις, όταν τα καρτέλ λεηλατούν.

Σκεφτείτε τι γίνεται στον τοµέα της διατροφής, αλλά και σ’
όλους τους τοµείς. Σκεφτείτε ποιοι εκµεταλλεύονται και «ξεζου-
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µίζουν» τους κτηνοτρόφους, τους αγρότες, τους παραγωγούς,
ποιοι κλέβουν δυο και τρεις φορές, µια όταν αγοράζουν από τον
παραγωγό και µια όταν πουλάνε στα αστικά κέντρα.

Αυτούς όλους τους εκµεταλλευτές ο κύριος Πρωθυπουργός
τους χαρακτήρισε πατριώτες, µε πατριωτική ευθύνη, µε συνευ-
θύνη και είπε ότι συµβάλλουν στην έξοδο από την κρίση. Είναι
αυτοί που γεννούν την κρίση µε τη συσσώρευση κερδών, µε τη
συσσώρευση και την υπερσυσσώρευση του πλούτου, µε την κερ-
δοφορία που έχουν από την ένταση του βαθµού εκµετάλλευσης
σε βάρος της εργατικής τάξης και την κλεµµένη υπεραξία.

Με βάση όλα αυτά νοµίζουµε λοιπόν ότι είναι παραπάνω από
σαφές πως µετά από τις εκλογές οι τρεις βασικοί άξονες στους
οποίους κινείται και έχει επιλέξει να στηρίξει την τακτική της η
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ εστιάζονται κυρίως στο να διαχυθεί, να
παγιωθεί µια αντίληψη στα λαϊκά στρώµατα ότι υπάρχει κατά-
σταση έκτακτης ανάγκης στην οικονοµία και ότι θα πρέπει η
έκτακτη αυτή ανάγκη να ξεπεραστεί φορτώνοντας νέα βάρη στο
λαό µας, στους εργαζόµενους, στους επαγγελµατοβιοτέχνες,
στους αγρότες, στα φτωχά λαϊκά νοικοκυριά.

Πιστεύουµε βεβαίως ότι υπάρχει η διεθνής καπιταλιστική
κρίση, αλλά αυτή αξιοποιείται προκειµένου και σ’ αυτές τις συν-
θήκες το κεφάλαιο να γίνει πιο επιθετικό, να πολλαπλασιάσει την
κερδοφορία του και ταυτόχρονα να αφαιρέσει δικαιώµατα και
κατακτήσεις από την εργατική τάξη και στη χώρα µας και σε πα-
νευρωπαϊκό και σε παγκόσµιο επίπεδο.

Άρα, λοιπόν, το µήνυµα που θέλει να στείλει προς τους εργα-
ζόµενους αυτός ο άξονας -κατάσταση έκτακτης ανάγκης, προ-
βλήµατα κ.λπ.- είναι «τα κεφάλια µέσα, µη διεκδικείτε, µην
απεργείτε, µη ζητάτε, αποδεχθείτε να χαθούν δικαιώµατα, να
υποχωρήσετε σε κατακτήσεις, ταυτόχρονα γίνεται προετοιµασία
για µια σειρά αντιασφαλιστικών ρυθµίσεων µέσα από τον ψευ-
δεπίγραφο κοινωνικό διάλογο και άρα αποδεχθείτε το «φιλοδώ-
ρηµα» των 0,45 λεπτών και να νιώθετε και ευχαριστηµένοι και να
νιώθετε και ευγνώµονες στους ελεήµονες και στους φιλάνθρω-
πους». ∆εν είναι ζητιάνοι οι εργαζόµενοι. ∆εν µπορεί να είναι ικα-
νοποιηµένοι µ’ αυτά τα ποσά.

Ο δεύτερος άξονας, το δεύτερο επίπεδο έχει να κάνει µε τις
επιθέσεις ενάντια στο ΚΚΕ. Υπάρχει σχέδιο, το καταλαβαίνουµε.
Λίγο πριν ακούσαµε τον κύριο Υπουργό να λέει εδώ ότι πεντέ-
µισι χρόνια το ΚΚΕ ήταν σε ανάπαυση. Πού ήσασταν, κύριε
Υπουργέ; Ήσασταν στην Ελλάδα; Πήρατε είδηση ότι δύο φορές
κάναµε κατάληψη µπροστά στο Μέγαρο Μαξίµου; Πήρατε εί-
δηση ότι έχουµε κάνει είκοσι επτά καταλήψεις σε Υπουργεία και
σε οργανισµούς; Πού ήσασταν εσείς;

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Στη Λά-
ρισα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Φαίνεται ότι ήσασταν έξω, δεν ήσα-
σταν εδώ, δεν παρακολουθήσατε τις εξελίξεις, εκτός αν έχετε
διόπτρες και βλέπετε µόνο αυτά που σας συµφέρουν.

Σας λέω και τούτο το στοιχείο. Όταν έγινε κυβέρνηση η Νέα
∆ηµοκρατία, η πρώτη γενική απεργία που κηρύξαµε, ήταν είκοσι
µία µέρες µετά την ορκωµοσία που έγινε εδώ και µε την καινού-
ρια Κυβέρνηση η πρώτη γενική απεργία είναι στις 17 ∆εκέµβρη,
όπου καλούµε τους εργαζόµενους να πάρουν µέρος και να ενι-
σχύσουν τις γραµµές του αγώνα και της ταξικής πάλης, διεκδι-
κώντας πραγµατικές λύσεις στα µεγάλα προβλήµατα που
απασχολούν όλους τους εργαζόµενους είτε ψήφισαν ΚΚΕ είτε
ψήφισαν ΠΑΣΟΚ είτε ψήφισαν Νέα ∆ηµοκρατία είτε είναι ακόµα
εγκλωβισµένοι στο δικοµµατισµό και στα σχήµατά του κ.λπ..

Αλλά γιατί γίνεται όλη αυτή η συκοφαντική οργανωµένη εκ-
στρατεία; Ο κύριος Πρωθυπουργός εδώ, την ηµέρα που παρου-
σίαζε τις προγραµµατικές δηλώσεις το είπε πρώτος και µετά
κάποιοι άλλοι το αναµασούν και το επαναφέρουν. Θέλουν µε
αυτό τον τρόπο να κάµψουν την αγωνιστική µας τάση. Θέλουν
µέσα από αυτό τον τρόπο να συκοφαντήσουν το ΚΚΕ. Θέλουν,
µέσα από αυτή τη διαδικασία να κρύψουν την πραγµατικότητα.

Εµείς λέµε, προς τους εργαζόµενους απευθυνόµενοι, ότι πρέ-
πει να σταθούν όρθιοι, πρέπει να οργανωθούν, να αντισταθούν,
να πυκνώσουν τις γραµµές των ταξικών συνδικάτων. Πιστεύουµε
ότι όλοι οι εργαζόµενοι, αλλά και οι αγρότες και οι επαγγελµα-
τοβιοτέχνες πρέπει να είναι όρθιοι και να διεκδικούν 1.400 ευρώ

κατώτερο µισθό. Πρέπει να διεκδικούν οι αγρότες τιµές στα προϊ-
όντα τους που να καλύπτουν το κόστος παραγωγής και να τους
αφήνουν και ένα περιθώριο κέρδους, να απαιτούν οι επαγγελ-
µατοβιοτέχνες να µην στραγγαλίζονται µέσα από τέτοιες φορο-
λογικές ρυθµίσεις που αφήνουν αφορολόγητα τα κέρδη και τους
θησαυρούς του µεγάλου κεφαλαίου και τα βάρη τα πληρώνουν,
κυρίως και πάνω από όλα, οι εργαζόµενοι, αλλά και οι αυτοαπα-
σχολούµενοι.

Λέµε, λοιπόν, ότι αυτή θα είναι η απάντηση. Και οι εργάτες στο
Σκαραµαγκά, οι συνταξιούχοι της Γενικής Τράπεζας, οι εκατο-
ντάδες χιλιάδες νέοι που βρίσκονται στους δρόµους, οι κλωστο-
ϋφαντουργοί από τα κλωστήρια της Νάουσας, οι εργαζόµενοι
στις οικοδοµές και σε όλους τους κλάδους ξέρουν πού ήταν τα
πεντέµισι χρόνια που πέρασαν και µε ποιους πάλεψαν και σε καµ-
µία περίπτωση δεν µπορούν να πείσουν τέτοιες επιλογές και τέ-
τοιες προσπάθειες.

Ο τρίτος άξονας που η Κυβέρνηση και ο κύριος Πρωθυπουρ-
γός σήµερα και ο κύριος Υπουργός και όλα τα στελέχη της Κυ-
βέρνησης και του ΠΑ.ΣΟ.Κ. προβάλλουν, είναι αυτό το τρίπτυχο
«διαφάνεια, διαβούλευση, αξιοκρατία», ξανά «αξιοκρατία, δια-
βούλευση, διαφάνεια», ξανά «διαφάνεια, διαβούλευση, αξιοκρα-
τία» κ.λπ..

Τι άλλαξε µέσα από τη διαβούλευση και τη συζήτηση; Επί της
ουσίας, τί θετική επίδραση είχε; Για παράδειγµα, όταν από εδώ
εξαγγέλθηκαν τα 30 ευρώ για τους αγρότες, άλλαξε τίποτε πάνω
σε αυτό; Όταν εξαγγέλθηκε το 1.000.000.000 ευρώ, άλλαξε τί-
ποτε πάνω σε αυτό; Άρα, λοιπόν, ας µην γίνεται η κολυµβήθρα
του Σιλωάµ η διαφάνεια, η αξιοκρατία, δήθεν, και η διαβούλευση
και η Κυβέρνηση µην επιχειρεί πίσω από το δάχτυλό της να κρύ-
ψει πολιτικές, που είναι πολιτικές πτωχοκοµείου, πολιτικές ελεη-
µοσύνης, που δεν ταιριάζουν µε τα χαρακτηριστικά, µε την
αξιοπρέπεια, µε την αγωνιστική κουλτούρα που έχει ο λαός µας
και συνολικότερα οι εργαζόµενοι.

Πιστεύουµε ότι έχει αξία να καταλάβουν οι εργαζόµενοι, κυ-
ρίως και πρωταρχικά, ότι υπάρχουν αιτίες είτε είναι δυόµισι εκα-
τοµµύρια οι φτωχοί και οι εξαθλιωµένοι είτε είναι πέντε που λέµε
εµείς είτε προσεγγίζει κανείς τα στοιχεία µε τον άλφα τρόπο είτε
µε το βήτα, για τη σηµερινή κατάσταση. Και δεν φταίει ένας
κακός Υπουργός, δεν φταίει ένας ανεύθυνος Υπουργός, ένας
αδιαφανής, ένας γιατί δεν ήταν υπέρ της αξιοκρατίας και άλλος
γιατί δεν ήταν υπέρ της διαβούλευσης.

∆εν είναι αυτές οι αιτίες που γεννούν και αναπαράγουν τα
πλούτη. Όπως το σύννεφο φέρνει τη βροχή, έτσι και ο καπιταλι-
σµός φέρνει τη φτώχεια και γεννά τα κέρδη. Κέρδη για τους λί-
γους, φτώχεια για τους πολλούς. Αυτή είναι η αιτία. Και η
πολιτική αυτή αναπαράγει αυτό το σύστηµα ακριβώς του δικοµ-
µατισµού. Για το λόγο αυτό τα προβλήµατα θα πολλαπλασια-
στούν και θα µεγεθύνονται.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας το εξής. Για εµάς,
αυτό που θα έπρεπε να γίνει άµεσα στις συγκεκριµένες συνθή-
κες, κυρίως για τους εργαζόµενους, είναι να διαµορφωθούν συν-
θήκες τέτοιες που να υπάρχει κατώτερος µισθός 1.400 ευρώ.
Θεωρούµε ότι µε βάση τα σηµερινά στοιχεία και τις σηµερινές
ανάγκες, στοιχειωδώς µπορεί να καλυφθεί η επιβίωση µιας τε-
τραµελούς οικογένειας, µε δεδοµένο ότι περίπου ενάµισης µι-
σθός µπαίνει σε κάθε τετραµελή οικογένεια. Πιστεύουµε ότι δεν
µπορεί να υπάρχει µισθός κάτω από 1.400 ευρώ. ∆εν µπορεί να
µην είναι το 80% αυτού του µισθού είτε το επίδοµα του ανέργου
είτε η σύνταξη του ανθρώπου που έχει µοχθήσει δεκαετίες στη
δουλειά, που βγαίνει στη σύνταξη, προκειµένου να έχει τη δυνα-
τότητα να µπορεί να ζει σαν άνθρωπος, να καλύπτει πάλι τις κα-
θηµερινές του ανάγκες και να µην υποχρεώνεται να δουλέψει,
να ξαναδουλέψει µέχρι τα εξήντα επτά χρόνια.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ, κύριε
Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε, ολοκληρώστε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Σε ό,τι µας αφορά, θα καταψηφίσουµε
το νοµοσχέδιο και καλούµε τους εργαζόµενους να δώσουν την
απάντησή τους στη µεγάλη απεργία που οργανώνει το Πανερ-
γατικό Αγωνιστικό Μέτωπο στις 17 του ∆εκέµβρη.
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Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
κ. Αστέριος Ροντούλης.

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, επιτρέψτε µου εν πρώτοις να διατυ-

πώσω µία ερώτηση. Πώς είναι δυνατόν, κύριε Υφυπουργέ, εσείς
–όχι προσωπικά, το κόµµα σας εννοώ- να είστε παρόντες στο
θεσσαλικό κάµπο και να δίνετε µάχες, το ΚΚΕ επίσης να είναι εκεί
και να βγάζει τα τρακτέρ και οι αγρότες να βιώνουν την άσχηµη
κατάσταση που βιώνουν; Πώς είναι δυνατόν, λοιπόν, όλοι εδώ να
οµνύουµε στο όνοµα των αγροτών και στο τέλος να γίνονται παι-
χνίδια «στου κασίδη το κεφάλι», στο κεφάλι των αγροτών δη-
λαδή; Πώς γίνεται αυτό το πράγµα, κύριε Υφυπουργέ; Εκτός εάν
εσείς τώρα µου πείτε ότι όλα είναι καλά στον κάµπο της Θεσσα-
λίας, για παράδειγµα ή στον αγροτικό κόσµο της χώρας, πράγµα
που πιστεύω ότι δεν θα το πείτε.

Κύριε Υφυπουργέ, διάβασα πολύ προσεκτικά την εισηγητική
έκθεση, για να καταλάβω τη φιλοσοφία του νοµοσχεδίου. Εκεί,
λοιπόν, υπάρχει ένα νούµερο ακριβείας. Λέτε ότι οι δικαιούχοι
του Επιδόµατος Κοινωνικής Αλληλεγγύης είναι δύο εκατοµµύρια
πεντακόσιες είκοσι επτά χιλιάδες πεντακόσια άτοµα.

Ωραιότατα! Εγώ σας συγχαίρω για την ακρίβεια των υπολογι-
σµών σας. Θέλω όµως να µου πείτε, αφού είστε τόσο ακριβείς
στις µετρήσεις σας, πόσοι αλλοδαποί από το σύνολο των δύο
εκατοµµυρίων πεντακοσίων είκοσι επτά χιλιάδων πεντακοσίων,
θα πάρουν το επίδοµα κοινωνικής αλληλεγγύης; Πείτε µας πόσοι
ακριβώς. Χίλιοι πεντακόσιοι. Ωραιότατα! Να ξέρουν, λοιπόν, ότι
είναι χίλιοι πεντακόσιοι. Αυτό όµως θα το δούµε αν είναι έτσι,
κύριε Υφυπουργέ. Προσέξτε τι λέτε τώρα στη Βουλή.

Έρχοµαι σ’ ένα δεύτερο πάρα πολύ σηµαντικό στοιχείο για
εµάς. Ξέρετε ότι αυτό το επίδοµα που δίδεται είναι πρόσκαιρο,
εφήµερο. Εγώ θα έλεγα το εξής: Γιατί ακολουθείτε τέτοιες εφή-
µερες δράσεις και δεν ακολουθείτε µέτρα –θα σας πω δύο εξ
αυτών- τα οποία πράγµατι µπορούν να δοµήσουν ένα κράτος
πρόνοιας; Παράδειγµα. Ελάχιστο εγγυηµένο εισόδηµα. Το ξε-
χάσατε αυτό; ∆εν το ξεχάσατε. ∆εν το φέρνετε όµως. Φέρνετε το
φύλλο συκής, το εφήµερο. Μάλλον την τύχη του κ. Καραµανλή
θα έχετε οσονούπω.

∆εύτερον, ήταν ή δεν ήταν προεκλογική δέσµευση του
ΠΑ.ΣΟ.Κ., κύριε Υφυπουργέ, η αναµόρφωση του ΕΚΑΣ; Εσείς το
λέγατε αυτό το πράγµα. Μόνιµο µέτρο. ∆εν λέγατε ότι τα τέσ-
σερα κλιµάκια θα τα κάνετε εφτά; ∆εν λέγατε ότι θα αναπρο-
σαρµόσετε τα εισοδηµατικά όρια για το ΕΚΑΣ; Ποιος τα έλεγε
αυτά τα πράγµατα; ∆εν ακολουθείτε όµως τέτοιες µόνιµες πολι-
τικές.

Να σας πω όµως τι άλλο εγκληµατικό κάνετε; Περιµένει ο κο-
σµάκης που είναι δικαιούχος του ΕΚΑΣ –δεν µιλάω για αναµόρ-
φωση κριτηρίων και όλα τα συναφή, αναφέροµαι στους νυν
δικαιούχους του ΕΚΑΣ- καιρό τώρα, να βγει µια εγκύκλιος, κύριε
Υφυπουργέ, για να µπορέσουν να πάρουν τα χρήµατα που δι-
καιούνται µε την κείµενη νοµοθεσία. ∆εν το κάνετε αυτό το
πράγµα και έρχεστε στη Βουλή και επαίρεστε για τα ψίχουλα
αυτά που θέλετε να διανείµετε. Μάλιστα τα ονοµάζετε διανοµή
εισοδήµατος, ως ένα πρώτο βήµα της διανοµής εισοδήµατος και
προκαλείτε, βεβαίως, τη θυµηδία µε όλα αυτά τα πράγµατα.

Έρχοµαι τώρα να σας πω το εξής, το οποίο δεν µου το απα-
ντήσατε και στην επιτροπή όταν σας έθεσα το ερώτηµα. Άκουγα
εδώ συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ, τον κ. Γείτονα συγκεκριµένα, που
έθεσε το ρητορικό ερώτηµα: «Μα, οι έχοντες και κατέχοντες δεν
πρέπει επιτέλους να συµβάλλουν στην κοινωνική συνοχή, στην
αντιµετώπιση της κρίσης που πλήττει κάποιους συναδέλφους
µας;».

Ερώτηµα, έρχονται οι τράπεζες, κύριε Υφυπουργέ –που βά-
ζετε έκτακτη εισφορά- έρχονται και οι επιχειρήσεις και ακολου-
θούν δύο πράγµατα. Οι τράπεζες αυξάνουν το επιτόκιο,
απλούστατο, για να µπορέσουν να βγάλουν τη χασούρα, αυτή
την έκτακτη εισφορά. Και έρχονται και οι επιχειρήσεις και ανε-
βάζουν τα προϊόντα. Σας ερωτώ, τι θα κάνετε µε τις τιµές των
προϊόντων; Σας ρώτησα και στην επιτροπή, δεν έλαβα απάντηση.

Αυτοί οι έχοντες και κατέχοντες, στους οποίους πάτε να βάλετε
χέρι, µήπως γίνεται το αντίθετο; ∆ηλαδή, εφήµερα, πρόσκαιρα
δίνετε ένα ψιχίο, αλλά µακροπρόθεσµα και σε σταθερή βάση οι
έχοντες και κατέχοντες συνεχίζουν να είναι έχοντες και κατέχο-
ντες. Άρα, λοιπόν, θέλουµε µια απάντηση για τους έχοντες και
κατέχοντες, για να επικαλείστε το επιχείρηµα αυτό.

Υπάρχουν όµως κάποιες βασικές αρχές τις οποίες θα πρέπει
να τονίσουµε για να γίνουν αντιληπτές απ’ όλους. Υπήρχε το
δόγµα Βενιζέλου κάποτε που η παράταξή σας θέλει να επαίρεται
ότι έχει δεσµούς και σχέσεις µε τη βενιζελική παράταξη. Ο Βενι-
ζέλος, λοιπόν, κύριε Υφυπουργέ, ακολουθούσε, µε την οικονο-
µική σοφία που τον διέκρινε, το λεγόµενο «δόγµα Βενιζέλου»
στην οικονοµική πολιτική. Ποιο ήταν αυτό το δόγµα Βενιζέλου;
Λιγότεροι φόροι, περισσότερα έσοδα.

Τώρα εσείς ακολουθείτε την εκ διαµέτρου αντίθετη πολιτική.
Περισσότεροι φόροι, φοροεπιδροµή, λαίλαπα φόρων και θα γυ-
ρίσετε σ’ ένα φαύλο κύκλο, διότι οι περισσότεροι φόροι, αυτό
που κάνατε δηλαδή, οι έκτακτες επί εκτάκτων εισφορών θα δη-
µιουργήσουν ασφυκτική κατάσταση στην οικονοµία, θα χτυπη-
θούν οι επιχειρήσεις, θα µπουν λουκέτα. Το κράτος δεν θα
παίρνει το 19% ΦΠΑ γιατί θα πέσει η κατανάλωση. Τα ταµεία θα
αρχίσουν να φτωχαίνουν και θα πέσουµε πάλι στον δηµοσιονο-
µικό εκτροχιασµό. ∆ηλαδή τι κάνετε; Μια «τρύπα στο νερό».

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Και τι να κάνουµε;
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Να πάρετε σοβαρά µέτρα µόνιµα,

να δηµιουργήσετε ένα κράτος σοβαρό, να δηµιουργήσετε ένα
µόνιµο σταθερό δίκαιο φορολογικό σύστηµα….

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Αυτό θα κάνουµε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: …και να µην κοροϊδεύετε τον κόσµο

µε σαράντα λεπτά την ηµέρα διότι περί αυτού πρόκειται.
Άρα λοιπόν, κύριε Υφυπουργέ, εσείς δεν κάνετε αυτά τα πράγ-

µατα, δεν ακολουθείτε το δόγµα Βενιζέλου στην οικονοµική πο-
λιτική. Κάνετε ό,τι έκανε και η Νέα ∆ηµοκρατία, διότι και η Νέα
∆ηµοκρατία που υπερψηφίζει µε µεγάλη χαρά τα νοµοσχέδιά
σας και δη αυτό το πρώτο, αυτό λέει. Μα, και εµείς αυτό κάναµε.
Αυτό λέει η Νέα ∆ηµοκρατία. Και εµείς δίναµε επιδόµατα στον
άλφα, στον βήτα, στον γάµα. Και σας θυµίζω την αντίδραση του
ΠΑΣΟΚ µέσα σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα όταν η κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας µιλούσε για το «πακέτο Χατζηγάκη» των
425.000.000 ευρώ. Το ΠΑΣΟΚ ήταν αντίθετο. Τι έλεγε µε όλη την
άλλη επιχειρηµατολογία που ανέπτυσσε. Ότι δεν θα επιλυθεί το
αγροτικό ζήτηµα µε επιδοµατικές, εµβαλωµατικές λύσεις. Σωστά
έλεγε. Τώρα γιατί κάνει τα ίδια πράγµατα; Άρα λοιπόν, αυτό που
πρέπει να αποκατασταθεί σ’ αυτήν την Αίθουσα, αγαπητοί συνά-
δελφοι, είναι η αξιοπιστία και το πολιτικό θάρρος που πρέπει να
έχουν οι κυβερνώντες προκειµένου να αποτυπώνουν την πραγ-
µατικότητα ενώπιον του ελληνικού λαού. Αυτό λείπει από την Αί-
θουσα αυτή.

Όµως έρχοµαι και σ’ ένα άλλο πάρα πολύ σηµαντικό σηµείο
κύριε Υφυπουργέ. ∆ιαβάζουµε στον Τύπο ότι σας πιέζει ο κ. Αλ-
µούνια, «Μαµούνια», ξέρω εγώ, Τρισέ, «Μισέ» κ.λπ., πώς τους
λένε αυτούς και ότι σας έχουν βάλει σε στενό κορσέ κ.λπ., όλα
τα συναφή, προκειµένου να δικαιολογήσετε τα µέτρα. ∆εν έχετε
τουλάχιστον το θάρρος να βγείτε και να πείτε, ανεξαρτήτως του
τι λέει η Ευρωπαϊκή Ένωση ότι εµείς τα παλαιά, τα παµπάλαια
κόµµατα εξουσίας έχουµε φέρει τα πράγµατα εδώ που τα
έχουµε φέρει. ∆εν έχετε το θάρρος να το πείτε. Βάζετε µπροστά
την Ευρωπαϊκή Ένωση και λέτε, τι να κάνουµε, µας πιέζουν πρέ-
πει να µειώσουµε το έλλειµµα στο 3% και θέλουµε µια παράταση
από τα δύο χρόνια να πάµε στα τρία, να πάµε µέχρι το 2013. Βά-
ζετε µπροστά τον «µπαµπούλα» της Ευρωπαϊκής Ένωσης γιατί
σας λείπει το θάρρος.

Ωραία, εγώ να ακολουθήσω πάλι τη δική σας επιχειρηµατολο-
γία σχετικά µε την Ευρωπαϊκή Ένωση. Εντάξει σας πιέζει. Εσείς
διατυπώσατε κάποια επιχειρηµατολογία πιεστική προς την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση; Τους είπατε δηλαδή, ότι τι θέλετε από την Ελ-
λάδα, πώς θα µειώσουµε το έλλειµµα στο 3% όταν έχουµε µία
τεράστια πίεση από τα ανατολικά µας σύνορα, όταν εκατοµµύ-
ρια ευρώ δίδονται ετησίως µόνο για τις αναχαιτίσεις των τουρ-
κικών αεροσκαφών που έχουν κάνει το Αιγαίο «σουρωτήρι»; Πώς
θέλετε, αγαπητοί εταίροι της Ευρωπαϊκής Ένωσης και να είµα-
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στε µε το έλλειµµα εντάξει και να είµαστε, εντάξει µε το Σύµφωνο
Σταθερότητας και να είµαστε εντάξει στις υποχρεώσεις µας και
να αντιµετωπίζουµε την τουρκική απειλή; Θέσατε ποτέ αυτό το
ερώτηµα;

Θέσατε ένα δεύτερο ερώτηµα; Έχουµε µια τεράστια πίεση λα-
θροµεταναστών. Σας είπε ο εισηγητής µας ότι περίπου
30.000.000 ευρώ ετησίως δίδει ο Έλληνας φορολογούµενος
µόνο για τη σίτιση των λαθροµεταναστών. Και δεν µιλάτε καθό-
λου ότι έχουµε αυτό το βάρος. ∆εν φέρνετε την Ευρώπη προ των
ευθυνών της για να υλοποιήσει µε ευρωπαϊκές πολιτικές την πο-
σόστωση για την οποία διαρκώς σας µιλάµε. Αντιθέτως τι λέτε;
Επιδόµατα, σαν να µην συµβαίνει απολύτως τίποτα, δικαίωµα
ψήφου στους µετανάστες που έχουν ζήσει πέντε χρόνια στην Ελ-
λάδα, δικαίωµα εκλέγειν και εκλέγεσθαι στις εκλογές της Τοπι-
κής Αυτοδιοίκησης και συνεχίζετε και λέτε βεβαίως να δώσουµε
ιθαγένεια σε διακόσιους πενήντα χιλιάδες µετανάστες δευτέρας
γενιάς. Και εµείς λέµε ωραία. Θα βάλουµε όµως πρώτα µια βα-
σική προϋπόθεση, πρώτα να µιλήσουµε για ένα όριο το οποίο
δεν µπορούµε να περάσουµε, να αφοµοιώσουµε ως κοινωνία και
κάτω από αυτό το όριο, από αυτό το πλαφόν να συζητήσουµε
όλα τα άλλα. ∆εν το κάνετε αυτό το πράγµα ,και ούτε το λέτε και
στην Ευρώπη.

Τρίτον, δεν λέτε κάτι άλλο στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Ότι η Ελ-
λάδα έχει µία ιδιοµορφία. Έχει χιλιάδες νησιά και θα πρέπει
αυτός ο νησιωτικός χώρος να ενωθεί να µην είναι αποµονωµέ-
νος. Πρέπει να υπάρξουν επικοινωνίες µεταξύ της στερεάς Ελ-
λάδος δηλαδή του χερσαίου χώρου και του νησιωτικού χώρου.

Εκατοµµύρια ευρώ ετησίως δίνουµε στις µεταφορές για να
µην υπάρξει αυτή η αποµόνωση των νησιωτών µας. Αυτά όλα
είναι θεµελιώδη επιχειρήµατα που µετ’ επιτάσεως πρέπει να τα
πείτε και στον Τρισέ και στον Αλµούνια και σε οποιονδήποτε άλλο
Ευρωπαίο αξιωµατούχο. Γιατί είναι ζοφερή η πραγµατικότητα
που αντιµετωπίζει η Ελλάδα.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε για να µην καταχραστώ και το
χρόνο, λέγοντας το εξής: Πάρτε όσα µέτρα θέλετε τέτοιου εί-
δους, εµβαλωµατικά. ∆εν θα επιλύσετε κανένα πρόβληµα αλλά
και αυτοί που θα πάρουν το επίδοµα αυτό, καταλαβαίνουν ότι
αυτό είναι ένα επίδοµα –φύλλο συκής. ∆εν αλλάζει η µοίρα τους.
η µοίρα τους θα αλλάξει όταν το ελληνικό κράτος και οι ελληνι-
κές κυβερνήσεις που το ποδηγετούν θα σοβαρευτεί.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ )

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Παναγιώτης Λαφαζά-
νης για δώδεκα λεπτά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Υφυπουργέ, νοµίζω ότι
λίγη µετριοφροσύνη από την πλευρά της Κυβέρνησής σας δεν
θα έβλαπτε. Λίγη περισσότερη συναίσθηση του τι γίνεται στο κοι-
νωνικό πεδίο, δεν θα έκανε κακό. Λιγότερη αλαζονεία. ∆εν κατά-
λαβα δηλαδή. Απαντάτε στα κοινωνικά προβλήµατα που και
εσείς έχετε συµβάλει να δηµιουργηθούν, δίνοντας 300 ευρώ για
ένα χρόνο σε ανθρώπους που πένονται και σε ανθρώπους που
βρίσκονται στα έσχατα όρια της εξαθλίωσης; Γιατί, λοιπόν, αυτό
το ύφος απέναντι ιδιαίτερα στην Αντιπολίτευση, την Ελάσσονα
Αντιπολίτευση; Γιατί αυτό το ύφος; Μήπως τη φτώχεια την έκανε
η Αριστερά στην Ελλάδα; Μήπως εµείς τη δηµιουργήσαµε;
Μήπως εµείς πρέπει να απολογηθούµε να κάνουµε την αυτοκρι-
τική µας; Ευχαρίστως, να αναλάβουµε την ευθύνη µας, αλλά πι-
στεύετε ότι οι πολιτικές διαχρονικά των κυβερνήσεων του
ΠΑΣΟΚ δεν έχουν συµβάλει στο να έχουµε τουλάχιστον 2,5 εκα-
τοµµύρια φτωχούς στους οποίους αναγνωρίζετε την ύπαρξη µε
το νοµοσχέδιό σας; Και νοµίζω ότι µια Κυβέρνηση η οποία σέβε-
ται τον εαυτό της, σέβεται τους πολίτες, σέβεται τις δεσµεύσεις
της, θα έπρεπε να έρθει εδώ και να µας πει ποιο είναι το σχέδιο
της, ποια είναι η πολιτική της, ποια είναι η στρατηγική της για να
ξεφύγουµε από αυτή την κατάσταση. ∆εν υπάρχει τέτοια στρα-
τηγική και δεν υφίσταται τέτοια στρατηγική.

Εγώ βλέπω τον κύριο Υπουργό των Οικονοµικών να είναι στο
Λουξεµβούργο σήµερα. Τι πάει να κάνει στο Λουξεµβούργο;
Μήπως πάει να διεκδικήσει να υπάρξει µια διαφορετική αντίληψη
για το Σύµφωνο Σταθερότητας της Ευρωπαϊκής Ένωσης,

πράγµα που το λέγατε προεκλογικά αλλά το ξεχάσατε; ∆εν το
βλέπω ότι πάει να το διεκδικήσει αυτό.

Μήπως πάει να διεκδικήσει µια διαφορετική στρατηγική για την
Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα η οποία κερδοσκοπεί µε τα ελλη-
νικά οµόλογα, την ώρα που δανειοδοτεί τις εµπορικές τράπεζες
µε 1% και θησαυρός τα κέρδη από το αρµπιτράζ των τραπεζών
µε τα οµόλογα του δηµοσίου. Ή µήπως δεν το βλέπετε και αυτό;
∆εν είναι δυνατόν να ερχόσαστε εδώ και να µας λέτε ότι δίνουµε
300 ευρώ στον αναξιοπαθούντα και από την άλλη εκατοντάδες
εκατοµµύρια ευρώ στις τράπεζες µε τη ληστεία των οµολόγων
του δηµοσίου χωρίς να αντιδράτε καθόλου; ∆εν είναι αυτό υπο-
κρισία; Τι είναι; Ή µήπως αντιδράτε και δεν το έχω αντιληφθεί;
Μήπως δεν το έχω αντιληφθεί;.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: ∆εν το έχετε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ε, να ακούσω τον κ. Υφυπουργό

λοιπόν, να αντιδρά. ∆ιότι τι βλέπω; Βλέπω ότι δεν σας άρεσε ο κ.
Αράπογλου και µου βάλατε τον κύριο τάδε στην κατά τα άλλα
Εθνική Τράπεζα που λειτουργεί µε όρους αγοράς.

∆ηλαδή εσείς ορίζετε τη διοίκησή της, εσείς ορίζετε τη λη-
στεία την οποία κάνει η Εθνική Τράπεζα. ∆ιότι είναι «αρχιτέκτων»
του ληστρικού τραπεζικού συστήµατος η Εθνική Τράπεζα, ο οδη-
γός. ∆εν το βλέπετε; ∆εν βλέπετε αυτή την κατάσταση;

Και θα σας πω κάτι. Θέλετε να κάνετε µία κοινωνική πολιτική.
Πραγµατική κοινωνική πολιτική; Μάλιστα. Αφαιρέστε τον έµµεσο
φόρο στα καρτοκινητά τον οποίο καταγγέλλατε, κύριε Υφυ-
πουργέ, όταν τον έβαζε η Νέα ∆ηµοκρατία και δικαιολογηµένα.
Καρτοκινητά ξέρετε τι σηµαίνει; Ποιος παίρνει τις κάρτες και τα
καρτοκινητά; Οι πιο φτωχοί άνθρωποι. Ήρθε η Νέα ∆ηµοκρατία
και τους «τσεκούρωσε» κυριολεκτικά. Γιατί δεν παίρνετε πίσω
αυτό τον έµµεσο φόρο; Γιατί δεν παίρνετε πίσω την αύξηση στα
τέλη κινητής τηλεφωνίας που έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία; Ποιος
πληρώνει αυτά τα τέλη της κινητής τηλεφωνίας; Μόνο οι πλού-
σιοι; ∆εν τα πληρώνει ο άνεργος; ∆εν έχει ένα κινητό; ∆εν πλη-
ρώνει ο χαµηλόµισθος; ∆εν πληρώνει ο χαµηλοσυνταξιούχος µε
την κάρτα; Γιατί τους επιβάλλετε, λοιπόν, αυτό τον έµµεσο φόρο
το δυσβάσταχτο; Τον έβαλε λέει η «επάρατος». Βεβαίως. Εσείς,
όµως, η σοσιαλιστική κυβέρνηση τι θα κάνετε;

Για τη φορολογία στη βενζίνη. Την έβαλε η Νέα ∆ηµοκρατία.
Εσείς τι κάνετε τώρα; Βλέπω εδώ στον προϋπολογισµό ότι κρα-
τάτε την αύξηση του ειδικού φόρου κατανάλωσης στη βενζίνη
που έβαλε η Νέα ∆ηµοκρατία. Και µάλιστα, λέτε ότι το 2010 θα
ολοκληρωθούν τα έσοδα από τον ειδικό φόρο κατανάλωσης της
βενζίνης. Θαυµάσια, λοιπόν! Ποιοι τα πληρώνουν αυτά; Λέω για
τα 300 ευρώ που δίνετε, γιατί πάτε και τα δίνετε για να κάνετε τον
ελεήµονα από τη µια τσέπη και τους τα παίρνετε από την άλλη
των ανθρώπων. Από τη µία τσέπη τα δίνετε και από την άλλη τα
παίρνετε.

Ειδικός φόρος κατανάλωσης στα ποτά και τα τσιγάρα. Το
έβαλε η Νέα ∆ηµοκρατία. Το κρατάτε. Και µάλιστα έρχεστε εδώ
και µας λέτε ότι το 2010 θα αυξήσετε περαιτέρω τα ποτά και τα
τσιγάρα για να κόψει τα ελαττώµατα ο ελληνικός λαός. Προφα-
νώς πάλι ευεργέτες και ελεήµονες! Αυτή είναι η πολιτική την
οποία κάνετε.

Καταγγέλλατε τη Νέα ∆ηµοκρατία ότι µείωσε το φορολογικό
συντελεστή των ανωνύµων εταιρειών. Από το 35% το πήγε 25%.
Πολύ σωστά κάνατε και το καταγγείλατε.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συγγνώµη, κύριε Κοι-

νοβουλευτικέ Εκπρόσωπε, αλλά κάποιο κινητό έχει διαφύγει της
φραγής.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Προφανώς το δικό µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το δικό σας είναι;

Ωραία, σας δίνουµε µισό λεπτό να το αποσυνδέσετε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Βλέπετε ότι σπάω και τα

«µπλόκα» εδώ της Βουλής! Τι να κάνουµε;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Τι τεχνολογία έχει ο ΣΥΡΙΖΑ;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Σύγχρονη.
Κατήγγειλε το ΠΑΣΟΚ ως αντιπολίτευση, λοιπόν, ότι από το

35% πήγε στο 25% ο φορολογικός συντελεστής. Σωστά. Γιατί
δεν τον πάτε εσείς από το 25% στο 35% λοιπόν; Και όχι µόνο δεν
τον πάτε από το 25% στο 35%, αλλά µόνο εφάπαξ 5%, 7% και
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10% ένα χρόνο. Μα ένα χρόνο έχουµε κέρδη των επιχειρήσεων;
Ένα χρόνο φορολογούνται οι επιχειρήσεις; Γιατί ένα χρόνο; Γιατί
όχι µόνιµα; Αφού το καταγγέλλατε προεκλογικά. Και όχι µόνο
αυτό, αλλά συνεχίζετε την πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας η
οποία πάει από το 25% το φορολογικό συντελεστή στο 20%. ∆εν
µιλάτε. ∆ηλαδή κέρδη χωρίς φόρους. Και κατά τα άλλα κοινω-
νική ευθύνη επιδεικνύουν κατά την αντίληψή σας και τη βάζετε
δυστυχώς και στον τίτλο του νοµοσχεδίου µε τις επιχειρήσεις
προς τζάµπα διαφήµισή τους. Πού ακούστηκε σε νοµοσχέδιο να
εµφανίζεται αυτός ο τίτλος; Τι είναι αυτό; Προσφορά στις µεγά-
λες επιχειρήσεις, στους κυρίους που διευθύνουν σήµερα το ΣΕΒ;
Γιατί το κάνετε αυτό; Αν ανεβάζατε το συντελεστή από το 25%
που είναι σήµερα -23% πάει- στο 35%, τα έσοδα ετησίως –µό-
νιµα έσοδα, όχι εφάπαξ- θα ήταν 2.000.000.000 ευρώ τουλάχι-
στον.

∆ηλαδή κατ’ έτος µόνο από αυτήν την πηγή θα µπορούσε να
έχει το δηµόσιο µόνιµα έσοδα διπλάσια από αυτά που παίρνει
εφάπαξ, προκειµένου οι µεγάλες επιχειρήσεις να επιδείξουν την
κοινωνική ευθύνη τους. Και τι θα µπορούσε να κάνει µε τα
2.000.000.000 εφάπαξ; Να ασκήσει µία πολιτική η οποία θα µπο-
ρούσε να υποβοηθήσει την άνοδο των µισθών, των συντάξεων
των χαµηλόµισθων, που θα ήταν σε διπλάσιο εύρος από το ση-
µερινό και αυτό από µία µόνο πηγή.

Ιδού, λοιπόν, πεδίον δόξης λαµπρόν. Γιατί δεν κάνετε ένα τέ-
τοιο βήµα; Γιατί µιµείσθε και αντιγράφετε την πολιτική της Νέας
∆ηµοκρατίας και ενοχληθήκατε όταν σας το είπα; Γιατί ενοχλεί-
στε; Ψέµατα είπα, κύριε Υφυπουργέ;

Εδώ, όµως, δεν µπορείτε να µας επικρίνετε χωρίς να έχετε και
ένα επιχείρηµα. Είµαστε σοσιαλιστές, είµαστε καλοί, άρα όταν
µας λέτε ότι εµείς αντιγράφουµε τη Νέα ∆ηµοκρατία, εσείς έχετε
λάθος. Αυτό δεν είναι επιχείρηµα. Σας λέω, λοιπόν, το εξής. Η
Νέα ∆ηµοκρατία, δεν έβαλε εφάπαξ εισφορά στα εισοδήµατα
άνω των 60.000 ευρώ και εσείς διαµαρτυρόσασταν; ∆εν διαµαρ-
τυρόσασταν τότε; Εµείς, όµως, δεν διαµαρτυρηθήκαµε. Λέγαµε:
«Βάλτε µόνιµη την εισφορά, όχι εφάπαξ και ανεβάστε το φορο-
λογικό συντελεστή για τα µεγάλα εισοδήµατα». Έτσι έκανε και
αυτή επιδοµατική πολιτική.

∆εν είχε βάλει εφάπαξ τέλος στα αυτοκίνητα πάνω από 2.000
κυβικά και στις µηχανές µεγάλου κυβισµού; Αυτά δεν αντιγρά-
φετε τώρα; Εφάπαξ δεν έδωσε το επίδοµα θέρµανσης που ήταν
περίπου 200 ευρώ; Εσείς δίνετε 300 ευρώ. Εκείνη, όµως, είχε
δώσει 500 ευρώ για τους χαµηλόµισθους του δηµοσίου, όπως
επίσης και ένα δώρο επιπρόσθετα στους ανέργους. Επιδόµατα,
φιλανθρωπίες!

Αυτά κάνετε και εσείς. Αυτήν τη λογική αντιγράφετε. Με αυτήν
τη λογική πορεύεστε. ∆εν λέτε, πρέπει να αναδιανείµω τον
πλούτο, έτσι ώστε µε µόνιµο τρόπο να βελτιώσω τη θέση κά-
ποιων κοινωνικών στρωµάτων για να ξεφύγουν µόνιµα πια –γιατί
οι οικογένειες δεν ζουν ένα χρόνο, ζουν περισσότερο συνήθως-
από αυτόν τον κλοιό της φτώχειας.

Ο αξιότιµος Πρωθυπουργός µας είπε εδώ ότι δεν κάνει µόνο
αναδιανοµή, αλλά και «πράσινη» ανάπτυξη, ότι µέσα από την
«πράσινη» ανάπτυξη θα έχουµε «πράσινο» πλούτο, ότι ο «πράσι-
νος» πλούτος θα µοιραστεί ωραία και εποµένως θα έχουµε κα-
λύτερο µέλλον. Θαυµάσια.

Εγώ, όµως, την «πράσινη» ανάπτυξη την είδα, προς το παρόν,
στα τέλη κυκλοφορίας των παλαιών αυτοκινήτων που πήγαν στα
ύψη. Έτσι, ένας αγρότης, για παράδειγµα, αν πουλούσε το αυ-
τοκίνητό του δεν θα έπαιρνε τίποτα όσον αφορά την αγροτική κί-
νηση, τώρα είναι υποχρεωµένος να πληρώσει τέλη κυκλοφορίας
µε τα οποία θα αγόραζε δύο φορές το µεταχειρισµένο του αυ-
τοκίνητο. Αυτό έχετε κάνει. Αυτό, όµως, το µέτρο που πήρατε
δεν είναι «πράσινη» ανάπτυξη στο όνοµα της οικολογίας. Αυτό
είναι «πράσινη» επιδροµή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Γι’ αυτό εµείς λέµε ότι αυτό το νοµοσχέδιο µπορεί κατά τη δική

σας αντίληψη να επιχειρεί µία φιλανθρωπική κίνηση, όµως στην
ουσία αναδεικνύει το υπαρκτό, τεράστιο, εκρηκτικό κοινωνικό
πρόβληµα που έχει η χώρα. Μάλιστα αναδεικνύει ότι δεν αντιµε-

τωπίζεται αυτό το κοινωνικό πρόβληµα µε τέτοιου είδους πα-
ρεµβάσεις, αλλά θέλει άλλου είδους στρατηγικές, προοδευτικές
και σοσιαλιστικές, τις οποίες δεν διαθέτετε.

Ο κύριος Υπουργός Οικονοµικών βρίσκεται τώρα στο Λουξεµ-
βούργο για να δώσει «γη και ύδωρ» και δίνει «γη και ύδωρ» στη
νεοφιλελεύθερη συνταγογραφία της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, δη-
λαδή στην κοινωνική κατεδάφιση και στην κοινωνική λεηλασία
που επέρχεται, στο όνοµα των δηµοσιονοµικών ελλειµµάτων, µε
τα οποία επιδίδεστε σε δηµοσιονοµική τροµοκρατία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε, κύριε συ-
νάδελφε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αυτή η πολιτική δεν µπορεί να
απαντήσει σε κανένα από τα µεγάλα προβλήµατα της χώρας.
Αντίθετα θα επιδεινώσει την κρίση, θα επιδεινώσει το κοινωνικό
πρόβληµα. Γι’ αυτό είπαµε «παρών» σ’ αυτό το νοµοσχέδιο.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-

δελφε.
Επανερχόµεθα στον κατάλογο των οµιλητών.
Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου του ΠΑΣΟΚ κ. Γεώργιος Νικητιά-

δης έχει το λόγο για επτά λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προφανώς έχει

απαξιωθεί το χρήµα. «Ψίχουλα», «φύλλα συκής» ακούσαµε από
τον ΛΑΟΣ, «φιλοδώρηµα», «ελεηµοσύνη» από το ΚΚΕ για τα 300,
τα 400, τα 500, τα 1.300 ευρώ. Τα 1.300 ευρώ το ΚΚΕ τα θεωρεί
φιλοδώρηµα, κύριε Μαυρίκο; Πολύ υψηλό φιλοδώρηµα! ∆εν εί-
χαµε καταλάβει ότι το χρήµα είχε απαξιωθεί. Και σε κάθε περί-
πτωση καλέστε τον κόσµο να µην το πάρει αφού είναι ψίχουλα,
αφού είναι φιλοδώρηµα. Καλέστε τον κόσµο να µην το πάρει, να
δούµε πόσοι θα σας ακούσουν. Γιατί αυτά τα χρήµατα είναι πολύ
σηµαντικά και πολύ πολύτιµα για τον κόσµο που τα περιµένει.

Και πραγµατικά, κύριε Λαφαζάνη, ο ΣΥΡΙΖΑ θα έβαζε θέµα του
Συµφώνου Σταθερότητας τώρα; Μας µεµφθήκατε επειδή βάζαµε
θέµα Συµφώνου Σταθερότητας και µε την κατάσταση που βρή-
καµε σήµερα δεν το βάζουµε. Και ρωτώ εσάς ευθέως. Θα βάζατε
εσείς στις Βρυξέλλες σήµερα θέµα Συµφώνου Σταθερότητας;
Και µας µέµφεστε επειδή το έχουµε σήµερα «µαζέψει» καθότι η
κατάσταση που βρήκαµε είναι τόσο τραγική που θα ήταν στα
όρια της σχιζοφρένειας το να θέσεις στις Βρυξέλλες θέµα Συµ-
φώνου Σταθερότητας; Και καταπιαστήκατε και τα δύο κόµµατα
της λεγόµενης Αριστεράς µε την έκφραση «κοινωνική ευθύνη»,
λες και δεν ξέρετε ότι η «εταιρική κοινωνική ευθύνη» είναι µία έκ-
φραση που έχει καθιερωθεί διεθνώς και στην Ελλάδα και επειδή
εδώ είναι και φυσικά πρόσωπα και επειδή είναι και ακίνητες πε-
ριουσίες δεν µπορείς να αναφερθείς µε τη λέξη «εταιρική» και
λες «κοινωνική ευθύνη», γιατί περί αυτού πρόκειται. Αυτό είναι
το απαύγασµα της ιδεολογικής και πολιτικής πολεµικής σας
προς τη δική µας θέση;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι βέβαιο ότι κανένας Υπουρ-
γός Οικονοµικών δεν θα αισθανόταν άνετα να έρθει στο Εθνικό
Κοινοβούλιο για να ασκήσει µια κοινωνική πολιτική σύµφωνη µε
την ιδεολογία του, τις αρχές και τις αξίες του όταν έχει ένα δη-
µοσιονοµικό έλλειµµα 2,7% σε σχέση µε το ΑΕΠ κι όταν έχει δη-
µόσιο χρέος πάνω από 300.000.000.000, πρώτη φορά στη χώρα.
∆εν υπήρξε ξανά στην ελληνική πολιτεία ένα τόσο τροµακτικά
υψηλό δηµόσιο χρέος! Είναι, λοιπόν, δύσκολος ο ρόλος µας.
Παρά ταύτα, εµείς είπαµε ότι θέλουµε να είµαστε σύµφωνοι µε
την πολιτική µας, είπαµε ότι θέλουµε να είµαστε συνεπείς µε τις
αρχές και τις αξίες µας και είπαµε ότι ιδεολογικά θα είµαστε συ-
νεπείς, πολιτικά θα είµαστε συνεπείς και στο τέλος τέλος και
εθνικά θα είµαστε συνεπείς. Και θα εξηγηθώ.

Ιδεολογική συνέπεια. Εµείς δεν θα µπορούσαµε σε καµµία πε-
ρίπτωση να µην λάβουµε µέτρα, δεν θα µπορούσαµε να µην σκύ-
ψουµε αυτή τη δύσκολη στιγµή σ’ ένα µεγάλο κοµµάτι του
ελληνικού λαού που διέρχεται σηµαντικότατο οικονοµικό πρό-
βληµα. Ποιος φταίει, ποιος δεν φταίει πεντέµισι, έξι, δέκα χρόνια;
Ο Ανδρέας Παπανδρέου; Εσείς µπορείτε να πείτε ότι ο αείµνη-
στος Ανδρέας Παπανδρέου φταίει από το 1981 µε την πολιτική
που ακολούθησε. Σηµασία έχει ότι υπάρχουν δυόµισι εκατοµµύ-
ρια πολίτες που αυτά τα χρήµατα, είτε είναι 300 είτε είναι 1.300,
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τα χρειάζονται. Κι εµείς, συνεπείς µε την ιδεολογία µας, έπρεπε
να σκύψουµε, να δώσουµε τα χρήµατα σ’ αυτούς τους ανθρώ-
πους και ακόµη συνεπέστεροι µε την ιδεολογία µας, είπαµε ότι
θα τα πάρουµε απ’ αυτούς που έχουν και απ’ αυτούς που κατέ-
χουν. ∆εν είπαµε ότι θα τα βγάλουµε από τον κρατικό κορβανά,
διότι ο κρατικός κορβανάς αυτή τη στιγµή είναι παραλυµένος. Ο
κρατικός κορβανάς δεν είναι ικανός ώστε να διατεθούν αυτά τα
χρήµατα για να προσφερθούν σ’ αυτό τον κόσµο. Και να είστε
σίγουροι ότι αν το δηµοσιονοµικό έλλειµµα ήταν 6,5% σε σχέση
µε το ΑΕΠ, αν το έλλειµµα του δηµοσίου χρέους ήταν
200.000.000.000 ο κ. Σαχινίδης σήµερα θα ήταν ευτυχής γιατί θα
ερχόταν και θα έλεγε: «5.000, 4.000» κι όχι αυτά τα λίγα, που είναι
αυτή τη στιγµή ό,τι καλύτερο µπορεί να γίνει.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πραγµατικά δεν µπορώ να πα-
ρακολουθήσω τη συλλογιστική του ΚΚΕ. Είµαι και εγώ ενταγµέ-
νος στο σχέδιο, συµφώνως µε όσα λέγετε. Όµως, κύριε
Μαυρίκο, θέλω να χαρακτηρίζω τον εαυτό µου Αριστερό και δεν
θα επιτρέψω σε κανέναν να µου το αµφισβητήσει.

Παρά ταύτα, κατά τα δικά σας λεγόµενα είµαι και εγώ ένα
µέρος του σχεδίου κατά του ΚΚΕ, αλλά εγώ δεν µπορώ να πα-
ρακολουθήσω τη συλλογιστική του ΚΚΕ. Αντιλαµβάνοµαι όµως
ότι βρίσκεται σε µία απόλυτη ιδεολογική σύγχυση. Είναι στο µε-
τέωρο βήµα του πελαργού ξανά. Βλέπει ένα ΠΑΣΟΚ να ασκεί κοι-
νωνική πολιτική, βλέπει ένα ΠΑΣΟΚ να ασκεί σοσιαλιστική
πολιτική και δεν µπορεί να του βγει από αριστερά και δηµιουργεί
φαντάσµατα! Γιατί περί φαντασµάτων πρόκειται.

∆εν µπορώ εγώ να αντιληφθώ πώς το ότι δίνουµε αυτό το επί-
δοµα σηµαίνει ότι λέµε στους εργαζόµενους: «µέσα τα κεφάλια,
µην τολµήσετε να βγάλετε τα κεφάλια σας έξω»! Τα δικά σας
λόγια χρησιµοποιώ, του ΚΚΕ. ∆ίνουµε επίδοµα κοινωνικής αλλη-
λεγγύης και αυτό σηµαίνει ότι τους λέµε: «µέσα τα κεφάλια, δεν
θα µιλήσετε, δεν θα βγάλετε κουβέντα»; Πού το είδατε αυτό;

Σας ξαναλέω. Καλέστε τους εργαζόµενους, καλέστε τον
κόσµο να µην πάρει το επίδοµα, να µην πάρει αυτό το έστω και
πενιχρό –κατά τη δική σας εκτίµηση- επίδοµα για να δούµε πόσοι
θα σας ακολουθήσουν.

Είπατε ότι έγινε διαβούλευση, έγινε διαφάνεια και αναρωτη-
θήκατε εδώ –και δείτε το στα Πρακτικά- τι άλλαξε µε τη διαβού-
λευση και τη διαφάνεια. ∆ηλαδή τι σηµαίνει αυτό; Να
καταργήσουµε τη διαβούλευση, να καταργήσουµε τη διαφάνεια,
επειδή κατά τη δική σας εκτίµηση κάτι δεν άλλαξε –που άλλαξε;

∆ιότι, απ’ ό,τι πληροφορήθηκα –εγώ δεν ήµουν στην Επιτροπή-
τρεις προτάσεις έγιναν δεκτές και άλλαξαν πολλά πράγµατα.
∆ιότι εµείς πιστεύουµε στη διαβούλευση, είναι κοµµάτι της πο-
λιτικής µας και της ιδεολογίας µας.

Έχουµε και πολιτική συνέπεια. Εµείς δεσµευτήκαµε. Εµείς
αυτά υποσχεθήκαµε. Είπαµε εξ αρχής από που θα τα πάρουµε.
Είπαµε ότι θα φέρουµε ξανά το Φόρο Μεγάλης Ακίνητης Περι-
ουσίας. Είπαµε ότι θα πάρουµε από αυτούς που έχουν και αυτό
ακριβώς κάνουµε.

Είχαµε εναντιωθεί –και δεν είναι εδώ ο κ. Τζίµας- εξ αρχής εδώ
σε αυτή την Αίθουσα στην αδιάκριτη φορολόγηση των σκαφών
αναψυχής. Και φέραµε πρόβλεψη γιατί η φορολόγηση στα
σκάφη αναψυχής αδιακρίτως ήταν «τορπίλη», ήταν καταστροφή
για το θαλάσσιο τουρισµό που τόσο είχαµε ανάγκη. Και αυτό κά-
ναµε. Και βεβαίως θα αναζητήσουµε ποιοι πραγµατικά από τους
ιδιοκτήτες των σκαφών αναψυχής πρέπει να πληρώνουν και το
Υπουργείο το δήλωσε εδώ πέρα ότι θα φορολογήσει αυτούς που
πραγµατικά πρέπει να φορολογήσει.

Τέλος, έχουµε εθνική συνέπεια. Εµείς πιστεύουµε ότι το πρό-
βληµα της ελληνικής οικονοµίας σήµερα είναι εθνικό. Βρισκόµα-
στε σε αδιέξοδο. Αυτό το αδιέξοδο πρέπει όλοι µαζί να βάλουµε
χέρι για να το ξεπεράσουµε και οι έχοντες και κατέχοντες πρώτα
απ’ όλα, αλλά και οι µη έχοντες να αντιληφθούν ότι αυτή τη
στιγµή περνάµε µια πάρα πολύ µεγάλη κρίση και δεν θα αναζη-
τήσουµε ποιος φταίει και ποιος δεν φταίει, γιατί επί των ευθυνών
ο καθένας µπορεί να λέει τη δική του θεωρία.

Όµως η οικονοµία τρέχει. Το χρέος τρέχει. Οι φόροι τρέχουν.
Αυτοί που έρχονται απέξω ζητάνε όλο και µεγαλύτερα τοκοχρε-
ολύσια και εµείς δεν έχουµε την πολυτέλεια να ψάχνουµε να
βρούµε αν έφταιγαν τα 5,5 χρόνια ή τα τελευταία 105,5 χρόνια!

Λέµε ότι η χώρα πρέπει να ανακτήσει την αξιοπιστία της. Και
πράττουµε. Ήδη δόθηκε στη δηµοσιότητα στο διαδίκτυο το σχέ-
διο νόµου για την ανεξάρτητη αρχή στη Στατιστική Υπηρεσία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, ολοκληρώ-
στε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Το είπαµε. Αντιληφθήκαµε ότι δεν µπορεί άλλο να βγαίνουµε

προς την Ευρώπη και να κοροϊδεύουµε τον κόσµο και η Ευρώπη
να αντιλαµβάνεται πια πως εδώ πρόκειται περί µιας κοροϊδίας.

Συνεπείς, λοιπόν, για να ανακτηθεί η αξιοπιστία µας, φέρνουµε
και αυτό το σχέδιο νόµου και µια σειρά από άλλα µέτρα. ∆εν έχω
χρόνο, δεν θα αναφερθώ σε αυτά. Τα ακούσατε στις Προγραµ-
µατικές ∆ηλώσεις.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε, κύριε συ-
νάδελφε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Εγώ απλά θέλω να πω ότι ο κ. Σαµαράς έδωσε ένα δείγµα γρα-

φής, όταν στη συνάντησή του µε τον Πρωθυπουργό δήλωσε ότι
για θέµατα που υπάρχει συµφωνία, εµείς θα είµαστε µαζί και για
εκεί που υπάρχει διαφωνία ιδεολογικά, θα διαφοροποιούµαστε.

Σας καλούµε όλους –και εσάς- να ακολουθήσετε την ίδια πο-
λιτική. Βρείτε επιτέλους ότι σε κάποια πράγµατα δεν µπορεί να
διαφωνούµε!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε, κύριε συ-
νάδελφε!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Σε κάποια πράγµατα έχουµε κοινή
πολιτική και ακολουθήστε την πολιτική αυτή.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Πιερίας κ.

Αθανάσιος Παπαγεωργίου.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

είναι προφανές ότι µε τη συζητούµενη νοµοθετική πρωτοβουλία
της Κυβέρνησης η πολιτική της κατευθύνεται σε δύο στόχους.

Ο πρώτος στόχος είναι να ξεκινήσει η έναρξη µιας αντιστρο-
φής στην κατανοµή που γινόταν τα προηγούµενα χρόνια, αυτής
της βίαιης µεταφοράς πλούτου από τους πολλούς, τους φτω-
χούς, στους λίγους. Να θυµίσω ότι όλα τα προηγούµενα χρόνια
ζήσαµε αυτό το φαινόµενο του τεράστιου πλουτισµού πεντακο-
σίων επιχειρήσεων στην Ελλάδα και δέκα χιλιάδων πολιτών σε
βάρος των πολλών, των φτωχών και των αδυνάτων.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, λοιπόν, όφειλε απέναντι σε αυτή
την µεγάλη ανισότητα, όφειλε απέναντι σ’ αυτή τη βίαιη µετα-
φορά -όχι γιατί είχε δεσµευτεί, αλλά γιατί είναι ηθικό το καθήκον
της µεταφοράς του πλούτου από αυτούς τους ολίγους, τους
έχοντες και τους κατέχοντες- να µεταφέρει τµήµα του πλούτου
ή να ξεκινήσει τη µεταφορά τµήµατος του πλούτου στους πολ-
λούς, τους φτωχούς και τους αδυνάτους.

Μήπως ξεχνάµε, κυρίες και κύριοι, το γεγονός –και πώς να το
ξεχάσουµε!- ότι οι καταγραφές της EUROSTAT, της Εθνικής Στα-
τιστικής Υπηρεσίας, λένε ότι στη χώρα µας έχουµε πάνω από
22% φτωχούς, νεόπτωχους, ανθρώπους που ζουν κάτω από τα
όρια της φτώχειας;

Η σοσιαλιστική Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ έχει χρέος, όχι επειδή
προγραµµατικά είχε δεσµευτεί, αλλά επειδή πρέπει να υπηρετή-
σει τον πυρήνα της φιλοσοφίας της, της σοσιαλιστικής ιδεολο-
γίας, γι’ αυτό εν πάση περιπτώσει που ψηφίστηκε από τους
Έλληνες πολίτες, γι’ αυτό που δεσµεύτηκε. Έρχεται, λοιπόν, µε
αυτήν την πράξη να τηρήσει τα υπεσχηµένα, να υλοποιήσει τον
πυρήνα της φιλοσοφίας και της ιδεολογίας και να απαντήσει σε
µια κοινωνική απαίτηση, να ενισχυθούν οι πολλοί, οι φτωχοί, οι
αδύνατοι.

∆εύτερον, µε αυτήν την πρωτοβουλία θεωρώ ότι γίνεται το ξε-
κίνηµα µιας πολιτικής ενίσχυσης της ενεργούς ζήτησης στη
χώρα µας. Η ενεργός ζήτηση τα τελευταία χρόνια εµειούτο στα-
διακά και έφτασε σε δραµατικά επίπεδα. Μήπως δεν ζούµε την
καθήλωση της αγοράς, την ασφυξία στην αγορά, την αδυναµία
των επαγγελµατιών, των καταστηµαταρχών, των επιχειρηµατιών
να αντιµετωπίσουν καθηµερινά προβλήµατα, την πτώση του τζί-
ρου. Είναι «νεκρή» η περίοδος την οποία ζούµε διατρέχοντες την
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επαρχία;
Η κατάσταση στην οικονοµία είναι τραγική. Βρισκόµαστε δυ-

στυχώς στο χαµηλότερο δυνατό σηµείο από άποψη ρευστότη-
τας, από άποψη κίνησης της αγοράς και αυτό οφείλεται στο
γεγονός ότι καθηλώθηκε η ενεργός ζήτηση. ∆εν υπάρχουν εισο-
δήµατα. Και στην οικονοµική θεωρία λέµε πάντα ότι οι πολλοί µε
τα λίγα λεφτά ενισχύουν τη ζήτηση, όχι οι λίγοι, οι έχοντες και κα-
τέχοντες οι οποίοι τα κάνουν άλλες επενδύσεις. Τα επενδύουν
σε δοµηµένα οµόλογα, σε σύνθετα προϊόντα, τα πάνε στην Ελ-
βετία. Οι Έλληνες οι φτωχοί, οι πολλοί κινούν την αγορά. Άρα
έχει χρέος η Κυβέρνηση να σηµατοδοτήσει µε αυτήν την πολι-
τική τα δύο αυτά πράγµατα. Κοινωνική δικαιοσύνη και µια άλλη
πολιτική, η οποία θα δώσει έναρξη στην περίοδο ανάπτυξης της
οικονοµίας.

∆εν έχουµε καµµία αυταπάτη, ούτε είµαστε υψιπετείς. ∆εν θε-
ωρούµε ότι αυτό το βοήθηµα µπορεί να λύσει τα προβλήµατα
των νεόπτωχων ή των φτωχών στην Ελλάδα. Είναι ένα βοήθηµα,
είναι µια ανάσα, µα πάνω από όλα είναι η ελπίδα ότι κάτι διαφο-
ρετικό ξεκινάει στην οικονοµική πολιτική σ’ αυτόν τον τόπο, ότι
φύγαµε από τις περιοριστικές πολιτικές της συρρίκνωσης του ει-
σοδήµατος των πολλών και πάµε σε µια άλλη πολιτική σταδια-
κής ενίσχυσης.

Τρίτον, φίλες και φίλοι, σηµατοδοτούµε –και γι’ αυτό δεν
έχουµε αυταπάτη- αυτήν την περίοδο ενίσχυσης της ζήτησης.
Ξέρουµε πολύ καλά ότι συµβολικά αυτό θα λειτουργήσει. Ξέ-
ρουµε πολύ καλά ότι είναι τα πρώτα βήµατα και ξέρουµε πολύ
καλά ότι η οικονοµία έχει υποστεί καθήλωση. Έχουµε 1,6%
πτώση του ΑΕΠ φέτος. Πρωτοφανές! Πολλά χρόνια είχαµε να
µπούµε στον κύκλο των αρνητικών επιδόσεων στην αύξηση του
παραγόµενου πλούτου. Μπήκαµε φέτος, λόγω της εγχώριας και
της διεθνούς κρίσης. Ας το δεχθούµε.

Πώς θα βγούµε; Θα βγούµε γιατί έχουµε τα εργαλεία της ενί-
σχυσης της ζήτησης, της ενίσχυσης της ρευστότητας, της πι-
στωτικής επέκτασης, του ΕΣΠΑ, του Προγράµµατος ∆ηµοσίων
Επενδύσεων. Με αυτά τα εργαλεία θα µπούµε σε θετικούς ρυθ-
µούς ανάπτυξης.

Γιατί, αγαπητοί συνάδελφοι, αν στο τέλος του επόµενου χρό-
νου, του 2010, δεν µπούµε σε θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης,
ούτε φόρους θα µπορέσει να µαζέψει το ελληνικό δηµόσιο για να
µπορέσει να αντιµετωπίσει τα δηµοσιονοµικά προβλήµατα, ούτε
µπορούµε να µοιράσουµε από µια πίτα η οποία συρρικνούται.

Το ζήτηµα, λοιπόν, της ανάπτυξης θα αντιµετωπιστεί µόνο µε
την ενίσχυση της ζήτησης, µε επενδύσεις και µε αυτά τα εργα-
λεία τα οποία θα εξελιχθούν το υπόλοιπο χρονικό διάστηµα. Εί-
µαστε σίγουροι ότι στο δεύτερο εξάµηνο του 2010 θα έχουµε
θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης επ’ ωφελεία της οικονοµίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα ήθελα να κάνω µόνο δυο παρατηρήσεις. Αυτό το µέτρο
είναι όντως ουδέτερο δηµοσιονοµικά διότι δεν σπαταλώνται
πόροι από τους υφιστάµενους τρόπους άντλησης εσόδων στα
δηµόσια οικονοµικά. Σε µια περίοδο µεγάλης κρίσης των δηµο-
σιονοµικών και τραγικού εκτροχιασµού των δηµοσίων οικονοµι-
κών, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ όφειλε να µην επιβαρύνει.
Απευθύνθηκε και άντλησε αυτό το έσοδο του 1.060.000.000 από
τους έχοντες και κατέχοντες.

Μα, είναι συνεπής η Κυβέρνηση γιατί προεκλογικά είπε ότι δεν
θα βάλει φόρους. Και δεν βάζει φόρους. Αντίθετα, φορολογεί
τους έχοντες και κατέχοντες. Αντίστοιχα, φορολογεί τα εισοδή-
µατα των κερδοφόρων επιχειρήσεων. Άρα, λοιπόν, είναι και κοι-
νωνικά δίκαιο ενώ δεν πειράζει την επιχειρηµατικότητα στην
Ελλάδα. ∆εν έχει επίπτωση που φορολογείται η επιχείρηση πάνω
από 5.000.000.000 ευρώ. ∆εν έχει επίπτωση στην επίδοση, στα
αποτελέσµατα, στους ισολογισµούς.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αντίθετα, η κοινωνική ευθύνη επιτάσσει σ’ αυτούς οι οποίοι
έχουν σωρεύσει µεγάλο πλούτο όλα αυτά τα χρόνια, είτε υπό τη
µορφή των κερδών είτε υπό τη µορφή των παγίων και των περι-
ουσιακών στοιχείων, να συµβάλουν αυτή την περίοδο και για λό-
γους κοινωνικής δικαιοσύνης, αλλά και για λόγους ενίσχυσης της

ενεργούς ζήτησης.
Φυσικά, κυρίες και κύριοι, κάποιοι αρχίζουν και ψελλίζουν. Και

φυσικά αντιλαµβάνοµαι ότι η Νέα ∆ηµοκρατία είναι και αµετα-
νόητη. Βλέπω σε διάφορα πάνελ, σε διάφορες συζητήσεις, να
λέει ότι η Κυβέρνηση είναι ασυνεπής. Πού είναι ασυνεπής η Κυ-
βέρνηση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; ∆εν είπε στον προϋπο-
λογισµό για αύξηση του Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων;
∆εν είπε για αύξηση των κονδυλίων για την παιδεία; ∆εν µίλησε
η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ για το βοήθηµα κοινωνικής αλληλεγ-
γύης; ∆εν µίλησε για φόρο στους έχοντες και κατέχοντες και ενί-
σχυση των πολλών και φτωχών;

Είναι συνεπέστατη η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και νοµίζω ότι µε
αυτό το νοµοσχέδιο αρχίζει µια νέα περίοδος. Και όπως είπε ο
Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ, η περίοδος αφορά και την ελπίδα. Η ελ-
πίδα σ’ αυτή τη χώρα πρέπει να ζωντανέψει. Ο αείµνηστος Αν-
δρέας Παπανδρέου διακρίθηκε επιστηµονικά –και το λέω χρόνια-
γιατί έκανε µαθηµατικό µοντέλο για το ρόλο της ψυχολογίας
στην οικονοµία. Και όταν οι δρώντες οικονοµικά, οι πολλοί, οι
φτωχοί έχουν ελπίδα για το µέλλον, θα αγοράσουν, θα κατανα-
λώσουν, θα επενδύσουν, για να πάµε σε θετική ανάπτυξη, σε θε-
τικούς ρυθµούς που είναι το προσδοκώµενο. Και θα το πετύχει η
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-
δελφε.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Ηρακλείου του ΠΑΣΟΚ κ. Εµµα-
νουήλ Στρατάκης για επτά λεπτά επίσης.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτήν την περίοδο βιώνουµε

ένα αρνητικό οικονοµικό περιβάλλον, όπου το δηµοσιονοµικό έλ-
λειµµα έχει φτάσει στο 12,7% του Ακαθάριστου Εγχώριου Προϊ-
όντος, έχει δηµιουργηθεί ένα υπέρογκο δηµόσιο χρέος που
φτάνει –και ίσως ξεπερνάει- τα 300.000.000.000 ευρώ και το Ακα-
θάριστο Εγχώριο Προϊόν είναι για πρώτη φορά µειωµένο µετά
από πολλά χρόνια, έστω και για 1%.

Όµως, παρ’ όλα αυτά, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ διαβεβαιώνει
ότι η χώρα δεν πτώχευσε και δεν χρεοκόπησε. Χρεοκόπησαν οι
πολιτικές που δηµιούργησαν τα αρνητικά αποτελέσµατα που
προσπαθούµε να θεραπεύουµε µε τις επιλογές µας και τις πολι-
τικές που αρχίζουµε να υλοποιούµε σιγά-σιγά.

Το συγκεκριµένο σχέδιο νόµου που αναφέρεται στην οικονο-
µική ενίσχυση της κοινωνικής αλληλεγγύης και την εισφορά κοι-
νωνικής ευθύνης των εχόντων και κατεχόντων, είναι εν πρώτοις
µια ανάσα γι’ αυτούς που η ακρίβεια, αλλά και οι αντιλαϊκές πο-
λιτικές της Νέας ∆ηµοκρατίας εξαθλίωσαν.

Και µια και ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ ζήτησε
από τον Πρωθυπουργό να ζητήσει συγγνώµη γιατί δήθεν και το
ΠΑΣΟΚ δηµιούργησε αυτήν την κατηγορία των πολιτών, των
πτωχών δηλαδή, θέλω να θυµίσω απλά ότι µόνο το 2007 δηµι-
ουργήθηκαν πεντακόσιες είκοσι χιλιάδες νεόπτωχοι, άλλοι τόσοι
περίπου το 2006 και πολλοί περισσότεροι ασφαλώς το 2008 και
το 2009. Αυτά τα νούµερα νοµίζω ότι µιλούν από µόνα τους για
το πώς διαµορφώθηκε αυτή η εικόνα που σήµερα βιώνουµε στη
χώρα µας.

∆εύτερον, αυτό το σχέδιο νόµου είναι προϊόν διαβούλευσης.
Και επειδή ακούστηκαν πολλά, θέλω να επισηµάνω ότι η διαβού-
λευση που το ΠΑΣΟΚ κατοχύρωσε και κατοχυρώνει µέρα µε τη
µέρα ακόµα περισσότερο, είναι µια πρωτόγνωρη διαδικασία
µέσα από την οποία και εµείς οι ίδιοι οι Βουλευτές στις διαδικα-
σίες διαβούλευσης στο Κοινοβούλιο, αλλά και οι πολίτες µέσα
από το διαδίκτυο και µε οποιονδήποτε άλλο τρόπο, µπορούν να
εκφέρουν την γνώµη τους, να κάνουν διορθώσεις, συµπληρώ-
σεις, να κάµουν αλλαγές.

∆εν είναι τυχαίο το γεγονός ότι σχεδόν το σύνολο των «πρωι-
νάδικων», κυρίως στις ιδιωτικές τηλεοράσεις, υπερηφανεύεται
για την παρέµβασή του µέσα από τις δικές τους τοποθετήσεις,
είτε των τηλεθεατών είτε των ίδιων των παρουσιαστών. Αυτό δεί-
χνει ότι έχει διαµορφωθεί ένα διαφορετικό κλίµα στην κοινωνία,
κάτι που νοµίζω ότι δεν πρέπει να το παραγνωρίζουµε εµείς ως
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πολιτικοί, αν πραγµατικά πιστεύουµε στη συµµετοχή και αν εκτι-
µούµε ότι τη χρειαζόµαστε για να είµαστε όσο γίνεται πιο σω-
στοί.

Θέλω να πιστεύω ότι και αυτοί που βγήκαν σήµερα εδώ και
είπαν ότι δήθεν αυτό το πράγµα δηµιουργεί προβλήµατα, θα
πρέπει κάποια στιγµή να αναθεωρήσουν τις απόψεις τους. Εµείς,
πάντως, χαιρόµαστε που έχει διαµορφωθεί ένα τέτοιο κλίµα στην
κοινωνία.

Τρίτον, δεν δηµιουργεί καµµιά δηµοσιονοµική επιβάρυνση.
Αυτό έχει µεγάλη σηµασία, όταν είναι γνωστό ότι ως Κυβέρνηση
βρισκόµαστε σ’ ένα τεντωµένο σχοινί ιδιαίτερα στη σχέση µας
µε την Ευρωπαϊκή Ένωση και ότι προσπαθούµε να ισορροπή-
σουµε ανάµεσα στις πολιτικές που εκφέρονται από εκεί –και οι
οποίες είναι νεοσυντηρητικές, νεοφιλελεύθερες- και ανάµεσα σ’
αυτό που εµείς θέλουµε να εφαρµόσουµε.

Και ασφαλώς, πρέπει να έχουµε και κάποια δείγµατα γραφής
τα οποία να αποδεικνύουν ότι θα καταβάλλουµε κάθε δυνατή
προσπάθεια και µάλιστα το συντοµότερο δυνατόν, ώστε µέσα
από τις δικές µας πολιτικές να αλλάξουµε αυτά που πρέπει να
διορθωθούν. Και έχει πολύ µεγάλη σηµασία το ότι αυτό το σχέ-
διο νόµου δεν δηµιουργεί καµµία δηµοσιονοµική επιβάρυνση.

Τέταρτον, καλύπτει πάνω από δυόµισι εκατοµµύρια Έλληνες,
κάτι που είναι πάρα πολύ σηµαντικό, µε χρήµατα που υπερβαί-
νουν το 1.000.000.000 ευρώ και τα οποία χρήµατα πληρώνουν
πάρα πολύ λίγοι. Ποιοι τα πληρώνουν; Τα πληρώνουν τετρακό-
σιες επιχειρήσεις στην Ελλάδα και περίπου το 1,5% των ιδιοκτη-
τών, ένα πολύ µικρό µέγεθος δηλαδή, σε σχέση µε το σύνολο
των ιδιοκτητών.

Παρ’ όλα αυτά, εµείς δεν διεκδικούµε ότι εξαντλήσαµε την πο-
λιτική µας σε σχέση µε την αναδιανοµή του εισοδήµατος. Θεω-
ρούµε ότι αυτό θα το πράξουµε –και αυτό τουλάχιστον έχει
τονίσει η Κυβέρνηση και ο Πρωθυπουργός Γιώργος Παπαν-
δρέου- µέσα από το φορολογικό νοµοσχέδιο, το οποίο πολύ σύ-
ντοµα θα µπει σε διαβούλευση, σύµφωνα µε τις επίσηµες
ανακοινώσεις και το οποίο ουσιαστικά θα δηµιουργήσει για την
οικονοµία µας και τη φορολογία ένα περιβάλλον δικαίου και βέ-
βαια, θα δηµιουργήσει την ανάγκη να πληρώνει ο καθένας ανά-
λογα µε τις δυνατότητες που έχει. ∆ιότι αυτό είναι το ζητούµενο,
όπως άλλωστε και το πώς θα πείσουµε τους Έλληνες ότι πρέπει
να πληρώσουν ανάλογα µε τις δυνατότητές τους και όχι να απο-
κρύπτουν τα όποια περιουσιακά τους στοιχεία.

Ας δούµε, όµως, αγαπητοί συνάδελφοι, τι είδαµε σήµερα εδώ
στη Βουλή.

Ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας ακολούθησε ακριβώς την
ίδια επικοινωνιακή τακτική που είχε η Νέα ∆ηµοκρατία όταν ήταν
στην Κυβέρνηση. Και βέβαια, πρέπει να του υπενθυµίσω –είναι
εδώ ο αγαπητός συνάδελφος- ότι µέσα σε λίγες ώρες ξέχασε –
την περασµένη Κυριακή είχαν εσωκοµµατικές διαδικασίες- ότι οι
οπαδοί-ψηφοφόροι, τα µέλη της Νέας ∆ηµοκρατίας καταψήφι-
σαν αυτή τη λογική, όπως καταψήφισαν και αυτούς που προ-
σπάθησαν να την υπερασπιστούν. Και θεωρώ ότι θα πρέπει
συνολικά η Νέα ∆ηµοκρατία να αναθεωρήσει την άποψή της.

Ο δε Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, πρώην Υφυπουργός Οι-
κονοµίας και Οικονοµικών της Νέας ∆ηµοκρατίας, προσπάθησε
να µιλήσει για υποχώρηση, όταν ξέρει πάρα πολύ καλά ότι ο
ίδιος, αλλά και το κόµµα του έχει τεράστιες ευθύνες για την κα-
τάσταση που έχει διαµορφωθεί στην οικονοµία της χώρας.

Όµως, θα έλεγε κανείς ότι δεν έχει κανένα δικαίωµα να τα λέει
αυτά, τη στιγµή που γνωρίζει εκ των έσω ότι αυτό πραγµατικά
είναι µία µεγάλη επιτυχία της Κυβέρνησης και µία ουσιαστική
προσπάθεια προς την κατεύθυνση να εξοµαλυνθούν οι ανισότη-
τες που έχουν διαµορφωθεί.

Θα ήθελα να παρακαλέσω και τον εισηγητή και τον Κοινοβου-
λευτικό Εκπρόσωπο του ΛΑΟΣ να είναι λίγο πιο προσεκτικοί, γιατί
τους διακρίνει µεν υπερβάλλον ζήλος –κάτι που δεν είναι κακό-
αλλά η ταυτόχρονη τάση τους για λαϊκισµό δηµιουργεί αντιθέ-
σεις και αντιφάσεις. ∆ίνουν την αίσθηση ότι λένε διαφορετικά
πράγµατα.

Και θέλω να το τεκµηριώσω αυτό. Για παράδειγµα, ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος επαίνεσε την Εκκλησία για το ότι
πρώτη εφάρµοσε το επίδοµα αλληλεγγύης µε τα χρήµατα της

περιουσίας της κ.λπ., ενώ την κατηγόρησε για επικοινωνιακό έλ-
λειµµα, λες και αγνόησε την Ευαγγελική ρήση πως: «Ό,τι κάνει η
δεξιά, δεν πρέπει να το γνωρίζει η αριστερά» και ιδιαίτερα όταν
µιλάµε για τέτοιες πράξεις φιλανθρωπίας. Και επιπλέον, λέει ότι
τα συσσίτια της Εκκλησίας προς τους ξένους είναι κάτι θεάρε-
στο και σωστό και καλό, αλλά από την άλλη διατυπώνουµε από-
ψεις ενάντια στους ξένους. Αυτό στην πράξη σηµαίνει …

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ποιος το είπε αυτό;
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Μα, αυτό βγαίνει ως συµπέρα-

σµα από αυτά που ελέχθησαν εδώ. ∆είτε τα Πρακτικά και θα το
διαπιστώσετε. Αυτό, λοιπόν, στην πράξη σηµαίνει …

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μήπως εννοείτε τον κ. Αϊβαλιώτη;
Μπερδεύεστε.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Τον εισηγητή σας. Εσείς, ως Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος, είπατε κάτι άλλο. Θέλω να σας το
πω. Είπατε ότι ο κ. Παπανδρέου πρόσβαλε την κρίση του ελλη-
νικού λαού. Όµως, συνήθως την κρίση του ελληνικού λαού την
προσβάλλουν αυτοί που δεν θυµούνται ότι σε πολύ λίγο χρονικό
διάστηµα από σήµερα, λίγο πριν, είχε εκφράσει άποψη και κρίση
ο ελληνικός λαός και νοµίζω ότι αυτό είναι κάτι που το παρα-
γνωρίσατε και καλό θα είναι να µην επαναλαµβάνεται. ∆ιότι είναι
πρόσφατη η κρίση του ελληνικού λαού σε σχέση µε το ποιος
θέλει να τον κυβερνήσει.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆ηλαδή να µην κάνουµε καµµία κρι-
τική; Να φύγουµε τότε από την Αίθουσα!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριε συνά-
δελφε! Μην διακόπτετε! Ολοκληρώστε, κύριε συνάδελφε.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Η άλλη αριστερά –και θέλω να
πω µόνο µια κουβέντα- καλό θα ήταν να ξεφύγει από τη λογική
της ισοπέδωσης όχι των κοµµάτων, αλλά των πολιτικών. Γιατί
αυτό κάνει. Ενώ δηλαδή θα έπρεπε αυτές τις πολιτικές που πραγ-
µατικά εξυπηρετούν τα λαϊκά συµφέροντα να συµφωνήσει και να
τις υπερασπιστεί, κάνει το ακριβώς αντίθετο. Και βέβαια, µε µια
παραποίηση στοιχείων και µε µια µαξιµαλιστική λογική γνωρίζο-
ντας ότι δεν εξυπηρετούνται µε αυτόν τον τρόπο, εκ των πραγ-
µάτων, τα λαϊκά συµφέροντα.

Τα λαϊκά συµφέροντα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα εξυ-
πηρετηθούν από το διαφορετικό παραγωγικό µοντέλο, τη δίκαιη
φορολογία και την ανάπτυξη της χώρας, που θα καταπολεµήσει
την ανεργία αποτελεσµατικά και αυτό θα το κάνει το ΠΑΣΟΚ Το
κάνει και µε αυτό το νοµοσχέδιο. Θα το κάνει ακόµη καλύτερα
όσο ξεδιπλώνει και θα αρχίσει να εφαρµόζει το σύνολο των δικών
του πολιτικών.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
συνάδελφε.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Άρτης του ΠΑΣΟΚ κ. ∆ηµήτρης Τσι-
ρώνης για επτά λεπτά.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
νιώθω πολύ ευτυχής που το πρώτο νοµοσχέδιο της Κυβέρνησης
του ΠΑΣΟΚ, της Κυβέρνησης του Γιώργου Παπανδρέου, είναι
ένα νοµοσχέδιο που αφορά 2,5 εκατοµµύρια συµπολίτες µας, 2,5
εκατοµµύρια συνανθρώπους µας, οι οποίοι ανήκουν στα ασθε-
νέστερα οικονοµικά στρώµατα του πληθυσµού µας, οι οποίοι βρί-
σκονται στο κόκκινο, οι οποίοι κινούνται στα όρια της φτώχειας.
Σ’ αυτούς σήµερα απευθύνεται αυτό το νοµοσχέδιο, αυτό το νο-
µοσχέδιο το οποίο αφορά στη χορήγηση έκτακτης οικονοµικής
ενίσχυσης, ενός επιδόµατος από 300 έως 1300 ευρώ –ανάλογα
µε την οικογενειακή κατάσταση του καθενός- και αφορά τους συ-
νταξιούχους συνολικά, οι οποίοι έχουν σύνταξη µέχρι 550 ευρώ
περίπου, αφορά τους συνταξιούχους που παίρνουν ΕΚΑΣ, τους
συνταξιούχους του ΟΓΑ, οι οποίοι παίρνουν και αυτοί αυτή την
ανάλογη σύνταξη, τους νεφροπαθείς, όσους έχουν κάνει µετα-
µόσχευση, τους ανέργους, µια σειρά συνανθρώπους µας, οι
οποίοι κινούνται στα όρια της φτώχειας. Είναι αυτοί οι οποίοι
πλήρωσαν και ήταν τα µεγάλα θύµατα της οικονοµικής κρίσης
της χώρας τα τελευταία πέντε χρόνια.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Πραγµατικά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα δίνουµε το
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στίγµα των προθέσεών µας. Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ δίνει το
στίγµα των προθέσεών της, πού πάει το πράγµα, τι θέλει να κάνει
και τι θέλει να προωθήσει. Πραγµατικά, σήµερα εδώ στη Βουλή
η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, η Βουλή, η ελληνική πολιτεία δίνει ένα
µήνυµα, ένα µήνυµα προς όλους αυτούς, ότι είµαστε δίπλα σας.
Ότι δεν σας ξεχνάµε, γιατί είστε τα θύµατα. Και είµαστε δίπλα
σας, για να σταθούµε αλληλέγγυοι -τόσο η Κυβέρνηση όσο και
η πολιτεία, αλλά και εµείς οι Βουλευτές- σε αυτά τα στρώµατα
του πληθυσµού, οι οποίοι ήταν τα µεγάλα θύµατα της οικονοµι-
κής κρίσης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να τους στείλουµε και ένα µή-
νυµα, ότι δεν θα υποστείλουµε τη σηµαία των προεκλογικών µας
δεσµεύσεων και εξαγγελιών προς αυτά τα στρώµατα του ελλη-
νικού πληθυσµού ότι προχωρούµε σε µια αναδιανοµή του εισο-
δήµατος, έτσι ώστε να µπορέσουν να αντιµετωπίσουν αυτή τη
δύσκολη οικονοµική συγκυρία. Ήταν αυτοί οι οποίοι πλήρωσαν
αυτή τη δύσκολη κρίση.

Έγινε µια σοβαρή αναδιανοµή εισοδήµατος αυτά τα τελευ-
ταία πέντε χρόνια προς τα µεγάλα στρώµατα από τα χαµηλά και
µεσαία και σήµερα θα πρέπει να αποκαταστήσουµε αυτή την αδι-
κία.

Χωρίς καµµία διάθεση λαϊκισµού, η πιο συχνή ερώτηση που
έχω στην εκλογική µου περιφέρεια, στην Άρτα, όταν γυρίζω στα
χωριά, αλλά και όταν γυρίζω στις αγροτικές περιοχές, είναι πότε
θα πάρουµε αυτό το επίδοµα. Το λέω χωρίς καµµία διάθεση λαϊ-
κισµού, γιατί πραγµατικά οι άνθρωποι περιµένουν τα 300 έως
1300 ευρώ, για να κάνουν Χριστούγεννα. Αυτά τα χρήµατα περι-
µένουν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προκειµένου να αντιµε-
τωπίσουν τις δυσκολίες της ζωής, τις δυσκολίες που τους
βρήκαν µπροστά τους, συνέπεια των αποτυχηµένων πολιτικών
της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Θα πρότεινα, κύριε Υφυπουργέ, µετά την αποδοχή που έχει
αυτό το έκτακτο επίδοµα κοινωνικής αλληλεγγύης, η έκτακτη οι-
κονοµική ενίσχυση, να εξετάσει πάρα πολύ σοβαρά η Κυβέρνηση
να έχει µόνιµο χαρακτήρα αυτή η οικονοµική ενίσχυση. Αντί να
δώσουµε επιδόµατα θέρµανσης και δεν ξέρω τι άλλο, να εξετά-
σουµε µε σοβαρότητα και υπευθυνότητα ως Κυβέρνηση, εάν
πραγµατικά θέλουµε να αναδιανείµουµε το εισόδηµα στην ελλη-
νική κοινωνία να εξετάσουµε να έχει ένα µόνιµο χαρακτήρα αυτή
η έκτακτη οικονοµική ενίσχυση, για να µπορέσουν πραγµατικά
τα χαµηλά οικονοµικά στρώµατα του πληθυσµού µας να ενι-
σχύονται οικονοµικά και να µην καταντήσει αν θέλετε όπως αυτό
το Ταµείο Κοινωνικής Συνοχής της Νέας ∆ηµοκρατίας, το γνω-
στό «ταµείο φτώχειας» που είχαν πει, το οποίο το ψηφίσαµε εδώ
στη Βουλή πριν από δύο περίπου χρόνια την ίδια εποχή και το
2008 στον προϋπολογισµό είχε µόλις 100.000.000 δραχµές από
τα οποία δεν µοιράστηκε τίποτα την πρώτη χρονιά. Και µοιρά-
στηκαν κάποια ποσά το 2009 ως επιδόµατα που βοηθήσανε αν
θέλετε. Και εµείς συµφωνήσαµε, δεν διαφωνήσαµε αλλά ήταν
πραγµατικά ψίχουλα.

Ξεκινάµε σήµερα και λέµε ότι θα δώσουµε 1.000.000.000. Και
είναι λίγα τα λεφτά, κύριε Υπουργέ. Θα πρέπει να εξετάσει η Κυ-
βέρνηση αυτό το 1.000.000.000 που δεν είναι µεγάλο ποσό, αλλά
έχει µεγάλη αποδοχή αυτό το µέτρο, να έχει ένα µόνιµο χαρα-
κτήρα.

Αυτό το νοµοσχέδιο και αυτά τα µέτρα δεν είναι τα µοναδικά
που παίρνουµε, δεν είναι τα µοναδικά που αφορούν τα χαµηλά
και µεσαία στρώµατα. Εκτός από αυτό το έκτακτο επίδοµα κοι-
νωνικής αλληλεγγύης που µας κοστίζει 1.000.000.000 ευρώ, δί-
νουµε επιπλέον 1.000.000.000 απ’ ό,τι δίναµε για την παιδεία
στον Προϋπολογισµό του 2010. Αυξάνουµε το επίδοµα της ανερ-
γίας. Αυξάνουµε τις αγροτικές συντάξεις από 1η Οκτωβρίου σε
30 ευρώ και επιπλέον 20 ευρώ, δηλαδή συνολικά 50 ευρώ από το
καλοκαίρι. Είναι πολύ σηµαντικό αυτό γιατί αυτά τα χρήµατα θα
πέσουν µέσα στην αγορά, θα ενισχύσουν τη ρευστότητα, θα ενι-
σχύσουν την οικονοµία, θα δώσουν ανάσα και αναπνοή σε όλα τα
επαγγέλµατα, σε όλες τις τοπικές κοινωνίες που θα πέσουν αυτά
τα χρήµατα.

Το προτεινόµενο νοµοσχέδιο δεν είναι το µοναδικό ούτε είναι
αποσπασµατικό. Είναι το νοµοσχέδιο το οποίο είχαµε τάξει. Και
ανέφερε ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας ότι φέραµε ένα νο-

µοσχέδιο σε εξήντα µέρες. Και η δική του κυβέρνηση το 2004
έφερε το πρώτο νοµοσχέδιο στις 11 Μαΐου του 2004 όταν οι
εκλογές είχαν γίνει στις 7 Μαρτίου του 2004, δηλαδή µετά από
εξήντα πέντε µέρες. Μία εβδοµάδα περισσότερο κάνατε εσείς
το 2004.

Σήµερα, δίνει µία µάχη ο Υπουργός Οικονοµικών στις Βρυ-
ξέλλες στο Συµβούλιο Υπουργών Οικονοµικών, στο γνωστό
ECOFIN για την ελληνική οικονοµία. ∆εν θα µιλήσω για τα αίτια,
για τις πολιτικές της Νέας ∆ηµοκρατίας που οδήγησαν σ’ αυτήν
την οικονοµική κρίση και στα χάλια της οικονοµίας σήµερα. Πρό-
θεσή µας είναι να πληρώσουν αυτήν την κρίση όχι οι ίδιοι και οι
ίδιοι, αλλά να πληρώσουν αυτοί που είχαν φορολογική ασυλία τα
τελευταία πέντε έξι χρόνια. Και αυτοί που είχαν φορολογική ασυ-
λία ήταν τα µεγάλα κέρδη των επιχειρήσεων και η µεγάλη ακί-
νητη περιουσία. Και σ’ αυτό το νοµοσχέδιο παίρνουµε δύο
βασικά µέτρα. Θεσπίζουµε µία έκτακτη εισφορά στα µεγάλα
κέρδη των επιχειρήσεων που είναι πάνω από 5.000.000 και βά-
ζουµε µία εισφορά και πάνω από 25.000.000 κλιµακώνουµε την
επιβάρυνση. Επίσης, φορολογούµε τη µεγάλη ακίνητη περιου-
σία.

Εσείς καταργήσατε το Φόρο Μεγάλης Ακίνητης Περιουσίας,
θεσπίσατε το ΕΤΑΚ και επιβαρύνετε τους πάντες. Εµείς τον επα-
ναφέρουµε. Ξεκινάµε το διάλογο για φορολογική δικαιοσύνη, ξε-
κινάµε έναν διάλογο για τη θέσπιση µιας ενιαίας
τιµαριθµοποιηµένης φορολογικής κλίµακας για όλα τα εισοδή-
µατα απ’ όπου και αν προέρχονται.

Για τα διανεµόµενα κέρδη των επιχειρήσεων, κύριε Υπουργέ,
να θεσπιστεί ένα επιπλέον 5% για µεγάλη κλίµακα και αυτό το
5% ανάλογα ή αντίστοιχα να µειωθεί από τα αδιανέµητα κέρδη
των επιχειρήσεων όταν πάνε σε επενδύσεις οι οποίες αυξάνουν
την απασχόληση. Να συνδεθεί µε την αύξηση της απασχόλησης
στις επιχειρήσεις. Να µειωθεί εκεί ο φορολογικός συντελεστής
στα αδιανέµητα κέρδη των επιχειρήσεων και να αυξηθεί στα δια-
νεµόµενα. Είµαστε η µοναδική χώρα στον κόσµο που έχουµε
τόσο χαµηλό συντελεστή επί Νέας ∆ηµοκρατίας στα διανεµό-
µενα κέρδη των επιχειρήσεων. Αυτή είναι όλη η ιστορία. Και εκεί
είχαµε ένα ετήσιο χάρισµα περίπου 1.000.000.000 ευρώ στις µε-
γάλες επιχειρήσεις.

Έτσι λοιπόν, αποκαθιστούµε τη φορολογική αδικία και ασυλία
που είχαν τα µεγάλα κέρδη των επιχειρήσεων, η µεγάλη ακίνητη
περιουσία, προκειµένου να κάνουµε µία αναδιανοµή του εισοδή-
µατος προς τα χαµηλά και µεσαία στρώµατα.

Θα συνεχίσουµε σ’ αυτό το ρυθµό σαν Κυβέρνηση. Και εµείς
οι Βουλευτές θα πιέσουµε όσο χρειάζεται την Κυβέρνηση και θα
την πιέσουµε πραγµατικά, για να προχωρήσουµε στον ίδιο
ρυθµό.

Και να είστε βέβαιοι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι θα τα
καταφέρουµε. Και θα τα καταφέρουµε γιατί έχουµε τη βούληση,
έχουµε την πρόθεση και έχουµε την εντολή του ελληνικού λαού.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε και
εµείς εσάς, κύριε Τσιρώνη. Εύχοµαι ο καλός λόγος που κάνατε
να βρει τόπο.

Συνεχίζουµε µε τον συνάδελφο, Ασκληπιάδη σπουδαίο, τον κ.
Χρήστο Χάϊδο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΧΑΪ∆ΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε σήµερα στην Ολο-

µέλεια της Βουλής το πρώτο νοµοσχέδιο της Κυβέρνησης του
ΠΑΣΟΚ, που αφορά τη χορήγηση εκτάκτου επιδόµατος αλλη-
λεγγύης για τη στήριξη τριών περίπου εκατοµµυρίων οικονοµικά
ασθενέστερων συνανθρώπων µας. Και είναι ιδιαίτερα σηµαντικό
αυτό το νοµοθέτηµα σ’ αυτή τη δύσκολη συγκυρία. Ταυτόχρονα,
όµως, το περιεχόµενο των ρυθµίσεών του σηµατοδοτεί και την
αρχή µιας άλλης πολιτικής, διαφορετικής απ’ αυτής που
ασκούσε µέχρι πριν από δύο µήνες η Κυβέρνηση της Νέας ∆η-
µοκρατίας, η οποία πολιτική δηµιούργησε µεγάλα προβλήµατα
σε όλους τους τοµείς και προκάλεσε µια βαθιά και πολύπλευρη
κρίση στη χώρα µας.

Έρχεται, λοιπόν, αυτή η παρέµβαση σε µια περίοδο που η
εθνική µας οικονοµία δοκιµάζεται, τα δηµοσιονοµικά του κρά-
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τους έφτασαν στα πρόθυρα της κατάρρευσης και οι δείκτες φτώ-
χειας στην πατρίδα µας επιδεινώθηκαν δραµατικά, οξύνοντας
επικίνδυνα τις κοινωνικές ανισότητες. Βέβαια για όλα αυτά δεν
φταίει το ΠΑΣΟΚ, το οποίο µόλις πριν δύο µήνες ανέλαβε τη δια-
κυβέρνηση της χώρας. Αυτό, όµως, καλείται να διαχειριστεί,
αυτή τη δύσκολη κατάσταση, σ’ ένα αρνητικό διεθνές και ευρω-
παϊκό περιβάλλον.

Και δεν τα λέω όλα αυτά για να κάνω αντιπολίτευση στις προη-
γούµενες κυβερνήσεις. Εµείς δεν προτιθέµεθα να «ρίξουµε»
άγκυρα στο παρελθόν. Εµείς θέλουµε, όπως διακηρύττει και ο
Πρωθυπουργός ο Γιώργος Παπανδρέου, να υψώσουµε κεραία
για το µέλλον για ένα καλύτερο αύριο για όλους τους Έλληνες.
Τα υπενθυµίζω όµως, όλα αυτά για να αποτελέσουν παράδειγµα
προς αποφυγήν.

Εµείς δεν θα κάνουµε απογραφή όπως έκανε η κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας για να αθετήσει τις προεκλογικές της δε-
σµεύσεις ζηµιώνοντας ανεπανόρθωτα την εθνική µας οικονοµία
και το κύρος της Ελλάδας στο εξωτερικό. Το µέγεθος της κακής
οικονοµικής πραγµατικότητας επιβεβαιώνεται καθηµερινά από
την Ευρωπαϊκή Ένωση και τους διεθνείς οργανισµούς και κατα-
γράφτηκε ανεξίτηλα στις συνειδήσεις των πολιτών που τη βιώ-
νουν στο πετσί τους.

Εκείνο, όµως, που ξενίζει είναι ο εκτροχιασµός των δεικτών
όπως το έλλειµµα στο 13%, το δηµόσιο χρέος στα
300.000.000.000 ευρώ, όπου αυξήθηκε πλέον των
100.000.000.000 τα τελευταία έξι χρόνια και η µηδενική ανάπτυξη
παρά τη µονεταριστική πολιτική της σκληρής λιτότητας για τους
πολλούς, που εφαρµόστηκε το προηγούµενο χρονικό διάστηµα.
Αυτό δικαιώνει το ΠΑΣΟΚ στους ισχυρισµούς του ότι δεν είναι
αυτός ο σωστός τρόπος για τη µεγέθυνση της οικονοµίας και για
την ανάπτυξη της χώρας.

Τώρα, λοιπόν, που οι λογικές του άκρατου ανταγωνισµού, της
ανεξέλεγκτης αγοράς και του ασύδοτου νεοφιλελευθερισµού
χρεοκόπησαν, η σηµερινή Κυβέρνηση γυρίζει σελίδα και ακο-
λουθεί άλλο δρόµο για την πρόοδο της πατρίδας, αυτόν για τον
οποίο δεσµεύτηκε προεκλογικά, που διευκολύνει την ισότιµη
συµµετοχή όλων σε όλες τις δραστηριότητες χωρίς αποκλει-
σµούς, αλλά και εξασφαλίζει τη δίκαιη αναδιανοµή του παραγό-
µενου πλούτου, ανάλογα µε την προσφορά και τις ανάγκες του
καθενός.

Αυτός ο δρόµος της εξόδου από την κρίση, την οποία δεν θα
πληρώσουν για άλλη µια φορά µόνο τα πλατιά λαϊκά στρώµατα,
αλλά περισσότερο οι λίγοι και ισχυροί, αρχίζει από την προστα-
σία και τη στήριξη των µεγάλων θυµάτων της πολιτικής της προη-
γούµενης κυβέρνησης που δεν είναι άλλοι από τους µισθωτούς,
τους αγρότες, τους επαγγελµατίες, τους συνταξιούχους, τους
άνεργους, τους νέους και γενικότερα τους πολλούς και αδύνα-
µους συµπατριώτες µας. Αυτή είναι η στοιχειώδης υποχρέωση
κάθε ευνοούµενου κράτους, κάθε δηµοκρατικής κυβέρνησης,
κάθε πολιτισµένης κοινωνίας, κάθε προοδευµένης χώρας. Είναι
η παροχή βοήθειας σ’ αυτούς που βρέθηκαν σε δεινή θέση, που
περιήλθαν σε ανέχεια και αδυνατούν να ανταποκριθούν στις ανά-
γκες της ζωής τόσο για τους ίδιους όσο και για τις οικογένειές
τους.

Κι’ αυτό το πρώτο νοµοθέτηµα για τη χορήγηση εκτάκτου επι-
δόµατος αλληλεγγύης είναι χαρακτηριστική πράξη της συνέ-
πειας του ΠΑΣΟΚ στις δεσµεύσεις απέναντι στους πολίτες.

Είναι η αρχή για την εφαρµογή του προγράµµατος της νέας
Κυβέρνησης για τη στήριξη των οικονοµικά ασθενέστερων και
την τόνωση της αγοράς και της οικονοµίας. Σε στιγµές που η οι-
κονοµία της χώρας δοκιµάζεται, που οι Ευρωπαίοι εταίροι µας
πιέζουν για λήψη σκληρών µέτρων, η Κυβέρνηση προχωράει σε
µία δίκαιη αναδιανοµή του παραγόµενου πλούτου. ∆ιαψεύδεται
έτσι το προεκλογικό προπαγανδιστικό επιχείρηµα της Νέας ∆η-
µοκρατίας: «Που θα βρείτε τα λεφτά, αφού δεν υπάρχουν». Εξοι-
κονοµεί 1.000.000.000 ευρώ, χωρίς να επιφέρει δηµοσιονοµική
επιβάρυνση, µε την επιβολή εισφοράς κοινωνικής ευθύνης στις
τετρακόσιες µεγαλύτερες επιχειρήσεις που έχουν καθαρά κέρδη
πάνω από 5.000.000 ευρώ ετησίως και σε εβδοµήντα χιλιάδες
περίπου ιδιοκτήτες µεγάλης ακίνητης περιουσίας, για να τη δια-
θέσει για την εξυπηρέτηση των άµεσων και επειγουσών υποχρε-

ώσεων περίπου τριών εκατοµµυρίων φτωχών και αναξιοπαθού-
ντων συνανθρώπων µας, που είναι και τα µεγάλα θύµατα της οι-
κονοµικής κρίσης και τα οποία βρίσκονται σε αδιέξοδο.

Σε αυτούς που θεωρούν µικρό το ποσό των 700 -1500 ευρώ σ’
ένα δικαιούχο που βαρύνεται και από άλλα πρόσωπα, απαντώ ότι
κι εµείς θα θέλαµε να δώσουµε περισσότερα και σε περισσότε-
ρους, όµως σ’ αυτήν τη δύσκολη συγκυρία και σε συνδυασµό µε
τα 300 και 400 ευρώ στους µεµονωµένους δικαιούχους των ευ-
παθών οµάδων α’ και β’ και γ’, όπως τα άτοµα µε αναπηρία, αυτό
το ποσό θα ανακουφίσει πολλά νοικοκυριά, να κάνουν Χριστού-
γεννα και να ανταπεξέλθουν στις στοιχειώδεις βιοποριστικές
ανάγκες.

Εξάλλου, αυτό το επίδοµα είναι ένα έκτακτο µέτρο σε έκτα-
κτες και δυσµενείς οικονοµικές συνθήκες. Στόχος της Κυβέρνη-
σης είναι να διαµορφώσει ένα σταθερό δίχτυ προστασίας, ένα
κοινωνικό κράτος που θα χρηµατοδοτείται απρόσκοπτα µέσα
από µόνιµους τρόπους αναδιανοµής, µέσα από ένα δίκαιο φο-
ρολογικό σύστηµα, µέσα από άλλες πολιτικές ανάπτυξης, εργα-
σίας και αύξησης των εισοδηµάτων των πολιτών. Γιατί εµείς, στο
ΠΑΣΟΚ, δεν θεωρούµε το κοινωνικό κράτος «βαρίδι» στην ανά-
πτυξη, όπως η νεοφιλελεύθερη αντίληψη, αλλά, αντιθέτως, προ-
ϋπόθεση ανάπτυξης και προόδου, ειδικά σε εποχές κρίσης,
ανεργίας και ανέχειας για τους πολλούς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι ώρες είναι κρίσιµες και οι ευ-
θύνες του Πρωθυπουργού και της Κυβέρνησης είναι ιστορικές.
Αυτές τις ευθύνες ο Γιώργος Παπανδρέου και το ΠΑΣΟΚ θα τις
αναλάβουν, κάτι που έκανε πάντα η δηµοκρατική παράταξη και
οι ηγέτες της σε ανάλογες ιστορικές περιόδους στο παρελθόν.
Έχουµε και σχέδιο και όραµα, έχουµε και γνώση και εµπειρία να
βγάλουµε τη χώρα από την κρίση και να την οδηγήσουµε µπρο-
στά, προς όφελος όλων, χωρίς αποκλεισµούς. Θέλουµε και µπο-
ρούµε να οικοδοµήσουµε µία δίκαιη κοινωνία όπου θα ζούµε
όλοι µαζί, θα είµαστε ίσοι, αλλά ταυτόχρονα και διαφορετικοί.
Για να το πετύχουµε αυτό, απαραίτητη προϋπόθεση είναι η στή-
ριξη των οικονοµικά αδύναµων συνανθρώπων µας και των ευπα-
θών οµάδων της κοινωνίας, αρχής γενοµένης από το σχέδιο
νόµου που συζητούµε σήµερα και πρέπει όλοι να υπερψηφί-
σουµε.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Χρήστο Χάιδο.

Το λόγο έχει η Βουλευτής Επικρατείας της Νέας ∆ηµοκρατίας
κ. Τσουµάνη-Σπέντζα Ευγενία για επτά λεπτά.

ΕΥΓΕΝΙΑ ΤΣΟΥΜΑΝΗ-ΣΠΕΝΤΖΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Αγαπητοί συνάδελφοι, θα ξεκινήσω αναφέροντας ότι το υπό
συζήτηση σχέδιο νόµου κινείται κατ’αρχάς προς τη σωστή κα-
τεύθυνση όσον αφορά στους άξονες που βασίζεται, που είναι η
κοινωνική αλληλεγγύη προς οικονοµικά ασθενέστερους και η
«αναδιανοµή» του εισοδήµατος. Ακόµη και η ελάχιστη πρόνοια,
δεν µπορεί, παρά να έχει τη στήριξή µας. Ωστόσο, κύριοι συνά-
δελφοι, πολιτική δεν γίνεται χωρίς στρατηγική. Και το συγκεκρι-
µένο εγχείρηµα στερείται στρατηγικής. Και αυτό, γιατί αυτή η
επιδοµατικής φύσεως πρόβλεψη δεν αποτελεί, παρά ένα απο-
σπασµατικό µέτρο, που σίγουρα δεν επαρκεί για να καλύψει τις
σύνθετες ανάγκες και να αντιµετωπίσει τα διαρθρωτικά προβλή-
µατα των ευπαθών οµάδων, ιδιαίτερα στην παρούσα κρίσιµη
φάση. Άλλωστε, όπως έχει τονίσει ο ίδιος o Υπουργός Οικονοµι-
κών o κ. Παπακωνσταντίνου σε οµιλία του στη Βουλή στις
8.1.2008 από τη θέση της αντιπολίτευσης, οι λογικές των επιδο-
µάτων πρέπει να είναι το τελευταίο εργαλείο, ειδικά στη χώρα
µας που ιστορικά προκύπτει πως έχουν χαµηλή αποτελεσµατι-
κότητα στην αποτροπή του κινδύνου φτώχειας.

Το σχέδιο νόµου παρουσιάζεται σαν να εισάγει κάτι το νέο, µία
σηµαντική πολιτική πρωτοβουλία, ενώ αποτελεί την ελάχιστη από
την πλευρά της Κυβέρνησης υποχρέωση. Θα ήθελα στο σηµείο
να αναφερθώ στη σηµαντική πρωτοβουλία της κυβέρνησης της
Νέας ∆ηµοκρατίας για τη δηµιουργία θεσµικού µηχανισµού για
την αντιµετώπιση της φτώχειας, µε τη σύσταση του Εθνικού Τα-
µείου Κοινωνικής Συνοχής, που αποτέλεσε ένα πρώτο και απο-
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φασιστικό βήµα και έθεσε τις βάσεις για µία πιο οργανωµένη
αντιµετώπιση του προβλήµατος.

Το ταµείο αυτό χρηµατοδοτεί µε βάση συγκεκριµένα αντικει-
µενικά κριτήρια ολοκληρωµένα προγράµµατα που παρέχουν
στοχευµένη εισοδηµατική ενίσχυση σ’ όσους συµπολίτες µας
έχουν πραγµατική ανάγκη, σ’ όσους δηλαδή βρίσκονται στο όριο
της φτώχειας, χωρίς αποκλεισµούς, όπως πράγµατι έγινε µε τη
χορήγηση έκτακτου επιδόµατος κοινωνικής αλληλεγγύης στους
συνταξιούχους του ΟΓΑ, του ΕΚΑΣ, σε ανέργους και σε άτοµα µε
αναπηρία, καθώς και µε το έκτακτο επίδοµα στεγαστικού δανείου
για το 2009.

Σηµειωτέον δε ότι η εισοδηµατική ενίσχυση µέσω ενός τέτοιου
ταµείου εξασφαλίζει και µεγαλύτερη απόδοση των κοινωνικών
δαπανών χωρίς απώλειες. Έτσι σύµφωνα µε δηµοσκοπικά στοι-
χεία το 60% των Ελλήνων είχε δηλώσει ότι η ίδρυση ενός εθνικού
ταµείου και η λήψη στοχευµένων µέτρων για τους πραγµατικά
φτωχούς αποτελεί το σηµαντικότερο µέτρο για την ενίσχυση των
συµπολιτών µας που έχουν ανάγκη.

Η Κυβέρνηση ωστόσο φαίνεται να απαξιώνει αυτό το ταµείο,
πιθανόν να το καταργεί, όπως άλλωστε προκύπτει και από την
έλλειψη σχετικού κονδυλίου στο προσχέδιο του προϋπολογι-
σµού, ενώ είναι ένας θεσµικός φορέας που στην Ευρώπη απα-
ντάται και µάλιστα µε επιτυχία. ∆ηµιουργείται εύλογα το
ερώτηµα ποια θα είναι η τύχη των θεσµοθετηµένων πόρων του
ταµείου όπως είναι οι εισφορές τραπεζών από δάνεια και χορη-
γήσεις και οι δωρεές που εν πάση περιπτώσει δεν επιβαρύνουν
τον κρατικό προϋπολογισµό και πώς θα διασφαλιστεί η αξιοποί-
ηση του υπολοίπου των διαθεσίµων που αυτή τη στιγµή ανέρχο-
νται σε 116.000.000 ευρώ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γεγονός ότι η φτώχεια
αποτελεί ακανθώδες πρόβληµα σε ευρωπαϊκό και εθνικό επί-
πεδο. Περίπου 80.000.000 άτοµα, δηλαδή το 16% του πληθυ-
σµού της Ευρώπης, ζουν κάτω από το όριο της φτώχειας και
συναντούν σοβαρά εµπόδια όσον αφορά στην πρόσβαση στην
απασχόληση, στην εκπαίδευση, στη στέγαση, στις κοινωνικές και
χρηµατοδοτικές υπηρεσίες. Στη χώρα µας υπολογίζεται ότι πάνω
από 2,5 εκατοµµύρια άτοµα ζουν σ’ αυτό το όριο. Με βάση
έρευνα της EUROSTAT το υψηλό ποσοστό ανεργίας και το πο-
σοστό των χαµηλόµισθων θεωρούνται οι κυριότεροι παράγοντες
που εξηγούν κοινωνικά το φαινόµενο της φτώχειας µε υψηλό-
τερο ποσοστό στις γυναίκες, στα άτοµα ηλικίας άνω των εξήντα
πέντε ετών και σε άτοµα ηλικίας δεκαέξι έως είκοσι τεσσάρων
ετών όπου ο κίνδυνος της φτώχειας είναι πραγµατικά µεγαλύτε-
ρος.

Η οικονοµική ύφεση που διανύουµε καθιστά περισσότερο από
ποτέ αναγκαία και επιβεβληµένη την ενίσχυση µιας συνεκτικής
και όχι αποσπασµατικής πολιτικής µε µέτρα κοινωνικής προστα-
σίας και ασφάλειας ιδιαίτερα για τις ευάλωτες οµάδες του πλη-
θυσµού και µάλιστα µε ιδιαίτερα χαρακτηριστικά όπως είναι το
φύλο, η ηλικία, η καταγωγή, η προέλευση.

Σε ευρωπαϊκό επίπεδο το Ευρωπαϊκό Συµβούλιο καθόρισε βα-
σικούς στόχους όσον αφορά στην καταπολέµηση της φτώχειας
µε ιδιαίτερη έµφαση στην πρόληψη του κινδύνου αποκλεισµού
και στη δράση για τις πλέον ευάλωτες οµάδες και άρα κάθε τέ-
τοια πρωτοβουλία αποτελεί τουλάχιστον υποχρέωση.

Είναι λοιπόν απαραίτητη η πολιτική βούληση για να αντιµετω-
πιστούν µε συνεκτικό και όχι αποσπασµατικό τρόπο οι κοινωνικές
ανισότητες στη χώρα µας, τα σοβαρά διαρθρωτικά προβλήµατα,
οι σοβαρές κοινωνικές και οικονοµικές αιτίες που παράγουν ή δι-
αιωνίζουν τη φτώχεια και τον αποκλεισµό. Σύµφωνα µε την Οι-
κονοµική και Κοινωνική Επιτροπή απαιτείται µια εθνική
στρατηγική που προϋποθέτει πολυεπίπεδες δράσεις και κυρίως
εµπλοκή όλων των συναρµόδιων Υπουργείων, της Τοπικής Αυ-
τοδιοίκησης, των κοινωνικών φορέων, των εκπροσώπων της κοι-
νωνίας των πολιτών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το Ευρωπαϊκό Έτος 2010 για
την καταπολέµηση της φτώχειας και του κοινωνικού αποκλει-
σµού δίνει το έναυσµα για να παραχθούν αποτελεσµατικές πολι-
τικές σ’ όλα τα επίπεδα µε συνεργασία δηµόσιων και ιδιωτικών
φορέων. Στο επίκεντρο του ευρωπαϊκού ενδιαφέροντος είναι η
κοινωνική αλληλεγγύη, αλλά παράλληλα σηµατοδοτείται η δέ-

σµευση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής για την εξάλειψη κάθε φαι-
νοµένου αποκλεισµού που εµποδίζει την υλοποίηση της στρατη-
γικής της Λισαβόνας έτσι όπως αυτή αναπτύσσεται και για µετά
το 2010. Το Ευρωπαϊκό Έτος κινητοποιεί τα κράτη-µέλη για την
ανάληψη υποχρεώσεων και µέτρων εκ µέρους τους µε ευρωπαϊ-
κές χρηµατοδοτήσεις αλλά και µε εθνικούς πόρους.

Και γι’ αυτόν το σκοπό διανέµονται 75.000.000.000 ευρώ για
την επόµενη περίοδο από το Ευρωπαϊκό Κοινωνικό Ταµείο για τα
κράτη-µέλη.

Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας αξιοποιώντας αυτή την
ευκαιρία, έχει βεβαίως διαµορφώσει το ΕΣΠΑ, αλλά έχει υποβά-
λει και ειδικότερα έργα στο πλαίσιο του Ευρωπαϊκού Έτους για
τη Φτώχεια, τα οποία είναι απαραίτητο να συνεχιστούν, έργα που
λαµβάνουν υπ’ όψιν τον πολυδιάστατο χαρακτήρα της φτώχειας
και αξιοποιούν τα διαθέσιµα ευρωπαϊκά προγράµµατα και µηχα-
νισµούς.

Η Ελλάδα πρέπει να αξιοποιήσει αυτή τη νέα πρόκληση χωρίς
καθυστερήσεις. Το έχει λάβει σοβαρά αυτό υπ’ όψιν της η Κυ-
βέρνηση;

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

ιδιαιτέρως, κυρία Σπέντζα-Τσουµάνη.
Από το Νοµό Λαρίσης ο συνάδελφος του ΠΑΣΟΚ κ. Βασίλειος

Έξαρχος έχει το λόγο για επτά λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΕΞΑΡΧΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γνωστό ότι η χώρα µας

βρίσκεται σε βαθιά κρίση λόγω της πολιτικής που εφαρµόστηκε
τα προηγούµενα χρόνια από την κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, αλλά και της δυσκολίας που δηµιούργησε στη χώρα µας
όλη αυτή η διεθνής οικονοµική κρίση. Και είναι αλήθεια -σ’ αυτό
συµφωνούν όλοι στη χώρα- ότι η πρωτοφανής κατάσταση που
βιώνουµε, δεν έχει µόνο τα τυπικά χαρακτηριστικά µιας οικονο-
µικής κρίσης. Έχει τα χαρακτηριστικά µιας κρίσης αξιών. Το βλέ-
πουµε παντού και στα µεγάλα αστικά κέντρα και στην ύπαιθρο.
Οι πολίτες αισθάνονται ανασφάλεια, προβληµατίζονται κατά
πόσον είναι εύκολη η αλλαγή πορείας για τη χώρα, η αλλαγή πο-
ρείας στη ζωή τους. Όµως, ελπίζουν και έχουν προσδοκίες και
µάλιστα, θα έλεγα, υψηλές από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.

Εµείς πιστεύουµε στη µεγάλη αλλαγή. Πιστεύουµε στην ανα-
τροπή. Πιστεύουµε στην έξοδο από την κρίση, που µπορεί να
φαίνεται δύσκολη, είναι όµως εφικτή και ανταποκρίνεται στα αυ-
τονόητα δικαιώµατα κάθε πολίτη για αξιοπρεπή διαβίωση, για
κοινωνική αλληλεγγύη, για ισονοµία, για διαφάνεια.

∆εν ισχυριζόµαστε, βεβαίως, ότι ο δρόµος που πρέπει να βα-
δίσουµε είναι εύκολος. Έχουµε πλήρη επίγνωση των µεγάλων
προβληµάτων και των δυσκολιών, έχουµε, όµως, εµπιστοσύνη
στις µεγάλες δυνατότητες της οικονοµίας της χώρας µας και πι-
στεύουµε ότι µε τη συνεπή εφαρµογή του προγράµµατος και των
δεσµεύσεών µας, µε την αταλάντευτη υλοποίηση του ολοκλη-
ρωµένου σχεδίου του ΠΑΣΟΚ, η χώρα µπορεί να αλλάξει πορεία,
η χώρα µπορεί να βγει από την κρίση.

Οι δικές µας δεσµεύσεις, έτσι όπως τις παρουσιάσαµε και
προεκλογικά, είναι µετρήσιµες, είναι συγκεκριµένες, µε οδικό
χάρτη πορείας που ξεκινά από τις πρώτες εκατό ηµέρες. Είναι
δεσµεύσεις που αναφέρονται στη στήριξη του εισοδήµατος των
οικονοµικά ασθενέστερων και των µεσαίων στρωµάτων για να
διασφαλίσουµε την κοινωνική συνοχή. Είναι δεσµεύσεις που ανα-
φέρονται στο νοικοκύρεµα των δηµοσίων οικονοµικών, βάζοντας
φρένο στις σπατάλες, την κακοδιαχείριση και τα προκλητικά προ-
νόµια των λίγων. Είναι δεσµεύσεις που ανταποκρίνονται και ανα-
φέρονται στην προστασία της απασχόλησης και την
καταπολέµηση της ανεργίας, ιδιαίτερα της ανεργίας των νέων,
των µακροχρόνια ανέργων και των ανέργων µεγάλης ηλικίας.

∆ηµοσιονοµική εξυγίανση και ανάπτυξη µε κοινωνική συνοχή
είναι το δικό µας όραµα. Γνωρίζουµε βεβαίως, όπως είπα, τις δυ-
σκολίες, έχουµε όµως την πολιτική βούληση να εφαρµόσουµε µε
συνέπεια τις δεσµεύσεις µας. Εξάλλου, όπως φαίνεται από τη
σύγχρονη ιστορία της χώρας µας, το ΠΑΣΟΚ ήταν πάντα για τα
δύσκολα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το νοµοσχέδιο που συζη-
τούµε κάνουµε ένα πρώτο βήµα για την υλοποίηση των δεσµεύ-
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σεών µας απέναντι στους πολίτες. Αποτελεί το συγκεκριµένο νο-
µοσχέδιο το πρώτο βήµα –και αυτό πρέπει να το πούµε προς την
πλευρά των αγορητών της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης- στην κα-
τεύθυνση των ριζικών αλλαγών και των τοµών στις οποίες προ-
τίθεται και το έχει ανακοινώσει η Κυβέρνηση να προχωρήσει
χωρίς καθυστερήσεις, αλλαγές και τοµές που θα εγγυηθούν τη
στήριξη των οικονοµικών ασθενέστερων, τη διασφάλιση της κοι-
νωνικής συνοχής, που για εµάς έχει πάρα πολύ µεγάλη σηµασία
και βεβαίως µια νέα πορεία για τη χώρα.

Στόχος µας είναι να κάνουµε πράξη µία πολιτική δίκαιης ανα-
διανοµής του πλούτου, µία πολιτική στήριξης ευαίσθητων κοι-
νωνικών οµάδων που δεν µπορούν να τα βγάλουν πέρα στις
δύσκολες οικονοµικές συνθήκες. Και είναι πολλές οικογένειες
στη χώρα που έχουν ανάγκη αυτό το επίδοµα, αυτό το µικρό επί-
δοµα. Μακάρι, οι δυνατότητες της οικονοµίας να ήταν µεγαλύ-
τερες και να µπορούσαµε αυτό το επίδοµα να είναι µεγαλύτερο!

Πρέπει να το πούµε καθαρά, λοιπόν. Η οικονοµική ενίσχυση
κοινωνικής αλληλεγγύης είναι µόνο µία πράξη σε µια συνολική
πολιτική δίκαιης αναδιανοµής που έχει ανάγκη η χώρα και που θα
καλυφθεί βεβαίως µε µία έκτακτη εισφορά, που θα επιβληθεί σε
τετρακόσιες περίπου κερδοφόρες επιχειρήσεις και σε λίγους κα-
τόχους µεγάλης ακίνητης περιουσίας.

Έχει ειπωθεί, αλλά έχει σηµασία να το αναφέρουµε, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, ότι µε τις προβλέψεις του νοµοσχεδίου ενι-
σχύονται συνολικά δυόµισι εκατοµµύρια νοικοκυριά µε δαπάνη
πάνω από 1.000.000.000 ευρώ. Ενισχύονται, βεβαίως, κατά προ-
τεραιότητα οι οικογένειες µε παιδιά και οι ευαίσθητες κοινωνι-
κές οµάδες µε χαµηλό εισόδηµα. Σε αυτήν την κατηγορία
δικαιούχων περιλαµβάνονται τετρακόσιες πενήντα χιλιάδες οι-
κογένειες, στις οποίες θα διατεθούν περίπου 350.000.000 ευρώ.

Στη δεύτερη µεγάλη κατηγορία δικαιούχων περιλαµβάνονται
ευαίσθητες κοινωνικές οµάδες. Ο αριθµός των δικαιούχων ξε-
περνά τα δύο εκατοµµύρια άτοµα. Είναι συνταξιούχοι µε πολύ
χαµηλό εισόδηµα, είναι όλοι οι συνταξιούχοι του ΟΓΑ –και αυτό
έχει πολύ µεγάλη σηµασία για την ύπαιθρο- είναι οι συνταξιούχοι-
δικαιούχοι του ΕΚΑΣ, οι χαµηλοσυνταξιούχοι όλων των ασφαλι-
στικών ταµείων, συµπεριλαµβανοµένου και του δηµοσίου,
συνταξιούχοι που λαµβάνουν σύνταξη χηρείας, γήρατος, ανα-
πηρίας και δεν λαµβάνουν το ΕΚAS, αλλά και άτοµα µε αναπη-
ρίες, οι νεφροπαθείς, όσοι έχουν κάνει µεταµόσχευση, τα
απροστάτευτα τέκνα και οι ανασφάλιστοι.

Έχει σηµασία να τονίσουµε ότι αυτή η οικονοµική ενίσχυση
κοινωνικής αλληλεγγύης είναι αφορολόγητη. ∆εν υπόκειται σε
κρατήσεις, δεν κατάσχεται, δεν συµψηφίζεται µε ήδη βεβαιω-
µένα χρέη προς το δηµόσιο και δεν υπολογίζεται στα εισοδηµα-
τικά κριτήρια για την καταβολή του ΕΚΑΣ ή οποιασδήποτε άλλης
παροχής κοινωνικού ή προνοιακού χαρακτήρα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο
αποτελεί ένα σαφές δείγµα ότι η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ τηρεί
τις δεσµεύσεις της για ένα κράτος αλληλεγγύης και ευαισθη-
σίας. Εµείς τιµούµε και θα τιµήσουµε στο ακέραιο την εµπιστο-
σύνη των πολιτών. Γι’ αυτό, να είναι βέβαιη και να µην ανησυχεί
η Αντιπολίτευση.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
πάρα πολύ, κύριε Βασίλειε Έξαρχε.

Το λόγο έχει από το Ηράκλειο της Κρήτης η συνάδελφος Βου-
λευτής του ΠΑΣΟΚ, η φιλτάτη κ. Μαρία Σκραφνάκη, η οποία
όµως έγινε γνωστή ως «πασιονάρια» στον Πειραιά.

ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Επιτρέψτε µου, καταρχήν, µε την ουσιαστική έναρξη της λει-

τουργίας της Βουλής, να ευχηθώ σε όλους, στο Προεδρείο και
στους συναδέλφους µου, καλή δύναµη και µία δηµιουργική κοι-
νοβουλευτική θητεία για το καλό του τόπου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο που συζητούµε
σήµερα είναι η πρώτη νοµοθετική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης
του ΠΑΣΟΚ και πιστεύω απόλυτα πως πρέπει όλες οι παρατά-
ξεις της Αντιπολίτευσης, πέρα από µικροκοµµατισµούς, να πα-
ραδεχθούν ότι πρόκειται για µια νοµοθετική πρωτοβουλία που
κινείται στη σωστή κατεύθυνση. Είναι µια έµπρακτη απόδειξη,

κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, της βούλησης που έχει η Κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ και ο Πρωθυπουργός, ο Γιώργος Παπανδρέου,
να υλοποιήσει τις προγραµµατικές δηλώσεις του. Είναι ένα
πρώτο θετικό βήµα για τη στήριξη των οικογενειών µε χαµηλό ει-
σόδηµα, για την ενίσχυση συµπολιτών µας που ανήκουν σε ευ-
παθείς κοινωνικές οµάδες και οι οποίοι είναι περισσότερο
ευάλωτοι στις επιπτώσεις της οικονοµικής κρίσης.

Οι δικαιούχοι του επιδόµατος ανέρχονται περίπου στα δυόµισι
εκατοµµύρια ανθρώπους, µε κόστος που υπολογίζεται στο
1.000.000.000 ευρώ. Αποδεικνύουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, πως είµαστε κοντά στους ασθενέστερους οικονοµικά πολί-
τες. Αποδεικνύουµαι πως τοποθετούµε στο επίκεντρο της
πολιτικής µας και πάλι τον άνθρωπο.

Αυτή είναι η προεκλογική δέσµευση του ΠΑΣΟΚ απέναντι στα
εκατοµµύρια των πολιτών που µας εµπιστεύθηκαν και µας έδω-
σαν ισχυρή εντολή στις 4 του Οκτώβρη. Αυτή τη δέσµευση κά-
νουµε πράξη µ’ αυτό το νοµοσχέδιο.

Αλήθεια, είναι το µόνο που µπορούµε να κάνουµε; Μήπως κα-
ταπολεµούµε τη φτώχεια; Μήπως λύνουµε τα οικονοµικά προ-
βλήµατα των αδυνάτων της κοινωνίας µας; Όχι, βέβαια. Κανείς
δεν ισχυρίζεται κάτι τέτοιο. Όµως ορισµένοι µηδενιστικοί χαρα-
κτηρισµοί που ακούστηκαν, όπως ότι πρόκειται για ελεηµοσύνη
και ψίχουλα, νοµίζω ότι είναι και άτοποι και άστοχοι.

Είµαστε στη δίνη µιας βαθιάς οικονοµικής κρίσης, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι. Όλοι µας το αναγνωρίζουµε αυτό. Βιώνουµε
µία έκτακτη κατάσταση την οποία την βιώνουν κυρίως αυτοί που
είναι φτωχοί άνθρωποι, οι οικονοµικά ασθενέστεροι. Σε αυτή την
έκτακτη κατάσταση επιβάλλεται να πάρουµε έκτακτα µέτρα, επι-
βάλλεται να ανακουφίσουµε όσο µπορούµε και όσο µας επιτρέ-
πουν οι δηµοσιονοµικές µας δυνατότητες, τους ασθενέστερους.
Αυτό κάνει σήµερα η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ µ’ αυτό το πρώτο
νοµοσχέδιο.

Η κοινωνική πολιτική µας, όµως, είναι προφανές ότι δεν στα-
µατάει εδώ. ∆εν εξαντλείται µόνο σε ένα νοµοσχέδιο. Αυτό το
νοµοσχέδιο είναι απλώς η αρχή µίας στοχευµένης πολιτικής πα-
ρέµβασης της νέας Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ να αντιµετωπίσει
τις κοινωνικές και οικονοµικές ανισότητες που δηµιούργησε η
προηγούµενη κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Ρώτησαν πολλοί συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης και πιστεύω
είναι απορία και πολλών συµπολιτών µας, «µα, αυτό είναι ανα-
διανοµή πλούτου;». Όχι κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Αναδια-
νοµή πλούτου είναι µια συνολικότερη πολιτική, η οποία θα
εκφραστεί στο βάθος της τετραετίας. Για να την επιτύχουµε χρει-
άζεται να πάρουµε γενναία, σταθερά και µόνιµα µέτρα που θα
ενταχθούν και στο νέο φορολογικό νοµοσχέδιο που θα φέρει η
Κυβέρνηση. Ήδη υπάρχουν για διαβούλευση και άλλα νοµοσχέ-
δια, που θα έλθουν προς ψήφιση, που θα βοηθήσουν τους δα-
νειολήπτες, τους επιχειρηµατίες, τη ρευστότητα στην αγορά και
βεβαίως έρχεται και ο νέος προϋπολογισµός που ενώ αντιµετω-
πίζουµε τόσο δύσκολες συνθήκες προβλέπει, για παράδειγµα,
1.000.000.000 ευρώ επιπλέον για την παιδεία, προβλέπει αύξηση
των δηµοσίων επενδύσεων, προβλέπει αύξηση των συντάξεων
του ΟΓΑ.

Με τη συγκεκριµένη νοµοθετική πρωτοβουλία η Κυβέρνηση
δίνει δείγµατα γραφής. Θεωρώ ότι έχει µεγάλη σηµασία ότι επι-
βαρύνονται οι πιο προνοµιούχοι για να δοθεί µία οικονοµική
ανάσα στους φτωχότερους συµπολίτες µας. Η οικονοµική ενί-
σχυση που προβλέπει το νοµοσχέδιο θα καλυφθεί αφ’ ενός από
την έκτακτη εισφορά κοινωνικής ευθύνης που θα πληρώσουν οι
τετρακόσιες πιο κερδοφόρες επιχειρήσεις και αφ’ ετέρου από
την έκτακτη εισφορά στη µεγάλη ακίνητη περιουσία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαστε ακόµα στην αρχή µίας
πολύ δύσκολης πορείας. Χρειαζόµαστε δίπλα µας όλες τις δηµι-
ουργικές οµάδες της κοινωνίας µας για να επιτύχουµε να βγά-
λουµε τη χώρα από το αδιέξοδο.

Επιτρέψτε µου να αναφερθώ, κλείνοντας την οµιλία µου, στο
άρθρο 6 του νοµοσχεδίου, στο οποίο ρυθµίζονται θέµατα των ια-
τρών του ΕΣΥ. Συµφωνώ µε την αποζηµίωση που προβλέπεται
για το ιατρικό προσωπικό σε περιπτώσεις πανδηµίας και φυσι-
κών καταστροφών.

Επίσης, συµφωνώ και χαιρετίζω την πρόσληψη των χιλίων επι-
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πλέον θέσεων ειδικευµένων ιατρών του ΕΣΥ, για να λειτουργή-
σουν καλύτερα τα νοσοκοµεία µας. Αυτό είναι κοινωνική πολιτική
στους φτωχούς ανθρώπους.

Κύριε Υπουργέ, σ’ αυτό το σηµείο θα ήθελα να ζητήσω να επι-
ταχυνθεί η καταβολή των εφηµεριών των µηνών Σεπτεµβρίου,
Οκτωβρίου και Νοεµβρίου του 2009, διότι εάν µέχρι το τέλος του
έτους δεν έχουν πληρωθεί οι εφηµερίες αυτών των µηνών, τότε
οι γιατροί θα χάσουν τα δεδουλευµένα τους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η οικονοµία µας έχει σοβαρό
πρόβληµα. Έχουµε τεράστιο έλλειµµα, µεγάλο δηµόσιο χρέος,
δεν έχουµε ελεγκτικούς µηχανισµούς, το κράτος δεν έχει έσοδα
και έχουµε πολλά έξοδα. Η δηµόσια διοίκηση είναι σχεδόν ανύ-
παρκτη και αδύναµη να αντιµετωπίσει τα προβλήµατα.

Η Κυβέρνησή µας όµως είναι αποφασισµένη να ανατάξει την
ελληνική οικονοµία, να πατάξει τη φοροδιαφυγή, να σταµατήσει
τις σπατάλες, να βοηθήσει τους νέους, τους αδύναµους και να
προωθήσει την κοινωνική συνοχή και αλληλεγγύη. Και απόψε
κάνει το πρώτο βήµα.

Καλούµε και τα άλλα κόµµατα της Αντιπολίτευσης να συνδρά-
µουν, ώστε να βγει η χώρα από την κρίση.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Στον εξαιρετικά φι-
λάνθρωπο και ανθρωποκεντρικό λόγο της κυρίας συναδέλφου,
υποχρεούµαι να θυµίσω ότι σήµερα που µιλάµε για ενίσχυση της
κοινωνικής αλληλεγγύης και κοινωνική ευθύνη, η 1η ∆εκεµβρίου
είναι ηµέρα για το AIDS που λέµε και είναι µια µέρα ιδιαίτερης ευ-
θύνης για µια οµάδα που είναι εξαιρετικά ευαίσθητη, οι άνθρω-
ποι όταν ερωτεύονται. Η Μαρία από την Κρήτη µάς το θύµισε και
ευχαριστούµε πολύ.

Συνεχίζουµε µε τον κ. ∆ηµήτριο Παπουτσή από το ΠΑΣΟΚ. Ο
συνάδελφος είναι Βουλευτής Καβάλας.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, όπως
επίσης ευχαριστώ και για την υπόµνηση της ιδιαίτερης πατρίδας
µου, αλλά και για το γεγονός ότι εισάγετε το χιούµορ στη συζή-
τησή µας περίπου τώρα στο µεσονύχτιο και υπό ένα ζοφερό πε-
ριβάλλον τουλάχιστον σύµφωνα µε τα όσα ακούγονται για την
κατάσταση της οικονοµίας στη χώρα µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γιατί τόσο µικρόψυχη πολιτική
κριτική στην Αίθουσα σήµερα; Γιατί τόση µηδενιστική διάθεση
από ορισµένες, θα έλεγα, πτέρυγες σε αναφορά µε τα όσα ακού-
στηκαν; Τα είχε και από χθες στη διάθεσή της η νέα Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ αυτά τα ποσά τα οποία διατίθενται µε το υπ’ όψιν νο-
µοσχέδιο; Μήπως η προηγούµενη κυβέρνηση είχε φροντίσει
στοιχειωδώς έστω για µια καλύτερη δυνατότητα στον προϋπο-
λογισµό που είναι προφανές, το συνοµολογούν όλοι, ότι ήδη έχει
καταρρεύσει; Μήπως πρέπει να σας καλέσω όλους να κάνουµε
έναν απλό συγκριτικό συνειρµό; Μήπως θα πρέπει να θυµηθούµε
τόσο ως προς την ουσία αλλά και ως προς το συµβολισµό που
έχει τη δική του αξία, αλλά και ως προς τις διαθέσεις, αν θέλετε,
σε σχέση µε τις νοµοθετικές πρωτοβουλίες, από τη µια της ση-
µερινής Κυβέρνησης που στοχεύει στην οικονοµική ενίσχυση των
αδυνάτων και από την άλλη της «πρώην νέας διακυβέρνησης»
της χώρας, όπου από τα πρώτα βήµατά της την άνοιξη του 2004
και το καλοκαίρι του 2004 στόχευσε ώστε να ευνοήσει µε ισχυ-
ρές φοροαπαλλαγές τις µεγάλες επιχειρήσεις, τις µεγάλες ακί-
νητες ή κληρονοµικές περιουσίες, αλλά και τη νοµιµοποίηση του
µαύρου και αδήλωτου χρήµατος, µε σχέδιο νόµου που εισήγαγε
από τις πρώτες νοµοθετικές πρωτοβουλίες στην τότε εποχή;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι κοινότοπο, έχει ακου-
στεί κατ’ επανάληψη στην Αίθουσα αυτή, ότι πράγµατι η χώρα
βρίσκεται στο µέσο µιας εξαιρετικά δύσκολης και πρωτοφανούς
δηµοσιονοµικής κατάστασης.

Η απελθούσα κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας µάς κληρο-
δότησε ένα έλλειµµα στον προϋπολογισµό του ύψους των
30.000.000.000 ευρώ και το δηµόσιο χρέος στο πρωτοφανές,
τροµακτικό, επιτρέψτε µου θα έλεγα την έκφραση, ύψους των
300.000.000.000 ευρώ, ποσοστά πρωτοφανή στην ιστορία της
χώρας, µε τα οποία καλούµαστε σιγά-σιγά να συνηθίσουµε, αλλά
και να ζήσουν τα φτωχά και λαϊκά στρώµατα της χώρας, φοβού-
µαι και οι γενιές του µέλλοντός µας εάν δεν αναλάµβανε τη δια-

κυβέρνηση της χώρας το ΠΑΣΟΚ σε αυτή τη δύσκολη στιγµή.
Οι περισσότερες κυβερνήσεις, θα έλεγα, σε µια τέτοια στιγµή

και πολύ περισσότερο η απελθούσα κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, θα χρησιµοποιούσε τα στοιχεία του ελλείµµατος και του
δηµοσίου χρέους ως άλλοθι για την εφαρµογή µιας ακόµη αυ-
στηρότερης δηµοσιονοµικής πολιτικής φυσικά εις βάρος µόνο
των εργαζοµένων.

Εκεί ακριβώς έγκειται η διαφορά µας. Και το λέω και προς
τους αξιοτίµους κυρίους συναδέλφους από την πτέρυγα του ΣΥ-
ΡΙΖΑ και του ΚΚΕ. Αυτά τα νούµερα εµείς δεν τα χρησιµοποιούµε
για να δικαιολογήσουµε κανενός είδους αθέτηση προεκλογικών
ή προγραµµατικών µας υποσχέσεων όπως µας καταλογίζεται και
ατεκµηρίωτα και άδικα. Αντίθετα τα επικαλούµαστε ως όρο για
να καταδείξουµε την ανάγκη στήριξης των εκατοµµυρίων συ-
µπολιτών µας που βρίσκονται πράγµατι κάτω από το όρια της
φτώχειας. Αυτών δηλαδή των φτωχών οικονοµικών στρωµάτων
που καλούνται να αντιµετωπίσουν τα αποτελέσµατα της χειρό-
τερης οικονοµικής κρίσης των τελευταίων δεκαετιών αλλά και
µιας ακατανόητης δηµοσιονοµικής πολιτικής που ασκήθηκε
µέχρι πριν από δυο µήνες από την προηγούµενη κυβέρνηση και
που ευνόησε κατά σκανδαλώδη, επιτρέψτε µου την έκφραση,
τρόπο, τους οικονοµικά ισχυρούς.

Το παρόν σχέδιο νόµου αποτελεί την πρώτη πράξη τήρησης
των δεσµεύσεών µας. Κινείται σε δύο βασικούς άξονες, έχει, ει-
πωθεί, νοµίζω ότι το κατανοούν όλοι σιγά-σιγά και όλες οι πτέ-
ρυγες και στον άξονα της κοινωνικής αλληλεγγύης προς τους
οικονοµικά αδυνάτους και στον άξονα της αναδιανοµής του ει-
σοδήµατος από τους έχοντες στους µη έχοντες.

Ως προς τον πρώτο άξονα, δεν θα πρέπει να διαφεύγει της
αντίληψης όλων ότι διατίθεται ένα ποσό κοινωνικής αλληλεγγύης
της τάξεως του 1.000.000.000 ευρώ στα δυόµισι εκατοµµύρια δι-
καιούχους, που ανήκουν πράγµατι σε ευπαθείς οµάδες, όπως
είναι οι χαµηλοσυνταξιούχοι, άτοµα µε αναπηρία, χρόνια πάσχο-
ντες και ασθενείς, νεφροπαθείς, µεταµοσχευµένοι, απροστά-
τευτα τέκνα, ανασφάλιστοι αλλά και άνεργοι, ανεξάρτητα από το
αν επιδοτούνται ή όχι.

Αναφορικά µε το δεύτερο άξονα, αυτός κινείται στην αναδια-
νοµή του εισοδήµατος και υπάρχει ξεκάθαρη ιδεολογική πολι-
τική και οικονοµική στόχευση γι’ αυτό από την Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ. Χωρίς καµµία οικονοµική επιβάρυνση για το τεράστιο
έλλειµµα ούτως ή άλλως του κρατικού προϋπολογισµού, καλού-
νται σήµερα αυτοί για τους οποίους µέχρι και κροκοδείλια δά-
κρυα σ’ αυτή την Αίθουσα προηγουµένως ρίχτηκαν, οι τριακόσιες
δηλαδή µεγάλες επιχειρήσεις, µε καταγεγραµµένα κέρδη της τά-
ξεως άνω των 5.000.000 ευρώ και οι εξήντα χιλιάδες µεγαλοϊ-
διοκτήτες από τις 4,5 εκατοµµύρια περιπτώσεις ιδιοκτητών
ακινήτων, µικροϊδιοκτητών βεβαίως σ’ αυτή τη χώρα.

Στο κάτω-κάτω είδατε, αυτόκλητοι υπερασπιστές κάποιοι, αυ-
τούς τους ίδιους φορολογουµένους, να αντιδρούν γι’ αυτήν τη
φορολογική πολιτική της Κυβέρνησης; Προς τι, λοιπόν, σπεύδετε
να τους υπερασπιστείτε όταν και οι ίδιοι καν δεν το ζητούν, αλλά
και δεν διαµαρτύρονται, αν θέλετε, γι’ αυτή τη δίκαια φορολο-
γική µεταχείριση από την πλευρά της Κυβέρνησης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή η δέσµη των µέτρων, ως
αρχή, αν θέλετε, µιας στρατηγικής επιλογής της Κυβέρνησης
του ΠΑΣΟΚ για σταδιακή δίκαιη αναδιανοµή του εθνικού πλού-
του, είναι αυτή που ξεκινά την προσπάθεια επανατοποθέτησης
της χώρας σε µια νέα αναπτυξιακή τροχιά, η οποία βεβαίως θα
κριθεί στο τέλος αυτής της τετραετίας και είµαστε βέβαιοι ότι θα
κριθεί θετικά.

Σ’ αυτήν την προσπάθεια, λοιπόν, καλούνται όλες οι πτέρυγες
µε τις δίκαιες ή και εν µέρει κατανοητές σε µας επιφυλάξεις
τους, να στηρίξουν αυτή τη σηµαντική νοµοθετική πρωτοβουλία
της Κυβέρνησης. Καλούµε, λοιπόν, όλες τις πτέρυγες να ψηφί-
σουν «ναι» σ’ αυτό το τόσο σηµαντικό -ουσιαστικά και συµβολικά-
σχέδιο νόµου, το οποίο πρώτο εισάγει η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
και εµείς για την τήρηση του χρόνου, κύριε Παπουτσή ∆ηµήτρη
από το Νοµό Καβάλας.
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Πριν έλθει ο κ. Γιάννης Κουτσούκος, συνάδελφος του ΠΑΣΟΚ
από το Νοµό Ηλείας, θα θυµίσω στους συναδέλφους ότι τηρώ-
ντας ακριβώς το χρόνο, θα πρέπει να φτάσουµε στο συνάδελφο
κ. Μαγκούφη.

Συνεχίζουµε γρήγορα µε τον κ. Γιάννη Κουτσούκο, λοιπόν, ο
οποίος έχει το λόγο για επτά λεπτά.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Και εµείς.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι πε-

ρισσότεροι από εσάς θα νοµίζετε ότι είµαι παλιός στη Βουλή. Η
αλήθεια είναι ότι έχω εκλεγεί τέσσερις φορές. Έχω, όµως, µόνο
πέντε χρόνια κοινοβουλευτικής θητείας. ∆υστυχώς έτσι ήρθαν
τα πράγµατα.

Γιατί το λέω αυτό; Το λέω αυτό γιατί είναι η πρώτη φορά που
βγαίνω στο Βήµα να υποστηρίξω ένα νοµοσχέδιο.

Αν δείτε τα στατιστικά της Βουλής, έχω τουλάχιστον εκατό οµι-
λίες στην Ολοµέλεια, αλλά δεν το έφερε η τύχη να έχω τη δυνα-
τότητα να υποστηρίξω ένα νοµοσχέδιο. Και νιώθω ιδιαίτερη τιµή
που είµαι οµιλητής σήµερα στο πρώτο νοµοσχέδιο της νέας Κυ-
βέρνησης του ΠΑΣΟΚ.

Αγαπητοί συνάδελφοι, θέλω να ξέρετε το εξής, ότι ποτέ κανέ-
νας από εµάς –και αναφέροµαι στους συναδέλφους που τοπο-
θετήθηκαν απέναντι σε αυτήν τη νοµοθετική πρωτοβουλία της
Κυβέρνησης- γιατί έχουµε µία διαδροµή αγώνων για την πρόοδο
και τη δηµοκρατία, δεν είχε τη συναίσθηση ότι µπορεί µε ένα νο-
µοσχέδιο να κάνουµε τους ανθρώπους ευτυχέστερους, να λύ-
σουµε τα ζητήµατα της αναδιανοµής, να αλλάξουµε τις αδικίες
αυτής της κοινωνίας, να αλλάξουµε, εν τέλει, το ίδιο το σύστηµα
που αναπαράγει την αδικία. Έχουµε όµως την απόλυτη βεβαιό-
τητα, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι η πολιτική στην καθηµερινή της
πράξη πρέπει να δείχνει το µέγεθος των παρεµβάσεών της και το
στίγµα των κατευθύνσεών της.

Και θα έλεγα ξεκινώντας ότι αυτό το νοµοσχέδιο σε ό,τι αφορά
το µέγεθος της παρέµβασής του είναι ένα νοµοσχέδιο που
αφορά δυόµισι εκατοµµύρια συµπατριώτες µας και σε ό,τι
αφορά το στίγµα της κατεύθυνσής του είναι ένα νοµοσχέδιο που
δείχνει από πού µπορείς να τα πάρεις και σε ποιους µπορείς να
τα δώσεις. Γιατί, πρέπει να ξέρουν οι συνάδελφοι εδώ και κυρίως
οι λίγοι που µίλησαν της Νέας ∆ηµοκρατίας, ότι τα πέντε τελευ-
ταία χρόνια αυξήθηκε η φτώχεια στην πατρίδα µας. Έφτασε το
ποσοστό των νεόπτωχων κοντά στο 22%. Περίπου το των Ελ-
λήνων είναι κάτω από τα όρια της φτώχειας. Μειώθηκαν τα ει-
σοδήµατα. Η πορεία σύγκλισης των εισοδηµάτων ανεκόπη. Το
αγροτικό εισόδηµα κατέρρευσε. Μισθοί και συντάξεις µειώθη-
καν. Η αγορά στενάζει. Έφτασαν, αγαπητοί συνάδελφοι, οι συ-
µπατριώτες µας κυρίως στην ύπαιθρο να ρωτούν τον ταχυδρόµο
εάν τους έφερε αυτή την πενιχρή αύξηση των περίπου 17 ευρώ
που είχε εγγράψει η Νέα ∆ηµοκρατία στον προϋπολογισµό του
2009.

Και άκουσα και µία κριτική από τους συναδέλφους της Αρι-
στεράς, που αναλύουν το επίδοµα σε ηµέρες. Θα έλεγα εγώ ότι
µπορούν να το κάνουν και σε ώρες και σε δευτερόλεπτα ή κατά
τη συνήθη συνδικαλιστική πρακτική µπορούν να το κάνουν και
σουβλάκια.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Όχι σουβλάκια.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Πρέπει να ξέρουν όµως ότι ένας άν-

θρωπος που περιµένει τον ταχυδρόµο για να δει εάν πήρε τα 17
ευρώ, ο οποίος ζει µε την κατώτατη σύνταξη του ΟΓΑ, έχει µε-
γάλη ανάγκη αυτά τα 300 ευρώ ή τα 400 ευρώ. Γι’ αυτό υπάρχει
σήµερα ένα κύµα ανθρώπων οι οποίοι κατευθύνονται κάθε ηµέρα
στα ΚΕΠ ή στις υπηρεσίες και ρωτάνε πότε θα πάρουν το επί-
δοµα. Άρα το πρώτο γεγονός είναι ότι υπάρχει µια τεράστια κοι-
νωνική ανάγκη την οποία κανένας δεν µπορεί να αγνοήσει.

Και εγώ θα ήµουν ευτυχέστερος αν αντί των 300 ευρώ ή των
400 ευρώ ή των 700 ευρώ που είναι το κατώφλι του επιδόµατος
σε κάθε κοινωνική κατηγορία, αυτό το κατώφλι ήταν πολύ µεγα-
λύτερο. Όµως, πρέπει να ξέρουµε πού είµαστε. Είµαστε σε µία
οικονοµία η οποία βρίσκεται σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης.
Έχουµε µία Κυβέρνηση η οποία δίνει µάχη για να ανακτήσει τη
χαµένη τιµή της πολιτικής και της Ελλάδας απέναντι στα ευρω-
παϊκά όργανα. Έχουµε τραπεζίτες και κερδοσκόπους που µας

απειλούν. Έχουµε µία παραγωγική βάση που κατέρρευσε όπως
δείχνουν όλα τα στοιχεία. Και γίνεται µία προσπάθεια τεράστια
ανάταξης της ελληνικής οικονοµίας. Και παρά τις δυσκολίες έρ-
χεται η Κυβέρνηση, επιβάλλει αυτή την εισφορά και το δίνει
στους αδύναµους, στα δυόµισι εκατοµµύρια συµπολίτες µας, µι-
σθωτούς, συνταξιούχους, αγρότες.

Και επειδή άκουσα –είναι σπορ των ηµερών- να υπάρχει και
µία φορολογική τροµοκρατία, οφείλω να την καταγγείλω, διότι ο
πυρήνας αυτής της άποψης είναι µία βαθιά συντηρητική και νε-
οφιλελεύθερη άποψη, που λέει αφήστε την αγορά να κάνει ό,τι
νοµίζει …

ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: Όχι και να µας κατηγορείτε.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Σας παρακαλώ πάρα πολύ.
ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: Είναι δυνατόν …
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ναι, κύριε Τζίµα. Αναφέροµαι στη

φιλοσοφία εκείνων που λένε ότι επιβαρύνουµε. Ποιους επιβαρύ-
νουµε, κύριε Τζίµα;

ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: Εσείς κυβερνάτε τώρα.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Έχετε δει τα στοιχεία της Ευρω-

παϊκής Επιτροπής ή του ΟΟΣΑ για να δείτε …
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας παρακαλώ, να

διακοπεί ο διάλογος.
Συνεχίστε, κύριε Κουτσούκο.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: …τη φορολογική επιβάρυνση στην

Ελλάδα σε σχέση µε το ποσοστό του ΑΕΠ που απορροφά ανα-
φορικά µε τις άλλες ευρωπαϊκές χώρες. Είµαστε στην 20η θέση.
Κάτω από εµάς είναι η Τουρκία και άλλες χώρες που δεν έχουν
αναπτυγµένο κοινωνικό κράτος, αναπτυγµένο δίκτυο κοινωνικών
υπηρεσιών.

ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: Εσείς το λέτε αυτό.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Άρα το ελάχιστο που µπορούσαµε

να κάνουµε είναι αυτό.
Και επειδή άκουσα και τη θεωρία των έκτακτων εισφορών, που

στη φιλοσοφία της είναι σωστή, θα πρέπει να ξέρετε, αγαπητοί
συνάδελφοι, ότι σήµερα ο Υπουργός Οικονοµίας κ. Παπακων-
σταντίνου, σύµφωνα µε τις προγραµµατικές δηλώσεις της Κυ-
βέρνησης, κάλεσε τους κοινωνικούς εταίρους να πάνε στο
διάλογο για το φορολογικό, γιατί θέλουµε να κάνουµε µεγάλες
ανατροπές και αλλαγές, για να υπάρχει µονιµότητα στην αύξηση
των δηµοσίων εσόδων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κάτω από αυτό το πρίσµα, λοιπόν, πρέπει να δει κανείς το νο-
µοσχέδιο και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, γιατί δεν θέλω να κατα-
χραστώ την ανοχή σας …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Παρακαλώ, έχετε,
ένα λεπτό.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Κάτω από αυτό το πρίσµα θέλω να
δει κανείς το νοµοσχέδιο. Θα µπορούσε να υποστηρίξει ότι είναι
λίγα τα 300 ή τα 400 ή τα 700. Θα µπορούσε εύκολα να υποστη-
ρίξει ότι µπορούµε να πάρουµε περισσότερα από τους έχοντες
και εγώ λέω ναι, αλλά αυτό πρέπει να γίνει µ’ ένα συνδυασµό πο-
λιτικών, δεν γίνεται µ’ έναν νόµο.

Αυτός ο νόµος, λοιπόν, αγαπητοί συνάδελφοι, θα σας βάλει
όλους σε ένα δίληµµα να τον ψηφίσετε για να έχετε καθαρή τη
συνείδησή σας απέναντι σε όσους στις περιφέρειές σας, σας ρω-
τήσουν, «το ψηφίσατε, κύριοι ή το ψήφισε µόνο το ΠΑΣΟΚ»; Είναι
ένα δίληµµα. Σας καλώ µέχρι το τέλος της συνεδρίασης να απο-
φασίσετε.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε,
κύριε Κουτσούκο.

Το λόγο έχει η συνάδελφος από το ΠΑΣΟΚ, γιατρός, κ. Αικα-
τερίνη Περλεπέ-Σηφουνάκη.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ-ΣΗΦΟΥΝΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα εξετάζουµε το πρώτο
σχέδιο νόµου που κατέθεσε το Υπουργείο Οικονοµικών στη
Βουλή, το οποίο αποτελεί και το πρώτο βήµα για την υλοποίηση
του προγράµµατος του ΠΑΣΟΚ και των προεκλογικών µας δε-
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σµεύσεων στα επίπεδα του νοµοθετικού έργου από την Κυβέρ-
νηση.

Πρόκειται πάνω απ’ όλα για ένα σαφές στίγµα της αντίληψής
µας όσον αφορά την κατεύθυνση που θα ακολουθήσουµε τα
επόµενα χρόνια και ένα πρώτο δείγµα της οικονοµικής και κοι-
νωνικής µας πολιτικής για τη δικαιοσύνη και την αλληλεγγύη
στην κοινωνία και τα µέλη της.

Βασική στόχευση είναι η στήριξη των οικονοµικά ασθενέστε-
ρων πολιτών και η τόνωση της οικονοµίας. Αν δεν ενισχυθούν τα
χαµηλά εισοδήµατα, αν δεν επικρατήσει αίσθηµα δικαίου στην
κοινωνία µέσω και της αναδιανοµής, αν δεν ορθοποδήσει το κοι-
νωνικό κράτος, δεν µπορεί να υπάρξει προοπτική ανάταξης της
οικονοµίας της χώρας µας και γενικευµένη ευηµερία για τους
πολίτες.

Η δική µας προτεραιότητα είναι ο πολίτης και οι ανάγκες του.
Τα έκτακτα µέτρα –όπως αυτά του νοµοσχεδίου- χρειάζονται για
τη στήριξή του και παράλληλα χρειάζονται βαθιές τοµές για έναν
άλλο προσανατολισµό στην οικονοµική δραστηριότητα που θα
δώσουν βέβαια µακροχρόνια οφέλη.

Κάνουµε το πρώτο βήµα µε τις ρυθµίσεις του παρόντος νοµο-
σχεδίου. Θα ακολουθήσουν άµεσα όλα αυτά για τα οποία έχουµε
δεσµευθεί, έστω και αν η κατάσταση είναι πολύ χειρότερη από
αυτήν που παρουσίαζε η απελθούσα κυβέρνηση της Νέας ∆η-
µοκρατίας, έστω και αν βρήκαµε το έλλειµµα στο 12,5% και όχι
στο 6% που µας παρουσίαζαν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν ψάξαµε άλλοθι για να κά-
νουµε πίσω από όσα πιστεύουµε ότι απαιτούνται να γίνουν, γιατί
δεν υπάρχει άλλος δρόµος. ∆εν έχουµε δικαίωµα να ακολουθή-
σουµε καµία άλλη συνταγή.

Άλλωστε οι προηγούµενοι κυβερνώντες ακολούθησαν τον
άλλο δρόµο, της ενίσχυσης των «εχόντων» και «κατεχόντων», των
τραπεζών και των µεγαλοµετόχων, των µεγαλοεπιχειρηµατιών,
αλλά η κρίση βάθαινε και οι φτωχοί έγιναν φτωχότεροι και οι
πλούσιοι πλουσιότεροι όλα αυτά τα πεντέµισι χρόνια.

Πιστεύουµε δε ότι µε τα µέτρα που λαµβάνουµε αντιµετωπί-
ζονται και οι αιτίες της κρίσης στη ρίζα τους. Αναφέροµαι στην
εγχώρια κρίση, στην καχεξία της ελληνικής οικονοµίας, που προ-
κλήθηκε από λανθασµένες και ανάλγητες πολιτικές των προη-
γούµενων πεντέµισι χρόνων. Μιλάω για τις εύνοιες που δόθηκαν
προς τους λίγους και για τα δεινά που επιφορτίστηκαν οι πολλοί
και συνολικά η χώρα. Επιτέλους είναι καιρός να αλλάξουµε τη
ροή των πραγµάτων. Αυτό ζήτησαν οι πολίτες από µας στις 4 του
Οκτώβρη, αυτό επιδιώκει το πρώτο αυτό νοµοθετικό βήµα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ΠΑΣΟΚ όταν ήταν στην αντι-
πολίτευση, απέρριψε τις νεοσυντηρητικές πολιτικές της Νέας
∆ηµοκρατίας και τις νεοφιλελεύθερες συνταγές για την οικονο-
µία. Καταγγείλαµε την πολιτική στήριξη των τραπεζών µε τα 28
δισ. που τους έδωσε η Νέα ∆ηµοκρατία, γιατί εκτός από πρό-
κληση προς τους εργαζόµενους ήταν στην ουσία και µία αντια-
ναπτυξιακή πολιτική. Άλλωστε φάνηκε και εκ του
αποτελέσµατος. Η αγορά δεν αναθερµάνθηκε. Αντίθετα, µάλι-
στα, οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις στριµώχθηκαν ακόµη περισ-
σότερο και η οικονοµία µας οδηγήθηκε στην ύφεση. Οι
φοροαπαλλαγές στις µεγάλες επιχειρήσεις και στους µεγαλο-
µετόχους δυστυχώς δεν οδήγησαν σε επενδύσεις. Η κατάργηση
του Φόρου Μεγάλης Ακίνητης Περιουσίας αποτέλεσε πράξη µε-
γάλης κοινωνικής αδικίας και στέρησε τα δηµόσια έσοδα από µία
σοβαρή πηγή εισροών.

Εµείς σήµερα αρχίζουµε να ανατρέπουµε τα δεδοµένα της οι-
κονοµικής και κοινωνικής αυτής ανισότητας. Σε συνθήκες προ-
χωρηµένης εγχώριας κρίσης και ύφεσης διοχετεύουµε πάνω από
1 δισ. στις οµάδες του πληθυσµού που δεινοπαθούν περισσό-
τερο. Τα δυόµισι περίπου εκατοµµύρια συµπολίτες µας που θα
λάβουν επίδοµα, του οποίου το ύψος κυµαίνεται ανάλογα µε τις
πραγµατικές ανάγκες του καθενός, παίρνουν µια σηµαντική
ανάσα για να σταθούν όρθιοι στα προβλήµατα που αντιµετωπί-
ζουν. Πρόκειται για την κρίσιµη µεγάλη κοινωνική µερίδα των χα-
µηλόµισθων, των χαµηλοσυνταξιούχων, των ανέργων, των
οικογενειών µε παιδιά, των αναπήρων, που στηριζόµενοι θα ανα-
θερµάνουν µε τη σειρά τους την αγορά.

Ταυτόχρονα το αίσθηµα της κοινωνικής αλληλεγγύης επανέρ-

χεται. Η αναδιανοµή αυτή τη φορά είναι δίκαιη. Τα µεγάλα εισο-
δήµατα υποχρεώνονται να στηρίξουν τους ασθενέστερους συ-
µπολίτες µας. Σταµατάει η µονότονα άδικη και µονοµερής
επιβάρυνση των πολλών, τόσο πριν από την κρίση και µετά απ’
αυτή, τα τελευταία πεντέµισι χρόνια. Επιτέλους πρέπει να συνει-
σφέρουν κι αυτοί που έµειναν για χρόνια στο απυρόβλητο και
που γι’ αυτούς οι κρίσεις είναι άλλη µια ευκαιρία για παραπάνω
πλουτισµό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι παρεµβάσεις της Κυβέρνη-
σης του ΠΑΣΟΚ για να γίνει δικαιότερη η ζωή στην κοινωνία µας,
θα συνεχιστούν άµεσα και µε τα νοµοσχέδια που έρχονται στο
επόµενο διάστηµα. Μέτρα για να βοηθηθούν οι δανειολήπτες,
παρεµβάσεις για την υγιή επιχειρηµατικότητα, στήριξη των νέων
για να µπουν στην αγορά εργασίας, χρηµατοδότηση της Παι-
δείας µε 1 δισ. επιπλέον, προσλήψεις στην υγεία και στήριξη του
ΕΣΥ, (το άρθρο 6 του νοµοσχεδίου για τους µισθούς, τις υπε-
ρωρίες, τις προσλήψεις, είναι µια πρώτη απόδειξη για το τι θα
κάνει αυτή η Κυβέρνηση). Αύξηση των δηµοσίων επενδύσεων,
ρευστότητα στην αγορά και βεβαίως ο νέος προϋπολογισµός
αλλά και το φορολογικό νοµοσχέδιο. Όλα αυτά στην προοπτική
της επανεκκίνησης της οικονοµίας σε µια άλλη βάση και σε µια
άλλη κατεύθυνση, στην κατεύθυνση που υπηρετεί τον πολίτη και
που βγάζει τη χώρα από το τέλµα.

Το νοµοσχέδιο που συζητάµε σήµερα και που έτυχε της ευ-
ρείας αποδοχής και από τους φορείς και από τους πολίτες έχει
µια ακόµη µεγαλύτερη διάσταση από τα επίµέρους µέτρα που
περιέχει. ∆ίνει µετά από χρόνια την αισιοδοξία στην κοινωνία,
που της τη στέρησε η προηγούµενη κυβέρνηση µε την πολιτική
της. Είµαι βέβαιη πως όσο εµπεδώνεται αυτή η αίσθηση, µε τις
παρεµβάσεις και την πολιτική της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, τόσο
πιο γρήγορα οι Ελληνίδες και οι Έλληνες θα βρουν ξανά το βη-
µατισµό τους προς το δρόµο της σιγουριάς και της ασφάλειας,
της δικαιοσύνης και της προοπτικής για τη ζωή τους.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε ιδιαι-
τέρως τη συνάδελφο κ. Αικατερίνη Περλεπέ-Σηφουνάκη.

Θα ήθελα να ενηµερώσω το Σώµα ότι στην αυριανή συνε-
δρίαση θα ολοκληρωθεί η συζήτηση επί της αρχής του σχεδίου
νόµου «Έκτακτη οικονοµική ενίσχυση κοινωνικής αλληλεγγύης,
έκτακτη εισφορά κοινωνικής ευθύνης των µεγάλων επιχειρήσεων
και της µεγάλης ακίνητης περιουσίας και άλλες διατάξεις».

Στη συνεδρίαση της Πέµπτης 3.12.2009 θα συζητηθούν τα
άρθρα του νοµοσχεδίου ως µία ενότητα.

Ακολουθεί επί του Βήµατος η συνάδελφος κ. Νάντια Γιαννα-
κοπούλου, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Μεσσηνίας, η οποία
επίσης µας θυµίζει την Πρωτοχρονιά του Έρωτα! Καλώς ήρθατε!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Σας ευχαριστώ πολύ,
κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το παρόν νοµοσχέδιο, το
πρώτο νοµοσχέδιο της νέας Κυβέρνησης, της Κυβέρνησης του
ΠΑΣΟΚ, ανοίγει ένα νέο πλαίσιο διαχείρισης δηµοσιονοµικής πο-
λιτικής, αλλά και παραγωγής κοινωνικής πολιτικής, µιας πολιτι-
κής παρεµβατικής εκεί που δηµιουργούνται στρεβλώσεις και κατ’
επέκταση κοινωνικές ανισότητες, µιας πολιτικής αλληλέγγυας µε
αυτούς που ελπίζουν σε ένα κοινωνικό κράτος και µια δίκαιη κοι-
νωνία, µιας πολιτικής αναδιανεµητικής από τους οικονοµικά ισχυ-
ρότερους προς τους οικονοµικά ασθενέστερους, µιας πολιτικής
εν τέλει την οποία έχει απόλυτα ανάγκη ο ελληνικός λαός και που
προσδοκά στην Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ να την κάνει πράξη.

Το νοµοσχέδιο αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αποτελεί
µια παρέµβαση αλληλεγγύης και αναδιανοµής. Η ενίσχυση που
προσφέρει στους συµπολίτες µας, όπως είπαν άλλωστε και όλοι
οι προλαλήσαντες, είναι αφορολόγητη, δεν υπόκειται σε οποια-
δήποτε κράτηση, δεν κατάσχεται ούτε συµψηφίζεται µε ήδη βε-
βαιωµένα χρέη προς το δηµόσιο και δεν υπολογίζεται στα
εισοδηµατικά όρια για την καταβολή του ΕΚΑΣ ή οποιασδήποτε
άλλης παροχής κοινωνικού ή προνοιακού χαρακτήρα.

Προεκλογικά και προγραµµατικά δεσµευτήκαµε ότι σε καιρό
κρίσης θα στηρίξουµε τους πιο ευάλωτους συµπολίτες µας. Αυτή
τη δέσµευση εκπληρώνουµε σήµερα, κυρίες και κύριοι συνά-
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δελφοι. Ωστόσο, σε ορισµένους αρέσει να επικεντρώνονται απο-
κλειστικά σε σηµεία όπου νοµίζουν ότι µπορούν να επιχειρηµα-
τολογήσουν. Έτσι, προς το παρόν, αρκούνται να
επικεντρώνονται στο ότι περισσότεροι ιδιοκτήτες από πριν θα
πληρώσουν εισφορά για τα ακίνητα.

Αντίθετα, αποκρύπτουν πολλά στοιχεία του νοµοσχεδίου, τα
οποία φανερώνουν το πνεύµα και την ουσία του. Για παράδειγµα,
µε το παρόν νοµοσχέδιο αυξάνονται οι συντελεστές για τις µε-
γάλες αξίες ακινήτων, επιβάλλοντας φόρο 9‰ για φορολογη-
τέα ακίνητα αξίας άνω των 3.000.000 ευρώ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γεγονός ότι η Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ ήρθε για να αλλάξει συθέµελα ό,τι στρεβλό και πα-
ράλογο υπάρχει στο ελληνικό κράτος. Ήρθε για να χρησιµοποι-
ήσει τη φορολογία, το ισχυρότερο εργαλείο παραγωγής
οικονοµικής πολιτικής και αναδιανοµής, προς το συµφέρον της
πλειοψηφίας του ελληνικού λαού, η οποία χωρίς καµµία αµφιβο-
λία δεν δηλώνει αξία ακινήτων 3.000.000 ευρώ. Έτσι, λοιπόν,
ζητά πολλά όχι από τους πολλούς αλλά από αυτούς που έχουν
πολλά.

Ωστόσο, οι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης απο-
κρύπτουν και τα έργα της δικής τους κυβέρνησης, της κυβέρνη-
σης η οποία δηµιούργησε το Ταµείο Κοινωνικής Συνοχής, µέσω
του οποίου δεν έδωσε στους οικονοµικά ασθενέστερους ούτε 1
ευρώ για το έτος 2008, µιας κυβέρνησης η οποία δεν προχώρησε
ποτέ σε µια τόσο άµεση αναδιανεµητική πολιτική, που τα έπαιρνε
από τους πολλούς για να τους γυρίσει ψίχουλα ως δήθεν επί-
δοµα, πράγµατα τα οποία η πλειοψηφία των Ελλήνων πολιτών
γνωρίζει πάρα πολύ καλά, καθώς έβλεπαν τα προηγούµενα έτη
τα εισοδήµατά τους να µειώνονται διαρκώς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στις προγραµµατικές µας δη-
λώσεις είχαµε τοποθετήσει ως βασικό στόχο αυτής της Κυβέρ-
νησης τη στήριξη των οικογενειών µε πολύ χαµηλό εισόδηµα και
των ευπαθών κοινωνικών οµάδων. Προς αυτήν την κατεύθυνση
µε το παρόν νοµοσχέδιο η Κυβέρνηση σαφώς και δεν λέει ότι
σώζει, αλλά ανακουφίζει και στηρίζει οικονοµικά δυόµισι εκα-
τοµµύρια Έλληνες συµπολίτες µας –και όχι µόνο βεβαίως- εν
µέσω τεράστιας οικονοµικής κρίσης, συµπολίτες µας από τις κα-
τηγορίες των µισθωτών, των αγροτών, των χαµηλοσυνταξιούχων,
των ατόµων µε αναπηρία και άλλων.

Αυτή, λοιπόν, είναι η πρώτη φορά που επέρχεται πραγµατικά
αναδιανοµή εισοδηµάτων. Έστω αυτή, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι της Αντιπολίτευσης, µε εµβέλεια δυόµισι εκατοµµύρια πο-
λίτες-αποδέκτες, σε µια εποχή εξαιρετικά δύσκολη
δηµοσιονοµικά.

Εν µέσω, λοιπόν, αυτής της πολύ δύσκολης περιόδου, εµείς
ενισχύουµε ως Κυβέρνηση κλιµακωτά την ελληνική οικογένεια,
καθώς το ύψος της ενίσχυσης καθορίζεται ανάλογα µε τον
αριθµό των προσώπων που βαρύνουν φορολογικά το δικαιούχο.
Ενισχύουµε τα οικονοµικά ασθενέστερα νοικοκυριά αυτής της
χώρας, καθώς όσοι εργάζονταν το 2008 µε πολύ χαµηλό εισό-
δηµα και έµειναν άνεργοι έως τις 3 Νοέµβρη του 2009 και έχουν
οικογένεια ή προστατευόµενο µέλος, θα λάβουν δύο επιδόµατα
κοινωνικής αλληλεγγύης. Το εισοδηµατικό, από 700 έως 1.300
ευρώ, ανάλογα µε τον αριθµό των παιδιών και της ανεργίας.

Και ποιο είναι το κόστος αυτής της επιδότησης; Η επιβάρυνση
των τριακοσίων πιο κερδοφόρων ελληνικών επιχειρήσεων, των
επιχειρήσεων των οποίων η φοροδοτική υποχρέωση συνεχώς
µειωνόταν την τελευταία πενταετία.

Από την άλλη, ποιο είναι το κόστος για τον προϋπολογισµό και
εµµέσως για τον Έλληνα πολίτη ως τροφοδότη αυτού; Κανένα,
γεγονός µε µεγάλη σηµασία, αν λάβει κανείς υπ’ όψιν τη δυσχε-
ρέστατη οικονοµική συγκυρία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο αυτό έχει πολ-
λούς στόχους. Αφ’ ενός είναι µια έκφραση κοινωνικής αλληλεγ-
γύης, ένα έκτακτο µέτρο, όπως είπε και ο Πρωθυπουργός, σε
µια έκτακτη δυσµενή οικονοµική συγκυρία προς τα αδύναµα οι-
κονοµικά στρώµατα της κοινωνίας µας και αφ’ ετέρου, είναι µια
δέσµευση για µια γενικότερη, γενναιότερη και µονιµότερη ανα-
διανοµή στο µέλλον, καθώς απαιτείται µια τέτοια αναδιανοµή.

Και όταν σε αυτές τις δύσκολες συνθήκες, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, παίρνουµε τέτοια µέτρα, δίνουµε µια πολύ σαφή κα-

τεύθυνση για τις µελλοντικές µας πολιτικές, το µέλλον στο οποίο
η Κυβέρνηση θα προχωρήσει σε µια σειρά τολµηρών µέτρων και
πολιτικών µόνιµου χαρακτήρα για την ενίσχυση της οικογένειας
και των οικονοµικά ευπαθών κοινωνικών οµάδων, παρά τη δεινή
κατάσταση στην οποία βρίσκεται η οικονοµία, παρά την εκτίναξη
του ελλείµµατος του προϋπολογισµού, αλλά και τις κερδοσκο-
πικές κινήσεις κάποιων επιτηδείων που έχουν προκαλέσει ισχυ-
ρότατες πιέσεις στα ελληνικά χρεόγραφα.

Αυτά τα προβλήµατα δεν τα δηµιούργησε ο Έλληνας µισθω-
τός και ούτε πρέπει να τα πληρώσει. ∆εν µπορεί αυτοί οι οποίοι
συνεχίζουν να απολαµβάνουν παχυλές αµοιβές και να παίρνουν
υψηλούς µισθούς να επιθυµούν να περικόψουµε τους µισθούς
των εργαζόµενων και των συνταξιούχων.

Το ΠΑΣΟΚ µε τις πρόσφατες εκλογές υπέγραψε ένα νέο συµ-
βόλαιο µε το σύνολο του ελληνικού λαού, ένα συµβόλαιο µε πρω-
ταρχικό όρο την καλύτερη διαχείριση των χρηµάτων των
Ελλήνων πολιτών, ένα συµβόλαιο ξεκίνηµα για την εφαρµογή
ενός κοινωνικού προγράµµατος το οποίο στοχεύει στην ανάταση
της κοινωνίας, στην ενίσχυση του δικαίου στην οικονοµία και την
κοινωνία, στην στήριξη όχι µόνο της ανταγωνιστικότητας, αλλά
και των ασθενέστερων οικονοµικά στρωµάτων…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω τώρα, κύριε Πρόεδρε.
…και εν τέλει, στην αποκατάσταση της εµπιστοσύνης των πο-

λιτών στο κράτος, αλλά και του κράτους στη διεθνή κοινότητα.
Σας ευχαριστώ ειλικρινά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

την κ. Νάντια Γιαννακοπούλου.
Συνεχίζουµε µε το Νοµό Φωκίδας. Η κ. Αφροδίτη Παπαθανάση

έχει το λόγο για επτά λεπτά.
ΑΦΡΟ∆ΙΤΗ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γνωρίζουµε και είµαστε σαφείς

ότι το συγκεκριµένο επίδοµα αλληλεγγύης είναι ένα µέτρο έκτα-
κτο για τη στήριξη των χαµηλών εισοδηµάτων και επίσης γνωρί-
ζουµε και είµαστε σαφείς ότι χρειάζονται και πλέον βήµατα, στην
κατεύθυνση στήριξης των ασθενέστερων.

Είναι όµως ένα µέτρο, ένα βήµα γραφής πολιτικής, ένα βήµα
κοινωνικής αλληλεγγύης και µια πράξη δίκαιης αναδιανοµής.
Είναι µέτρο που οφείλουµε να λάβουµε για την άµεση στήριξη
των νοικοκυριών, καθώς οι χρόνιες στρεβλώσεις του συστήµα-
τος, σε συνδυασµό µε την οικονοµική πολιτική της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, άφησαν πίσω τους προβλήµατα υπερχρέωσης, έντονης
κοινωνικής αδικίας και µεγάλης φτώχειας.

Τα νούµερα είναι αποκαλυπτικά. Πάνω από το 20% των νοικο-
κυριών ζει κάτω από τα όρια της φτώχειας και οι πολίτες αυτοί
που έχουν και ονοµατεπώνυµο και ζωή τα φέρνουν δύσκολα
πέρα. Οι πολίτες αυτοί δεν είναι αριθµοί. Είναι άνθρωποι µε ζωή.

Οι πολιτικές µας, λοιπόν, δεν σταµατούν εδώ. Οφείλουµε να
λάβουµε και θα λάβουµε άµεσα µέτρα, µόνιµα µέτρα δίκαιης
αναδιανοµής και κοινωνικής δικαιοσύνης, ξεκινώντας µε την κα-
τάθεση του νέου φορολογικού νοµοσχεδίου και την αναδιάταξη
δαπανών υπέρ των κοινωνικών και αναπτυξιακών δραστηριοτή-
των. Χρειαζόµαστε µέτρα ορθολογικής διαχείρισης της επιδο-
µατικής πολιτικής, καθώς µεν έχουµε δαπάνη επιδοµατικής
πολιτικής, αλλά µε πολύ χαµηλή αποδοτικότητα στην καταπολέ-
µηση της φτώχειας.

Χρειαζόµαστε ως κοινωνία, ως δίκαιη κοινωνία, αλλά και ως
πυλώνα ανάπτυξης, ένα σταθερό δίχτυ κοινωνικής προστασίας
που θα δίνει το αίσθηµα ασφάλειας, θα εξασφαλίζει την αλλη-
λεγγύη στην κοινωνία, θα επιτρέπει και θα διευκολύνει τις οικο-
γένειες να κάνουν βήµατα προς τα µπρος, γιατί η κοινωνική
συνοχή για εµάς και το αίσθηµα κοινωνικής ασφάλειας, είναι και
εργαλεία αναπτυξιακής πολιτικής. Γι’ αυτό, µεσοπρόθεσµα χρει-
αζόµαστε τις µόνιµες δοµές, το δίχτυ προστασίας και τους τρό-
πους, τους µηχανισµούς που µε δίκαιο τρόπο θα τροφοδοτούν
αυτήν την πολιτική, την πολιτική αναδιανοµής.

Οφείλουµε όµως, κύριοι συνάδελφοι, να αντιδράσουµε και στο
σήµερα. Οφείλουµε να προχωρήσουµε σε µέτρα αναδιανοµής
ακόµα και εντός της κρίσης. ∆εν µπορούµε και ηθικά και πολι-
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τικά και δεν πρέπει να περιµένουµε να κάνουµε τα βήµατα αυτά
µόνο σε περιόδους οικονοµικής ευρωστίας και οικονοµικής
ασφάλειας. Η αναδιανοµή αφορά όλες τις στιγµές, τις καλές,
αλλά και κύρια τις κακές στιγµές, διότι τότε είναι περισσότερο
απαραίτητη στον κοινωνικό ιστό.

Το νοµοσχέδιο αυτό εντάσσεται στο πρόγραµµα των εκατό
πρώτων ηµερών της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ σε συνέχεια των
προγραµµατικών µας δεσµεύσεων. Και µε αυτό ξεκινάµε την υλο-
ποίηση του προγράµµατός µας και των δεσµεύσεών µας απένα-
ντι στους πολίτες. Ξεκινάµε όµως σε ένα περιβάλλον,
κληρονοµιά των επιλογών της κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, µε τη µεγαλύτερη ιστορικά κοινωνική ανισότητα, το άνοιγµα
της ψαλίδας µεταξύ πλουσίων και φτωχών, µε τα νοικοκυριά χρε-
ωµένα περισσότερο απ’ ό,τι τις επιχειρήσεις, µε τα προγράµµατα
πρόνοιας να έχουν τελείως εγκαταλειφθεί –σας θυµίζω τα προ-
γράµµατα ψυχικής υγείας, τα ιατροκοινωνικά κέντρα µε τους ερ-
γαζόµενους στο «Βοήθεια στο Σπίτι» απλήρωτους για µήνες- µε
έλλειµµα 30.000.000.000 ευρώ και µε δηµόσιο χρέος
300.000.000.000 ευρώ και µε διπλασιασµό του δανεισµού των
αγορών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακούσαµε πολλές φορές τα χα-
ρακτηριστικά του επιδόµατος αλληλεγγύης σήµερα. Είναι µία δα-
πάνη δηµοσιονοµικά ουδέτερη, µια συνολική δαπάνη
1.000.000.000 ευρώ. Καλύπτεται από τις πιο κερδοφόρες επιχει-
ρήσεις και περίπου από 1,5% των ιδιοκτητών ακινήτων, παρ’ όλη
την προσπάθεια που καταβάλλει η παράταξη της Νέας ∆ηµο-
κρατίας να δηµιουργηθεί πανικός στους µικροϊδιοκτήτες και τη
µεσαία τάξη και ενισχύει περισσότερα από δυόµισι εκατοµµύρια
νοικοκυριά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ έχει
ουσιαστικά βάλει στο τραπέζι όλα τα ουσιαστικά ζητήµατα που
αφορούν το διαφορετικό κράτος που θέλουµε να οικοδοµή-
σουµε, κράτος δίκαιο, φιλικό στον πολίτη, κράτος που παράγει,
κράτος συνοχής, κράτος δικαιοσύνης, κράτος δίκαιης αναδια-
νοµής και αλληλεγγύης.

Καλούµε, λοιπόν, τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης να ασκήσουν
κριτική, αλλά να καταφέρουν –και αυτό θα είναι ωφέλεια στη
χώρα- να καταθέσουν τεκµηριωµένες θέσεις και προτάσεις που
να απαντούν στα επίκαιρα ζητήµατα, στην έξοδο από την κρίση
και στο νέο παραγωγικό µοντέλο της χώρας. Η κινδυνολογία
µπορεί αυτές τις στιγµές να περισσεύει, γιατί δεν ωφελεί, δεν
ωφελεί κανέναν. Εµείς ως αντιπολίτευση επεξεργαστήκαµε όλα
αυτά τα ζητήµατα και σας θυµίζω ότι στην προηγούµενη Βουλή
ήρθαν προτάσεις νόµου που αφορούσαν αυτά τα θέµατα, όπως
αυτό για την υπερχρέωση των νοικοκυριών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι δεσµεύσεις µας για την κοι-
νωνική αλληλεγγύη δεν σταµατούν ούτε στο έκτακτο επίδοµα
ούτε στο φορολογικό νοµοσχέδιο που και αυτό τους αµέσως
επόµενους µήνες θα κατατεθεί. Επενδύουµε στην παιδεία και
ήδη από τον πρώτο προϋπολογισµό δίνουµε 1.000.000.000 ευρώ
επιπλέον για τη δηµόσια παιδεία. Επενδύουµε στην ανάπτυξη της
περιφέρειας µε την αύξηση του Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επεν-
δύσεων. Οδηγούµαστε στην αύξηση του βασικού επιδόµατος
ανεργίας και στην αύξηση των συντάξεων των αγροτών. Φέρ-
νουµε τα νοµοσχέδια που αφορούν την ενίσχυση της ρευστότη-
τας των επιχειρήσεων και ρυθµίσεις των οφειλών των
υπερχρεωµένων νοικοκυριών. Και τέλος, µε τον προϋπολογισµό
του 2010 κάνουµε το ξεκίνηµα για την ανάταξη της οικονοµίας.

Χρειαζόµαστε και στηρίζουµε αυτές τις τοµές που οδηγούν
στο νέο µοντέλο ανάπτυξης, µε σεβασµό στους φυσικούς πό-
ρους. Στηρίζουµε την αναδιανοµή και κάνουµε τα βήµατα αυτά
αποφασιστικά για το νοικοκύρεµα της οικονοµίας, την αναδια-
νοµή και την αξιοπιστία της χώρας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

πάρα πολύ.
Από τη Φωκίδα στα Τρίκαλα: ο συνάδελφος κ. Χρήστος Μα-

γκούφης έχει το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Θεσσα-

λός!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Από τη Στερεά Ελ-

λάδα στη Θεσσαλία. Η γεωγραφία µας πρέπει να θυµίζεται, ει-
δικά τις µέρες αυτές.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΓΚΟΥΦΗΣ: Από το χιούµορ του Προέδρου, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, στους συµβολισµούς της ηµέρας,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΓΚΟΥΦΗΣ: Φαίνεται πως οι συµβολισµοί έχουν

σήµερα την τιµητική τους. Σήµερα, 1η ∆εκέµβρη, πρώτη του
µηνός, µια µέρα όπου υπερασπίζουµε τον έρωτα και είµαστε ενά-
ντια στο AIDS. Να δούµε πότε θα λύσουµε και το «οικονοµικό
AIDS», όχι µόνο στον τόπο µας αλλά σε παγκόσµιο επίπεδο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Μπράβο σας!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΓΚΟΥΦΗΣ: Έχουµε το πρώτο κυβερνητικό νο-

µοσχέδιο στην Ολοµέλεια µε το οποίο ο πρώτος της Κυβέρνη-
σης, ο Πρωθυπουργός της χώρας, ο Γιώργος Παπανδρέου θέτει
από το Βήµα της Βουλής την πρώτη προτεραιότητα της πολιτι-
κής του ΠΑΣΟΚ και σφραγίζει αυτή την πολιτική µε τις αρχές της
αλληλεγγύης και της κοινωνικής δικαιοσύνης, µ’ αυτές τις αρχές
που διέπουν και το πρώτο κατατεθέν νοµοσχέδιο εκ µέρους του
Υπουργείου Οικονοµικών για την έκτακτη οικονοµική ενίσχυση
κοινωνικής αλληλεγγύης και για την έκτακτη εισφορά κοινωνικής
ευθύνης των µεγάλων επιχειρήσεων και µεγάλης ακίνητης περι-
ουσίας στο πρώτο κεφάλαιο και που στο δεύτερο κεφάλαιο συ-
νοδεύεται από σηµαντικές ρυθµίσεις οικονοµικού και
φορολογικού χαρακτήρα, αλλά και ρυθµίσεις που αφορούν την
κοινωνική µας ευαισθησία και ρυθµίσεις αναγκαίες για τον ευαί-
σθητο τοµέα της υγείας.

Όµως, ας έρθουµε στη φιλοσοφία και στην αρχή του νόµου.
Και όπως λέει ο λαός, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, «η καλή
µέρα από το πρωί φαίνεται», έτσι και το πρώτο νοµοσχέδιο της
Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ µας δείχνει πως για την ελληνική κοι-
νωνία ξηµερώνει µια πολύ καλύτερη µέρα, καθώς γίνεται πράξη
η προεκλογική δέσµευση του κινήµατός µας για δίκαιη αναδια-
νοµή του εισοδήµατος και για αλληλεγγύη απέναντι στους ασθε-
νέστερους συµπολίτες µας.

Το εν λόγω νοµοσχέδιο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αποτε-
λεί βέβαια ένα έκτακτο µέτρα, αλλά σε έκτακτες δυσµενείς οι-
κονοµικές συνθήκες και έρχεται να επιβεβαιώσει την πλήρη
ανεπάρκεια –δυστυχώς για τη χώρα- της απελθούσας κυβέρνη-
σης της Νέας ∆ηµοκρατίας που οδήγησε τη χώρα σε ένα δηµο-
σιονοµικό εκτροχιασµό και βέβαια, πολλούς Έλληνες πολίτες
στα όρια της φτώχειας. Είναι ένα νοµοσχέδιο, όµως, που βασί-
ζεται στην κοινωνική αλληλεγγύη, στην αναδιανοµή του πλούτου
και την κοινωνική δικαιοσύνη, βασικές αξίες του ΠΑΣΟΚ και της
ελληνικής κοινωνίας. Έρχεται να ενισχύσει δυόµισι εκατοµµύρια
νοικοκυριά, δυόµισι εκατοµµύρια Έλληνες πολίτες µε ένα επί-
δοµα που θα δώσει ανάσα στην καθηµερινότητά τους αναδιανέ-
µοντας χρήµατα από εισφορές επιχειρήσεων µε πολύ µεγάλα
κέρδη και όχι από τον κρατικό προϋπολογισµό επιτυγχάνοντας
δηµοσιονοµική ουδετερότητα σε µια στιγµή που οι κρατικές δα-
πάνες είναι αναγκαίο να περικόπτονται. Είναι ένα νοµοσχέδιο αν-
θρωπιάς και πολιτικής ευαισθησίας που θα έπρεπε να
χαιρετίσουν όλες οι πτέρυγες της Βουλής.

Αντ’ αυτού, ακούσαµε και σήµερα εδώ και εντός των συνε-
δριάσεων της Επιτροπής Οικονοµικών Υποθέσεων, αλλά και
µέσα από διάφορα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης διάφορα σχόλια
µικροπολιτικής µιζέριας παρά κριτικής.

Στην αρχή ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Τζίµας στη
συλλογιστική του όσον αφορά µε το τι γίνεται σε σχέση µε το
πρώτο νοµοσχέδιο, είπε ότι άργησε η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και
ότι πέρασαν εξήντα µέρες και ότι θα κάνουµε για τα πέντε πρώτα
νοµοσχέδια τριακόσιες µέρες. Μην αγχώνεστε, κύριοι συνάδελ-
φοι!

ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: ∆εν αγχωνόµαστε!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΓΚΟΥΦΗΣ: Εγώ θα διασκεδάσω την αγωνία

σας, γιατί δεν πιστεύω ότι αποτελεί µια επιθυµία που ενδεχοµέ-
νως να υπάρχει στο πίσω µέρος τους µυαλού σας. Εγώ οφείλω
να σας πω ότι σ’ αυτό το σύντοµο χρονικό διάστηµα υπήρξε µία
τροµακτική δραστηριότητα της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, η οποία
βέβαια µέσα από µία καινούργια λογική για την άσκηση πολιτικής
πού θέτει στο προσκήνιο τον ελληνικό λαό µέσα από τη διαδικα-
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σία της δηµόσιας διαβούλευσης, προχώρησε σε σηµαντικές δρά-
σεις. Όσον αφορά τη διαβούλευση, από την 28η Οκτωβρίου έως
σήµερα έγιναν δέκα διαβουλεύσεις. Η πρώτη για το σχέδιο
υπουργικής απόφασης για τα κρατικά αυτοκίνητα. Η δεύτερη
πρόταση νόµου για τη ρύθµιση των χρεών υπερχρεωµένων κα-
ταναλωτών. Η τρίτη σχέδιο νόµου για την προστασία των δασών
και των δασικών εκτάσεων, που επλήγησαν κατά τις πυρκαγιές
του Αυγούστου του 2009. Η άλλη για την ενίσχυση κοινωνικής
αλληλεγγύης και εισφορά κοινωνικής ευθύνης, δηλαδή το νοµο-
σχέδιο που κουβεντιάζουµε σήµερα στην Ολοµέλεια. Η άλλη
αφορούσε τη νοµοθετική πρωτοβουλία για την αναµόρφωση του
συστήµατος προσλήψεων και την καθολική υπαγωγή του στον
πλήρη έλεγχο του ΑΣΕΠ. Η άλλη τα άµεσα µέτρα για την απο-
συµφόρηση των φυλακών και τη βελτίωση των συνθηκών κρά-
τησης. Η άλλη αφορά τις προτάσεις για την ενίσχυση της
ρευστότητας στην αγορά. Η άλλη αφορά τη σύσταση του γρα-
φείου αντιµετώπισης περιστατικών αυθαιρεσίας. Η άλλη για προ-
τάσεις για την πρόσληψη και τις υπηρεσιακές µεταβολές του
εκπαιδευτικού προσωπικού, την κρίση και την επιλογή στελεχών
της εκπαίδευσης. Η άλλη, η σηµερινή την 1η ∆εκέµβρη, για τη
σύσταση της Ελληνικής Στατιστικής Αρχής ως ανεξάρτητης δι-
οικητικής αρχής και ως νοµικό πρόσωπο που έχει ανάγκη ο
τόπος µας, ούτως ώστε η Κυβέρνηση στο µέλλον να µην «µαγει-
ρεύει» τα οικονοµικά µεγέθη και τα στοιχεία που έχει ανάγκη η
Εθνική Στατιστική Υπηρεσία, για να γίνουµε αξιόπιστοι και προς
την Ευρώπη.

Τρέχει ο χρόνος, κύριε Πρόεδρε, αλλά ας επιστρέψω στο νο-
µοσχέδιο. Θέλω να πω ότι η ενίσχυση κοινωνικής αλληλεγγύης
είναι ένα πολύτιµο µέτρο ενίσχυσης των συµπολιτών που είναι
στα όρια της ανέχειας. Ακούστηκε ότι η Κυβέρνηση καταργεί το
ταµείο κατά της φτώχειας και ότι το έκτακτο επίδοµα αλληλεγ-
γύης, δεν είναι τίποτα άλλο, παρά µια µετονοµασία.

Σας θυµίζω ότι το Ταµείο κατά της Φτώχειας, κατ’ αρχάς, δεν
είχε καµµία συγκεκριµένη πολιτική αναδιανοµής του εισοδήµα-
τος επί Νέας ∆ηµοκρατίας. Είχε πολύ µικρότερο προϋπολογι-
σµό: 100.000.000.000 το 2008 και 350.000.000.000 το 2009, από
το οποίο µόνο ένα µέρος αξιοποιήθηκε και αυτό µόνο για το επί-
δοµα θέρµανσης.

Εµείς µε το παρόν νοµοσχέδιο δίνουµε πολύ περισσότερα
χρήµατα και σε πολύ περισσότερους δικαιούχους. Θα διατεθούν
περισσότερα από 350.000.000.000 ευρώ σε ανθρώπους, µε κρι-
τήριο το χαµηλό οικογενειακό εισόδηµα και πάνω από
700.000.000 ευρώ σε ευαίσθητες κοινωνικές οµάδες, όπως τα
άτοµα µε αναπηρία, οι άνεργοι, οι νεφροπαθείς και οι χαµηλο-
συνταξιούχοι.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αν έχω, κύριε Πρόεδρε, την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Θα χάσει τη σειρά

του ο τελευταίος συνάδελφος, λόγω της ώρας.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, γιατί

είναι από τη Θεσσαλία!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ένα λεπτό δικό σας.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΓΚΟΥΦΗΣ: Ευχαριστώ θερµά.
Ακούστηκαν να λένε οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας ότι

το ΠΑΣΟΚ µιλούσε για µεγαλύτερη οικονοµική ενίσχυση. Είπε
και ο κ. Λέγκας, ο συντοπίτης συνάδελφός µου, να δώσουµε πε-
ρισσότερα στους πολίτες. Καµµία αντίρρηση. Και εµείς θα θέ-
λαµε να δώσουµε πολύ περισσότερα. Όµως, απάντησε ο
συνάδελφος κ. Παπουτσής ότι, όταν γινόταν η συζήτηση σε
αυτήν την Αίθουσα τότε, τον Ιούλιο του 2009, τα δεδοµένα ήταν
διαφορετικά. Μιλούσαµε για ένα έλλειµµα της τάξης του 5% και
6%. Αυτό, όµως, ήρθε στο διπλάσιο, µε 12,7% έλλειµµα και µε
300.000.000.000 σήµερα να βαρύνουν το δηµόσιο χρέος της
χώρας.

Κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, η κατάσταση είναι
τραγική. Ας συνέλθουµε και αγαπητοί συνάδελφοι του ΚΚΕ, ας
συνετιστούµε σε µια λογική προσφοράς. Καλό το όραµα, καλός
ο καταγγελτικός λόγος, αλλά δεν φθάνει µόνο αυτός. Πρέπει να
συµβάλουµε όλοι µας και αυτή τη στιγµή είναι ιερή υποχρέωση
και ευθύνη να αντιληφθούµε ότι τούτο το νοµοσχέδιο είναι θε-

τικό για τον ελληνικό λαό. Ε, λοιπόν, ας το ψηφίσουν όλες οι πτέ-
ρυγες της Βουλής!

Και επειδή, βέβαια, κύριε Πρόεδρε, δεν είχα το χρόνο, επιθυµώ
προς καλύτερη ενηµέρωση των στελεχών της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας να καταθέσω για τα Πρακτικά το «Πρόγραµµα των πενήντα
ηµερών» της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, για το τι από αυτά έχουµε
δεσµευτεί και τι έχουµε κάνει µέχρι σήµερα.

Κύριε Υπουργέ των Οικονοµικών, στηρίζουµε την Κυβέρνηση
και είµαστε βέβαιοι πως και τα άλλα νοµοσχέδια θα έχουν σηµα-
ντικό αναδιανεµητικό χαρακτήρα, χάριν, της υπόθεσης της κοι-
νωνικής δικαιοσύνης.

Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Μαγκούφης κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Ο συνάδελφος από το Νοµό ∆ωδεκανήσου κ. Ευστάθιος Κου-
σουρνάς έχει το λόγο για επτά λεπτά.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΣΟΥΡΝΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αξιότιµοι συνάδελφοι Βουλευτές, είναι η πρώτη µου οµιλία

από το Βήµα του ελληνικού Κοινοβουλίου και θέλω να ευχαρι-
στήσω τους συµπατριώτες µου ∆ωδεκανήσιους, που µε επέλε-
ξαν να τους εκπροσωπήσω στη Βουλή στην παρούσα
κοινοβουλευτική περίοδο. Θέλω να τους διαβεβαιώσω ότι θα
κάνω ό,τι είναι δυνατό, για να τιµήσω την εµπιστοσύνη τους.

Κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε µπροστά σε µια κρίσιµη πε-
ρίοδο της µεταπολιτευτικής πολιτικής ιστορίας της χώρας µας,
σε µια χρονική συγκυρία που απαιτεί γενναίες λύσεις και τοµές,
µια συγκυρία που επιβάλλει αποφασιστικότητα και ευθύνη.

Κανείς δεν αµφισβητεί ότι η αφετηρία εκκίνησης του έργου
της Κυβέρνησης είναι η χειρότερη δυνατή σε οικονοµικό επί-
πεδο. Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ καταθέτει το πρώτο νοµοσχέδιο
αλληλεγγύης και ανθρωπιάς σαν µια πρώτη απόδειξη υλοποίη-
σης του προγράµµατός της. Το ΠΑΣΟΚ υποσχέθηκε αναδιανοµή
του πλούτου και προς την κατεύθυνση αυτή κινείται το νοµο-
σχέδιο που συζητούµε σήµερα.

Με την άµεση αναδιανοµή 1.000.000.000 ευρώ η Κυβέρνηση
δεν επιβαρύνει τον προϋπολογισµό, παρά µε ένα δηµοσιονοµικά
ουδέτερο τρόπο εισάγει την έννοια της πραγµατικής εισφοράς
κοινωνικής ευθύνης που αφορά στις επιχειρήσεις υψηλής κερ-
δοφορίας και στη µεγάλη ακίνητη περιουσία. Παράλληλα δίνει
το στίγµα της οικονοµικής και κοινωνικής πολιτικής που θα ακο-
λουθήσει, µε το νοµοσχέδιο αυτό να αποτελεί το πρώτο από µια
σειρά πολιτικών µόνιµου χαρακτήρα που θα κινούνται προς την
ίδια κατεύθυνση. Ενισχύει σηµαντικά χιλιάδες οικογένειες χαµη-
λόµισθων, χαµηλοσυνταξιούχων, αγροτών και ευπαθών κοινω-
νικά οµάδων άµεσα, µε την πρώτη από τις δύο δόσεις ενίσχυσης
να καταβάλλεται µέχρι τα Χριστούγεννα. Επισηµαίνω τη θετική
στάση του ΣΕΒ σ’ αυτή την πολιτική που δείχνει αν µη τι άλλο
κοινωνική ευαισθησία.

Το ΠΑΣΟΚ υποσχέθηκε διαφάνεια και συµµετοχή στις διαδι-
κασίες λήψης των αποφάσεων. Η αυθόρµητη και εποικοδοµητική
συµµετοχή των συµπολιτών µας στη δηµόσια διαβούλευση επι-
σφραγίζει τη σχέση εµπιστοσύνης της Κυβέρνησης µε τους πο-
λίτες και υλοποιεί τη δέσµευσή µας για ουσιαστική συµµετοχή
στη λήψη των αποφάσεων.

Εκατοντάδες σχόλια µέσω της ηλεκτρονικής διαβούλευσης
που οδήγησαν µάλιστα σε σηµαντικές τροποποιήσεις και σε δι-
εύρυνση του αριθµού των δικαιούχων του επιδόµατος, είναι η
απόδειξη ότι οι πολίτες ανταποκρίνονται θετικά, τόσο στη φιλο-
σοφία του νοµοσχεδίου όσο και στην πρωτόγνωρη διαδικασία
δηµόσιου διαλόγου µέσω της ηλεκτρονικής διαβούλευσης.

Λένε κάποιοι πως πρόκειται για κίνηση ελεηµοσύνης, πως είναι
ψίχουλα αυτά που δίνονται. Απαντούµε ότι είναι προτιµότερο το
λίγο παρά το τίποτα. Προσωπικά πιστεύω πως πρόκειται για µια
σηµαντική βοήθεια, για µια πολιτική που σαν σκοπό έχει την ανα-
θέρµανση της οικονοµίας και την υποστήριξη των οικονοµικά
ασθενέστερων συµπολιτών µας.

Το ΠΑΣΟΚ µε αίσθηµα ευθύνης και ανθρωπιάς κάνει πράξη τις
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δεσµεύσεις του. ∆ιαψεύδοντας τις Κασσάνδρες αποδεικνύει πως
όταν υπάρχει πολιτική βούληση, ακόµα και σε δύσκολο οικονο-
µικό περιβάλλον, ανταποκρίνονται θετικά δίνοντας τους βασι-
κούς άξονες για έξοδο από την κρίση.

Από τον κατάλογο των δικαιούχων, κύριε Υπουργέ, γίνεται κα-
ταγραφή ανά νοµό των ανισοτήτων που υπάρχουν στο διαθέσιµο
εισόδηµα και καταδεικνύεται η αναγκαιότητα αναδιανοµής σε πε-
ριφερειακό επίπεδο. Θα καταδειχθεί, παραδείγµατος χάριν ότι ο
δήµος µε τους περισσότερους πολύτεκνους δικαιούχους σε όλη
τη χώρα είναι ο ∆ήµος Καλυµνίων, µε ό,τι συνεπάγεται αυτό.

Είναι χαρακτηριστικό του κοινωνικού χαρακτήρα του νοµο-
σχεδίου η ρύθµιση και θεµάτων που αφορούν στο Εθνικό Σύ-
στηµα Υγείας, η αύξηση των ορίων των αποδοχών των γιατρών
του ΕΣΥ σε µια τόσο δύσκολη οικονοµική περίοδο, η θέσπιση
έκτακτης αποζηµίωσης σε ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό
σε περιόδους πανδηµιών όπως αυτή που διανύουµε, αλλά πολύ
περισσότερο η σύσταση χιλίων νέων θέσεων ειδικευµένων για-
τρών, οι οποίοι θα στελεχώσουν άµεσα τα νοσοκοµεία, αποδει-
κνύουν περίτρανα ότι η υγεία αποτελεί πρώτη προτεραιότητα
της Κυβέρνησής µας. Κατάγοµαι από τα ∆ωδεκάνησα -όπως
είπα- και από τη Λέρο την Πάτµο και τους Λειψούς µέχρι την
Κάσο, την Κάρπαθο και την Αστυπάλαια, οι νησιώτες έχουν δι-
καίωµα να αισθάνονται ασφάλεια, έχουν το αναφαίρετο δικαίωµα
της πρόσβασης στις υπηρεσίες υγείας.

Τα ∆ωδεκάνησα είναι από τους νοµούς µε υψηλό κατά κεφα-
λήν εισόδηµα. Παρ’ όλα αυτά το επίπεδο υπηρεσιών υγείας που
απολαµβάνουν οι νησιώτες βρίσκεται σε πολύ χαµηλό επίπεδο
σε σχέση µε τους κατοίκους της ηπειρωτικής χώρας και αυτό
οφείλεται στην υποστελέχωση όλων των µονάδων υγείας, αλλά
και των προβληµάτων προσπελασιµότητας, ιδίως λόγω της αδυ-
ναµίας επίλυσης του ακτοπλοϊκού προβλήµατος.

Έγινα αποδέκτης πριν λίγες µέρες κατά την επίσκεψή µου
στην Πάτµο και Σύµη, της αγωνίας και της ανασφάλειας των κα-
τοίκων εξαιτίας της έλλειψης γιατρών. Στην Πάτµο, µε τρεις χι-
λιάδες κατοίκους και εξακόσια πενήντα παιδιά, δεν υπάρχει
παιδίατρος ούτε στο κέντρο υγείας ούτε στον ιδιωτικό τοµέα.

Θέλω να ελπίζω ότι τα προβλήµατα αυτά θα αντιµετωπιστούν
µε θετικό και άµεσο τρόπο από την Κυβέρνησή µας.

Κατανοούµε όλοι ότι µε το νοµοσχέδιο αυτό δεν λύνουµε τα
προβλήµατα των πολιτών που έχουν ανάγκη οικονοµικής στήρι-
ξης. ∆εν ρίχνουµε στάχτη στα µάτια του ελληνικού λαού. Στεκό-
µαστε στο ύψος των περιστάσεων και κάνουµε το πρώτο βήµα.
∆ηµιουργούµε τις συνθήκες για λύσεις µόνιµες και βιώσιµες. ∆εί-
χνουµε την κατεύθυνση. Στηρίζουµε τους οικονοµικά ασθενέ-
στερους, αναθερµαίνουµε την οικονοµία, ενισχύουµε τις
κοινωνικές δοµές, ρίχνουµε το βάρος στην υγεία.

Το ΠΑΣΟΚ κάνει πράξη τις προεκλογικές δεσµεύσεις του,
κάνει πράξη το «πρώτα ο πολίτης».

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συγχαρητήρια
πολλά, κύριε Κουσουρνά, για την ευγένεια του πολιτικού σας
λόγου. Η Σύµη δεν έχει παιδίατρο, αλλά έχει τον Μιχαήλ Άγγελο.

Θα κλείσουµε τη σηµερινή συνεδρίαση µε τον συνάδελφο για-
τρό Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Πέλλας, τον κ. Ηλία Θεο-
δωρίδη.

ΗΛΙΑΣ ΘΕΟ∆ΩΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ.
Πρώτη φορά µιλώ από το Βήµα της Βουλής και δεν είναι το

ίδιο σαν να µιλά κανείς µέσα από τηλεοπτικά παράθυρα. Έχω µια
άλλη αίσθηση.

Σήµερα µε το πρώτο νοµοσχέδιο που κατατίθεται από τη νέα
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, φαίνονται τα χαρακτηριστικά τα οποία
θέλει να δώσει, το στίγµα το κοινωνικό, το πολιτικό, το οικονο-
µικό που θέλει να µεταφέρει στην ελληνική κοινωνία.

Το νοµοσχέδιο έχει ένα φορτίο. Το φορτίο αυτό δεν είναι πο-
σοτικό. Είναι κυρίως ποιοτικό. Γι’ αυτό δεν παρέχεται για εύκολη
κριτική στις ποσοτικές του διαστάσεις.

Το κεντρικό θέµα της πολιτικής του νοµοσχεδίου αυτής της
πολιτικής που εισάγει το νοµοσχέδιο είναι ένα χρονίζον θέµα της
ελληνικής οικονοµίας ή κοινωνίας. Είναι το ζήτηµα της αναδια-
νοµής. Και τι τύχη είχε αυτή σε όλη τη διάρκεια της Μεταπολί-

τευσης; Αυτό το θέµα είναι ένα από τα δύο µεγάλα άλυτα ζητή-
µατα στην Ελλάδα. Το δεύτερο είναι το µοντέλο ανάπτυξης για
τη χώρα και να µετατραπεί η χώρα από µια χώρα εισαγωγών σε
µια χώρα παραγωγής.

Ίδιας σπουδαιότητας είναι και το ζήτηµα της αναδιανοµής. Οι
δύο πρώτες κυβερνήσεις του Ανδρέα Παπανδρέου άσκησαν ανα-
διανεµητική πολιτική. ∆εν έλυσαν, όµως, το θέµα της ανάπτυξης.
Στη συνέχεια δόθηκε έµφαση στα ζητήµατα της ανάπτυξης –εγώ
έχω τη δική µου κριτική γι’ αυτόν τον τρόπο ανάπτυξης- αλλά δεν
συνεχίστηκε η αναδιανεµητική πολιτική. Η περίοδος κατά την
οποία αυτή η πολιτική υποφέρει τα µέγιστα είναι οι δύο θητείες
των κυβερνήσεων της Νέας ∆ηµοκρατίας. Εκεί έχουµε τη µεγα-
λύτερη αναδιανοµή σε βάρος των πολλών και των φτωχών.

Άρα το ποιοτικό φορτίο του νοµοσχεδίου, που κατά τη γνώµη
µου έχει τη µεγαλύτερη σηµασία, έγκειται ακριβώς σ’ αυτό το
σηµείο, ότι είναι µια τοµή µε το παρελθόν της αναδιανεµητικής
πολιτικής που ασκήθηκε στην Ελλάδα. Αυτή η τοµή, δηλαδή η
τοµή που έγκειται στην αναστροφή της αναδιανοµής, πλέον σε
µόνιµη βάση, παρ’ ότι ξεκινάει µε ένα νοµοσχέδιο συγκυριακής
επιδοµατικής πολιτικής.

Νοµίζω και στην οµιλία του ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ αναφέρ-
θηκε στα τρία χαρακτηριστικά του νοµοσχεδίου. Το πρώτο είναι
αυτός ο συµβολικός του χαρακτήρας κυρίως. Ο χαρακτήρας και
το φορτίο της κοινωνικής δικαιοσύνης που έχει µέσα.

Ακριβώς είναι γνωστό ότι η αναδιανεµητική πολιτική χωρίζεται
σε δύο κατηγορίες: Η µία κατηγορία είναι επιδοµατική. Η επιδο-
µατική αναδιανεµητική πολιτική δεν είναι η κυρίαρχη. Αυτό το
γνωρίζουµε όλοι. Ούτε το ΠΑΣΟΚ επενδύει τέτοιες διαστάσεις
σε αυτό το νοµοσχέδιο. Κυρίαρχη είναι η µόνιµων χαρακτηριστι-
κών διαρκής, ουσιαστική αναδιανεµητική πολιτική που έχει ανά-
γκη η χώρα, που θα περάσει µέσα από τα µεγάλα ανατρεπτικά
µεταρρυθµιστικά νοµοσχέδια του ΠΑΣΟΚ, τα οποία θα ακολου-
θήσουν και αφορούν διάφορους τοµείς της οικονοµίας και της
κοινωνίας και την κατάσταση των θεσµών στην Ελλάδα. Το τρίτο
στοιχείο είναι το στοιχείο της αναπτυξιακής διάστασης. Γνωρί-
ζουµε πολύ καλά ότι το πρόβληµα της χώρας είναι αυτό. Η χώρα
λειτουργεί κάτω από ένα σύστηµα καπιταλιστικής οικονοµίας,
που για την ακρίβεια, κατά τη γνώµη µου, πρόκειται για θεσµούς,
λειτουργίες, αξίες και σχέσεις ενός ιδιόµορφου, ιδιότυπου κλε-
πτοκαπιταλιστικού συστήµατος. Ο µεγάλος εκτροχιασµός της οι-
κονοµίας από τη Νέα ∆ηµοκρατία, που ήταν και ιδεολογικός
εκτροχιασµός, οφείλεται ακριβώς σε αυτό: ότι φόρτωσε τα
πάντα στον αυτόµατο πιλότο της αγοράς και αρµενίζαµε εντε-
λώς στραβά, γιατί αυτή η αγορά δεν µπορεί να διορθώσει λόγω
της φύσης της. Και ποια είναι η φύση της: καθορίζεται κυρίαρχα
από ένα τµήµα του ελληνικού κεφαλαίου, το οποίο είναι κατα-
στροφικό για τη χώρα. Αυτό χρεώνει τη χώρα, είναι το κυρίαρχο
στην Ελλάδα, είναι το εισαγωγικό, µεταπρατικό, παρασιτικό,
εµπορικό κεφάλαιο. Αυτό είναι κυρίαρχο στην Ελλάδα. Αυτό δίνει
το βηµατισµό της αγοράς. Αυτό στρεβλώνει τα πάντα, αυτό δια-
φθείρει, µιζάρει, εξαγοράζει συνειδήσεις, δίνει τα χαρακτηρι-
στικά του ελληνικού οικονοµικού µοντέλου. Γι’ αυτό και η
υπόθεση της διερεύνησης του ελέγχου της επιτήρησης, της επα-
ναξιολόγησης όλων των προµηθειών του κράτους, πρέπει να έχει
κεντρικό ρόλο στη νέα οικονοµική πολιτική του ΠΑΣΟΚ. Είναι η
µία από τις διαστάσεις εξυγίανσης της οικονοµίας και νοικοκυ-
ρέµατος, που λέµε, της οικονοµίας.

Αυτά τα χαρακτηριστικά πρέπει να µετατραπούν, πρέπει να αλ-
λάξουν. Πρέπει να αλλάξουµε την ελληνική κοινωνία, την ελλη-
νική παραγωγή, την ελληνική οικονοµία κι εµείς θα δώσουµε το
παράδειγµα. Πρέπει να πάµε προς µια οικονοµία εκπαίδευσης
των Ελλήνων, ώστε να αλλάξουµε τα χαρακτηριστικά της.

Ποια είναι τα σηµερινά χαρακτηριστικά σε κάθε τοµέα; Εύκολο
και γρήγορο κέρδος, ανατιµήσεις χίλια, δύο χιλιάδες, τρεις χι-
λιάδες τοις εκατό. Μοναδικά φαινόµενα, ελληνική ιδιοµορφία.
Όλοι οι τοµείς µε τους οποίους θα ασχοληθούµε στη συνέχεια
είναι τοµείς που χαρακτηρίζονται ως «ελληνική ιδιοµορφία». Το
κράτος είναι τέτοιο, το φορολογικό είναι τέτοιο, το ασφαλιστικό
είναι τέτοιο, η οργάνωση της αγροτικής παραγωγής είναι τέτοια,
η υγεία είναι τέτοια, η παιδεία παροµοίως, οι δηµόσιες επενδύ-
σεις είναι τέτοιες.
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Πολύ έργο υπάρχει µπροστά και αυτό που χρειάζεται ως απά-
ντηση είναι µια συνολική αναµορφωτική πολιτική της Ελλάδας,
µια πολιτική αναµόρφωσης για τη χώρα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Καλορίζικος. Ευχα-
ριστούµε, κύριε Θεοδωρίδη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 0.15’ λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα Τετάρτη 2 ∆εκεµβρίου 2009 και ώρα 10.00’ µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος νοµοθετική εργασία: συνέ-
χιση της συζήτησης επί της αρχής του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Οικονοµικών: «Έκτακτη οικονοµική ενίσχυση κοινω-
νικής αλληλεγγύης, έκτακτη εισφορά κοινωνικής ευθύνης των
µεγάλων επιχειρήσεων και της µεγάλης ακίνητης περιουσίας και
άλλες διατάξεις», σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη.

824 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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